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Αθήνα, σήµερα στις 14 Ιουλίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ∆Η-
ΜΗΤΡΙΟΥ ΣΙΟΥΦΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 9.7.2009
εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΙΗ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 9
Ιουλίου 2009 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου
νόµου: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιουχικών Εται-
ρειών και άλλες διατάξεις».)

Εύχοµαι καλή δουλειά στη νέα Σύνθεση του Θερινού Τµήµα-
τος.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Χρήστο Σταϊκούρα,
Βουλευτή Φθιώτιδας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Γεωργίου Νοµού
Θεσσαλονίκης ζητεί άµεση χρηµατοδότηση για την αντιµετώπιση
εκτάκτων αναγκών από πληµµύρες.

2) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, µε το οποίο ζητείται από προέ-
δρους δηµόσιων οργανισµών και ιδρυµάτων Νοµού Ηλείας να
προσθέσει ο ΑΣΕΠ κάποιους ειδικούς όρους στις προσλήψεις σε
ιδρύµατα, όπως το κριτήριο της εντοπιότητας κ.λπ..

3) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρέθουσας Νοµού
Θεσσαλονίκης ζητεί την αποζηµίωση των γεωργών της περιοχής
για τις ζηµιές που υπέστη η καλλιέργεια ρίγανης, από την πρά-
σινη κάµπια.

4) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο γίνεται διαµαρτυρία
για την άθλια κατάσταση στην οποία βρίσκεται το κτίριο στο
οποίο στεγάζεται το Ειρηνοδικείο Ανδρίτσαινας.

5) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων

ΕΛΒΟ Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται για την απαξίωση των δυ-
νατοτήτων της αµυντικής αυτής βιοµηχανίας και τη µείωση των
θέσεων εργασίας.

6) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Ταχυδρόµων Πε-
ριφερειακής ∆ιεύθυνσης ΕΛΤΑ διαµαρτύρεται για τις διώξεις
συνδικαλιστικών στελεχών του κλάδου κ.λπ..

7) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο το Σωµατείο Πλακά-
δων Πύργου ζητεί την επαναλειτουργία του Ακτινολογικού
Εργαστηρίου του ΙΚΑ Πύργου για την εξυπηρέτηση των ασφαλι-
σµένων της περιοχής.

8) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ
και Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στην Κοινωνική
Φροντίδα Βορειοδυτικής Ελλάδας και Ιονίων Νήσων διαµαρτύ-
ρεται για την διακοπή της λειτουργίας του µοναδικού Βρεφονη-
πιακού Σταθµού του ∆ήµου Ηγουµενίτσας.

9) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρεται ο
ΟΑΒΕ Ηλείας για την έλλειψη παιδιάτρου στον ΟΑΕΕ Αµαλιάδας
µε αποτέλεσµα να µη µπορούν να εξυπηρετηθούν οι ασφαλι-
σµένοι του ΟΑΕΕ.

10) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρεται ο Ια-
τρικός Σύλλογος Αµαλιάδας γιατί ο ΟΠΑ∆ δεν έχει καταβάλλει
εδώ και δέκα µήνες τις αµοιβές στους συµβεβληµένους µε τον
ΟΠΑ∆ γιατρούς κ.λπ..

11) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ
και Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Ερείκουσας Νοµού Κερκύ-
ρας ζητεί τη βελτίωση της ακτοπλοϊκής της σύνδεσης µε την Κέρ-
κυρα και τα υπόλοιπα διαπόντια νησιά.

12) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ελληνική Κοινότητα Νυρεµβέργης ζητεί
να συνεχιστεί η λειτουργία του Ελληνικού Προξενείου της Νυ-
ρεµβέργης.

13) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των Μονογονεϊκών Οικογε-
νειών Λάρισας ζητεί να αναγνωριστούν ως τρίτεκνες, οι µονογο-
νεϊκές οικογένειες µε δύο ανήλικα παιδιά.

14) Οι Βουλευτές Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ και Ηρα-
κλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Ελληνική Κοινότητα Νυρεµβέργης ζητεί να συνεχιστεί η
λειτουργία του Προξενείου Νυρεµβέργης µε φορέα το ελληνικό
κράτος.

15) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ∆ΕΗ
επαρχίας Εορδαίας Νοµού Κοζάνης ζητεί την άµεση πρόσληψη
µονίµων ιατρών όλων των ειδικοτήτων στο ΠΕΚΑ Πτολεµαΐδας
κ.λπ..

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Ζαχαρίας Καψαλάκης Αιρετός ΑΠΥ-
ΣΠΕ Κρήτης ζητεί να προχωρήσει άµεσα η διαδικασία επιλογής
Προϊσταµένων των ΚΕ∆∆Υ, διορισµού Ειδικού Επιστηµονικού
Προσωπικού.

17) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μεσσηνίας δια-
µαρτύρεται για τη µείωση δροµολογίων του ΟΣΕ στο νοµό.

18) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλά-
δας καταθέτει τις απόψεις του σχετικά µε την τροπολογία για
τους ηµιϋπαίθριους χώρους κ.λπ..

19) Οι Βουλευτές Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ και Λέ-
σβου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η κ. Ελένη Γελαγώτη διαµαρτύρεται για την απόλυσή της
από το ΚΕΘΙ.

20) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΑΣΕΓΕΣ διαµαρτύρεται για
τη µη τροποποίηση του Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης
2007 - 2013, µε στόχο τη στήριξη των καπνοπαραγωγών.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Εθελοντές Μακράς Θητείας ζητούν την
επίλυση βαθµολογικού τους προβλήµατος.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σητείας ζητεί την καταβολή
αποζηµίωσης στους ελαιοπαραγωγούς του δήµου του, που επλή-
γησαν οι καλλιέργειές τους από τις κακές καιρικές συνθήκες.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι ανώνυµες εταιρείες «PROFILE»
ΚΑΙ «ΜΑΡΑΚ» διαµαρτύρονται για την καθυστέρηση υλοποίησης
του έργου «ΝΑΥΤΙΛΟΣ».

24) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΑΣΕΓΕΣ και λοιπές ενώσεις
καπνοπαραγωγών ζητούν την επιστροφή στους καπνοπαραγω-
γούς του συνόλου των πόρων που παρακρατούνται.

25) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέστορος Νοµού Μεσση-
νίας ζητεί να µην κλείσει το κατάστηµα της Εµπορικής Τράπεζας
στη Χώρα Τριφυλίας Νοµού Μεσσηνίας.

26) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ατόµων µε αναπηρία Νοµού
Άρτας ζητεί την άµεση στελέχωση του ΚΑΑΚΥ µε εξειδικευµένο
προσωπικό.

27) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία επιχειρηµατίες µικρής ξενοδοχεια-
κής τουριστικής επιχείρησης που λειτουργεί στη Μεσσήνη Μεσ-
σηνίας διαµαρτύρονται για την υποχρεωτική ασφάλισή τους στον
ΟΑΕΕ, παρόλο που είναι ασφαλισµένοι στο ΙΚΑ και σε άλλα τα-
µεία.

28) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθή-
νας διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση υλοποίησης του
Φωτοβολταϊκού Πάρκου και του Κέντρου Οικολογικής Ανακύ-
κλωσης Α.Ε.

29) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Πετρακάκης ζητεί
την αναβάθµιση των δηµοσίων και ιδιωτικών ΚΤΕΟ.

30) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάπτωση παράνοµης διαφηµιστικής πινακίδας, επί του
οδοστρώµατος της Αττικής Οδού.

31) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην απο-
στολή των χρηµάτων που συγκεντρώθηκαν στον τηλεµαραθώνιο
της ΕΡΤ για τη Γάζα.

32) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Ψυχολογικός Σύλ-
λογος διαµαρτύρεται για τις διαδικασίες και τα αποτελέσµατα
της προκήρυξης πρόσληψης ειδικού επιστηµονικού προσωπικού,
στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

33) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εργοληπτών
Γεωπόνων Έργων Πράσινου ζητεί την άµεση χρηµατοδότηση
των φορέων του δηµοσίου για να προβούν σε έργα καθαρισµού
και αποψίλωσης.

34) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση ∆ασολόγων
∆ηµοσίων Υπαλλήλων ζητεί την οργάνωση ενός αξιόπιστου διοι-
κητικού µηχανισµού για την αειφόρο διαχείριση και προστασία
των δασών.

35) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη λει-
τουργία παράνοµης χωµατερής στον αρχαιολογικό χώρο των
∆ελφών.

36) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στα κέντρα πρό-
ληψης ζητούν τη στήριξη των κέντρων αυτών.

37) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου ζητεί την κατα-
σκευή του φράγµατος Αγίου Ιωάννη για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος της λειψυδρίας.

38) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Λεύκης Λασιθίου ζητεί την
καταβολή αποζηµίωσης στους ελαιοπαραγωγούς της περιοχής
τους που οι καλλιέργειές τους επλήγησαν από ακαρπία.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νίκος Μακαρώνας ζητεί σε
περίπτωση εισαγωγής του στο πανεπιστήµιο, τη µετεγγραγή του
σε πανεπιστήµιο της Αθήνας.

40) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Τσιτσιµελή Κλεάνθη ζητεί να γίνει
δεκτή η αίτηση µετεγγραφής της κόρης της από τη Σχολή Μα-
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θηµατικών Σάµου στη Σχολή Μαθηµατικών Αθήνας.

41) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία καπνοπαραγωγοί από όλη την
Ελλάδα ζητούν τη λήψη µέτρων για τη στήριξη της καπνοκαλ-
λιέργειας.

42) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων ∆ιδακτικού Ερευνητικού Προσωπικού διαµαρτύρεται γιατί
δεν έχει δοθεί στη δηµοσιότητα το νοµοσχέδιο που αφορά στα
ΤΕΙ.

43) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ και Μα-
γνησίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο κ. Σταύρος Σαββάνης, Μέλος του Τοπικού Συµβου-
λίου Μνηµείων Ιόνιων Νήσων ζητεί να δοθεί το ποσό των 27000
ευρώ που είναι χρωστούµενα στα Μέλη του Τοπικού Συµβουλίου
Μνηµείων Ιόνιων Νήσων.

44) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία,
γιατί η πολιτεία δεν στηρίζει όπως θα έπρεπε τους βιοκαλλιερ-
γητές.

45) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία συµµετέχοντες σε διαγωνισµό
του ΑΣΕΠ ζητούν την πρόσληψή τους στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.2190/94.

46) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία
σχετικά µε κάποιες σιδηροδροµικές διαβάσεις στις οποίες οι
µπάρες δεν λειτουργούν κανονικά.

47) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρεται σει-
σµόπληκτος έµπορος, γιατί οι τράπεζες δεν του καταβάλουν το
δικαιούµενο δάνειο για την αντικατάσταση του καταστραφέντος
από το σεισµό εξοπλισµό του καταστήµατός του.

48) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Βώλακα Νοµού Ηλείας
ζητεί τη στελέχωση του Περιφερειακού Ιατρείου Επιταλίου µε
δύο γιατρούς κ.λπ..

49) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Συντακτών διαµαρτύρεται για την άσκηση εκφοβισµού και
λογοκρισίας των δηµοσιογράφων της ΕΡΤ Α.Ε. και ζητεί την επα-
ναπρόσληψη της δηµοσιογράφου Νατάσας Θωµά.

50) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε αναπηρία ζητεί τη χορήγηση έκπτωσης 50% στην ει-
σφορά για τους ηµιυπαίθριους χώρους στα άτοµα µε αναπηρία.

51) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συµ-
βασιούχων Εργαζοµένων στα Κέντρα Εκπαιδεύσεως Ενηλίκων
Ελλάδος ζητεί την άµεση θεσµική κατοχύρωση της λειτουργίας
των Κέντρων Εκπαίδευσης Ενηλίκων ως φορέας της Γενικής
Γραµµατείας ∆ιά Βίου Μάθησης κ.λπ..

52) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία καπνοπαραγωγοί
από όλη την Ελλάδα ζητούν τη λήψη µέτρων στήριξης των κα-
πνοκαλλιεργητών κ.λπ..

53) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΑΣΕΓΕΣ, η ΓΕ-

ΣΑΣΕ και η ΚΑΠΝΙΚΗ ζητούν την επιστροφή στους καπνοπαρα-
γωγούς του συνόλου των πόρων που παρακρατούνται.

54) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ελληνικού Εµπορίου ζητεί την κατάργηση όλων των
εµποροπανηγύρεων, εκτός εκείνων που έχουν παραδοσιακά χα-
ρακτηριστικά κ.λπ..

55) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλ-
λήλων Γενικής Τράπεζας της Ελλάδας ζητεί την ένταξη του
κλάδου επικουρικής ασφάλισης του Ταµείου Αλληλοβοήθείας
Προσωπικού Γενικής Τραπέζης της Ελλάδας στο Ενιαίο Ταµείο
Τραπεζοϋπαλλήλων.

56) Οι Βουλευτές Μαγνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και Α’
Αθηνών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η Οµοσπονδία Θεσσαλικών Συλλόγων Γερµανίας
και άλλων κρατών Ευρώπης «Βασίλης Τσιτσάνης» ζητεί να γίνουν
όλες οι απαραίτητες ενέργειες ώστε να συνεχιστεί η λειτουργία
του Προξενείου Νυρεµβέργης µε φορέα το ελληνικό κράτος.

57) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελ-
λήνια Ένωση Μηχανικών Εµπορικού Ναυτικού ζητεί την αναβολή
της συνεδρίασης του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΝΑΤ µέσα
στην θερινή περίοδο.

58) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ
και Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Σωµατείου Μηχανικών και Κα-
τωτέρων Πληρωµάτων Μ/5 και Π/Θ κοντινών αποστάσεων «Ο
ΑΓΙΟΣ ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ» Κέρκυρας ζητεί την άµεση υπογραφή ΣΣΕ
των πορθµείων κ.λπ..

59) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στην εταιρεία «ΕΡΚΑΤ
Α.Ε.» ζητούν την καταβολή δεδουλευµένων αποδοχών τους.

60) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
3ου ∆ηµοτικού Σχολείου Ιεράπετρας ζητεί να χορηγηθεί στο σχο-
λείο τους ένα σύγχρονο εργαστήριο πληροφορικής.

61) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Γιατροί του Γενικού Νοσοκοµείου Κ.Υ
Σητείας ζητούν επίλυση των προβληµάτων που έχουν προκύψει
στη λειτουργία του Νοσοκοµείου Σητείας.

62) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία ∆ασοφυλάκων
∆ηµοσίων Υπαλλήλων ζητεί την κατάργηση των ιδιωτικών θηρο-
φυλάκων κατά το πρότυπο της ιδιωτικής ∆ασοφυλακής και πλή-
ρης ενσωµάτωση της θηροφυλακής στη ∆ασική Υπηρεσία.

63) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση
∆ήµων και Κοινοτήτων Νοµού Εύβοιας ζητεί το διορισµό επιτρό-
που στην 2η Υπηρεσία του Ελεγκτικού Συνεδρίου Νοµού Εύβοιας
κ.λπ..

64) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αµανής Νοµού Χίου ζητεί ιατρικό
και νοσηλευτικό προσωπικό για το Ιατρείο Βολισσού του δήµου
του κ.λπ..

65) Οι Βουλευτές Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ και Β Πει-
ραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσαν δηµοσίευµα εφηµερί-
δας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία για παράνοµες
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αγοροπωλησίες στην περιοχή του Βόλου.

66) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πολίχνης Νοµού Θεσ-
σαλονίκης ζητεί από τον ΟΣΚ την κατασκευή δύο κτηρίων το 1ο
∆ηµοτικό και το 12ο ∆ηµοτικό µαζί µε το 11ο νηπιαγωγείο κ.λπ..

67) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σταυρούπολης
Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί να παραχωρηθεί το πρώην στρατό-
πεδο «Παύλος Μελάς» ως µητροπολιτικό πάρκο στους κατοίκους
της Θεσσαλονίκης.

68) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αµανής Νοµού Χίου ζητεί ιατρικό και
νοσηλευτικό προσωπικό για το Ιατρείο Βολισσού του δήµου του
κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 17572/09/04/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ αριθµ.
49736/29/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:

1090 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



2. Στην µε αριθµό 17594/10/04/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

52667/29/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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1092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



3. Στην µε αριθµό 17615/10/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Λαµπίρη Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 25754/30/04/2009 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 17714/13/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βερελή Χρήστου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 43962/IH/30/04/2009

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµά-
των η ακόλουθη απάντηση:

1094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών.
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Κανόνες Τεκµηρίω-

σης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης
Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειοδότησης και άλλες δια-
τάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών εξο-
πλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Αναθεώρηση ∆ιατάξεων του ν.703/1977
περί Ανταγωνισµού».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο κρατήθηκε

και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας εταιρικής σχέσης
και συνεργασίας για τη σύναψη εταιρικής σχέσης µεταξύ των
Εταιρικών Κοινοτήτων και των Κρατών-Μελών τους αφ’ ενός και
της ∆ηµοκρατίας του Τατζικιστάν αφ’ ετέρου και της Τελικής
Πράξης».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία και εισάγεται προς συζήτηση µε τη διαδικασία του άρθρου
108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λάβουν το
λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της Κυρώσεως αυτής της Συµ-
φωνίας.

Θέλει κάποιος κύριος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ο κ. Αλυσανδράκης έχει

το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι υπέρ της ισότιµης σχέ-

σης και της συνεργασίας της χώρας µας µε όλες τις χώρες.
Εντούτοις, η συµφωνία εταιρικής σχέσης και συνεργασίας που
έχουµε µπροστά µας δεν είναι σε αυτή την κατηγορία.

Κατ’ αρχάς πρόκειται για µια συµφωνία που έχει υπογραφεί
από την Ευρωπαϊκή Ένωση και η τακτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης σ’ αυτές τις περιπτώσεις είναι να επιδιώκει την οικονοµική,
πολιτική, στρατιωτική και κάθε άλλου είδους διείσδυση σ’ αυτές
τις χώρες.

Κοιτάζοντας το κείµενο της σύµβασης, αυτό ήδη φαίνεται από
το προοίµιο, όπου, σύµφωνα µε την εισηγητική έκθεση, υπο-
γραµµίζεται ως θεµελιώδους σηµασίας «η εγκαθίδρυση κράτους
δικαίου» -αυτό είναι ένα ερώτηµα, τι είδους κράτος δικαίου εννοεί
η Ευρωπαϊκή Ένωση- αλλά, το κυριότερο, «και οικονοµίας της
αγοράς και η συνέχιση των οικονοµικών και θεσµικών µεταρ-
ρυθµίσεων από πλευράς Τατζικιστάν». ∆ηλαδή µέσω αυτής της
συµφωνίας η Ευρωπαϊκή Ένωση θέλει να επιβάλει την οικονοµία
της αγοράς, όπως αυτή την καταλαβαίνει.

Όµως και στα συγκεκριµένα άρθρα έχουµε τέτοια παραδείγ-

µατα. Στο άρθρο 40, παραδείγµατος χάριν, αναφέρεται «η προ-
σέγγιση της ισχύουσας και µελλοντικής νοµοθεσίας της ∆ηµο-
κρατίας του Τατζικιστάν µε τη νοµοθεσία της Κοινότητας». Στο
άρθρο 41 αναφέρεται ότι «η Κοινότητα και η ∆ηµοκρατία του Τα-
τζικιστάν θεσπίζουν οικονοµική συνεργασία, µε στόχο να συµ-
βάλουν στη διαδικασία οικονοµικής µεταρρύθµισης», όχι της
Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλά του Τατζικιστάν. Στο άρθρο 49 ο εκ-
συγχρονισµός των συστηµάτων ανώτατης εκπαίδευσης συµπε-
ριλαµβάνει και το σύστηµα αναγνώρισης διπλωµάτων των
ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων, που είναι µοχλός προώθη-
σης της πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης για ιδιωτικοποίηση
της ανώτατης εκπαίδευσης. Βέβαια, υπάρχουν και στο άρθρο 71
τα σχετικά µε την καταπολέµηση της «τροµοκρατίας», όπως αυτή
την καταλαβαίνει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Κατά συνέπεια και από
την ανάγνωση του νοµοσχεδίου φαίνεται ότι δεν θεσπίζονται ισό-
τιµες σχέσεις ανάµεσα στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
στη ∆ηµοκρατία του Τατζικιστάν, αλλά είναι, όπως είπα και στην
αρχή, µια προσπάθεια διείσδυσης οικονοµικών και άλλων συµ-
φερόντων, της Ευρωπαϊκής Ένωσης στη δηµοκρατία. Κατά συ-
νέπεια, κύριε Πρόεδρε, καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει η συνάδελ-

φος κ. Φιλίνη.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, είχαµε επιφυλαχθεί κατά τη

διάρκεια της επιτροπής, ήθελα να πω όµως ότι εν τω µεταξύ εί-
δαµε ότι πρόκειται για µια χώρα µε προβλήµατα φτώχειας ση-
µαντικά και βλέπουµε θετικά τελικά τη σχέση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης µε τη χώρα αυτή. Θα ψηφίσουµε υπέρ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπάρχει συνάδελφος που
να θέλει να λάβει το λόγο; Κανείς.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξω-
τερικών «Κύρωση της Συµφωνίας εταιρικής σχέσης και
συνεργασίας για τη σύναψη εταιρικής σχέσης µεταξύ των Ευ-
ρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών-Μελών τους, αφ’ ενός, και
της ∆ηµοκρατίας του Τατζικιστάν, αφ’ ετέρου, και της Τελικής
Πράξης».

Ερωτάται το Τµήµα: γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Εξωτερικών «Κύρωση της Συµφωνίας εταιρικής
σχέσης και συνεργασίας για τη σύναψη εταιρικής σχέσης µεταξύ
των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών-Μελών τους, αφ’
ενός, και της ∆ηµοκρατίας του Τατζικιστάν, αφ’ ετέρου, και της
Τελικής Πράξης» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας εταιρικής σχέσης και συνεργασίας
για τη σύναψη εταιρικής σχέσης µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοι-
νοτήτων και των Κρατών-Μελών τους, αφ’ ενός, και της ∆ηµο-
κρατίας του Τατζικιστάν, αφ’ ετέρου, και της Τελικής Πράξης

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, η Συµφωνία εταιρικής σχέσης και συνεργα-
σίας για τη σύναψη εταιρικής σχέσης µεταξύ των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων και των Κρατών Μελών τους, αφ’ ενός, και της ∆η-
µοκρατίας του Τατζικιστάν, αφ’ ετέρου και η Τελική Πράξη, που
υπογράφηκαν στο Λουξεµβούργο στις 11 Οκτωβρίου 2004, το
κείµενο των οποίων σε πρωτότυπο στην ελληνική γλώσσα έχει
ως εξής:
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1096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1098 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1108 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1110 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1111



1112 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1114 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1118 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1120 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1122 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1124 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1126 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1128 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1129



1130 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1131



1132 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1133



1134 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1135



1136 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1137



1138 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1139



1140 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1141



1142 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1143



1144 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1145



1146 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1147



1148 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1149



1150 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1151



1152 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1153



1154 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1155



1156 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1157



1158 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1159



1160 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1161



1162 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1163



1164 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1165



1166 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1167



1168 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1169



1170 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1171



1172 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1173



1174 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1175



1176 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1177



1178 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1179



1180 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1181



1182 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1183



1184 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1185



1186 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1187



1188 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1189



1190 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1191



1192 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1193



1194 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1195



1196 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1197



1198 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1199



1200 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1201



1202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1203



1204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1205



1206 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1207



1208 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1209



1210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1211



1212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1213



1214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1215



1216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1217



1218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1219



1220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1221



1222 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1223



1224 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας και της
Τελικής Πράξης που κυρώνονται από την πλήρωση των προϋ-
ποθέσεων των άρθρων 100 και 101 της Συµφωνίας.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Επανερχόµαστε στην προεκφώνηση της ηµερήσιας διάταξης.
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας
(MOU) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας για τη Συνεργασία της Ελληνικής Υδρογραφικής
Υπηρεσίας και της Υδρογραφικής Υπηρεσίας της Βουλγαρίας».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά πλειο-
ψηφία και εισάγεται προς συζήτηση µε τη διαδικασία του άρθρου
108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λάβουν το
λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της Συµ-
φωνίας.

Θέλει κανείς συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ο συνάδελφος κ. Αλυ-

σανδράκης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Είχαµε επιφυλαχθεί στην επιτροπή. Η επιφύλαξή µας έχει να

κάνει µε το ότι ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, που αφορά ζητήµατα της
Υδρογραφικής Υπηρεσίας, δεν περιέχειι καµµία αναφορά στο ∆ί-
καιο της θάλασσας, στα ζητήµατα ελεύθερης κυκλοφορίας στη
θάλασσα, ελεύθερης ναυσιπλοΐας, αιγιαλίτιδας ζώνης και άλλα
που για τη χώρα µας είναι εθνικά ζητήµατα. Αυτή την επιφύλαξη
τη διατηρούµε, χωρίς να καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο. Αλλά
δεν µπορούµε και να το υπερψηφίσουµε. Εκφραζόµαστε µε
«παρών».

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Η συνάδελφος κ. Φιλίνη

έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Και σε αυτό το νοµοσχέδιο είχαµε επιφυλα-

χθεί, κύριε Πρόεδρε, όµως θα το υπερψηφίσουµε.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Θέλει άλλος συνάδελφος

να λάβει το λόγο; Κανείς.
Συνεπώς κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,

των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας (MOU)
µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Βουλ-
γαρίας για τη Συνεργασία της Ελληνικής Υδρογραφικής
Υπηρεσίας και της Υδρογραφικής Υπηρεσίας της Βουλγαρίας».

Ερωτάται το Τµήµα: γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση του Μνηµονίου Συ-
νεργασίας (MOU) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµο-
κρατίας της Βουλγαρίας για τη Συνεργασία της Ελληνικής Υδρο-
γραφικής Υπηρεσίας και της Υδρογραφικής Υπηρεσίας της
Βουλγαρίας» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας (MOU) µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας για
τη Συνεργασία της Ελληνικής Υδρογραφικής Υπηρεσίας και της
Υδρογραφικής Υπηρεσίας της Βουλγαρίας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Συνεργασίας (ΜΟU) µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας για τη Συ-
νεργασία της Ελληνικής Υδρογραφικής Υπηρεσίας και της Υδρο-
γραφικής Υπηρεσίας της Βουλγαρίας, που υπογράφηκε στην
Αθήνα στις 18 Φεβρουαρίου 2008, του οποίου το κείµενο στην
αγγλική, στην ελληνική και στη βουλγαρική γλώσσα, έχει ως
εξής:
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1226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1232 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1237



1238 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1240 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1242 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1244 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1248 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1249



1250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου
6 αυτού.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Επανερχόµαστε στην προεκφώνηση της ηµερήσιας διάταξης.
Υπουργείου Εσωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, σχετικά µε την ίδρυση και λει-
τουργία Κέντρου Επαφής για τη συνεργία µεταξύ των υπηρεσιών
για την ασφάλεια των συνόρων, της Αστυνοµίας, των Τελωνείων
και των Υπηρεσιών ∆ιοικητικού Ελέγχου Αλλοδαπών».

Το νοµοσχέδιο εισάγεται µε τη διαδικασία του άρθρου 108 του
Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λάβουν το λόγο
όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως της Συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
Ο κ. Γκιόκας από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει το

λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Εµείς, κύριε Πρόεδρε, θα τοποθετη-

θούµε ενιαία και για τις δύο συµφωνίες της χώρας µε τη Βουλ-
γαρία.

Εµείς θεωρούµε ότι οι συµφωνίες αυτές έχουν σαν στόχο να
προετοιµάσουν το έδαφος, να διαµορφώσουν κατά κάποιο
τρόπο τις προϋποθέσεις για την πλήρη ένταξη της Βουλγαρίας
στο λεγόµενο «κεκτηµένο» της Σέγκεν, µε το οποίο διαφωνούµε
και για το οποίο επανειληµµένως έχουµε εκφράσει τις αντιρρή-
σεις µας.

∆εν υποτιµάµε την ανάγκη συνεργασίας µεταξύ χωρών για την
αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος, όµως θεωρούµε ότι
ειδικά στις σηµερινές συνθήκες στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής
Ένωσης αυτή η συνεργασία είναι υποταγµένη σ’ αυτό που ονο-
µάζουµε εµείς αντιτροµοκρατικά, αντιµεταναστευτικά δόγµατα
των ΗΠΑ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που στο παρελθόν αξιο-
ποιήθηκαν για προληπτικούς πολέµους, για το χτύπηµα των λαϊ-
κών κινηµάτων.

Κατά συνέπεια, καταψηφίζουµε τις δύο αυτές συµφωνίες, οι
οποίες έχουν σαν στόχο να αντιµετωπίσουν τη λεγόµενη παρά-
νοµη µετανάστευση, που στην πραγµατικότητα µεταφράζεται σ’
έναν ανηλεή διωγµό ανθρώπων, µεταναστών, γεγονότα σαν και
αυτά που ζήσαµε το τελευταίο διάστηµα στην Πάτρα και αλλού.
Μετατρέπει αφ’ ενός τις χώρες σε κυνηγούς µεταναστών και αφ’
ετέρου σε χώρους στρατοπέδων συγκέντρωσης µεταναστών. Γι’
αυτό το λόγο θα καταψηφίσουµε και τις δύο αυτές συµφωνίες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο συνάδελ-

φος κ. Τσούκαλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κι εµείς για τις δύο

συµφωνίες θα τοποθετηθούµε.
Είχαµε διατηρήσει επιφυλάξεις στην επιτροπή. Όσον αφορά

τη µία συµφωνία για τη δηµιουργία Κέντρου Επαφής οι επιφυ-
λάξεις δεν ήρθησαν, τη στιγµή που δηµιουργείται µία νέα βάση

δεδοµένων που θα διαχειρίζεται τεράστιο όγκο προσωπικών δε-
δοµένων και εν όψει του γεγονότος ότι δεν έχουν διασαφηνιστεί
καθόλου οι εγγυήσεις κάτω από τις οποίες θα γίνεται η διαχεί-
ριση των δεδοµένων αυτών τη συγκεκριµένη συµφωνία την κα-
ταψηφίζουµε.

Όσον αφορά την άλλη για το διασυνοριακό έλεγχο και φύλαξη,
αυτήν την ψηφίζουµε, δεδοµένου ότι το διασυνοριακό έγκληµα
πλέον έχει καταστεί ανεξέλεγκτο.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Έχουµε συζητήσει και την
επόµενη συµφωνία.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα τοποθετηθούµε κι εµείς, κύριε

Πρόεδρε, ενιαία και για τις δύο συµφωνίες. Απλώς να δηλώσουµε
την αντίθεση του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού στη Συµφωνία
Σένγκεν, διότι κατά την άποψή µας θα πρέπει να υπάρχουν ισχυ-
ροί εθνικοί διασυνοριακοί έλεγχοι.

Τώρα, όσον αφορά τη φίλη χώρα Βουλγαρία, θεωρούµε ότι
υπάρχουν κοινά γεωπολιτικά συµφέροντα πάρα πολύ ισχυρά µε-
ταξύ των δύο χωρών. Εµείς επιφυλαχθήκαµε και για τις δύο συµ-
φωνίες, δεν θα καταψηφίσουµε, θα δηλώσουµε «παρών».

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): ∆εν υπάρχει άλλος συνά-
δελφος που να θέλει να µιλήσει.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσω-
τερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας
της Βουλγαρίας, σχετικά µε την ίδρυση και λειτουργία Κέντρου
Επαφής για τη συνεργασία µεταξύ των υπηρεσιών για την ασφά-
λεια των συνόρων, της Αστυνοµίας, των Τελωνείων και των Υπη-
ρεσιών ∆ιοικητικού Ελέγχου Αλλοδαπών».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Εσωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, σχετικά µε την ίδρυση και
λειτουργία Κέντρου Επαφής για τη συνεργασία µεταξύ των υπη-
ρεσιών για την ασφάλεια των συνόρων, της Αστυνοµίας, των Τε-
λωνείων και των Υπηρεσιών ∆ιοικητικού Ελέγχου Αλλοδαπών»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας, σχετικά µε την ίδρυση και λειτουργία Κέντρου
Επαφής για τη συνεργασία µεταξύ των υπηρεσιών για την
ασφάλεια των συνόρων, της Αστυνοµίας, των Τελωνείων και
των Υπηρεσιών ∆ιοικητικού Ελέγχου Αλλοδαπών

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας, σχετικά µε την ίδρυση και λειτουργία Κέντρου Επα-
φής για τη συνεργασία µεταξύ των υπηρεσιών για την ασφάλεια
των συνόρων, της Αστυνοµίας, των Τελωνείων και των Υπηρε-
σιών ∆ιοικητικού Ελέγχου Αλλοδαπών, που υπογράφηκε στη
Σόφια, στις 29 Απριλίου 2008, το κείµενο της οποίας σε πρωτό-
τυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

1258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1266 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1278 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο δεύτερο

Τα Πρωτόκολλα υλοποίησης της Κοινής Επιτροπής του άρ-
θρου 14 της Συµφωνίας, εγκρίνονται µε κοινή απόφαση των αρ-
µόδιων κατά περίπτωση Υπουργών.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 17
παρ. 1 αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, για κοινό έλεγχο σε σχέση µε τη
διέλευση των συνόρων».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιου

του Υπουργείου Εσωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας, για κοινό έλεγχο σε
σχέση µε τη διέλευση των συνόρων» έγινε δεκτό κατά πλειοψη-
φία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας, για κοινό έλεγχο σε σχέση µε τη διέλευση των συ-
νόρων

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της
Βουλγαρίας για κοινό έλεγχο σε σχέση µε τη διέλευση των συ-
νόρων που υπογράφηκε στη Σόφια στις 29 Απριλίου 2008, το κεί-
µενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα, έχει ως εξής:
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1282 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1284 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1288 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1290 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1292 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1294 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1296 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1298 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1300 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1302 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνε-
ται, από την ολοκλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 22
παρ. 1 της Συµφωνίας.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών.

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Κανόνες Τεκµηρίω-
σης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης
Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειοδότησης και άλλες δια-
τάξεις», όπως έχει διανεµηθεί.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό

και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών: «Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κα-
νόνες Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας
Αδειοδότησης και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία
σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
και έχει ως εξής:

«Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κανόνες
Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας Αδει-
οδότησης και άλλες διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ A’
ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗ ΚΩ∆ΙΚΑ ΦΟΡΟΛΟΓΙΑΣ

ΕΙΣΟ∆ΗΜΑΤΟΣ ΚΑΙ ΛΟΙΠΕΣ
ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 1
∆ιόρθωση κερδών σε περίπτωση διαπίστωσης

τιµολογιακών αποκλίσεων

1. Το άρθρο 39 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος, που κυ-
ρώθηκε µε το ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 39

1. Όταν µεταξύ ηµεδαπών επιχειρήσεων, οι οποίες συνδέονται
κατά την έννοια της παραγράφου 3, πραγµατοποιούνται πωλή-
σεις αγαθών ή παρέχονται υπηρεσίες και το τίµηµα πώλησης ή
η αµοιβή, κατά περίπτωση, ορίζεται σε ποσό αδικαιολόγητα ανώ-
τερο ή κατώτερο από εκείνο που θα είχε συµφωνηθεί αν η συ-
ναλλαγή γινόταν µε άλλη επιχείρηση κάτω από τις συνθήκες που
επικρατούν στην αγορά κατά το χρόνο πραγµατοποίησής της, η
προκύπτουσα διαφορά, εφόσον είχε ως αποτέλεσµα την απο-
φυγή άµεσων ή έµµεσων φόρων, θεωρείται κέρδος της επιχεί-
ρησης που απέκτησε έσοδα µικρότερα ή επιβαρύνθηκε µε
δαπάνες µεγαλύτερες, αντίστοιχα. Η διαφορά αυτή προσαυξάνει
τα καθαρά κέρδη της επιχείρησης, χωρίς να θίγεται το κύρος των
βιβλίων και στοιχείων.

2. Όταν µεταξύ ηµεδαπής και αλλοδαπής επιχείρησης οι
οποίες συνδέονται κατά την έννοια της παραγράφου 3, πραγµα-
τοποιούνται πωλήσεις αγαθών ή παρέχονται υπηρεσίες µε οικο-
νοµικούς όρους διαφορετικούς από εκείνους που θα είχαν
συµφωνηθεί µεταξύ ανεξάρτητων επιχειρήσεων, τα κέρδη τα
οποία, χωρίς τους όρους αυτούς, θα είχαν πραγµατοποιηθεί από
την ηµεδαπή επιχείρηση αλλά τελικά δεν πραγµατοποιήθηκαν
λόγω των ανωτέρω όρων, θεωρούνται κέρδος της επιχείρησης
αυτής, µε το οποίο προσαυξάνονται τα καθαρά της κέρδη, χωρίς
να θίγεται το κύρος των βιβλίων και στοιχείων.

3. Οι διατάξεις των προηγούµενων παραγράφων εφαρµόζο-
νται για τις επιχειρήσεις που συνδέονται µε σχέση άµεσης ή έµ-

µεσης ουσιώδους διοικητικής ή οικονοµικής εξάρτησης ή ελέγ-
χου, λόγω συµµετοχής της µιας στο κεφάλαιο ή τη διοίκηση της
άλλης ή λόγω συµµετοχής των ιδίων προσώπων στο κεφάλαιο ή
στη διοίκηση και των δύο επιχειρήσεων.

4. Η διαφορά κερδών που προκύπτει από τις διατάξεις των πα-
ραγράφων 1 και 2, προσαυξάνει τα ακαθάριστα έσοδα της επι-
χείρησης που προκύπτουν από τα βιβλία της, προκειµένου τα
έσοδα αυτά να ληφθούν υπόψη για τον προσδιορισµό των
φόρων, τελών και εισφορών.

5. Για τον έλεγχο της εφαρµογής της παραγράφου 2 του πα-
ρόντος άρθρου, οι ελεγχόµενες επιχειρήσεις υποχρεούνται να
τηρούν τα στοιχεία τεκµηρίωσης τιµών ενδοοµιλικών συναλλαγών
που καθορίζονται µε τις διατάξεις του άρθρου 39Α του Κώδικα Φο-
ρολογίας Εισοδήµατος.

6. Όταν από τον έλεγχο διαπιστώνεται ότι συντρέχει περί-
πτωση εφαρµογής των διατάξεων της παραγράφου 2, η υπόθεση
παραπέµπεται από την αρµόδια ελεγκτική αρχή σε ειδική επι-
τροπή της περίπτωσης γ’ της παραγράφου 4 του άρθρου 66 η
οποία αποφαίνεται αιτιολογηµένα, λαµβάνοντας υπόψη τις διε-
θνώς αποδεκτές κατευθυντήριες οδηγίες του ΟΟΣΑ για τις τιµές
µεταβίβασης για πολυεθνικές επιχειρήσεις και φορολογικές
αρχές, για τη συνδροµή των προϋποθέσεων της παραγράφου 2
του παρόντος και για το ύψος της προσαύξησης των κερδών ανά
περίπτωση. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονο-
µικών ρυθµίζεται κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
της παραγράφου αυτής.

7. Σε βάρος των επιχειρήσεων για τις οποίες συντρέχει περί-
πτωση εφαρµογής των διατάξεων του άρθρου αυτού, επιβάλλε-
ται πρόστιµο που υπολογίζεται σε ποσοστό δέκα τοις εκατό
(10%) επί των επιπλέον καθαρών κερδών που προκύπτουν από
τις διατάξεις του άρθρου αυτού. Το πρόστιµο αυτό επιβάλλεται
ανεξάρτητα από την τυχόν επιβολή πρόσθετων φόρων, προσαυ-
ξήσεων και λοιπών κυρώσεων που προβλέπονται από τις διατά-
ξεις που ισχύουν και καταβάλλεται εφάπαξ εντός του επόµενου
µήνα από αυτόν εντός του οποίου γίνεται η βεβαίωση. Οι διατά-
ξεις των άρθρων 69, 70, 71 και 74, καθώς και του άρθρου 9 του
ν. 2523/1997 (ΦΕΚ 179 Α’) έχουν εφαρµογή και για το πρόστιµο
αυτό.

8. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού έχουν εφαρµογή και για τα
δικαιώµατα ή τις αποζηµιώσεις που καταβάλλονται µεταξύ ηµε-
δαπών και αλλοδαπών επιχειρήσεων, εφόσον συνδέονται µεταξύ
τους κατά την έννοια της παραγράφου 3, για τη χρησιµοποίηση
τεχνικής βοήθειας, ευρεσιτεχνιών, σηµάτων, σχεδίων, µυστικών
βιοµηχανικών µεθόδων και τύπων, πνευµατικής ιδιοκτησίας και
άλλων συναφών δικαιωµάτων, καθώς επίσης και για τα έξοδα δι-
οικητικής υποστήριξης, οργάνωσης και αναδιοργάνωσης.»

2. Το παρόν άρθρο εφαρµόζεται για εισοδήµατα ή δαπάνες που
πραγµατοποιούνται σε διαχειριστικές περιόδους για τις οποίες η
υποχρέωση υποβολής δήλωσης φορολογίας εισοδήµατος γεννά-
ται από 1.1.2011 και µετά.

Άρθρο 2
Τεκµηρίωση τιµών ενδοοµιλικών διασυνοριακών

συναλλαγών

1. Μετά το άρθρο 39 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος
προστίθεται άρθρο µε αριθµό 39Α ως εξής:

«Άρθρο 39Α

1. Ηµεδαπή επιχείρηση, που λειτουργεί µε οποιονδήποτε τύπο
και µορφή στην Ελλάδα και συνδέεται µε αλλοδαπή επιχείρηση
κατά την έννοια της παραγράφου 3 του άρθρου 39 του Κώδικα
Φορολογίας Εισοδήµατος, υποχρεούται σε παροχή στοιχείων και
πληροφοριών τεκµηρίωσης των τιµών των µεταξύ τους συναλ-
λαγών για τον έλεγχο των προϋποθέσεων των παραγράφων 2
και 8 του προηγούµενου άρθρου.

2. Ηµεδαπή επιχείρηση, µέλος οµίλου πολυεθνικών επιχειρή-
σεων, µπορεί να εκπληρώνει την υποχρέωση τεκµηρίωσης των
τιµών των ενδοοµιλικών συναλλαγών της µέσω της τήρησης «φα-
κέλου τεκµηρίωσης», ο οποίος αποτελείται από:
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α. Το «βασικό» φάκελο τεκµηρίωσης, ο οποίος είναι κοινός για
όλες τις εταιρείες του οµίλου και περιέχει κοινές τυποποιηµένες
πληροφορίες για όλες τις συνδεδεµένες εταιρείες και τα υποκα-
ταστήµατα του οµίλου. Ο «βασικός φάκελος» περιλαµβάνει:

αα) γενική περιγραφή της επιχείρησης και της στρατηγικής
της, καθώς και της οργανωτικής, νοµικής και λειτουργικής δοµής
του οµίλου,

ββ) γενική περιγραφή των συνδεδεµένων εταιρειών του οµί-
λου, που συµµετέχουν σε ελεγχόµενες συναλλαγές, καθώς και
των συναλλαγών αυτών,

γγ) γενική περιγραφή των επιτελούµενων λειτουργιών και των
κινδύνων που αντιµετωπίζονται, καθώς και των αλλαγών που µπο-
ρεί να επέρχονται,

δδ) πληροφορίες σχετικά µε την ιδιοκτησία άυλων περιουσια-
κών στοιχείων και την πληρωµή ή είσπραξη δικαιωµάτων,

εε) περιγραφή της τιµολογιακής πολιτικής και της µεθόδου
που ακολουθεί ο όµιλος προκειµένου να καθορίσει τις τιµές των
ενδοοµιλικών συναλλαγών του,

στστ) κατάλογο συµφωνιών κατανοµής κόστους, συµφωνιών
προκαθορισµένων τιµολογήσεων και δικαστικών αποφάσεων που
αφορούν τα µέλη του οµίλου, σχετικά µε τον καθορισµό των
τιµών των συναλλαγών τους και

ζζ) έγγραφη δήλωση κάθε επιχείρησης - µέλους του οµίλου
για παροχή συµπληρωµατικών πληροφοριών.

β. Tον «ελληνικό φάκελο τεκµηρίωσης», ο οποίος συµπληρώ-
νει το «βασικό φάκελο» της περίπτωσης α’ της παρούσας παρα-
γράφου και περιέχει πρόσθετες πληροφορίες, σχετικά µε τις
ελληνικές επιχειρήσεις του οµίλου, όπως λεπτοµερή περιγραφή
της επιχείρησης και της στρατηγικής της, πληροφορίες για τις
ελεγχόµενες συναλλαγές, συγκριτικές αναλύσεις, πληροφορίες
για τη µέθοδο που ακολουθεί η επιχείρηση για τον καθορισµό των
τιµών των ενδοοµιλικών συναλλαγών της και για εσωτερικά και/ή
εξωτερικά συγκριτικά στοιχεία, καθώς και περιγραφή της τιµολο-
γιακής πολιτικής του οµίλου.

3. Η τεκµηρίωση των παραγράφων 1 και 2 εφαρµόζεται ανά-
λογα και στις µόνιµες εγκαταστάσεις που διατηρούν στην Ελ-
λάδα αλλοδαπές επιχειρήσεις µέλη πολυεθνικών οµίλων ή που
διατηρούν στην αλλοδαπή ελληνικές επιχειρήσεις µέλη πολυε-
θνικών οµίλων.

4. Οι επιχειρήσεις, των οποίων τα ακαθάριστα έσοδα δεν
υπερβαίνουν το όριο για ένταξη στην τρίτη κατηγορία του Κώ-
δικα Βιβλίων και Στοιχείων (π.δ. 186/1992, ΦΕΚ 84 Α’), σύµφωνα
µε τα οριζόµενα στην παράγραφο 7 του άρθρου 4 αυτού, τηρούν
απλούστερη και περιορισµένη τεκµηρίωση. Με απόφαση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, η οποία δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, καθορίζονται τα στοιχεία που
συνιστούν το περιεχόµενο της τεκµηρίωσης και κάθε άλλη λε-
πτοµέρεια για την εφαρµογή της παρούσας παραγράφου.

5. Από την υποχρέωση τεκµηρίωσης συναλλαγών των παρα-
γράφων 1, 2, 3 και 4 εξαιρούνται οι συναλλαγές µεταξύ των ιδίων
επιχειρήσεων µε το ίδιο αντικείµενο όταν το συνολικό ύψος
αυτών δεν υπερβαίνει το ποσό των 200.000 ευρώ ετησίως.

6. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, η
οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, καθορί-
ζονται τα ειδικότερα θέµατα τα οποία είναι αναγκαία για την
εφαρµογή των διατάξεων των προηγούµενων παραγράφων, και
ειδικότερα τα στοιχεία και οι πληροφορίες που τηρούν οι ηµε-
δαπές επιχειρήσεις για την τεκµηρίωση των συναλλαγών των πα-
ραγράφων 1, 2, 3 και 4, το περιεχόµενο των πληροφοριών που
τηρούνται και αφορούν τις συνδεδεµένες επιχειρήσεις του οµί-
λου, το υποχρεωτικό περιεχόµενο του «φακέλου τεκµηρίωσης»
της παραγράφου 2, οι ειδικότεροι κανόνες εφαρµογής τους, η
γλώσσα στην οποία τηρούνται οι ως άνω πληροφορίες, οι µέθο-
δοι, τρόποι και διαδικασίες προσδιορισµού των τιµών των συ-
ναλλαγών αυτών, καθώς και κάθε άλλη σχετική λεπτοµέρεια που
είναι αναγκαία για την εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος
άρθρου. Κατά την έκδοση της απόφασης του προηγούµενου
εδαφίου, για τις ανάγκες του σχετικού φορολογικού ελέγχου,
λαµβάνεται οπωσδήποτε υπόψη το περιεχόµενο των φακέλων
τεκµηριώσης που προβλέπονται στο άρθρο 26 του ν. 3728/2008
(ΦΕΚ 258 Α’).

7. Τα στοιχεία τεκµηρίωσης των παραγράφων 1, 2, 3 και 4 που
τηρούν οι ηµεδαπές επιχειρήσεις, τίθενται στη διάθεση της αρ-
µόδιας φορολογικής αρχής στα πλαίσια ελέγχου, εντός εύλογου
χρόνου, που ορίζεται µε σηµείωµα της αρχής αυτής ο οποίος σε
κάθε περίπτωση δεν είναι δυνατόν να είναι µικρότερος των εξή-
ντα ηµερών.

Αν κατά το φορολογικό έλεγχο διαπιστωθεί η µη τήρηση ή ελ-
λιπής τήρηση των παραπάνω στοιχείων τεκµηρίωσης, επιβάλλε-
ται ειδικό πρόστιµο µε Βάση Υπολογισµού Ν01 (ΒΑΣ. ΥΠ.1) και
συντελεστή βαρύτητας 10, σύµφωνα µε τα οριζόµενα από τις
διατάξεις της παραγράφου 2 του άρθρου 5 του ν. 2523/1997.

Για το παραπάνω ειδικό πρόστιµο εφαρµόζονται ανάλογα οι
διατάξεις του άρθρου 9 του ν. 2523/1997, ως κύρια δε φορολο-
γία νοείται η φορολογία εισοδήµατος.

Το ανωτέρω ειδικό πρόστιµο επιβάλλεται ανεξάρτητα αν συ-
ντρέχουν και λόγοι επιβολής των λοιπών κυρώσεων του άρθρου
5 του ν. 2523/1997.

8. Τα στοιχεία τεκµηρίωσης των παραγραφών 1, 2, 3 και 4 δια-
τηρούνται όσο διαρκεί ο εκάστοτε οριζόµενος από τις σχετικές
φορολογικές διατάξεις χρόνος παραγραφής του δικαιώµατος
του ∆ηµοσίου για επιβολή φόρου. Τα στοιχεία αυτά διατηρού-
νται οπωσδήποτε όσο χρόνο εκκρεµεί η σχετική υπόθεση ενώ-
πιον των αρµόδιων ∆ιοικητικών ∆ικαστηρίων.

9. Για τα στοιχεία τεκµηρίωσης των παραγράφων 1, 2, 3 και 4
του παρόντος επιβάλλεται υποχρέωση επικαιροποίησης, έτσι
ώστε να ανταποκρίνονται πάντοτε στις εκάστοτε επικρατούσες
τιµές µεταξύ των υπόχρεων επιχειρήσεων.

10. Όσοι λαµβάνουν γνώση των στοιχείων της τεκµηρίωσης
του παρόντος άρθρου, υποχρεούνται να τηρούν και να διαφυ-
λάσσουν το απόρρητο αυτών, κατά τις κείµενες διατάξεις.»

2. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού εφαρµόζονται για συναλ-
λαγές που πραγµατοποιούνται σε διαχειριστικές περιόδους για
τις οποίες η υποχρέωση υποβολής δήλωσης φορολογίας εισο-
δήµατος γεννάται από 1.1.2011 και µετά.

Άρθρο 3
Υποκεφαλαιοδότηση επιχειρήσεων

1. Η περίπτωση δ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 31 του ν.
2238/1994 αντικαθίσταται ως εξής:

«δ) Των δεδουλευµένων κάθε είδους τόκων δανείων, πιστώ-
σεων, γενικά της επιχείρησης. Εξαιρούνται οι τόκοι υπερηµερίας
λόγω οφειλής φόρων, τελών, εισφορών και προστίµων προς το
∆ηµόσιο ή άλλα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου. Ειδικά οι δε-
δουλευµένοι τόκοι δανείων ή πιστώσεων που καταβάλλονται ή
πιστώνονται σε συνδεδεµένες επιχειρήσεις κατά την έννοια της
παραγράφου 3 του άρθρου 39 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδή-
µατος εκπίπτουν µε την προϋπόθεση ότι η σχέση των δανείων ή
πιστώσεων αυτών προς τα ίδια κεφάλαια της επιχείρησης δεν
υπερβαίνει κατά µέσο όρο και κατά διαχειριστική περίοδο την
αναλογία 3:1. Οι δεδουλευµένοι τόκοι που αναλογούν στο υπερ-
βάλλον της ως άνω αναλογίας ποσό δεν αναγνωρίζονται προς
έκπτωση από τα ακαθάριστα έσοδα της επιχείρησης. Τα δύο
προηγούµενα εδάφια έχουν εφαρµογή και όταν οι τόκοι κατα-
βάλλονται ή πιστώνονται σε εγγυήτρια συνδεδεµένη επιχείρηση
λόγω µη εξόφλησης δανείου που είχε ληφθεί από µη συνδεδε-
µένη επιχείρηση ή τράπεζα. Εξαιρούνται της εφαρµογής της πα-
ρούσας παραγράφου Ανώνυµες Εταιρείες χρηµατοδοτικής
µίσθωσης της περίπτωσης α’της παραγράφου 1Α του ν.
1665/1986 (ΦΕΚ 183 Α’).

Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κα-
θορίζεται κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
των διατάξεων της παραγράφου αυτής.»

2. Οι διατάξεις της παραγράφου 1 εφαρµόζονται για συµβά-
σεις δανείων ή πιστώσεων που συνάπτονται από τη δηµοσίευση
του νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και εφεξής.

Άρθρο 4
Φορολογικό απόρρητο

Στην παράγραφο 5 του άρθρου 85 του Κώδικα Φορολογίας Ει-
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σοδήµατος, προστίθεται περίπτωση ι’ ως εξής:
«ι) Η χορήγηση σε τρίτο, ή σε πρόσωπα ειδικά εξουσιοδοτη-

µένα από αυτόν, στον οποίο ανατίθεται µε βάση την ισχύουσα
νοµοθεσία η µελέτη για τη βελτίωση του φορολογικού συστήµα-
τος, καθώς και η εφαρµογή των προτάσεων, στοιχείων από τους
φακέλους των φορολογουµένων που τηρούνται στις ∆ΟΥ. Οι δια-
τάξεις του προηγούµενου εδαφίου εφαρµόζονται και όταν στον
τρίτο ανατίθεται η συλλογή στοιχείων για συγκεκριµένες κατη-
γορίες φορολογουµένων, µε την επιφύλαξη των διατάξεων του ν.
2472/1997 (ΦΕΚ 50 Α’).»

Η παρούσα διάταξη ισχύει από την κατάθεσή της στη Βουλή.

Άρθρο 5
Ρύθµιση εκκρεµών φορολογικών υποθέσεων

Σε υποθέσεις που περαιώνονται µε βάση τις διατάξεις των άρ-
θρων 1 έως 11 του ν. 3259/2004 (ΦΕΚ149 Α’), 28 του ν. 3697/2008
(ΦΕΚ 194 Α’), 89 του ν. 3746/2009 (ΦΕΚ 27 Α’) και 10 του ν.
3763/2009 (ΦΕΚ 80 Α’), η περαίωση δεν είναι ισχυρή εφόσον δεν
καταβάλλονται εµπροθέσµως τουλάχιστον δύο συνεχόµενες ή
µη δόσεις των οικείων ποσών φόρων και λοιπών επιβαρύνσεων
που βεβαιώνονται στο πλαίσιο των ως άνω διατάξεων. Τα ανω-
τέρω ισχύουν ανάλογα και για υποθέσεις που έχουν ήδη περαι-
ωθεί µε βάση τις προαναφερόµενες διατάξεις. Εξαιρετικά, επί
υποθέσεων που έχουν ήδη περαιωθεί για τις οποίες, κατά την
ηµεροµηνία δηµοσίευσης του παρόντος νόµου, υφίστανται ληξι-
πρόθεσµες οφειλές από δύο τουλάχιστον συνεχόµενες ή µη δό-
σεις εκ της περαίωσης, τα οριζόµενα στο προηγούµενο εδάφιο
δεν έχουν εφαρµογή εφόσον εντός δύο µηνών από την πιο πάνω
ηµεροµηνία καταβληθούν όλες οι εν λόγω ληξιπρόθεσµες οφει-
λές.

Άρθρο 6
∆απάνες επιστηµονικής και τεχνολογικής έρευνας

Η ισχύς των τεσσάρων τελευταίων εδαφίων της περίπτωσης
ια’ της παραγράφου 1 του άρθρου 31 του ΚΦΕ παρατείνεται για
δαπάνες που πραγµατοποιούνται από την 1η Ιανουαρίου 2009
µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2010.

Άρθρο 7
Ενιαίο Τέλος Ακινήτων

1. Η παράγραφος 3 του άρθρου 18 του ν. 3634/2008 (ΦΕΚ 9
Α’), όπως προστέθηκε µε το άρθρο 79 του ν. 3746/2009, αντικαθίστα-
ται ως εξής:

«3. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού ισχύουν για συµβολαιο-
γραφικά έγγραφα τα οποία συντάσσονται από την 1η Ιανουαρίου
2010.»

2. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν από την κατά-
θεση του νόµου στη Βουλή.

Άρθρο 8
Έκπτωση δωρεών προς το Εθνικό Ταµείο

Κοινωνικής Συνοχής

1. Στο πρώτο εδάφιο της περίπτωσης δ’ της παραγράφου 1
του άρθρου 8 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος µετά τις λέ-
ξεις «τους οργανισµούς τοπικής αυτοδιοίκησης,» προστίθενται
οι λέξεις «το Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής (Ε.ΤΑ.Κ.Σ.),».

2. Στο πρώτο εδάφιο της υποπερίπτωσης γγ’ της περίπτωσης
α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 31 του ΚΦΕ µετά τις λέξεις
«τους οργανισµούς τοπικής αυτοδιοίκησης,» προστίθενται οι λέ-
ξεις «το Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής (Ε.ΤΑ.Κ.Σ.),».

3. Οι διατάξεις των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου αυτού
ισχύουν για δωρεές που πραγµατοποιούνται από 1ης Ιανουαρίου
2009 και µετά.
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Άρθρο 9
Πεδίο εφαρµογής

1. Θεσπίζεται ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειοδότησης (στο εξής
«∆ιαδικασία») για επενδύσεις στους τοµείς που αφορούν στη βιο-
µηχανία, στην ενέργεια, στον τουρισµό και στην πραγµατοποί-
ηση επενδύσεων υψηλής τεχνολογίας και καινοτοµίας,
συµπεριλαµβανοµένων και των επενδύσεων που εντάσσονται στο
ν. 3299/2004 (ΦΕΚ 261 Α’), όπως ισχύει.

2. Για την υπαγωγή των επενδύσεων στη ∆ιαδικασία θα πρέπει
οι επενδύσεις ή τα επιχειρηµατικά σχέδια να πληρούν ένα του-
λάχιστον από τα ακόλουθα κριτήρια:

(α) το ποσό της επένδυσης να είναι άνω των διακοσίων εκα-
τοµµυρίων (200.000.000) ευρώ,

(β) το ποσό της επένδυσης να είναι άνω των εβδοµήντα πέντε
εκατοµµυρίων (75.000.000) ευρώ και ταυτόχρονα από την επέν-
δυση να δηµιουργούνται τουλάχιστον 200 (διακόσιες) νέες θέ-
σεις εργασίας,

(γ) ποσό τουλάχιστον ενός εκατοµµυρίου (1.000.000) ευρώ
ετησίως να επενδύεται σε έργα υψηλής τεχνολογίας και καινο-
τοµίας, ανεξαρτήτως του συνολικού ποσού της επένδυσης.

3. Κριτήρια για την αξιολόγηση των επενδυτικών σχεδίων που
πληρούν τους όρους της παραγράφου 2 του παρόντος άρθρου
είναι η βιωσιµότητα του επενδυτικού σχεδίου, η φερεγγυότητα
του επενδυτή, η αύξηση της απασχόλησης, η περιφερειακή ανά-
πτυξη της χώρας, η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας, η τόνωση
της επιχειρηµατικότητας, η µεταφορά καινοτοµίας και υψηλής
τεχνολογίας και η αύξηση της εξαγωγικής δραστηριότητας.

Τα κριτήρια αυτά και ο τρόπος ελέγχου τους εξειδικεύονται µε
σχετική απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών.

Άρθρο 10
∆ιυπουργική Επιτροπή Επενδύσεων

1. Η ∆ιυπουργική Επιτροπή Επενδύσεων (∆ΕΕ) που προβλέ-
πεται στο άρθρο 13 του ν. 3049/2002 (ΦΕΚ 212 Α’), όπως ισχύει,
είναι αρµόδια για την ένταξη των επενδύσεων στη ∆ιαδικασία Τα-
χείας Αδειοδότησης, καθώς και για την εποπτεία και παρακο-
λούθησή της. Η ∆ΕΕ συγκροτείται από τον Υπουργό Οικονοµίας
και Οικονοµικών ως Πρόεδρο, από τον Υπουργό Ανάπτυξης και
άλλα αρµόδια µέλη της Κυβέρνησης που συµµετέχουν ύστερα
από πρόσκληση του Προέδρου.

2. Η ∆ΕΕ µπορεί να επιβάλει όρους για την υπαγωγή επενδυ-
τικών σχεδίων στη ∆ιαδικασία του παρόντος νόµου, µε την προ-
ϋπόθεση ότι οι όροι αυτοί συναρτώνται µε τα κριτήρια
αξιολόγησης των επενδυτικών σχεδίων για την ένταξη στη ∆ια-
δικασία του παρόντος νόµου. Η επιβολή όρων αποφασίζεται κατά
περίπτωση και δεν είναι υποχρεωτική.

3. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
ρυθµίζονται τα ειδικότερα θέµατα της συγκρότησης της ∆ΕΕ και
εξειδικεύονται οι αρµοδιότητές της, ο τρόπος και η διαδικασία
άσκησής τους, η οργάνωση και η λειτουργία της, η γραµµατειακή
της υποστήριξη, καθώς και κάθε άλλο σχετικό θέµα στα πλαίσια
του παρόντος νόµου.

Άρθρο 11
Αρµοδιότητα της Invest in Greece Α.Ε.

1. Η Ανώνυµη Εταιρεία µε την επωνυµία «Ελληνικό Κέντρο
Επενδύσεων Α.Ε. (ΕΛΚΕ Α.Ε.)», η οποία έχει συσταθεί και λει-
τουργεί σύµφωνα µε το άρθρο πρώτο του ν. 2372/1996 (ΦΕΚ 29
Α’) µετονοµάζεται σε «Invest in Greece A.E.» που αποδίδεται στα
ελληνικά ως «Επενδύστε στην Ελλάδα Α.Ε.» και είναι αρµόδια
στα πλαίσια του παρόντος νόµου, παράλληλα µε τις λοιπές αρ-
µοδιότητές της σύµφωνα µε το άρθρο 1 του άρθρου πρώτου του
ν. 2372/1996 (ΦΕΚ 29 Α’) όπως ισχύει, να:

α) δέχεται τις αιτήσεις για την ένταξη των επενδύσεων που
υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος νόµου,

β) ελέγχει το επιχειρησιακό σχέδιο και τη µελέτη επιπτώσεων
στην ελληνική οικονοµία και να αξιολογεί την πλήρωση των κρι-
τηρίων για την ένταξη στη ∆ιαδικασία,
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γ) αποστέλλει τους φακέλους των επενδύσεων στη ∆ΕΕ και να
εισηγείται σχετικά µε την ένταξή τους στη ∆ιαδικασία,

δ) λειτουργεί ως Κέντρο Εξυπηρέτησης Επενδυτών (one-stop
shop) για την εµπρόθεσµη διεκπεραίωση των διαδικασιών έκδο-
σης των απαραίτητων αδειών προκειµένου να υλοποιηθούν οι
επενδύσεις που έχουν ενταχθεί στη ∆ιαδικασία, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του παρόντος νόµου,

ε) ενηµερώνει τη ∆ΕΕ για συγκεκριµένες περιπτώσεις καθυ-
στερήσεων ή δυσχερειών και για τους λόγους στους οποίους
αυτές οφείλονται, καθώς και να προτείνει σχετικές λύσεις.

2. Όπου στο ν. 2372/1996 και την κείµενη νοµοθεσία αναφέ-
ρεται η επωνυµία «Ελληνικό Κέντρο Επενδύσεων Α.Ε.» (ΕΛΚΕ
Α.Ε.) εφεξής νοείται η επωνυµία «Invest in Greece A.E.».

3. Όλες οι υπηρεσίες και οργανισµοί του ∆ηµοσίου και του ευ-
ρύτερου δηµόσιου τοµέα υποχρεούνται να παρέχουν στην Invest
in Greece κάθε αναγκαία συνδροµή, πληροφορία και διευκό-
λυνση για την πραγµατοποίηση του σκοπού της στο πλαίσιο του
παρόντος νόµου.

Άρθρο 12
Υποβολή αιτήσεων ένταξης στη ∆ιαδικασία

Ταχείας Αδειοδότησης

1. Οι φάκελοι για την υπαγωγή των επενδύσεων στις διατάξεις
και διαδικασίες του παρόντος νόµου υποβάλλονται στην Invest in
Greece. Τα επενδυτικά σχέδια είναι δεσµευτικά για τον επενδυτή,
ο οποίος δεν δύναται να τα µεταβάλλει µεταγενέστερα, εφόσον
η επένδυσή του ενταχθεί στη ∆ιαδικασία, µε τρόπο που να αλ-
λοιώνονται τα κριτήρια µε τα οποία αυτή επελέγη ή / και να πα-
ραβιάζονται οι όροι που ενδεχοµένως ορίσθηκαν από τη ∆ΕΕ για
υπαγωγή στη ∆ιαδικασία αυτή.

Οι επενδυτές που αιτούνται την υπαγωγή του σχεδίου τους
στη ∆ιαδικασία υποχρεούνται να υποβάλουν στην Invest in
Greece:

α) αίτηση και εντολή προς την Invest in Greece,
β) επιχειρησιακό σχέδιο (business plan) της επένδυσης, που

περιλαµβάνει οικονοµικοτεχνική µελέτη και µελέτη σκοπιµότη-
τας,

γ) µελέτη επιπτώσεων της επένδυσης στην ελληνική οικονο-
µία (investment impact assessment).

Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών εξει-
δικεύεται το περιεχόµενο της αίτησης και της εντολής προς την
Invest in Greece, προσδιορίζεται το ελάχιστο περιεχόµενο του
επιχειρησιακού σχεδίου, της οικονοµοτεχνικής µελέτης, της µε-
λέτης σκοπιµότητας και της µελέτης αντικτύπου της επένδυσης
και ρυθµίζονται λεπτοµερειακά διαδικαστικά θέµατα.

2. Η Invest in Greece µέσα σε αποκλειστική προθεσµία δεκα-
πέντε εργάσιµων ηµερών από την παραλαβή και πρωτοκόλληση
του φακέλου της παραγράφου 1, καλεί τον επενδυτή για συνερ-
γασία σχετικά µε το αίτηµά του. Εφόσον ο επενδυτής υποβάλει
πλήρη φάκελο, η Invest in Greece υποχρεούται:

α) να αναλάβει η ίδια επ’ ονόµατι, κατ’ εντολή και για λογα-
ριασµό του επενδυτή τη διεκπεραίωση όλων των διαδικασιών και
αδειοδοτήσεων που είναι απαραίτητες για την έναρξη υλοποίη-
σης της επένδυσης, και

β) να παρέχει στον επενδυτή χρονοδιάγραµµα προόδου εντός
ενός µηνός από τη συνάντηση για συνεργασία µαζί του.

3. Υποβαλλόµενος φάκελος που περιλαµβάνει µεν τα κατά τα
ανωτέρω απαιτούµενα στοιχεία, πλην όµως κατά τον έλεγχο και
την εξέτασή του διαπιστώνεται ότι δεν πληροί τα κριτήρια της
παραγράφου 2 του άρθρου 9, απορρίπτεται µε νόµιµα αιτιολο-
γηµένη απάντηση της Invest in Greece και δεν εντάσσεται στη
∆ιαδικασία. Φάκελος που δεν είναι πλήρης ως προς τα στοιχεία
της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου απορρίπτεται από την
Invest in Greece χωρίς αξιολόγηση.

4. Η Invest in Greece γνωστοποιεί µε επιστολή προς τον αι-
τούµενο επενδυτή τη θετική απόφασή της για την προώθηση του
φακέλου του προς τη ∆ΕΕ.

5. Με την κατάθεση του φακέλου της παραγράφου 1 του άρ-
θρου αυτού και εφόσον η επένδυση ενταχθεί στη ∆ιαδικασία, τεκ-
µαίρεται η συγκατάθεση του επενδυτή:

α) για την υποχρεωτική διεκπεραίωση από την Invest in Greece
των πράξεων της παραγράφου 2α’ του παρόντος άρθρου, και

β) για τη δηµοσίευση της πορείας της επένδυσής του ανά στά-
διο αδειοδότησης στην ηλεκτρονική ιστοσελίδα της Invest in
Greece.

Κατά τη διάρκεια της διαδικασίας αδειοδότησης, ο επενδυτής
συνεργάζεται και επικοινωνεί µόνο µε την Invest in Greece.

6. Η Invest in Greece διατηρεί το δικαίωµα επιλογής της σειράς
µε την οποία προωθούνται οι αιτήσεις που πληρούν τα κριτήρια
του άρθρου 9 για την προώθησή τους στη ∆ΕΕ.

7. Μετά την ένταξη της επένδυσης στη ∆ιαδικασία από τη ∆ΕΕ
και µετά από πρόσκληση του επενδυτή από την Invest in Greece
ο ενδιαφερόµενος επενδυτής καταθέτει στην Invest in Greece
πλήρη φάκελο των δικαιολογητικών που είναι κατά το νόµο απα-
ραίτητα για την έγκριση και έκδοση των σχετικών αδειών, προ-
κειµένου η Invest in Greece, να προωθήσει το σχετικό φάκελο
στις αρµόδιες υπηρεσίες και φορείς, όπως αυτές ορίζονται σύµ-
φωνα µε τις κείµενες για τις άδειες αυτές διατάξεις. Ο υποψή-
φιος επενδυτής φέρει το βάρος της πληρότητας και αλήθειας
των στοιχείων του που πρέπει να υποβληθούν στις αρµόδιες κατά
το νόµο υπηρεσίες και φορείς για την αδειοδότηση και υποχρε-
ούται να συνεργάζεται αµελητί µε την Invest in Greece, εφόσον
κληθεί προς τούτο προκειµένου να συµπληρωθούν τυχόν ελλεί-
ψεις. Σε περίπτωση παράβασης της υποχρέωσης του προηγού-
µενου εδαφίου, τότε είναι δυνατή η απένταξη της επένδυσής του
από τη ∆ιαδικασία, µε απόφαση της ∆ΕΕ µετά από εισήγηση της
Invest in Greece.

Άρθρο 13
Υποβολή δικαιολογητικών στις αρµόδιες υπηρεσίες

και φορείς και έκδοση αδειών

1. Η πληρότητα του φακέλου δικαιολογητικών ελέγχεται από
τις αρµόδιες υπηρεσίες και φορείς µέσα σε δεκαπέντε εργάσιµες
ηµέρες από τη γνωστοποίηση της απόφασης από την Invest in
Greece στην αρµόδια υπηρεσία ή φορέα για την ένταξη της επέν-
δυσης στη ∆ιαδικασία. Σε κάθε περίπτωση όλα τα απαιτούµενα
και ελλείποντα για την πληρότητα του φακέλου στοιχεία και οι
τυχόν απαραίτητες διευκρινίσεις και συµπληρώσεις πρέπει να
αναφέρονται εξαντλητικά στην απάντηση της αρµόδιας υπηρε-
σίας προς την Invest in Greece. Η δυνατότητα αυτή παρέχεται
στους αρµόδιους φορείς µόνο µία φορά.

Κάθε φορά που η Invest in Greece λαµβάνει τέτοια ενηµέρωση
καλεί τον ενδιαφερόµενο επενδυτή να συµπληρώσει το φάκελο
και διαβιβάζει τα συµπληρωµατικά στοιχεία στις αρµόδιες υπη-
ρεσίες.

2. Η εξέταση των φακέλων της παραγράφου 1 του παρόντος
άρθρου γίνεται από τις κατά νόµο αρµόδιες υπηρεσίες και φο-
ρείς κατά αποκλειστική προτεραιότητα. Για τους υπαλλήλους
των αρµοδίων υπηρεσιών και φορέων ισχύουν οι πειθαρχικές κυ-
ρώσεις του Υπαλληλικού Κώδικα για τη µη συµµόρφωση µε την
υποχρέωση του πρώτου εδαφίου του παρόντος άρθρου. Σε πε-
ρίπτωση µη συµµόρφωσης οι αρµόδιες υπηρεσίες και φορείς
υποχρεούνται να ενηµερώνουν εγγράφως την “Invest in Greece”
για τους λόγους µη εµπρόθεσµης συµµόρφωσης των πειθαρχι-
κών κυρώσεων του προηγούµενου εδαφίου εφαρµοζοµένων και
στην περίπτωση αυτή.

3. Όλες οι άδειες που απαιτούνται για τη µελέτη, κατασκευή,
χρηµατοδότηση και λειτουργία των επενδύσεων που έχουν εντα-
χθεί στο πεδίο εφαρµογής του νόµου αυτού λογίζεται ότι έχουν
εκδοθεί, αν οι αρµόδιες και συναρµόδιες για την έκδοσή τους
υπηρεσίες και φορείς δεν έχουν προβεί σε έγγραφη νόµιµα αι-
τιολογηµένη άρνηση έκδοσης προς τον Πρόεδρο της ∆ΕΕ µέσα
στις προθεσµίες που ορίζονται για την έκδοση αυτών των αδειών
σύµφωνα µε τις κείµενες για τις άδειες αυτές διατάξεις, οι οποίες
είναι αποκλειστικές, και σε κάθε περίπτωση εντός τριών µηνών.
Όλες οι ως άνω προθεσµίες άρχονται από τη γνωστοποίηση της
παραγράφου 1, εκτός αν έχει µεσολαβήσει διαβίβαση συµπλη-
ρωµατικών στοιχείων κατά το τελευταίο εδάφιο της παραγρά-
φου 1 του παρόντος άρθρου, οπότε οι προθεσµίες αρχίζουν από
τη διαβίβαση των συµπληρωµατικών στοιχείων. Τα ανωτέρω
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ισχύουν αναλογικά για τις άδειες, εξουσιοδοτήσεις, εγκρίσεις και
πράξεις που εκδίδονται από Ν.Π.∆.∆., Ν.Π.Ι.∆. του ευρύτερου
δηµοσίου τοµέα και ΟΤΑ α’ και β’ βαθµίδας.

4. Σε κάθε περίπτωση οι δηµόσιες υπηρεσίες και επιχειρήσεις
και οι οργανισµοί κοινής ωφέλειας προβαίνουν αµέσως και κατά
προτεραιότητα στην εκτέλεση εργασιών και ενεργειών αρµοδιό-
τητάς τους, που είναι αναγκαίες για την οµαλή και απρόσκοπτη
υλοποίηση των επενδύσεων που έχουν ενταχθεί στη ∆ιαδικασία
του παρόντος νόµου.

5. Σε περίπτωση που κατά την πορεία της αδειοδότησης προ-
κύπτει ότι συµπληρωµατικές ειδικές άδειες ή διαδικασίες είναι
απαραίτητες, λογίζεται ότι οι άδειες αυτές έχουν εκδοθεί και οι
διαδικασίες ακολουθηθεί, αν οι αρµόδιες και συναρµόδιες προς
αυτό υπηρεσίες και φορείς δεν έχουν προβεί σε έγγραφη νόµιµα
αιτιολογηµένη άρνηση έκδοσης προς τον Πρόεδρο της ∆ΕΕ
µέσα στις προθεσµίες που ορίζονται για τη βασική αδειοδότηση,
οι οποίες λογίζονται ως αποκλειστικές και στην περίπτωση αυτή
και σε κάθε περίπτωση εντός τριών µηνών από τη γνωστοποίηση
της παραγράφου 1 προς τις υπηρεσίες ή φορείς που είναι αρ-
µόδιες για τις συµπληρωµατικές ειδικές άδειες ή διαδικασίες. Οι
διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν και στην περίπτωση
αυτή.

6. Η ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειοδότησης κάθε επένδυσης ολο-
κληρώνεται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονο-
µικών, η οποία µνηµονεύει για κάθε επένδυση χωριστά κάθε
άδεια που έχει εκδοθεί και κάθε άδεια που τεκµαίρεται ότι έχει
εκδοθεί και δίδει την άδεια για την υλοποίηση της επένδυσης. Η
απόφαση αυτή δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
είναι εκτελεστή και προσβάλλεται µε αίτηση ακυρώσεως εντός της
νόµιµης προθεσµίας, η οποία ξεκινά από την ηµεροµηνία δηµοσί-
ευσής της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Άρθρο 14
Σύµβουλοι

1. Με απόφαση της Invest in Greece µπορεί να συνάπτονται
συµβάσεις παροχής ανεξάρτητων υπηρεσιών ή έργου µε χρη-
µατοοικονοµικούς, νοµικούς, τεχνικούς και άλλους συµβούλους
µε σκοπό την αξιολόγηση των αιτήσεων για την ένταξη των επεν-
δύσεων ή και των επιχειρηµατικών σχεδίων στο νόµο αυτόν. Η
σύναψη των συµβάσεων αυτών δύναται να γίνεται µε ή χωρίς δια-
γωνισµό κατά παρέκκλιση της κείµενης νοµοθεσίας. Οι συµβά-
σεις του παρόντος άρθρου εξαιρούνται από την εφαρµογή των
διατάξεων της παραγράφου 7 του άρθρου 19 του π.δ. 774/1980
(ΦΕΚ 189 Α’), καθώς και του άρθρου 6 του ν. 2527/1997 (ΦΕΚ
206 Α’), όπως ισχύει.

2. Αν για τις υπηρεσίες που προβλέπονται στην παράγραφο 1
απαιτείται η παροχή υπηρεσιών τρίτων (υπεργολάβων), η σχε-
τική δαπάνη περιλαµβάνεται στην αµοιβή των συµβούλων, εφό-
σον δεν προβλέπεται διαφορετικά στη σύµβαση. Σε κάθε
περίπτωση υπεύθυνος και υπόλογος για την παροχή των υπηρε-
σιών και την καλή εκτέλεση της σύµβασης παραµένει ο σύµβου-
λος που συµβάλλεται µε την Invest in Greece στα πλαίσια του
παρόντος άρθρου.

3. Οι σύµβουλοι πρέπει να έχουν κύρος και εµπειρία στα αντί-
στοιχα θέµατα και ειδικότερα σε θέµατα επενδύσεων. Οι σύµ-
βουλοι οφείλουν να τηρούν τους κανόνες δεοντολογίας του
επαγγέλµατός τους και το επαγγελµατικό απόρρητο, ακόµη και
µετά το πέρας της εργασίας τους. Οι σύµβουλοι οφείλουν να
ενηµερώνουν την Invest in Greece αν συντρέχει περίπτωση τα
συµφέροντα του ∆ηµοσίου να συγκρούονται προς τα συµφέρο-
ντά τους αναφορικά µε το υπό κρίση επενδυτικό σχέδιο.

4. Οι σύµβουλοι οφείλουν να διαθέτουν έµπειρο προσωπικό
µε την κατάλληλη εξειδίκευση, να οργανώνουν, διοικούν και δια-
χειρίζονται το έργο τους µε τρόπο ώστε να µην καθυστερεί τη
διαδικασία προώθησης των επενδύσεων και µε το πέρας της ερ-
γασίας τους να παραδίδουν στην Invest in Greece όλο το υλικό
που παρήχθη στη διάρκειά της. Το υλικό αυτό δεν µπορεί να χρη-
σιµοποιηθεί από τους συµβούλους µεταγενέστερα, χωρίς ρητή
αναφορά του έργου για το οποίο παρήχθη σε συνεργασία µε την
Invest in Greece στα πλαίσια του παρόντος νόµου.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΕΝΑΡΜΟΝΙΣΗ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΝΟΜΟΘΕΣΙΑΣ

ΜΕ ΤΙΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ ΤΗΣ Ο∆ΗΓΙΑΣ 2009/14/ΕΚ
ΣΧΕΤΙΚΑ ΜΕ ΤΟ ΤΑΜΕΙΟ ΕΓΓΥΗΣΗΣ ΚΑΤΑΘΕΣΕΩΝ ΚΑΙ

ΕΠΕΝ∆ΥΣΕΩΝ

Άρθρο 15
Τροποποίηση του άρθρου 13 του ν. 3746/2009

1. Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 4 του άρθρου 13 του
ν. 3746/2009 αντικαθίσταται, ως εξής:

«Ειδικώς προκειµένου περί της ενεργοποίησης της διαδικα-
σίας αποζηµίωσης καταθετών, η κατά την περίπτωση (α) ανω-
τέρω απόφαση της Τράπεζας της Ελλάδος λαµβάνεται εντός
πέντε εργάσιµων ηµερών από τη στιγµή που αποδειχθεί, για
πρώτη φορά, ότι το συµµετέχον πιστωτικό ίδρυµα δεν έχει επι-
στρέψει τις ληξιπρόθεσµες και απαιτητές καταθέσεις.»

2. Η ισχύς της διάταξης της παραγράφου 1 αρχίζει από τις
31.12.2010.

Άρθρο 16
Τροποποίηση του άρθρου 14 του ν. 3746/2009

1. Το στοιχείο α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 14 του ν.
3746/2009 αντικαθίσταται ως εξής:

«1.α. Το ΤΕΚΕ, αµέσως µόλις του κοινοποιηθεί η απόφαση της
Τράπεζας της Ελλάδος ή της δικαστικής αρχής, σύµφωνα µε τα
προβλεπόµενα στην παράγραφο 4 του άρθρου 13 του παρόντος,
ή της αρµόδιας εποπτικής αρχής του κράτους-µέλους της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, κατά την περίπτωση β’ του άρθρου 26, όπου
έχει την καταστατική έδρα του το πιστωτικό ίδρυµα του οποίου
υποκατάστηµα λειτουργεί στην Ελλάδα που καλύπτεται συ-
µπληρωµατικά από το ΤΕΚΕ, σύµφωνα µε το άρθρο 3, καταρτί-
ζει κατάλογο καταθετών µε βάση τα στοιχεία που του
υποβάλλονται από το πιστωτικό ίδρυµα, στο οποίο αφορούν οι
ως άνω αποφάσεις, και, µετά τους, σύµφωνα µε την παράγραφο
3 του άρθρου 9 του παρόντος νόµου, συµψηφισµούς, καταβάλ-
λει τις σχετικές αποζηµιώσεις που αφορούν µη διαθέσιµες κα-
ταθέσεις, εντός είκοσι εργάσιµων ηµερών από την ηµέρα κατά
την οποία οι καταθέσεις κατέστησαν µη διαθέσιµες.»

2. Το στοιχείο α’ της παραγράφου 2 του άρθρου 14 του ίδιου
νόµου αντικαθίσταται ως εξής:

«α) µία παράταση της προβλεπόµενης στην περίπτωση α’ της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου προθεσµίας, προκειµένου
για την καταβολή αποζηµιώσεων σε καταθέτες, η οποία δεν µπο-
ρεί να υπερβαίνει τις δέκα εργάσιµες ηµέρες».

3. Στο άρθρο 14 του ίδιου νόµου προστίθεται παράγραφος 6
ως εξής:

«6. Το ΤΕΚΕ µεριµνά για την οµαλή και αποτελεσµατική λει-
τουργία των συστηµάτων και µηχανισµών του, ιδίως µέσω της
διενέργειας περιοδικών ελέγχων, προκειµένου να εξασφαλίζεται
η καταβολή των αποζηµιώσεων στους καταθέτες εµπροθέσµως
και κατά το ενδεδειγµένο ποσό.

Η Τράπεζα της Ελλάδος ενηµερώνει το ΤΕΚΕ σε περίπτωση
κατά την οποία, κατά την άσκηση της εποπτικής της αρµοδιό-
τητας, διαπιστώσει ότι συντρέχει γεγονός το οποίο ενδέχεται,
κατά την κρίση της, να οδηγήσει στην έκδοση οποιασδήποτε
από τις αναφερόµενες στην παράγραφο 4 του άρθρου 13 του
παρόντος αποφάσεις. Προκειµένου περί πιστωτικών ιδρυµάτων
µε καταστατική έδρα στην Ελλάδα και υποκαταστήµατα σε άλλα
κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, εφόσον οι καταθέσεις
αυτών των υποκαταστηµάτων καλύπτονται συµπληρωµατικά
από το σύστηµα εγγύησης καταθέσεων του κράτους - µέλους
υποδοχής, το ΤΕΚΕ ειδοποιεί το εν λόγω αλλοδαπό σύστηµα εγ-
γύησης καταθέσεων εντός ευλόγου χρόνου αφότου λάβει ενη-
µέρωση από την Τράπεζα της Ελλάδος κατά το προηγούµενο
εδάφιο.»

4. Η ισχύς των διατάξεων των παραγράφων 1, 2 και 3 αρχίζει
από τις 31.12.2010.
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Άρθρο 17
Τροποποίηση του άρθρου 26 του ν. 3746/2009

1. Ο τίτλος του άρθρου 26 του ν. 3746/2009 αντικαθίσταται ως
εξής:

«Συνεργασία ΤΕΚΕ µε λοιπά συστήµατα εγγύησης καταθέ-
σεων που λειτουργούν σε κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης
- Κατευθυντήριες Αρχές».

2. Στο άρθρο 26 του ως άνω νόµου προστίθεται παράγραφος
1, των λοιπών διατάξεών του εντασσοµένων σε ενιαία παρά-
γραφο, αριθµούµενη ως παράγραφος 2 ως εξής:

«1. Το ΤΕΚΕ συνεργάζεται µε τα συστήµατα εγγύησης καταθέ-
σεων που λειτουργούν στα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
δυνάµενο να συνάπτει συµφωνίες µε αυτά, προκειµένου να εξα-
σφαλίζεται ότι οι καταθέτες πιστωτικών ιδρυµάτων που δραστηριο-
ποιούνται στην Ελλάδα και σε άλλο κράτος - µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης αποζηµιώνονται εµπροθέσµως και κατά το ενδεδειγµένο
ποσό. Οι σχετικές συµφωνίες γνωστοποιούνται στην Τράπεζα της
Ελλάδος, στο Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών, στην Ελλη-
νική Ένωση Τραπεζών και στην Ένωση Συνεταιριστικών Τραπεζών
Ελλάδος. Οι διατάξεις της παρούσας παραγράφου δεν θίγουν τις
διατάξεις της παραγράφου 9 του άρθρου 4 του παρόντος νόµου.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆’

Άρθρο 18
Έγκριση σύστασης ιδρύµατος µε την επωνυµία

«Ίδρυµα Eurobank EFG για πρόγραµµα
πυρόπληκτων» και κύρωση του Οργανισµού αυτού

Άρθρο πρώτο

1. Εγκρίνεται η σύσταση του Κοινωφελούς Ιδρύµατος µε την
επωνυµία «Ίδρυµα Eurobank EFG για Πρόγραµµα Πυρόπλη-
κτων», η οποία έγινε από την Τράπεζα EFG Eurobank Ergasias
Α.Ε., µε την υπ’ αριθ. 17424/13.6.2008 συστατική πράξη του συµ-
βολαιογράφου Αθηνών Κωνσταντίνου Αθ. Σπανόπουλου.

2. Το ίδρυµα αποτελεί νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και
διέπεται ως προς τη λειτουργία του από τις διατάξεις του Ορ-
γανισµού του και κατά τα λοιπά από τις σχετικές περί ιδρυµάτων
διατάξεις του Αστικού Κώδικα. Το Ίδρυµα δεν υπάγεται στις δια-
τάξεις του α.ν. 2039/1939 (ΦΕΚ 455 Α’), όπως εκάστοτε ισχύει.

Άρθρο δεύτερο

Κυρώνεται ο Οργανισµός διοίκησης και διαχείρισης του ιδρύ-
µατος που αποτελείται από 13 άρθρα και ο οποίος έχει ως ακο-
λούθως:

«ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ∆ΙΟΙΚΗΣΕΩΣ ΚΑΙ ∆ΙΑΧΕΙΡΙΣΕΩΣ
ΤΟΥ ΚΟΙΝΩΦΕΛΟΥΣ Ι∆ΡΥΜΑΤΟΣ

«Ι∆ΡΥΜΑ EUROBANK EFG ΓΙΑ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ
ΠΥΡΟΠΛΗΚΤΩΝ»

Άρθρο 1
Μορφή- Επωνυµία- Έδρα- ∆ιάρκεια

1. Το Κοινωφελές Ίδρυµα µε την επωνυµία «Ίδρυµα Eurobank
EFG για Πρόγραµµα Πυρόπληκτων» (περαιτέρω «Ίδρυµα») απο-
τελεί νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, διεπόµενο από τον πα-
ρόντα Οργανισµό και τις οικείες διατάξεις του Αστικού Κώδικα,
όπως εκάστοτε ισχύουν.

2. Έδρα του Ιδρύµατος είναι ο ∆ήµος Αθηναίων.
3. Η διάρκεια του Ιδρύµατος ορίζεται σε δέκα έτη, άρχεται από

τη δηµοσίευση στο ΦΕΚ του νόµου που το συνιστά και λήγει στις
31.12.2019.

Άρθρο 2
Σκοπός

1. Σκοπός του Ιδρύµατος είναι ο σχεδιασµός και η υλοποίηση

προγραµµάτων ενίσχυσης και ανασυγκρότησης των περιοχών
και στήριξης των πολιτών που επλήγησαν από τις καταστροφι-
κές πυρκαγιές του 2007, καθώς και η ενίσχυση των µηχανισµών
πρόληψης ανάλογων καταστροφών και η συµβολή στην αποκα-
τάσταση του φυσικού περιβάλλοντος, ιδίως δια της αξιοποίησης
των χρηµάτων της σχετικής δωρεάς της Τράπεζας EFG Eu-
robank Ergasias ΑΕ, και τυχόν µεταγενέστερων δωρεών προς το
Ίδρυµα.

2. Για την επίτευξη του ανωτέρω σκοπού, το Ίδρυµα δύναται
να αναλαµβάνει οποιαδήποτε δραστηριότητα κρίνεται πρόσφορη
από τη διοίκησή του. Η δράση του Ιδρύµατος θα επικεντρώνεται
σε τρεις ιδίως δέσµες πρωτοβουλιών, που θα αποβλέπουν: (α)
στην ανακούφιση των πληγέντων, (β) στην αντιµετώπιση και την
πρόληψη των πυρκαγιών, (γ) στην αποκατάσταση των δασικών
περιοχών.

3. Στις δραστηριότητες προς ανακούφιση των πληγέντων πε-
ριλαµβάνονται ιδίως:

(α) Οικονοµική ενίσχυση σε οικογένειες µε απώλεια συγγενι-
κών προσώπων.

(β) Οικονοµική ενίσχυση σε πληγέντες που έχασαν την κύρια
κατοικία τους ή άλλο βασικό περιουσιακό στοιχείο, όπως αυτό
εκάστοτε θα προσδιορίζεται από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο.

(γ) Ενίσχυση των ανωτέρω δύο κατηγοριών πληγέντων δια της
εξόφλησης των υπολοίπων οφειλών των στεγαστικών, κατανα-
λωτικών και αγροτικών δανείων που τους έχει χορηγήσει η Τρά-
πεζα EFG Eurobank Ergasias ΑΕ.

(δ) Ενίσχυση των επιχειρήσεων ή επαγγελµατιών των πληγει-
σών περιοχών δια της εξόφλησης µέρους των τόκων δανείων
που έχουν λάβει ή θα λάβουν από την Τράπεζα EFG Eurobank Er-
gasias ΑΕ.

4. Οι δικαιούχοι των ενισχύσεων θα προσδιορίζονται από το
Ίδρυµα βάσει των κριτηρίων που θα καθορίζει το ∆ιοικητικό Συµ-
βούλιο.

5. Για την επίτευξη των ανωτέρω υπό 3 γ-δ σκοπών το Ίδρυµα
δύναται να συνεργάζεται µε την Τράπεζα EFG Eurobank Ergasias
ΑΕ προκειµένου να εξοφλεί δια καταβολής µέρος ή το σύνολο
των οφειλών των πληγέντων και των επιχειρήσεων των πληγει-
σών περιοχών προς την τράπεζα EFG Eurobank Ergasias ΑΕ.

6. Στις δραστηριότητες προς αντιµετώπιση και πρόληψη πυρ-
καγιών περιλαµβάνονται ιδίως:

α) Ενίσχυση προς το Πυροσβεστικό Σώµα µε οικονοµική στή-
ριξη των οικογενειών των πυροσβεστών σε περιπτώσεις απώ-
λειας ζωής ή µόνιµης ολικής ανικανότητας κατά την εκτέλεση
του καθήκοντος, καθώς και µε αγορά οχηµάτων και εξοπλισµού
για την ενίσχυση των επιχειρησιακών δυνατοτήτων του.

β) Οικονοµική ενίσχυση προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση για την
αγορά εξοπλισµού δασοπροστασίας και δασοπυρόσβεσης και
την ενίσχυση περιβαλλοντικών προγραµµάτων.

γ) Οικονοµική ενίσχυση προς Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις
και άλλες Εθελοντικές Οργανώσεις που δραστηριοποιούνται
στον τοµέα προστασίας των δασών.

7. Στις δραστηριότητες προς αποκατάσταση των δασικών πε-
ριοχών περιλαµβάνονται ιδίως:

α) Οικονοµική ενίσχυση του εθνικού προγράµµατος αποκατά-
στασης των δασικών εκτάσεων που κατεστράφησαν από τις πυρ-
καγιές του 2007, όπως αυτό θα καταρτιστεί από τις αρµόδιες
υπηρεσίες του κράτους.

β) Οικονοµική ενίσχυση προς το Υπουργείο Πολιτισµού για την
ανασυγκρότηση του Αρχαιολογικού και ευρύτερου τοπίου της
Αρχαίας Ολυµπίας.

8. Για την εκπλήρωση του σκοπού του το Ίδρυµα δύναται να
αναλαµβάνει κάθε είδους δράση και πρωτοβουλία καθώς και να
συνεργάζεται µε τις κρατικές υπηρεσίες και τους αρµόδιους φο-
ρείς καθώς και µε άλλα ιδρύµατα. Στο πλαίσιο της συνεργασίας
αυτής είναι δυνατή η οικονοµική ενίσχυση από το Ίδρυµα, µε
απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, των υπηρεσιών, φορέων
και ιδρυµάτων του προηγούµενου εδαφίου.

Άρθρο 3
Περιουσία-Πόροι
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1. Η αρχική περιουσία του Ιδρύµατος απαρτίζεται από το
ποσόν των δέκα χιλιάδων (10.000) Ευρώ, το οποίο ορίζει η ιδρύ-
τρια προς εξυπηρέτηση των σκοπών του.

2. Πόροι του Ιδρύµατος είναι:
(α) Τα εισοδήµατα από την εκµετάλλευση των περιουσιακών

του στοιχείων.
(β) Οι τόκοι από τις καταθέσεις του σε τράπεζες.
(γ) Οι χρηµατικές ή µη παροχές ή επιχορηγήσεις καθώς και οι

κληρονοµίες, κληροδοσίες και δωρεές οποιουδήποτε φυσικού ή
νοµικού προσώπου προς αυτό. Μετά την σύσταση του Ιδρύµατος
η Τράπεζα EFG Eurobank Ergasias ΑΕ θα δωρήσει προς το
Ίδρυµα ποσό ύψους είκοσι εκατοµµυρίων (20.000.000) Ευρώ, για
την εξυπηρέτηση των σκοπών του.

(δ) Τα έσοδα εκ των πάσης φύσεως δραστηριοτήτων του Ιδρύ-
µατος εντός των πλαισίων των σκοπών του.

Άρθρο 4
∆ιοικητικό Συµβούλιο

1. Το Ίδρυµα διοικείται από ∆ιοικητικό Συµβούλιο, το οποίο
απαρτίζεται από οκτώ (8) µέλη.

2. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο αποτελείται από τους:
(α) Πόλα Χατζησωτηρίου του Νεάρχου, ως Πρόεδρο.
(β) Λύδα Λεών-Μοδιάνο του Αρµάνδου, ως Αντιπρόεδρο.
(γ) Μαρία Μάντζιου του Λαζάρου, ως Γραµµατέα.
(δ) Αγγελική Καρδαρά του Θεµιστοκλή, ως Ταµία.
(ε) Γεώργιο Ζήση του ∆ηµητρίου, ως Μέλος.
(στ) Σολοµώντα Μπεράχα του Αλβέρτου, ως Μέλος.
(ζ) Άγγελο Καρακερέζη του Παναγιώτη, ως Μέλος.
(η) Κυριάκο Χατζηιωάννογλου του Αλεξάνδρου, ως Μέλος.
3. Τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου παρέχουν τις υπηρε-

σίες τους χωρίς αµοιβή, δικαιούνται όµως την κάλυψη οδοιπορι-
κών ή άλλων εξόδων που δαπάνησαν για την εκτέλεση υπηρεσίας
του Ιδρύµατος.

Άρθρο 5
Αρµοδιότητες ∆ιοικητικού Συµβουλίου

1. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο αποφασίζει για όλα τα θέµατα που
αφορούν τη λειτουργία του Ιδρύµατος, το εκπροσωπεί ενώπιον
παντός φυσικού και νοµικού προσώπου, κάθε δικαστηρίου και
αρχής, και είναι αρµόδιο για τη διαχείριση των υποθέσεών του,
την δέσµευσή του έναντι τρίτων, καθώς και για κάθε ενέργεια
που σχετίζεται µε την εκπλήρωση του σκοπού του. Το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο ενεργεί συλλογικά, µε την επιφύλαξη των ειδικότερων
αρµοδιοτήτων που αναθέτει σε µεµονωµένα µέλη του ο παρών
Οργανισµός, κατά τα οριζόµενα κατωτέρω στα άρθρα 7-10 ή το
∆ιοικητικό Συµβούλιο µε απόφασή του, κατά τα οριζόµενα στην
παράγραφο 3 του παρόντος.

2. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο, ενεργώντας συλλογικά, είναι απο-
κλειστικά αρµόδιο:

(α) Για την έγκριση απολογισµού και προϋπολογισµού του
Ιδρύµατος.

(β) Για την πρόσληψη του αναγκαίου προσωπικού του Ιδρύ-
µατος και τον καθορισµό των καθηκόντων του και της αµοιβής
του και την παροχή εξουσιοδότησης προς τον Πρόεδρο για την
υπογραφή των αντίστοιχων συµβάσεων.

(γ) Για την αποδοχή ή την αποποίηση κληρονοµιών, κληροδο-
σιών ή δωρεών προς το Ίδρυµα καθώς και για την κτήση εµπράγ-
µατων δικαιωµάτων επί ακινήτων.

(δ) Για τη σύνταξη, εφόσον απαιτηθεί, κανονισµών εσωτερικής
λειτουργίας του Ιδρύµατος.

3. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο δύναται µε απόφασή του να παρέ-
χει προς µέλη του ή τρίτους κάθε είδους εντολές, πληρεξουσιό-
τητες ή εξουσιοδοτήσεις για τη διενέργεια υλικών πράξεων ή τη
σύναψη δικαιοπραξιών.

Άρθρο 6
Συγκρότηση και λειτουργία ∆ιοικητικού Συµβουλίου

1. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο συγκροτείται σε σώµα το αργότερο

εντός τριάντα ηµερών από τη σύσταση του Ιδρύµατος.
2. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο συνέρχεται σε τακτική συνεδρίαση

µία φορά το µήνα και σε έκτακτη συνεδρίαση όταν το ζητήσει ο
Πρόεδρος ή δύο (2) τουλάχιστον µέλη του, µε γραπτή αίτηση
προς τον Πρόεδρο. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο συνέρχεται πάντοτε
κατόπιν πρόσκλησης του Προέδρου πέντε (5) τουλάχιστον ηµέ-
ρες πριν από τη συνεδρίαση, που γνωστοποιείται σε όλα τα µέλη
µε κάθε πρόσφορο µέσο και καθορίζει τα θέµατα της ηµερήσιας
διάταξης του ∆ιοικητικού Συµβουλίου.

3. Με την επιφύλαξη της επόµενης παραγράφου, το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο βρίσκεται σε απαρτία όταν είναι παρόντα πέντε (5)
τουλάχιστον από τα µέλη του. Οι αποφάσεις του ∆ιοικητικού Συµ-
βουλίου λαµβάνονται µε την απόλυτη πλειοψηφία των παρόντων
µελών του. Σε περίπτωση ισοψηφίας επικρατεί η άποψη που
έλαβε την ψήφο του Προέδρου.

4. Σε περίπτωση αποποίησης, παραίτησης, έκπτωσης, ανικα-
νότητας, θανάτου ή έκλειψης για οποιονδήποτε λόγο κάποιου
από τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, τα υπολειπόµενα µέλη
εκλέγουν αντικαταστάτη του ελλείποντος µέλους και ανασυ-
γκροτούνται σε σώµα. Μέχρι την κατά τα ανωτέρω συµπλήρωση,
το Ίδρυµα διοικείται νοµίµως από τα εναποµείναντα µέλη.

5. Εάν κάποιο µέλος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου απουσιάζει
αδικαιολόγητα για τρεις (3) συνεχόµενες συνεδριάσεις ή εάν δεν
ασκεί, για οποιονδήποτε λόγο, τα καθήκοντά του για διάστηµα
έξι (6) µηνών, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο δύναται µε απόφασή του
να θεωρήσει ότι έχει παραιτηθεί, και να συµπληρώσει τη θέση
του κατά τα οριζόµενα στην προηγούµενη παράγραφο.

6. Σε κάθε συνεδρίαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου τηρούνται
πρακτικά, στα οποία καταχωρίζονται οι αποφάσεις που ελήφθη-
σαν καθώς και η γνώµη τυχόν διαφωνούντων. Τα πρακτικά υπο-
γράφονται από όλα τα µετέχοντα µέλη, εάν δε κάποιο αρνηθεί,
η άρνησή του πιστοποιείται από τα υπόλοιπα µέλη. Αντίγραφα
των πρακτικών επικυρώνονται από τον Πρόεδρο.

Άρθρο 7
Πρόεδρος ∆ιοικητικού Συµβουλίου

Ο Πρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου:
(α) Συγκαλεί το ∆ιοικητικό Συµβούλιο σε τακτικές και έκτακτες

συνεδριάσεις, κηρύσσει την έναρξη και τη λήξη τους και διευθύ-
νει τις συνεδριάσεις.

(β) Εκπροσωπεί νοµίµως το Ίδρυµα ενώπιον δικαστηρίων κάθε
βαθµού και δικαιοδοσίας και ενώπιον πάσης άλλης Αρχής, διοι-
κητικής, αστυνοµικής, οικονοµικής, δηµόσιας, δηµοτικής και κοι-
νοτικής, καθώς επίσης και ενώπιον των Αρχών και Υπηρεσιών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(γ) Ασκεί εποπτεία και έλεγχο στο προσωπικό του Ιδρύµατος,
εκτελεί τις αποφάσεις του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και ενεργεί
σύµφωνα µε τις ειδικότερες εξουσιοδοτήσεις του.

Άρθρο 8
Αντιπρόεδρος ∆ιοικητικού Συµβουλίου

Ο Αντιπρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου αναπληρώνει τον
Πρόεδρο στα καθήκοντά του, όταν αυτός απουσιάζει ή κωλύεται.

Άρθρο 9
Γραµµατέας

1. Ο Γραµµατέας του Ιδρύµατος:
(α) Μεριµνά για τη σύνταξη των πρακτικών των συνεδριάσεων

του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και είναι υπεύθυνος για την τήρηση
σχετικού αρχείου.

(β) ∆ιεκπεραιώνει την αλληλογραφία του Ιδρύµατος.
(γ) Φυλάττει τα έγγραφα, τα βιβλία (εκτός από τα διαχειρι-

στικά) και τη σφραγίδα του Ιδρύµατος.
2. Όταν ο γραµµατέας απουσιάζει ή κωλύεται, τον αναπληρώ-

νει στα καθήκοντά του µέλος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου που
ορίζεται µε σχετική απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου.
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Άρθρο 10
Ταµίας

1. Ο Ταµίας του Ιδρύµατος:
(α) Εισπράττει τα έσοδα, εκδίδοντας και υπογράφοντας αντί-

στοιχες αποδείξεις.
(β) Καταθέτει τα έσοδα του Ιδρύµατος σε πιστωτικά ιδρύµατα

που καθορίζονται µε απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου και
διενεργεί αναλήψεις.

(γ) Τηρεί και φυλάττει τα διαχειριστικά βιβλία και στοιχεία του
Ιδρύµατος.

(δ) Μεριµνά για την έγκαιρη κατάρτιση και υποβολή στο ∆ιοι-
κητικό Συµβούλιο των σχεδίων απολογισµού και προϋπολογι-
σµού του Ιδρύµατος.

2. Όταν ο ταµίας απουσιάζει ή κωλύεται, τον αναπληρώνει
στα καθήκοντά του µέλος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου που ορί-
ζεται µε σχετική απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου. Καθή-
κοντα του ταµία, ιδίως η διενέργεια καταθέσεων και
αναλήψεων, µπορεί να ανατίθενται σε υπάλληλο του Ιδρύµατος
µε απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, η οποία καθορίζει τα
σχετικά όρια.

Άρθρο 11
Οικονοµική ∆ιαχείριση- Βιβλία

1. Η διαχειριστική περίοδος αρχίζει την 1η Ιανουαρίου και
λήγει την 31η ∆εκεµβρίου κάθε έτους. Κατ’ εξαίρεση, η πρώτη
διαχειριστική περίοδος αρχίζει την επόµενη της δηµοσίευσης στο
ΦΕΚ του νόµου που συνιστά το Ίδρυµα και λήγει την 31η ∆εκεµ-
βρίου του επόµενου ηµερολογιακού έτους.

2. Το Ίδρυµα τηρεί τα κατά νόµο απαιτούµενα βιβλία και στοι-
χεία και όσα άλλα αποφασίσει το ∆ιοικητικό Συµβούλιο.

Άρθρο 12
Τροποποιήσεις Οργανισµού

Ο παρών Οργανισµός δύναται να τροποποιηθεί µε απόφαση
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, η οποία υπόκειται σε έγκριση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών.

Άρθρο 13
Λύση Ιδρύµατος

1. Το Ίδρυµα λύεται όταν παρέλθει ο χρόνος διάρκειάς του.
Μετά την λύση του το Ίδρυµα παύει αυτοδικαίως να υφίσταται.

2. Μέχρι τη λύση του Ιδρύµατος, θα έχει διατεθεί το σύνολο
της περιουσίας του προς εξυπηρέτηση των σκοπών του. Το ∆ι-
οικητικό Συµβούλιο µεριµνά ώστε κατά τη λύση του Ιδρύµατος να
µην υφίστανται εκκρεµείς έννοµες σχέσεις.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ε’
ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 19
Ρύθµιση θεµάτων Επιτροπών Πιστωτικών Κανόνων

της Τράπεζας της Ελλάδος

1. Καταργούνται οι κατωτέρω αναφερόµενες Επιτροπές οι
οποίες είχαν συσταθεί στην Τράπεζα της Ελλάδος δυνάµει της
παρ. 5 του άρθρου 2 του ν.δ. 588/1948 (ΦΕΚ 85 Α’), όπως προ-
στέθηκε µε το άρθρο 1 του ν.δ. 979/ 1971 (ΦΕΚ 193 Α’), σε συν-
δυασµό µε το άρθρο 1 του ν. 1266/1982 (ΦΕΚ 81 Α’):
«Πρωτοβάθµια Επιτροπή Ελέγχου Παραβάσεων Πιστωτικών Κα-
νόνων Αθηνών», «Πρωτοβάθµια Επιτροπή Ελέγχου Παραβάσεων
Πιστωτικών Κανόνων Θεσσαλονίκης» (Πράξη ∆ιοικητή της Τρά-
πεζας της Ελλάδος 1022/12.5.1987 – ΦΕΚ 82 Α’), «∆ευτεροβάθ-
µια Επιτροπή Ελέγχου Παραβάσεων Πιστωτικών Κανόνων» και
«Ειδική ∆ευτεροβάθµια Επιτροπή Παραβάσεων Πιστωτικών Κα-
νόνων» (Πράξη ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος
2136/15.10.1992 – ΦΕΚ 176 Α’ και κάθε επόµενη για την τροπο-
ποίηση ή ανασύστασή τους).

2. Εκκρεµείς υποθέσεις ενώπιον των ανωτέρω Επιτροπών κα-
ταργούνται και τίθενται στο αρχείο, ποινές δε που έχουν επιβλη-
θεί πρωτοβάθµια και η εκτέλεσή τους έχει ανασταλεί λόγω
ασκήσεως προσφυγής, σύµφωνα µε την απόφαση της Νοµισµατι-
κής Επιτροπής 157/30.3.1977 (ΦΕΚ 188 Α’), διαγράφονται.

3. Με Πράξη του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος ρυθµί-
ζονται θέµατα εφαρµογής των παραπάνω διατάξεων και κάθε
άλλη σχετική λεπτοµέρεια.

Άρθρο 20
Ενίσχυση πληγεισών επιχειρήσεων από επεισόδια

1. Οι διατάξεις του άρθρου 73 του ν. 3746/2009 (ΦΕΚ 27 Α’),
όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 43 του ν. 3756/ 2009 (ΦΕΚ 53
Α’), ισχύουν αναλόγως και για επιχειρήσεις και επαγγελµατίες
που υπέστησαν ζηµιές οι οποίες προκλήθηκαν κατά τη διάρκεια
παρόµοιας φύσης µεταγενέστερων επεισοδίων, είτε από ενέρ-
γειες που έχουν χαρακτηριστεί από τις αρµόδιες αρχές ως τρο-
µοκρατικές, έως και 20 Απριλίου 2009.

2. Προθεσµία για την υποβολή αιτήσεων των επιχειρήσεων και
επαγγελµατιών για την υπαγωγή τους στις ρυθµίσεις της παρα-
πάνω παραγράφου ορίζεται η 31η Αυγούστου 2009.

3. Οι ρυθµίσεις της απόφασης του Υπουργού Οικονοµίας και
Οικονοµικών µε αριθ. πρωτ. 11916/∆ΙΟΕ 568/ 4.3.2009 (ΦΕΚ 498
Β’), όπως εκάστοτε ισχύει, εφαρµόζονται και για την περίπτωση
των επιχειρήσεων και επαγγελµατιών που θα υπαχθούν στις ρυθ-
µίσεις του παρόντος άρθρου.

4. Οι επιχειρήσεις και επαγγελµατίες που έκαναν χρήση των
διατάξεων του άρθρου 43 παρ. 3 του ν. 3756/ 2009 δεν µπορούν
να τύχουν και της οικονοµικής ενίσχυσης των διατάξεων της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 73 του ν. 3746/2009.

5. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονο-
µίας και Οικονοµικών δύναται να εντάσσονται στις ρυθµίσεις του
παρόντος άρθρου και άλλες επιχειρήσεις που υφίστανται ζηµίες
κατά τη διάρκεια παρόµοιας φύσης επεισοδίων και να καθορίζο-
νται οι όροι και οι προϋποθέσεις για την εφαρµογή της παρα-
γράφου αυτής.

Άρθρο 21
Ρύθµιση θεµάτων χρηµατοδοτικής µίσθωσης

1. Το ∆ηµόσιο, οι Ο.Τ.Α. πρώτου και δεύτερου βαθµού, τα
Ν.Π.∆.∆. και οι ανώνυµες εταιρίες του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα δύνανται να καλύπτουν τις ανάγκες τους σε εξοπλισµό,
ιδίως µηχανοργάνωσης, ιατρικό, νοσοκοµειακό, µηχανοκινήτων
οχηµάτων παντός τύπου, πυροσβεστικών αεροσκαφών και ελι-
κόπτερων, καθώς και ελικοπτέρων διακοµιδής και διάσωσης, µε
συµβάσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης (leasing) και κυρίως µε
συµβάσεις λειτουργικής χρηµατοδοτικής µίσθωσης, µε τις
οποίες, κατά τη λήξη του συµβατικού χρόνου, παρέχεται στα ως
άνω πρόσωπα το δικαίωµα της αγοράς ή της ανανέωσης της µί-
σθωσης.

2. Με τις συµβάσεις της παραγράφου 1, που καταρτίζονται
σύµφωνα µε τις διαδικασίες και τους όρους του π.δ. 60/2007
(ΦΕΚ 64 Α’) και των οικείων διατάξεων περί προµηθειών των ανω-
τέρω νοµικών προσώπων, τα συµβαλλόµενα µέρη συµφωνούν
ότι ο εκµισθωτής, εκτός από την παραχώρηση της χρήσης των
πραγµάτων στον µισθωτή, θα παρέχει είτε απευθείας είτε µέσω
τρίτων και πρόσθετες υπηρεσίες άµεσα σχετιζόµενες µε το µί-
σθιο πράγµα, που αφορούν ιδίως στην ασφάλιση, συντήρηση και
επισκευή του εξοπλισµού, στην παροχή αναλωσίµων, καθώς και
στην κάλυψη συναφών δαπανών, στα πλαίσια της λειτουργικής
µίσθωσης.

3. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Ανάπτυξης, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως, δύναται να καθορίζονται οι αναγκαίες λεπτοµέρειες
για την εφαρµογή της παρούσας διάταξης. Η διάταξη αυτή κα-
τισχύει κάθε αντίθετης γενικής ή ειδικής διάταξης, που ρυθµίζει
διαφορετικά τη λειτουργική χρηµατοδοτική µίσθωση.
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Άρθρο 22
Θέµατα της «Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών και Πολύ

Μικρών Επιχειρήσεων Α.Ε.»

1. Η παράγραφος 3 του άρθρου 4 του ν. 3066/2002 (ΦΕΚ 252
Α’), που προστέθηκε µε την παράγραφο 1β του άρθρου 16 του ν.
3661/2008 (ΦΕΚ 89 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«3. Η εταιρία «Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών και Πολύ Μικρών
Επιχειρήσεων Α.Ε.» δύναται να χρησιµοποιήσει έως την
30.6.2013, από το υφιστάµενο την 23.4.2009 µετοχικό της κεφά-
λαιο, ποσό εκατόν δεκαέξι εκατοµµυρίων (116.000.000) ευρώ
κατ’ ανώτατο όριο, για την επιδότηση του κόστους δανεισµού
τραπεζικών δανείων και χρηµατοδοτικών µισθώσεων των επιχει-
ρήσεων, υπέρ των οποίων εγγυάται το Ταµείο, ύστερα από σχε-
τική απόφαση της Γενικής Συνέλευσης αυτής και σύµφωνη
γνώµη της Τράπεζας της Ελλάδος. Στο ανωτέρω ποσό
(116.000.000 ευρώ) συµπεριλαµβάνονται και οι επιδοτήσεις που
χορηγήθηκαν µέχρι 31.12.2008. Με απόφαση της Γενικής Συνέ-
λευσης της εταιρίας θα διενεργηθεί η µείωση του µετοχικού κε-
φαλαίου κατά το ποσό που πραγµατικά θα έχει δαπανηθεί για
την επιδότηση του κόστους δανεισµού έως την 30.6.2013.»

2. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης ε’ του άρθρου 8 του ν.
3066/2002 (ΦΕΚ 252 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«Η προµήθεια για τις εγγυήσεις επί δανείων δεν µπορεί να υπο-
λείπεται του 0,25% επί του αναλαµβανόµενου κινδύνου.»

3. H αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου της ανώνυµης εταιρίας
«Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών και πολύ Μικρών Επιχειρήσεων
Α.Ε.» (ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.) µέσω της έκδοσης νέων ονοµαστικών µε-
τοχών κατά το ποσό του ενός δισεκατοµµυρίου πεντακοσίων εκα-
τοµµυρίων (1.500.000.000) ευρώ δύναται να καλυφθεί από το
Ελληνικό ∆ηµόσιο µε την έκδοση και διάθεση στη ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.
οµολόγων ίσης ονοµαστικής αξίας, τα οποία θα εκδοθούν ειδικά
για το σκοπό αυτόν. Το ποσό του µετοχικού κεφαλαίου που κα-
λύπτεται από οµόλογα του Ελληνικού ∆ηµοσίου χρησιµοποιείται
αποκλειστικά για παροχή των εγγυήσεων που χορηγούνται το
αργότερο µέχρι τρία έτη πριν τη λήξη των οµολόγων.

∆ιατάξεις νόµων ή του καταστατικού της εταιρείας που θέ-
τουν τυχόν περιορισµούς ως προς την ανωτέρω αύξηση του µε-
τοχικού κεφαλαίου και τον τρόπο κάλυψής του δεν ισχύουν.

4. Για τους σκοπούς του παρόντος η προθεσµία για τη σύ-
γκλιση της Γενικής Συνέλευσης και των επαναληπτικών αυτής,
καθώς και για την υποβολή εγγράφων στις εποπτικές αρχές συ-
ντέµνεται στο ένα τρίτο των προθεσµιών που προβλέπονται στον
κ.ν. 2190/1920.

5. Κατά παρέκκλιση του άρθρου 9 του κ.ν. 2190/1920, για τους
σκοπούς της αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου της ΤΕΜΠΜΕ
Α.Ε., η εκτίµηση της αξίας των εισφερόµενων οµολόγων διενερ-
γείται, ανεξαρτήτως του χρόνου εκδόσεως της κατά το άρθρο
7β παρ. 1 του κ.ν. 2190/ 1920 εγκριτικής απόφασης της αρµό-
διας αρχής, από δύο ανεξάρτητους ορκωτούς ελεγκτές που ορί-
ζονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και
Οικονοµικών και Ανάπτυξης και ενεργούν από κοινού, βασίζεται
δε στα χαρακτηριστικά των εισφερόµενων οµολόγων, όπως αυτά
καθορίζονται στην απόφαση έκδοσής τους. Με όµοια απόφαση
καθορίζεται ο χρόνος υποβολής της έκθεσης της επιτροπής στο
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών και την ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε. και
η αµοιβή των µελών της ανωτέρω επιτροπής.

6. Τα παραπάνω οµόλογα συνολικής ονοµαστικής αξίας ενός
δισεκατοµµυρίου πεντακοσίων εκατοµµυρίων (1.500.000.000)
ευρώ και διάρκειας µέχρι πέντε έτη εκδίδονται από τον Οργανι-
σµό ∆ιαχείρισης ∆ηµοσίου Χρέους (Ο.∆.∆Η.Χ.). Τα οµόλογα δια-
κρατούνται από την εταιρία µέχρι τη λήξη τους κατά την οποία
και επιστρέφονται στο Ελληνικό ∆ηµόσιο, κατά το µέρος που δεν
έχουν δεσµευτεί λόγω τυχόν κατάπτωσης των παρεχόµενων από
την ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε. εγγυήσεων. Κατά την επιστροφή από την ΤΕ-
ΜΠΜΕ Α.Ε. προς το Ελληνικό ∆ηµόσιο των προαναφερόµενων
οµολόγων, µειώνεται ισόποσα (σε όρους ονοµαστικής αξίας των
οµολόγων) το µετοχικό κεφάλαιο της εταιρίας υποχρεωτικά,
κατά παρέκκλιση των διατάξεων του κ.ν. 2190/1920 και του κα-
ταστατικού της εταιρίας. Κατά το χρονικό διάστηµα που τα οµό-
λογα διακρατούνται από την εταιρεία, οι τόκοι που

καταβάλλονται από το Ελληνικό ∆ηµόσιο στην εταιρία, επιστρέ-
φονται στο σύνολό τους από την εταιρία στο Ελληνικό ∆ηµόσιο,
εντός είκοσι ηµερών από την είσπραξή τους.

7. Σε περίπτωση κατάπτωσης των παρεχόµενων από την ΤΕ-
ΜΠΜΕ Α.Ε. εγγυήσεων υπέρ πιστωτικού ιδρύµατος πριν τη λήξη
των οµολόγων, αποδίδονται από την ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε. στο πιστω-
τικό ίδρυµα οµόλογα τρέχουσας αξίας ίσης µε την αξία των εγ-
γυήσεων που έχουν καταπέσει. Η τρέχουσα αξία των οµολόγων
καθορίζεται από την Ηλεκτρονική ∆ευτερογενή Αγορά Τίτλων
(Η∆ΑΤ), µε βάση την τιµή αποτίµησής τους κατά την ηµέρα από-
δοσης των οµολόγων στο πιστωτικό ίδρυµα. Τυχόν διαφορές µε-
ταξύ της τρέχουσας αξίας των οµολόγων και της αξίας των
εγγυήσεων, καθώς και οι συσσωρευµένοι τόκοι µέχρι την ηµε-
ροµηνία απόδοσης των οµολόγων στο πιστωτικό ίδρυµα, διακα-
νονίζονται µεταξύ της ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε. και του πιστωτικού
ιδρύµατος χρηµατικά. Το µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας µει-
ώνεται κατά το ποσό της ονοµαστικής αξίας των οµολόγων που
αποδίδονται στο πιστωτικό ίδρυµα.

8. Οι όροι έκδοσης των τίτλων καθορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, ενώ µε κοινή απόφαση
των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Ανάπτυξης δύ-
ναται να καθορίζεται κάθε άλλη λεπτοµέρεια.

9. Η ισχύς του παρόντος άρθρου αρχίζει από την 9η Απριλίου
2009.

Άρθρο 23
Εγγυοδοσία Ελληνικού ∆ηµοσίου για αγορά

κατοικίας και επαγγελµατικής στέγης

1. Το Ελληνικό ∆ηµόσιο εγγυάται σε στεγαστικά δάνεια σε
οποιοδήποτε νόµισµα, το µη καλυπτόµενο ποσό µέχρι και το 25%
του αναγραφόµενου στο αγοραπωλητήριο συµβόλαιο τιµήµατος
αγοράς κατοικίας ή επαγγελµατικής στέγης.

Τα δάνεια αυτά συνάπτονται µεταξύ πιστωτικών ιδρυµάτων,
που λειτουργούν νόµιµα στην Ελλάδα ή του Ταµείου Παρακατα-
θηκών και ∆ανείων και φυσικών ή νοµικών προσώπων, ηµεδαπών
ή αλλοδαπών µε µόνιµη και νόµιµη εγκατάσταση στην Ελλάδα.
Για την παροχή της εγγύησης απαιτείται η έγγραφη συναίνεση
των παραπάνω αντισυµβαλλόµενων µερών.

Το τίµηµα για το οποίο παρέχεται η εγγύηση της παραγράφου
αυτής δεν µπορεί να υπερβαίνει την αξία του ακινήτου όπως αυτή
έχει υπολογιστεί µε ευθύνη του πιστωτικού ιδρύµατος ή του Τα-
µείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων.

2. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού ισχύουν για δάνεια των
οποίων η σύµβαση υπογράφεται από την 27η Απριλίου 2009 και
µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2010.

3. Τα δάνεια για τα οποία παρέχεται η εγγύηση των παραγρά-
φων 1 και 2 δεν µπορεί να υπερβαίνουν το ποσό των πεντακο-
σίων χιλιάδων (500.000) ευρώ. Σε περίπτωση δεύτερου δανείου
για αγορά άλλου ακινήτου µε τις προϋποθέσεις της παραγρά-
φου 1, δύναται να παρασχεθεί και περαιτέρω εγγύηση του ∆η-
µοσίου στον ίδιο δικαιούχο, εφόσον αθροιστικά τα ανωτέρω
δάνεια δεν υπερβαίνουν το παραπάνω ποσό.

4. Η ρύθµιση του άρθρου αυτού δεν ισχύει για αγορά οικοπέ-
δου, για επισκευαστικά δάνεια, για δάνεια αγοράς ακινήτων µέσω
χρηµατοδοτικής µίσθωσης (leasing), καθώς και για επιδοτούµενα
µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο στεγαστικά δάνεια ή ακίνητα (εν-
δεικτικά ΒΙΠΕ). Επίσης η ρύθµιση του άρθρου αυτού δεν ισχύει
για τα Ν.Π.Ι.∆. του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, τα Ν.Π.∆.∆.,τις
∆.Ε.Κ.Ο. και τις ΜΚΟ.

5. Σε περίπτωση καταγγελίας της δανειακής σύµβασης, σύµ-
φωνα µε το ισχύον θεσµικό πλαίσιο και τον κανονισµό της Τρά-
πεζας της Ελλάδος, λόγω µη εκπλήρωσης των υποχρεώσεων του
δανειολήπτη, η εγγύηση καταπίπτει αναλογικά εις βάρος του ∆η-
µοσίου, συµπεριλαµβανοµένων εξόδων και τόκων. Η καταβολή
της εγγύησης δεν συνιστά σε καµία περίπτωση µερική εξόφληση
του δανείου, το οποίο εξακολουθεί να θεωρείται ανεξόφλητο.
Μετά την καταβολή αυτή το Ελληνικό ∆ηµόσιο υπεισέρχεται για
το ύψος της, αναλογικά στα δικαιώµατα του δανειστή και εξου-
σιοδοτεί για την άσκησή τους το πιστωτικό ίδρυµα ή το Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων, που χορήγησε το δάνειο, τα οποία
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εφεξής ως προς το τµήµα αυτό λειτουργούν και ως πληρεξούσιοι
εντολοδόχοι του ∆ηµοσίου, δικαιούµενα τυχόν έξοδα. Το Ελλη-
νικό ∆ηµόσιο παρέχει στα ως άνω ιδρύµατα την εξουσιοδότηση
όπως, πριν την παραπάνω καταγγελία της σύµβασης και την κα-
τάπτωση της εγγύησης, επαναδιαπραγµατευθούν µε τον δανει-
ολήπτη τους όρους ή και τη διάρκεια δανεισµού.

Ειδικά στην περίπτωση που κατά την τελική εκποίηση το
προϊόν του εκπλειστηριάσµατος υπολείπεται της αρχικής αξίας
του δανείου, το ανωτέρω προϊόν κατανέµεται αναλογικά µεταξύ
πιστωτικού ιδρύµατος που χορήγησε το δάνειο και ∆ηµοσίου,
µετά την προαφαίρεση του 12% της αξίας του εκπλειστηριά-
σµατος υπέρ του πιστωτικού ιδρύµατος που χορήγησε το δά-
νειο. Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι οικείες διατάξεις του
Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας.

6. Τυχόν ανεξόφλητα υπόλοιπα από την καταβληθείσα εγ-
γύηση βεβαιώνονται και εισπράττονται µετά την ολοκλήρωση της
διαδικασίας της παραγράφου 5 µε τις διατάξεις του Κ.Ε.∆.Ε..

7. Τα πιστωτικά ιδρύµατα είναι αρµόδια για τον έλεγχο της
συνδροµής της πιστοληπτικής ικανότητας του ιδιώτη και την τή-
ρηση των όρων του άρθρου αυτού. Μετά δε τον ως άνω έλεγχο,
τα πιστωτικά ιδρύµατα, σε κεντρικό επίπεδο, αποστέλλουν στο
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους (25η ∆ιεύθυνση) συγκεντρωτι-
κές καταστάσεις, σε µηνιαία βάση, µε τα χορηγηθέντα στεγα-
στικά δάνεια.

8. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών κα-
θορίζονται τα αναγκαία δικαιολογητικά που πρέπει να υποβλη-
θούν από το πιστωτικό ίδρυµα ή το Ταµείο Παρακαταθηκών και
∆ανείων, για την καταβολή της εγγύησης. Με όµοια απόφαση
δύναται να καθοριστεί και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για
την εφαρµογή της διάταξης αυτής.

Άρθρο 24
Θέµατα Ταµείων Πρόνοιας Εµπορικού Ναυτικού

Η περίπτωση ιε’ της παραγράφου 6 του άρθρου 4 του ν.
2575/1998 (ΦΕΚ 23 Α’), όπως αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 17
του ν. 3569/2007 (ΦΕΚ 122 Α’), αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«ιε) Τα κεφάλαια του Κεφαλαίου Ασφαλίσεως Επιβατών και
Οχηµάτων (ΚΑΕΟ) δύναται να διατεθούν και για την πληρωµή
των συντάξεων, κυρίων και επικουρικών µε απόφαση του ∆.Σ. του
ΝΑΤ. Επίσης, µε απόφαση του ∆.Σ. του ΝΑΤ που εγκρίνεται από
τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πο-
λιτικής, κεφάλαια του ΚΑΕΟ, δύναται να διατεθούν προς αντιµε-
τώπιση ταµειακών αναγκών των Ταµείων Προνοίας Εµπορικού
Ναυτικού, ήτοι του Ταµείου Προνοίας Αξιωµατικών Εµπορικού
Ναυτικού (ΤΠΑΕΝ) και του Ταµείου Προνοίας Κατωτέρων Αξιω-
µατικών Εµπορικού Ναυτικού (ΤΠΚΠΕΝ), ως δανεισµός. Σε περί-
πτωση επέλευσης ασφαλιστικού κινδύνου το ΝΑΤ είναι
υποχρεωµένο να καλύπτει συµπληρωµατικά τις οφειλόµενες
αποζηµιώσεις για τις οποίες µπορεί να συνάπτονται ασφαλιστι-
κές συµβάσεις µε διαγωνισµό προς κάλυψη του ασφαλιστικού
κινδύνου ολικά ή µερικά.»

Άρθρο 25
Θέµατα Ειδικής Γραµµατείας Συµπράξεων ∆ηµοσίου και

Ιδιωτικού Τοµέα

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 1 του ν. 3389/2005 (ΦΕΚ 232
Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Έννοια Συµπράξεων
Για τους σκοπούς του νόµου αυτού, «∆ηµόσιοι Φορείς» νοού-

νται οι ακόλουθοι:
(α) το ∆ηµόσιο,
(β) οι οργανισµοί τοπικής αυτοδιοίκησης και οι τοπικές ενώ-

σεις δήµων και κοινοτήτων,
(γ) τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου,
(δ) οι ανώνυµες εταιρείες των οποίων το σύνολο του µετοχικού

κεφαλαίου ανήκει στους ανωτέρω υπό (α) έως (γ) φορείς ή σε
άλλη ή άλλες ανώνυµες εταιρείες που υπάγονται στην παρούσα
περίπτωση.»

Άρθρο 26

Η περίπτωση ΙΙ) της παραγράφου 1 του άρθρου 42 του ν.
3763/2009 (ΦΕΚ 80 Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«ΙΙ) Γραφείο εφαρµογών εκκαθάρισης αποδοχών υπαλλήλων
Υπουργείων Εξωτερικών, ∆ικαιοσύνης, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής, Ανάπτυξης, Τουριστικής Ανάπτυξης, Περιβάλλοντος, Χω-
ροταξίας και ∆ηµόσιων Έργων, Μακεδονίας-Θράκης, Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, λειτουργών και µισθοδοτούµενων µε
ειδικά µισθολόγια, Ανεξαρτήτων διοικητικών αρχών, Κληρικών.»

Άρθρο 27

Στην παράγραφο 1 του άρθρου 2 του ν. 3631/2008 (ΦΕΚ 6 Α’)
προστίθενται περιπτώσεις ε’ και στ’ ως ακολούθως:

«ε) Επιχορηγήσεις, δωρεές, κληρονοµίες, κληροδοσίες και
κάθε είδους εισφορές νοµικών ή φυσικών προσώπων, ηµεδαπών
ή αλλοδαπών.

στ) Επιχορηγήσεις ή έσοδα από προγράµµατα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και των διεθνών οργανισµών.»

Άρθρο 28
Κύρωση δύο συµβάσεων µεταξύ Ελληνικού

∆ηµοσίου και «Βιοµηχανία Φωσφορικών
Λιπασµάτων Α.Ε.»

1. Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου η από 19.6.2009 σύµβαση µε-
ταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και της εδρεύουσας στην κοινό-
τητα Νέας Καρβάλης του Νοµού Καβάλας ανώνυµης εταιρείας
µε την επωνυµία «Βιοµηχανία Φωσφορικών Λιπασµάτων Α.Ε.» για
την τροποποίηση της από 4 ∆εκεµβρίου 1961 σύµβασης µεταξύ
του Ελληνικού ∆ηµοσίου αφ’ ενός και των τραπεζών «ΕΜΠΟΡΙΚΗ
ΤΡΑΠΕΖΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑ∆ΟΣ Α.Ε.» και «ΙΟΝΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ Α.Ε.» αφ’
ετέρου για την ίδρυση εργοστασίου λιπασµάτων (ΦΕΚ 231 Α’),
που έχει ως εξής:

«Σύµβαση για την τροποποίηση της από 4 ∆εκεµβρίου 1961
Συµβάσεως µεταξύ του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ και των τραπε-
ζών «ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑ∆ΟΣ ΑΕ» και «ΙΟΝΙΚΗ ΤΡΑ-
ΠΕΖΑ ΑΕ», όπως τροποποιήθηκε και ισχύει

Στην Αθήνα σήµερα 19.6.2009 µεταξύ:
Αφ’ ενός του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ, που εκπροσωπείται από

τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Αφ’ ετέρου της εδρεύουσας στην κοινότητα Νέας Καρβάλης

του Νοµού Καβάλας ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «ΒΙΟ-
ΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.», η οποία νοµίµως
εκπροσωπείται στη συγκεκριµένη περίπτωση από τον κ. Γεώργιο
Χατζηγεωργίου.

Προοίµιο
Οι ανωτέρω συµβαλλόµενοι, αφού έλαβαν υπόψη:
1. Την από 4 ∆εκεµβρίου 1961 Σύµβαση µεταξύ του ΕΛΛΗΝΙ-

ΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ και των τραπεζών «ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ ΤΗΣ
ΕΛΛΑ∆ΟΣ ΑΕ» και «ΙΟΝΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ ΑΕ» για την ίδρυση εργο-
στασίου παραγωγής Φωσφοροθεϊκής Αµµωνίας τύπου 16-20-0,
που συνήφθη βάσει του Ν. 4171/1961, όπως η σύµβαση αυτή
τροποποιήθηκε µε τις από 28 Ιανουαρίου 1965, 2 Νοεµβρίου
1965, 1 Μαρτίου 1966, 21 Ιουνίου 1966, 8 Νοεµβρίου 1966 και 11
∆εκεµβρίου 1996 (ΦΕΚ 275 Α’/18.12.1996) Συµβάσεις µεταξύ του
ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ και της ανώνυµης εταιρείας «ΒΙΟΜΗ-
ΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.», η οποία συνεστήθη
σε εκτέλεση του άρθρου 2 της ως άνω από 4 ∆εκεµβρίου 1961
Συµβάσεως, στην οποία µεταβιβάστηκαν όλα τα δικαιώµατα και
οι υποχρεώσεις που απορρέουν από τη Σύµβαση αυτή.

2. Την από 11 ∆εκεµβρίου 1996 παράταση µέχρι 31 ∆εκεµ-
βρίου 2024.

3. Τις από 21.07.2008 και 18.09.2008 αιτήσεις της ανώνυµης
εταιρείας «ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.», για
την παράταση του χρόνου που ορίζεται στο άρθρο 5 (παρ.1) της
από 4 ∆εκεµβρίου 1961 Συµβάσεως, συµφωνούν και αποδέχο-
νται τα ακόλουθα:
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Άρθρο 1

Η οριζόµενη στην παρ. 1 του άρθρου 5 της από 4 ∆εκεµβρίου
1961 Συµβάσεως µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και των Τρα-
πεζών «Εµπορική Τράπεζα της Ελλάδος ΑΕ» και «Ιονική Τράπεζα
της Ελλάδος ΑΕ» προθεσµία, κατά την οποία αρχικά οι τράπεζες
και πλέον η «ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.»
υποχρεούται να εκχωρήσει προς το Ελληνικό ∆ηµόσιο, τη συ-
ναινέσει του, όλες τις εγκαταστάσεις, µηχανικές και κτιριακές,
γήπεδα και λοιπά περιουσιακά στοιχεία εν γένει του εργοστα-
σίου παρατείνεται µέχρι 31 ∆εκεµβρίου 2035.

Άρθρο 2

1. Οι µη τροποποιούµενες διατάξεις της από 4 ∆εκεµβρίου
1961 Συµβάσεως, όπως ισχύει σήµερα, διατηρούνται σε ισχύ.

2. Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από τη δηµοσίευση του κυ-
ρωτικού της νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Οι Συµβαλλόµενοι
Για το Ελληνικό ∆ηµόσιο Για την Εταιρεία»

2. Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου η από 19.06.2009 Σύµβαση
µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και της εδρεύουσας στην κοι-
νότητα Νέας Καρβάλης του Νοµού Καβάλας ανώνυµης εταιρείας
µε την επωνυµία «Βιοµηχανία Φωσφορικών Λιπασµάτων Α.Ε.» για
την τροποποίηση της από 8 Μαρτίου 1962 Σύµβασης µεταξύ του
Ελληνικού ∆ηµοσίου αφ’ ενός και της Εθνικής Τράπεζας της Ελ-
λάδος, της Ελληνικής Εταιρείας Χηµικών Προϊόντων και Λιπα-
σµάτων, της εταιρείας COMPAGNIE DE SAINT GOBAIN και του
Ανδρέα Μεντζελόπουλου αφ’ ετέρου για την ίδρυση εργοστα-
σίου λιπασµάτων (ΦΕΚ 45 Α’/19.3.1962), που έχει ως εξής:

«Σύµβαση για την τροποποίηση της από 8 Μαρτίου 1962 Συµ-
βάσεως µεταξύ του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ αφενός και της Εθνι-
κής Τράπεζας της Ελλάδος, της Ελληνικής Εταιρείας Χηµικών
Προϊόντων και Λιπασµάτων, της εταιρείας COMPAGNIE DE SAINT
GOBAIN και του Ανδρέα Μεντζελόπουλου αφετέρου για την
ίδρυση εργοστασίου λιπασµάτων (ΦΕΚ 45 Α’/19.3.1962).

Στην Αθήνα σήµερα 19.6.2009 µεταξύ:
Αφ’ ενός του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ, που εκπροσωπείται από

τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών και
Αφ’ ετέρου της εδρεύουσας στην κοινότητα Νέας Καρβάλης

του Νοµού Καβάλας ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «ΒΙΟ-
ΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.», η οποία εκπροσω-
πείται νοµίµως από τον κ. Γεώργιο Χατζηγεωργίου.

Προοίµιο
Οι ανωτέρω συµβαλλόµενοι, αφού έλαβαν υπόψη:
1. Την από 8 Μαρτίου 1962 Σύµβαση µεταξύ του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ

∆ΗΜΟΣΙΟΥ αφενός και της Εθνικής Τράπεζας της Ελλάδος, της
Ελληνικής Εταιρείας Χηµικών Προϊόντων και Λιπασµάτων, της
εταιρείας COMPAGNIE DE SAINT GOBAIN και του Ανδρέα Με-
ντζελόπουλου αφετέρου, που συνήφθη βάσει του ν. 4171/1961,
όπως η σύµβαση αυτή τροποποιήθηκε µε τις από 22 Ιανουαρίου
1962, 17 Ιουνίου 1964, 2 Νοεµβρίου 1965, 28 Αυγούστου 1968, 16
Μαΐου 1969 και 19 Σεπτεµβρίου 1997 (ΦΕΚ 192 Α’/29.9.1997)
Συµβάσεις µεταξύ του ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ και της ανώνυ-
µης εταιρείας «ΧΗΜΙΚΕΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΕΣ ΒΟΡΕΙΟΥ ΕΛΛΑ∆ΟΣ
ΑΒΕΕ», η οποία συνεστήθη σε εκτέλεση του άρθρου 2 της ως
άνω από 8 Μαρτίου 1962 Συµβάσεως, στην οποία µεταβιβάστη-
καν όλα τα δικαιώµατα και οι υποχρεώσεις που απορρέουν από
τη Σύµβαση για την ίδρυση εργοστασίου παραγωγής αζωτοφω-
σφορικών λιπασµάτων και συναφών χηµικών προϊόντων.

2. Την από 19 Σεπτεµβρίου 1997 παράταση µέχρι 31 ∆εκεµ-
βρίου 2024.

3. Την από 16.12.1999 σύµβαση συγχώνευσης της ανώνυµης
εταιρείας «ΧΗΜΙΚΕΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΕΣ ΒΟΡΕΙΟΥ ΕΛΛΑ∆ΟΣ ΑΒΕΕ»
µε την εταιρεία «ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ
Α.Ε.», η οποία ενεκρίθη µε την υπ’ αριθµ K2 - 14843/23.12.1999
απόφαση του Υπουργείου Ανάπτυξης και καταχωρήθηκε στο
Μ.Α.Ε. την 31.12.1999, δυνάµει της οποίας η εταιρεία «ΒΙΟΜΗ-
ΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.» απορρόφησε την εται-

ρεία «ΧΗΜΙΚΕΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΕΣ ΒΟΡΕΙΟΥ ΕΛΛΑ∆ΟΣ ΑΒΕΕ» και
την υποκατέστησε σε όλα τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις
της.

4. Τις από 21.07.2008 και 18.09.2008 αιτήσεις της ανώνυµης
εταιρείας «ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.», για
την παράταση του χρόνου που ορίζεται στο άρθρο 5 (παρ.1) της
από 8 Μαρτίου 1962 Σύµβασης, συµφωνούν και αποδέχονται τα
ακόλουθα:

Άρθρο 1

Η οριζόµενη στην παρ. 1 του άρθρου 5 της από 8 Μαρτίου
1962 Συµβάσεως µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου αφ’ ενός και
της Εθνικής Τράπεζας της Ελλάδος, της Ελληνικής Εταιρείας Χη-
µικών Προϊόντων και Λιπασµάτων, της Εταιρείας COMPAGNIE
DE SAINT GOBAIN και του Ανδρέα Μεντζελόπουλου αφ’ ετέρου
προθεσµία, κατά την οποία αρχικά οι εταιρείες και πλέον η «ΒΙΟ-
ΜΗΧΑΝΙΑ ΦΩΣΦΟΡΙΚΩΝ ΛΙΠΑΣΜΑΤΩΝ Α.Ε.» υποχρεούται να εκ-
χωρήσει προς το Ελληνικό ∆ηµόσιο, τη συναινέσει του, όλες τις
εγκαταστάσεις, µηχανικές και κτιριακές, γήπεδα και λοιπά περι-
ουσιακά στοιχεία εν γένει του εργοστασίου παρατείνεται µέχρι
31 ∆εκεµβρίου 2035.

Άρθρο 2

1. Οι µη τροποποιούµενες διατάξεις της από 8 Μαρτίου 1962
Συµβάσεως, όπως ισχύει σήµερα, διατηρούνται σε ισχύ.

2. Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από τη δηµοσίευση του κυ-
ρωτικού της νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Οι Συµβαλλόµενοι

Για το Ελληνικό ∆ηµόσιο Για την Εταιρεία»

Άρθρο 29

1. Το άρθρο 1 του π.δ. 56/1985 «Άδεια άσκησης επαγγέλµατος
αναλογιστή ασφαλιστικών επιχειρήσεων» (ΦΕΚ 21 Α’) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«Για την άσκηση του επαγγέλµατος του αναλογιστή ασφαλι-
στικών επιχειρήσεων σύµφωνα µε τις σχετικές διατάξεις του ν.δ.
400/1970 απαιτείται άδεια, η οποία χορηγείται µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών, κατόπιν εισήγησης του
∆ιοικητικού Συµβουλίου της Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής
Ασφάλισης, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως (Τεύχος Ανωνύµων Εταιρειών και Εταιρειών Περιορισµέ-
νης Ευθύνης).»

2. Η παράγραφος 1 του άρθρου 5Α του π.δ. 56/1985 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«1. Η Εξεταστική Επιτροπή του άρθρου 5 διορίζεται µε από-
φαση του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών και αποτελείται
από τους εξής:».

3. Η περίπτωση γ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 5Α του π.δ.
56/1985 αντικαθίσταται ως εξής:

«γ) έναν υπάλληλο, κατηγορίας ΠΕ, της ∆ιεύθυνσης Πιστωτι-
κών και ∆ηµοσιονοµικών Υποθέσεων του Υπουργείου Οικονοµίας
και Οικονοµικών, µε τον αναπληρωτή του ως µέλος, που ορίζο-
νται από τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών».

4. Η παράγραφος 3 του ίδιου ως άνω άρθρου αντικαθίσταται
ως εξής:

«3. Γραµµατέας της Επιτροπής ορίζεται υπάλληλος της Επι-
τροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης.»

5. Όπου στο ανωτέρω προεδρικό διάταγµα αναφέρεται ο
Υπουργός Ανάπτυξης ή ο Υπουργός Εµπορίου, νοείται ο Υπουρ-
γός Οικονοµίας και Οικονοµικών κατόπιν σχετικής εισήγησης του
∆ιοικητικού Συµβουλίου της Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής
Ασφάλισης.

Άρθρο 30

Το πρώτο και το δεύτερο εδάφιο της παρ. 10 του άρθρου 12α
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του ν.δ. 400/1970 (ΦΕΚ 10 ‘) αντικαθίστανται ως εξής:
«10. Ύστερα από αίτηση των µετόχων ή εταίρων που αντιπρο-

σωπεύουν περισσότερο από πενήντα εκατοστά (50%) του κεφα-
λαίου ασφαλιστικής επιχείρησης, του εκκαθαριστή ή του επόπτη,
η ΕΠ.Ε.Ι.Α. µπορεί, εφόσον έχει, σύµφωνα µε βεβαίωση του επό-
πτη και του εκκαθαριστή, περατωθεί η εκκαθάριση του ασφαλι-
στικού χαρτοφυλακίου, να κηρύξει τη λήξη της ασφαλιστικής
εκκαθάρισης. Ο εκκαθαριστής και ο επόπτης υποχρεούνται να
χορηγούν την ως άνω βεβαίωση, εφόσον έχουν περατώσει τις εκ
του νόµου προβλεπόµενες εργασίες για την εκκαθάριση του
ασφαλιστικού χαρτοφυλακίου, ανεξαρτήτως του εάν έχει λάβει
χώρα ή όχι έλεγχος της φορολογικής αρχής στην ασφαλιστική
επιχείρηση.

Μετά τη λήξη της ασφαλιστικής εκκαθάρισης, η εκκαθάριση
δοσοληψιών εκτός ασφαλιστικού χαρτοφυλακίου συνεχίζεται
κατά τις διατάξεις που διέπουν την εκκαθάριση του νοµικού προ-
σώπου της επιχείρησης (κοινή εκκαθάριση).»

Άρθρο 31
Τροποποίηση του άρθρου 53 του ν. 3283/2004

1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 53 του ν. 3283/2004 (ΦΕΚ 210
Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Για την σύναψη των αναφερόµενων στην παράγραφο 1
συµβάσεων, την κατάρτιση κάθε συναφούς εγγράφου και τη
ρύθµιση οποιουδήποτε θέµατος που προκύπτει σχετικά µε τη
διαχείριση των ανωτέρω αεροσκαφών ή και των δικαιωµάτων του
∆ηµοσίου επ’ αυτών, αποφασίζει η ∆ιυπουργική Επιτροπή Απο-
κρατικοποιήσεων του ν. 3049/2002 (ΦΕΚ 212 Α’) µε ανάλογη
εφαρµογή των περιπτώσεων α’ και γ’ του άρθρου 5 και των άρ-
θρων 6 και 7 του παρόντος νόµου και µε τη συµµετοχή του
Υπουργού Μεταφορών και Επικοινωνιών. Η υπ’ αριθµ.
2/21531/Α0024/5.5.2005 κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονο-
µίας και Οικονοµικών και Μεταφορών και Επικοινωνιών (ΦΕΚ 598
Β’), όπως έχει συµπληρωθεί, διατηρείται σε ισχύ.»

2. Μετά την παράγραφο 3 του άρθρου 53 του ν. 3283/2004 προ-
στίθεται παράγραφος 4 ως εξής:

«4. Σε περίπτωση πώλησης ή µε άλλο τρόπο διάθεσης δικαιω-
µάτων του Ελληνικού ∆ηµοσίου επί των ανωτέρω αεροσκαφών,
το σχετικό τίµηµα θα πιστώνεται στο λογαριασµό Νο 200 που τη-
ρείται στην Τράπεζα της Ελλάδος µε την ονοµασία «Ελληνικό ∆η-
µόσιο - Συγκέντρωση Εισπράξεων και Πληρωµών».»

Άρθρο 32
Ειδικός φόρος επιβατικών αυτοκινήτων

και µοτοσυκλετών ιδιωτικής χρήσης
µε µεγάλο κυλινδρισµό κινητήρα

1. Επιβάλλεται ετήσιος ειδικός φόρος υπέρ του ∆ηµοσίου επί
των επιβατικών αυτοκινήτων και µοτοσικλετών ιδιωτικής χρήσης
µεγάλου κυλινδρισµού κινητήρα µε την ονοµασία «Ειδικός φόρος
επιβατικών αυτοκινήτων και µοτοσυκλετών ιδιωτικής χρήσης µε
µεγάλου κυλινδρισµού κινητήρα», σύµφωνα µε τις διατάξεις του
παρόντος άρθρου.

2. Ο ειδικός φόρος υπολογίζεται µε βάση τον κυλινδρισµό του
κινητήρα του επιβατικού αυτοκινήτου ή µοτοσυκλέτας σύµφωνα
µε την ακόλουθη κλίµακα:

Κινητήρας σε κυβικά εκατοστά Ειδικός φόρος
Από 1.929 έως 2.500 150 ευρώ
Από 2.501 έως 3.000 250 ευρώ
Από 3.001 έως 3.500 350 ευρώ
Από 3.501 έως 4.000 450 ευρώ
Από 4.001 έως 5.000 550 ευρώ
Από 5.001 και άνω 650 ευρώ

3. Στον ειδικό φόρο υπόκεινται οι ιδιοκτήτες ή κάτοχοι επιβα-
τικών αυτοκινήτων και µοτοσυκλετών ιδιωτικής χρήσης µε κυλιν-
δρισµό κινητήρα 1.929 κυβικών εκατοστών και άνω, για καθένα
από τα ανωτέρω τα οποία έχουν στην κυριότητα ή κατοχή τους.

∆εν οφείλεται ο ειδικός φόρος εφόσον τα πιο πάνω αυτοκί-

νητα οχήµατα ιδιωτικής χρήσης έχουν τεθεί σε ακινησία από τον
ιδιοκτήτη ή κάτοχό τους, όπως προβλέπεται από τις διατάξεις
του άρθρου 22 του ν. 2367/1953 (ΦΕΚ 82 Α’).

Απαλλάσσονται από την καταβολή του ειδικού φόρου τα αυ-
τοκίνητα οχήµατα της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου που
ανήκουν σε φυσικά ή νοµικά πρόσωπα τα οποία, σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις, απαλλάσσονται από την καταβολή τελών
κυκλοφορίας.

4. Ο ειδικός φόρος είναι ενιαίος και αδιαίρετος και καταβάλ-
λεται µαζί µε την προµήθεια του ειδικού σήµατος τελών κυκλο-
φορίας. Για τη βεβαίωση του φόρου αυτού και την παραγραφή
του δικαιώµατος του ∆ηµοσίου, έχουν ανάλογη εφαρµογή οι δια-
τάξεις που ισχύουν κάθε φορά για τα τέλη κυκλοφορίας των αυ-
τοκινήτων οχηµάτων. Σε περίπτωση εκπρόθεσµης ή παράλειψης
καταβολής του ειδικού φόρου επιβάλλεται από την αρµόδια
∆.Ο.Υ. πρόστιµο που ορίζεται σε ποσοστό ένα τοις εκατό (1%)
επί του οφειλόµενου ειδικού φόρου για κάθε µήνα καθυστέρη-
σης.

5. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
καθορίζεται ο χρόνος, οι διαδικασίες, καθώς και κάθε άλλη ανα-
γκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του άρθρου αυτού.

6. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν για τον ειδικό
φόρο που θα εισπράττεται µαζί µε την προµήθεια του ειδικού σή-
µατος τελών κυκλοφορίας έτους 2010 και εποµένων.

Άρθρο 33
Τέλος συνδροµητών κινητής τηλεφωνίας και

τέλος καρτοκινητής τηλεφωνίας

Το άρθρο 12 του ν.2579/1998 (ΦΕΚ 31 Α’) αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 12
1. α. Επιβάλλεται τέλος υπέρ του ∆ηµοσίου, µε την ονοµασία

«τέλος συνδροµητών κινητής τηλεφωνίας», το οποίο βαρύνει
τους συνδροµητές των επιχειρήσεων παροχής υπηρεσιών κινη-
τής τηλεφωνίας.

Το τέλος αυτό υπολογίζεται προ του φόρου προστιθέµενης
αξίας και ως ποσοστό επί κάθε µηνιαίου λογαριασµού κάθε σύν-
δεσης µε βάση την ακόλουθη κλίµακα:

Για µηνιαίο λογαριασµό
µέχρι και 50 ευρώ 12%
Για µηνιαίο λογαριασµό
από 50,01 µέχρι και 100 ευρώ 15%
Για µηνιαίο λογαριασµό από 100,01
µέχρι και 150 ευρώ 18%
Για µηνιαίο λογαριασµό
από 150,01 ευρώ και άνω 20%.

Εάν ο λογαριασµός εκδίδεται για περισσότερους µήνες επι-
βάλλονται τόσα τέλη όσοι και οι µήνες. Στην περίπτωση αυτή,
για την εξεύρεση του τέλους, ο λογαριασµός επιµερίζεται σε ίσα
µέρη, ανάλογα των µηνών για τους οποίους εκδίδεται, εφόσον
από αυτόν δεν προκύπτει διαφορετικός επιµερισµός.

Για την εξεύρεση του κλιµακίου του τέλους αυτού λαµβάνεται
υπόψη ο συνολικός µηνιαίος λογαριασµός περιλαµβανοµένου
και του πάγιου τέλους που εισπράττεται υπέρ της επιχείρησης,
χωρίς το φόρο προστιθέµενης αξίας. Το τέλος το εισπράττουν οι
επιχειρήσεις παροχής υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας από τους
συνδροµητές και το αποδίδουν στη ∆ηµόσια Οικονοµική Υπηρε-
σία, που είναι αρµόδια για τη φορολογία εισοδήµατός τους, µε
µηνιαίες δηλώσεις που υποβάλλονται µέχρι το τέλος του µεθε-
πόµενου µήνα από την έκδοση κάθε λογαριασµού, ανεξάρτητα
από το χρόνο που γίνεται η εξόφληση του λογαριασµού.

β. Επιβάλλεται τέλος υπέρ του ∆ηµοσίου, µε την ονοµασία
«τέλος καρτοκινητής τηλεφωνίας», το οποίο υπολογίζεται ως πο-
σοστό 12% επί της αξίας του χρόνου οµιλίας των καρτοκινητών
τηλεφώνων. Το τέλος αυτό υπολογίζεται επί της αξίας του πα-
ρεχόµενου χρόνου οµιλίας ή επικοινωνίας, ανεξαρτήτως του τρό-
που µε τον οποίο αυτός χορηγείται, προ του φόρου
προστιθέµενης αξίας. Το τέλος αποδίδεται, από τις επιχειρήσεις
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παροχής υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, στις αρµόδιες για τη
φορολογία εισοδήµατος τους ∆ηµόσιες Οικονοµικές Υπηρεσίες.
Η απόδοση του τέλους από τις επιχειρήσεις αυτές γίνεται µε µη-
νιαίες δηλώσεις µέχρι το τέλος του µεθεπόµενου µήνα, είτε από
την πώληση των καρτών οµιλίας, είτε των καρτών ανανέωσης του
χρόνου οµιλίας ή επικοινωνίας, είτε από την ανανέωση του χρό-
νου οµιλίας ή επικοινωνίας µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο.

2. Απαλλαγές από φόρους και τέλη που προβλέπονται από τις
ισχύουσες διατάξεις υπέρ ορισµένων προσώπων δεν καταλαµ-
βάνουν τα τέλη της προηγούµενης παραγράφου.

3. Σε περίπτωση εκπρόθεσµης, ανακριβούς ή παράλειψης από-
δοσης των τελών επιβάλλονται οι προβλεπόµενες από τις διατά-
ξεις του ν. 2523/1997 κυρώσεις.

4. Όλα τα θέµατα που αναφέρονται στην υποβολή και επαλή-
θευση της δήλωσης, στη βεβαίωση και είσπραξη των τελών και
των πρόσθετων τελών, στην παραγραφή του δικαιώµατος του
∆ηµοσίου, στην έκδοση καταλογιστικών πράξεων και γενικά στη
διαδικασία βεβαίωσης και είσπραξης των τελών και των πρό-
σθετων τελών διέπονται από τις διατάξεις που ισχύουν κάθε
φορά στη φορολογία εισοδήµατος, εφόσον δεν ορίζεται διαφο-
ρετικά από τις διατάξεις του άρθρου αυτού.

5. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
καθορίζονται ο τύπος και το περιεχόµενο των δηλώσεων και των
πράξεων επιβολής των τελών και των πρόσθετων τελών, οι δια-
δικασίες, ο χρόνος και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την
εφαρµογή του άρθρου αυτού.

6. Η διάταξη της παραγράφου 1α του παρόντος άρθρου αρχί-
ζει να ισχύει δέκα ηµέρες µετά τη δηµοσίευσή του στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως και καταλαµβάνει λογαριασµούς που
εκδίδονται από την ηµεροµηνία αυτή και µετά.

Η διάταξη της παραγράφου 1β του παρόντος άρθρου αρχίζει
να ισχύει δέκα ηµέρες από τη δηµοσίευσή του στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως και καταλαµβάνει τη διάθεση καρτών ή χρόνου
οµιλίας και επικοινωνίας που χορηγείται από τις επιχειρήσεις πα-
ροχής υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, από την ηµεροµηνία αυτή
και µετά.»

Άρθρο 34
Τροποποίηση του άρθρου 73 παρ. 1

του ν. 2960/2001

Στο ν. 2960/2001 (ΦΕΚ 265 Α’) «Εθνικός Τελωνειακός Κώδι-
κας», όπως ισχύει, επέρχονται οι ακόλουθες τροποποιήσεις:

1. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 73 του ν.2960/2001, οι πε-
ριπτώσεις β’ και γ’ αντικαθίστανται ως ακολούθως:

«1. Οι συντελεστές ειδικού φόρου κατανάλωσης (ΕΦΚ) στα πα-
ρακάτω ενεργειακά προϊόντα, ορίζονται ως ακολούθως:

2. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν από την επο-
µένη ηµέρα της κατάθεσης στη Βουλή της τροπολογίας.

Άρθρο 35
Φορολογία κερδών από λαχεία,

τηλεοπτικά έπαθλα κ.λπ.

1. Οι διατάξεις του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ω-
ρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία, ο
οποίος κυρώθηκε µε το ν. 2961/2001 (ΦΕΚ 266 Α'), αντικαθίστα-
νται, τροποποιούνται και συµπληρώνονται ως ακολούθως:

α. Η παράγραφος 1 του άρθρου 58 αντικαθίσταται ως ακο-
λούθως:

«1. Σε φόρο υποβάλλονται: α) τα κέρδη από λαχεία, λαχειο-
φόρες οµολογίες και λαχειοφόρες αγορές, τα οποία προκύπτουν
από κληρώσεις που γίνονται στην Ελλάδα, καθώς και τα κέρδη
από παιχνίδια και από τα κάθε είδους στοιχήµατα προκαθορι-
σµένης ή µη απόδοσης που ο δικαιούχος έθεσε στην Ελλάδα και
β) οι κάθε είδους παροχές που προσφέρονται σε όσους συµµε-
τέχουν σε διαγωνισµούς ραδιοφωνικούς, τηλεοπτικούς και λοι-
πούς παρεµφερείς οποιασδήποτε µορφής.»

β. Η παράγραφος 3 του άρθρου 58 αντικαθίσταται ως ακο-
λούθως:

«3. Η φορολογική υποχρέωση των κερδών που προκύπτουν
από λαχεία, λαχειοφόρες οµολογίες, λαχειοφόρες αγορές και
παιχνίδια που περιλαµβάνουν κλήρωση που γίνεται στην Ελλάδα,
γεννιέται κατά το χρόνο της κλήρωσης. Η φορολογική υποχρέ-
ωση των κερδών που προκύπτουν από προγνωστικά αγώνων πο-
δοσφαίρου, καθώς και από κάθε είδους στοιχήµατα
προκαθορισµένης ή µη απόδοσης που ο δικαιούχος έθεσε στην
Ελλάδα και από παιχνίδια χωρίς κλήρωση γεννιέται κατά το
χρόνο της γένεσης της αξίωσης στα κέρδη. Στις κάθε είδους πα-
ροχές που προσφέρονται σε όσους συµµετέχουν σε διαγωνι-
σµούς ραδιοφωνικούς, τηλεοπτικούς και λοιπούς παρεµφερείς,
οποιασδήποτε µορφής, εφαρµόζονται, αναλόγως της ύπαρξης
ή µη σταδίου κλήρωσης για την απόληψη της παροχής, οι δια-
τάξεις του πρώτου και του δεύτερου εδαφίου της παρούσας πα-
ραγράφου, αντιστοίχως. Το προς βεβαίωση δικαίωµα του
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∆ηµοσίου παραγράφεται µετά την παρέλευση δεκαετίας από της
γενέσεως της φορολογικής υποχρεώσεως σύµφωνα µε τα προη-
γούµενα εδάφια.»

γ. Το άρθρο 60 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
«Τα κέρδη που ορίζονται στην περίπτωση α’ της παραγράφου

1 του άρθρου 58 υποβάλλονται σε φόρο µε συντελεστή δέκα τοις
εκατό (10%) και οι παροχές που ορίζονται στην περίπτωση β’ της
παραγράφου 1 του άρθρου 58 υποβάλλονται σε φόρο µε συντε-
λεστή είκοσι τοις εκατό (20%). Στα κέρδη από λαχειοφόρες αγο-
ρές και στις παροχές από διαγωνισµούς ο φόρος υπολογίζεται
µετά την αφαίρεση αφορολόγητου ποσού χιλίων (1.000) ευρώ.»

δ. Το άρθρο 93 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
«Για το φόρο στα κέρδη της παραγράφου 1 του άρθρου 58

αρµόδιος είναι ο προϊστάµενος της αρµόδιας για τη φορολογία
κεφαλαίου δηµόσιας οικονοµικής υπηρεσίας της κατοικίας ή της
έδρας του ενεργούντος την κλήρωση ή το διαγωνισµό. Για το
φόρο στα κέρδη από κάθε είδους στοιχήµατα προκαθορισµένης
ή µη απόδοσης, αρµόδιος είναι ο προϊστάµενος της ∆ηµόσιας
Οικονοµικής Υπηρεσίας ΚΒ’ Αθηνών.»

ε. Το άρθρο 98 αντικαθίσταται ως ακολούθως:
«Οι διατάξεις των άρθρων 58, 60 και 91 έως και 97 εφαρµό-

ζονται ανάλογα και για το συνολικό ποσό που προέρχεται, µετά
τη λήξη κάθε οικονοµικού έτους, από τα αδιάθετα ποσά από τη
στρογγυλοποίηση των µεριδίων, καθώς και από την παραγραφή
των κερδών των κάθε είδους παιχνιδιών και στοιχηµάτων.»

2. Η παράγραφος 14 του άρθρου 13 του Κώδικα Φορολογίας
Εισοδήµατος, ο οποίος κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν.
2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’), καταργείται.

3. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού ισχύουν µετά από ένα µήνα
από τη δηµοσίευση του παρόντος στην Εφηµερίδα της Κυβερ-
νήσεως.

4. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
ρυθµίζεται κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή του άρ-
θρου αυτού.

Άρθρο 36

1. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 6 του Κ.Φ.Ε., που κυρώθηκε
µε το ν. 2238/1994 (ΦΕΚ 151 Α’), προστίθεται περίπτωση δ’ ως
εξής:

«δ) Τα κέρδη φυσικών προσώπων και πολύ µικρών επιχειρή-
σεων, που εµπίπτουν στη Σύσταση 2003/361/ΕΚ της Επιτροπής
της 6ης Μαΐου 2003, από τη διάθεση παραγόµενης ηλεκτρικής
ενέργειας προς την εταιρεία «∆.Ε.Η. Α.Ε.» ή άλλο προµηθευτή,
µετά από την ένταξή τους στο «Ειδικό Πρόγραµµα Ανάπτυξης
Φωτοβολταϊκών Συστηµάτων µέχρι δέκα (10) kw», κατόπιν απο-
φάσεως των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών, Ανάπτυξης
και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµόσιων Έργων, η οποία
εκδίδεται σύµφωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 14 του ν.
3468/2006 (ΦΕΚ 8 Α’).»

2. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 103 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται
περίπτωση ιδ’ ως εξής:

«ιδ) Τα κέρδη των νοµικών προσώπων που αναφέρονται στην
παράγραφο 1 του άρθρου 101 και εµπίπτουν στην έννοια των
πολύ µικρών επιχειρήσεων, όπως αυτές ορίζονται στη Σύσταση
2003/361/ΕΚ της Επιτροπής της 6ης Μαΐου 2003, από τη διάθεση
παραγόµενης ηλεκτρικής ενέργειας προς την εταιρεία «∆.Ε.Η.
Α.Ε.» ή άλλο προµηθευτή, µετά από την ένταξή τους στο «Ειδικό
Πρόγραµµα Ανάπτυξης Φωτοβολταϊκών Συστηµάτων µέχρι δέκα
(10) kw», κατόπιν αποφάσεως των Υπουργών Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών, Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆η-
µόσιων Έργων, η οποία εκδίδεται σύµφωνα µε την παράγραφο
3 του άρθρου 14 του ν. 3468/2006 (ΦΕΚ 8 Α’).»

Η πιο πάνω απαλλαγή παρέχεται µε την προϋπόθεση ότι τα
κέρδη εµφανίζονται σε ειδικό λογαριασµό αφορολόγητου απο-
θεµατικού. Σε περίπτωση διανοµής ή κεφαλαιοποίησής τους,
έχουν εφαρµογή οι διατάξεις της παραγράφου 4 του άρθρου
106, κατά το µέρος που διανέµονται κάθε φορά.

3. Οι διατάξεις των προηγούµενων παραγράφων ισχύουν για
εισοδήµατα που αποκτώνται από 1ης Ιουλίου 2009 και µετά.

Άρθρο 37

1. Από την έναρξη ισχύος του ν. 3763/2009 (ΦΕΚ 80 Α’) κα-
ταργούνται οι διατάξεις των άρθρων 57 έως 62 του Κεφαλαίου Γ’
του ν. 1402/1983 (ΦΕΚ 167 Α’), καθώς και κάθε άλλη διάταξη που
είναι αντίθετη µε τις διατάξεις του εν λόγω νόµου, όπως επίσης
και το στοιχείο β’ του άρθρου 88 του ν. 1684/1987 (ΦΕΚ 18 Α’).

2. Οι διατάξεις του άρθρου 22 και 23 της ∆.245/88 ΑΥΟ που
κυρώθηκε µε το ν. 1839/1989 (ΦΕΚ 90 Α’) καταργούνται.

Άρθρο 38

Η προβλεπόµενη από τη διάταξη του άρθρου 9 του ν.
3723/2008 (ΦΕΚ 250 Α’) προθεσµία για την έκδοση προκήρυξης
µε αντικείµενο τη χορήγηση τηλεοπτικών και ραδιοφωνικών
αδειών παρατείνεται αφότου έληξε µέχρι τις 31.12.2009.

Άρθρο 39

Στην παράγραφο 5 του άρθρου 85 του Κώδικα Φορολογίας Ει-
σοδήµατος, προστίθεται νέα περίπτωση ια’ ως εξής:

«ια) Η χορήγηση στοιχείων σχετικά µε την εφαρµογή των άρ-
θρων 39 και 39Α σε ειδικά εξουσιοδοτηµένους υπαλλήλους του
Υπουργείου Ανάπτυξης, προκειµένου για τον έλεγχο της συµ-
µόρφωσης των υπόχρεων εταιρειών µε τις διατάξεις του άρθρου
26 του ν. 3728/2008 (ΦΕΚ 258 Α’).»

Άρθρο 40

1. α) Η παράγραφος 2 του άρθρου 11 του ν. 1577/1985 (ΦΕΚ
210 Α’), όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Εξώστες και ηµιυπαίθριοι χώροι συνολικής επιφάνειας έως
35% αυτής που επιτρέπεται να δοµηθεί συνολικά στο οικόπεδο,
δεν υπολογίζονται στο συντελεστή δόµησης.

Από το ανωτέρω ποσοστό οι ηµιυπαίθριοι χώροι δεν επιτρέ-
πεται να υπερβαίνουν το 15% του συντελεστή δόµησης και κα-
τανέµονται αναλογικά ανά όροφο.

Για την εφαρµογή της παραγράφου αυτής, οι ηµιυπαίθριοι
χώροι πρέπει να έχουν πλάτος τουλάχιστον 2,50 µ. και βάθος µι-
κρότερο ή ίσο των 1,80 µ..

Κατ’ εξαίρεση για τις τουριστικές εγκαταστάσεις οι ηµιυπαί-
θριοι χώροι πρέπει να έχουν πλάτος τουλάχιστον 2,50 µ. και
βάθος µικρότερο ή ίσο µε το πλάτος τους. Στην περίπτωση αυτή,
δεν ισχύει ο περιορισµός της αναλογικής κατανοµής ανά όροφο.

Τα παραπάνω ισχύουν και επί προσθήκης σε υφιστάµενο κτί-
ριο.»

β) Οι διατάξεις του προηγούµενου εδαφίου εφαρµόζονται για
τα κτήρια, των οποίων οι αιτήσεις για έκδοση οικοδοµικής άδειας
κατατίθενται µετά την ισχύ του παρόντος νόµου.

2. Ηµιυπαίθριοι χώροι βάσει οικοδοµικής άδειας που έχει εκ-
δοθεί ή αναθεωρηθεί µέχρι 2 Ιουλίου 2009, σε περίπτωση µετα-
τροπής τους σε κλειστούς χώρους επιτρέπεται να διατηρήσουν
τη νέα χρήση τους, εφόσον αυτή δεν απαγορεύεται στην περιοχή
του ακινήτου και υπό την προϋπόθεση των παρακάτω:

Α) Υποβολής από τον ιδιοκτήτη ή νοµίµως από αυτόν εξου-
σιοδοτηµένο πρόσωπο, προς την αρµόδια πολεοδοµική υπηρε-
σία φακέλου, στον οποίο περιλαµβάνονται:

α) Αίτηση.
β) Υπεύθυνη δήλωση του ν. 1599/1986 εις διπλούν, στην οποία,

εκτός από τα ατοµικά στοιχεία, τον ΑΦΜ και τη ∆.Ο.Υ. φορολο-
γίας του ιδιοκτήτη, περιλαµβάνεται συνοπτική περιγραφή του
χώρου, το εµβαδόν του δαπέδου του χώρου, η χρήση, ο αριθ-
µός της οικοδοµικής άδειας και ο χρόνος έκδοσής της. Η δή-
λωση συνοδεύεται από κάτοψη του ορόφου στην οποία
αποτυπώνεται ο ηµιυπαίθριος χώρος.

Οι δηλώσεις καταχωρούνται σε ειδικό αρχείο της οικείας πο-
λεοδοµικής Υπηρεσίας.

Ο αύξων αριθµός της καταχώρησης µε την ηµεροµηνία κατά-
θεσης εγγράφεται επισηµειωµατικά επί του αντιγράφου της δή-
λωσης, το οποίο επιστρέφεται στον αιτούντα.

γ) Παράβολο υπέρ του ∆ηµοσίου ύψους 250 ευρώ, επί ποινή
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απαραδέκτου, για κάθε αυτοτελή διηρηµένη ιδιοκτησία, το οποίο
σε καµία περίπτωση δεν επιστρέφεται, αλλά συµψηφίζεται µε την
εισφορά που προβλέπεται στο εδάφιο Γ’.

Β) Υποβολής των ανωτέρω δικαιολογητικών είτε απευθείας
στην πολεοδοµική υπηρεσία εντός ανατρεπτικής προθεσµίας έξι
(6) µηνών από την ισχύ του νόµου είτε µε συστηµένη επιστολή
εντός ανατρεπτικής προθεσµίας τεσσάρων (4) µηνών από την
ισχύ του νόµου.

Στην πρώτη περίπτωση ο έλεγχος της πληρότητας του φακέ-
λου γίνεται κατά την υποβολή της αίτησης και ενηµερώνεται εγ-
γράφως ο ενδιαφερόµενος συγκεκριµένα για τυχόν ελλείψεις.

Στη δεύτερη περίπτωση ο έλεγχος γίνεται εντός 30 ηµερών
από την παραλαβή της συστηµένης επιστολής, εντός των οποίων
ενηµερώνεται εγγράφως συγκεκριµένα ο αιτών για τυχόν ελλεί-
ψεις.

Και στις δύο περιπτώσεις ο αιτών εντός 15 ηµερών προσκοµί-
ζει στην πολεοδοµική Υπηρεσία τα ελλιπή στοιχεία, ελέγχεται η
πληρότητα του φακέλου και βεβαιώνεται η πληρότητα στο αντί-
γραφο της δήλωσης του αιτούντος µε την ηµεροµηνία κατάθε-
σης.

Γ) Καταβολής εισφοράς ίσης µε το 10% της αξίας του κλει-
στού χώρου, όπως αυτή υπολογίζεται µε βάση την επιφάνεια του
δαπέδου του χώρου επί την τιµή ζώνης που ισχύει στην περιοχή
του ακινήτου σύµφωνα µε το σύστηµα αντικειµενικών αξιών του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών κατά το χρόνο υποβο-
λής της αίτησης. Προκειµένου περί πολυτέκνων η εισφορά µει-
ώνεται κατά πενήντα τοις εκατό (50%). Ο υπολογισµός της
εισφοράς γίνεται από την πολεοδοµική Υπηρεσία και αναγράφε-
ται επί ειδικού εντύπου, το οποίο αποστέλλεται στον αιτούντα εγ-
γράφως εντός 40 ηµερών από τη διαπίστωση της πληρότητας
του φακέλου και χρησιµοποιείται ως δικαιολογητικό πληρωµής
της εισφοράς. Η εισφορά καταβάλλεται στην οικεία ∆.Ο.Υ. εντός
έτους από την ισχύ του παρόντος νόµου ολόκληρη ή τµηµατικά
σε τρεις (3) ισόποσες δόσεις, εκ των οποίων η πρώτη καταβάλ-
λεται εντός προθεσµίας εννέα (9) µηνών από την ισχύ του νόµου.

Σε περίπτωση εφάπαξ εξόφλησης της εισφοράς κατά την Α’
δόση παρέχεται έκπτωση 10%.

Η µη τήρηση των προθεσµιών ενεργείας εκ µέρους της πολε-
οδοµικής Υπηρεσίας συνιστά πειθαρχικό παράπτωµα για τον αρ-
µόδιο υπάλληλο, ο αιτών δεν στερείται του δικαιώµατος
τακτοποίησης και παρατείνονται αναλόγως οι σχετικές προθε-
σµίες.

Από το ποσό της εισφοράς, ποσό 20 ευρώ αποδίδεται στην οι-
κεία πολεοδοµική Υπηρεσία, προκειµένου να διατεθεί για αµοιβές
προσωπικού, που θα απασχοληθεί µε τη διαδικασία αυτή, και
ποσό 40 ευρώ αποδίδεται στο ΕΤΕΡΠΣ.

∆) Η αµοιβή του τυχόν συµπράττοντος µηχανικού δεν δύναται
να υπερβαίνει σε ποσοστό το 20% επί της ελαχίστης αµοιβής µε-
λέτης που ισχύει για την έκδοση οικοδοµικών αδειών.

Ε) Μετά την υποβολή των δικαιολογητικών των στοιχείων (α),
(β), (γ) του εδαφίου Α αναστέλλεται κάθε διαδικασία επιβολής
κυρώσεων.

Τα παραστατικά εξόφλησης της εισφοράς προσκοµίζονται
στην πολεοδοµική υπηρεσία η οποία τα καταχωρεί σε ιδιαίτερη
στήλη στο τηρούµενο βιβλίο των αντίστοιχων δηλώσεων και βε-
βαιώνει την περαίωση της διαδικασίας στο αντίγραφο της δή-
λωσης που έχει χορηγηθεί στον αιτούντα. Μετά την εξόφληση
της εισφοράς δεν επιβάλλονται πρόστιµα ανέγερσης και διατή-
ρησης, ούτε οποιασδήποτε άλλης µορφής για τη διατηρούµενη
νέα χρήση του ηµιυπαίθριου χώρου.

Επίσης δεν οφείλονται αναδροµικά οποιοιδήποτε φόροι για µε-
ταβιβάσεις του ακινήτου, εισφορές φορέων κοινωνικής Ασφάλι-
σης ή άλλες επιβαρύνσεις για την αλλαγή χρήσης που έχει
συντελεστεί.

ΣΤ) Τα παραπάνω ισχύουν και για εκκρεµείς σε οποιοδήποτε
στάδιο και διαδικασία σχετικές υποθέσεις. Τυχόν καταβληθέντα
ποσά προστίµων δεν αναζητούνται.

Ζ) Σε περίπτωση µη υποβολής αίτησης και δήλωσης ή µη εξό-
φλησης της εισφοράς στο σύνολό της, ο χώρος υπάγεται στις
διατάξεις περί αυθαιρέτων, τα δε πρόστιµα υπολογίζονται ως
ακολούθως:

α. Πρόστιµο ανέγερσης σε 30% επί της αξίας του αυθαιρέτου,
όπως αυτή υπολογίζεται µε βάση την επιφάνεια του αυθαιρέτου
επί την τιµή ζώνης που ισχύει στην περιοχή του ακινήτου, σύµ-
φωνα µε το σύστηµα αντικειµενικών αξιών του Υπουργείου Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών κατά το χρόνο διαπίστωσης της
παράβασης.

β. Πρόστιµο διατήρησης σε 5% επί της αξίας του αυθαιρέτου,
όπως αυτή υπολογίζεται µε βάση την επιφάνεια του αυθαιρέτου
επί την τιµή ζώνης που ισχύει στην περιοχή του ακινήτου, σύµ-
φωνα µε το σύστηµα αντικειµενικών αξιών του Υπουργείου Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών κατά το χρόνο διαπίστωσης της
παράβασης, και επιβάλλεται για κάθε έτος διατήρησής του από
τη µετατροπή της χρήσης του χώρου µέχρι την κατεδάφιση των
πρόσθετων κατασκευών µε τις οποίες ο χώρος άλλαξε χρήση ή
την έκδοση ή αναθεώρηση οικοδοµικής αδείας.

Άρθρο 41

1. Μετά το εδάφιο (Αγ) της παραγράφου 1 του άρθρου 7 του
ν. 1577/ 1985 (ΦΕΚ 210 Α’) προστίθεται εδάφιο (δ) ως εξής:

«δ) οι υπέργειοι κλειστοί χώροι στάθµευσης επιβατικών αυτο-
κινήτων».

2. α) Στην περίπτωση (β) του εδαφίου (Β) της παραγράφου 1
του άρθρου 7 του ν. 1577/1985 (ΦΕΚ 210 Α’) αντικαθίσταται το
«1,50 µ.» σε «0,80 µ.».

β) Η περίπτωση (η) του εδαφίου (Β) της παραγράφου 1 του
άρθρου 7 του ν. 1577/1985 (ΦΕΚ 210 Α’) τροποποιείται ως εξής:

«η) οι υπέργειοι στεγασµένοι ανοικτοί χώροι στάθµευσης επι-
βατικών αυτοκινήτων που κατασκευάζονται στο ισόγειο του κτη-
ρίου ή στην πυλωτή».

3. Τα παραπάνω ισχύουν και επί προσθήκης σε υφιστάµενο
κτήριο.

4. Οι διατάξεις των παραγράφων 1, 2 και 3 εφαρµόζονται για
τα κτήρια, των οποίων οι αιτήσεις για έκδοση οικοδοµικής άδειας
κατατίθενται µετά την ισχύ του παρόντος νόµου.

5. Υπέργειοι και υπόγειοι κλειστοί χώροι κτηρίου (όπως χώροι
στάθµευσης, αποθήκες κ.λπ.) βάσει οικοδοµικής άδειας που έχει
εκδοθεί ή αναθεωρηθεί µέχρι 2 Ιουλίου 2009, σε περίπτωση αλ-
λαγής χρήσης επιτρέπεται να διατηρήσουν τη νέα χρήση, εφό-
σον αυτή δεν απαγορεύεται στην περιοχή του ακινήτου,
εφαρµοζοµένων των διατάξεων της παραγράφου 2 του προη-
γούµενου άρθρου πλην του παραβόλου, το ύψος του οποίου ορί-
ζεται σε 350 ευρώ.

Άρθρο 42

Στις εκκρεµούσες ειδικές εκκαθαρίσεις του άρθρου 46α του
ν. 1892/1990, στις οποίες εκκαθαριστής έχει ορισθεί η Αγροτική
Τράπεζα της Ελλάδας, που βρίσκονται σε εξέλιξη πέραν της τριε-
τίας και δεν έχει συνταχθεί µέχρι τη δηµοσίευση του παρόντος
πίνακας ικανοποίησης των δανειστών, ούτε έχει διανεµηθεί το
προϊόν της εκκαθάρισης της περιουσίας, ο εκκαθαριστής πρέ-
πει, είτε από ίδια διαθέσιµα της εκκαθάρισης, είτε από σχετική
χρηµατοδότηση της Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδας, να κα-
ταβάλει στο σύνολό τους τις οφειλόµενες αποζηµιώσεις απόλυ-
σης στους πρώην εργαζοµένους στην επιχείρηση των οποίων οι
συµβάσεις εργασίας λύθηκαν προ και µετά τη θέση της επιχεί-
ρησης σε εκκαθάριση. Οι απαιτήσεις της Αγροτικής Τράπεζας
της Ελλάδας που δηµιουργούνται από την παραπάνω καταβολή,
προτιµώνται κατά τη διανοµή του προϊόντος εκκαθάρισης.

Άρθρο 43
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορί-
ζεται ειδικότερα στις επί µέρους διατάξεις του.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Παρακαλώ το Τµήµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την ψήφιση
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στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Εισερχόµεθα στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου

Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών
εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας και άλλες
διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 9 Ιουλίου 2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο συνε-
δριάσεις.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στην αυριανή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µία ενότητα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Παρακαλώ, κύριε Παπου-

τσή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας,

βεβαίως έχουµε συµφωνήσει στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων για
την οργάνωση της συζήτησης του νοµοσχεδίου. Ωστόσο, στη συ-
νέχεια έγινε γνωστό σε όλους τους συναδέλφους ότι πέραν του
νοµοσχεδίου, το οποίο ήδη ενσωµάτωσε τρεις τροπολογίες, κα-
τατέθηκαν άλλες τρεις τροπολογίες, µία για τη χρήση των καµε-
ρών, µία για την τράπεζα δεδοµένων όσον αφορά το DNA και µία
για τις δηµοσκοπήσεις.

Ως εκ τούτου, κύριε Πρόεδρε, θεωρούµε ότι και οι τρεις αυτές
τροπολογίες χρήζουν µεγαλύτερης άνεσης στη συζήτηση και
χρειάζεται περισσότερος χρόνος για τους συναδέλφους απ’ ό,τι
προβλέπεται από τον Κανονισµό της Βουλής για την κατ’ άρθρον
συζήτηση και επί των τροπολογιών τη δεύτερη µέρα της συζή-
τησης.

Συνεπώς, θέτω υπ’ όψιν σας το αίτηµά µας, προκειµένου είτε
να γίνει µια ακόµα συνεδρίαση –δηλαδή να οριστεί η Πέµπτη ως
τρίτη ηµέρα συνεδρίασης επί του νοµοσχεδίου, εποµένως και επί
των τροπολογιών- είτε να ορίσουµε µια εµβόλιµη συνεδρίαση για
αύριο το απόγευµα, προκειµένου να συζητήσουµε και τις τρεις
τροπολογίες.

Έχω την αίσθηση ότι όλοι οι συνάδελφοι θα ήθελαν να λάβουν
το λόγο επί των τριών αυτών θεµάτων, που είναι εξαιρετικής ση-
µασίας για όλους µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ακούω την επισήµανσή
σας, κύριε Παπουτσή, Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ.
Γνωρίζετε ότι όταν συζητείται ένα νοµοσχέδιο στην Ολοµέλεια,
µπορεί να συνοδεύεται από αριθµό τροπολογιών που είναι µέχρι
τρεις.

Το νοµοσχέδιο αυτό αποτελείται από έντεκα άρθρα και η εκτί-
µηση του Προέδρου του Σώµατος, όπως ήταν και στη ∆ιάσκεψη
των Προέδρων, είναι πως ο χρόνος είναι υπεραρκετός για την
αυριανή συνεδρίαση, από τις 10.00’ µέχρι τις 16.00’-17.00’, να
ολοκληρωθεί µε πλήρη άνεση η συζήτηση.

Αν υπάρξει θέµα να δοθεί χρόνος για περαιτέρω συζήτηση, µε
νέα εµβόλιµη συνεδρίαση, θα το δούµε. Ανάλογα µε το πως θα
εξελιχθεί η συζήτηση το πρωί.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Παρακαλώ, κύριε Κου-
βέλη.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι µόνο το θέµα
του αριθµού των τροπολογιών. Είναι και η διαφορετικότητα των
περιεχοµένων των τροπολογιών, σε σχέση µε το συζητούµενο
νοµοσχέδιο.

Ιδιαίτερα, σε ό,τι αφορά, κύριε Πρόεδρε, την τράπεζα του λε-
γοµένου DNA, αλλά και τη χρήση των ηλεκτρονικών µέσων πα-
ρακολούθησης –οι γνωστές κάµερες- πρόκειται για δύο
ξεχωριστά νοµοθετήµατα. Νοµίζω ότι δεν υπηρετείται η επί της
ουσίας αντιµετώπιση δύο εξαιρετικά σηµαντικών ζητηµάτων. Θε-
ωρούµε ότι είναι άσχετα προς το συζητούµενο νοµοσχέδιο.

Κι εµείς επιµένουµε. Πέραν της αρχικής πρότασης, η οποία
υπάρχει για διεύρυνση του χρόνου, αν αυτή ακουστεί, κατατίθε-
ται ως επικουρική πρόταση και προτάσσουµε την πρότασή µας
όσο και την έκκλησή µας –στην κυριολεξία- προς την Κυβέρνηση,
τις δύο τροπολογίες, στις οποίες αναφέρθηκα, να τις αποσύρει
και να τις φέρει µε αυτοτελές νοµοθέτηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι κατά τη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Ταυτοποίηση των
κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής
τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις» Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας ορί-
ζεται ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. Αναστάσιος Καραµάριος.
Αυτό µας γνωρίζει µε επιστολή του ο Γενικός Γραµµατέας της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας κ. Ιωάννης Τραγάκης.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Σπύρος Χαλβα-
τζής µας γνωστοποιεί ότι στο συζητούµενο νοµοσχέδιο ορίζει ει-
δικό αγορητή τον συνάδελφο, κ. Ιωάννη Γκιόκα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Ροντούλης µας γνωστοποιεί ότι στο συζητούµενο
νοµοσχέδιο ορίζεται ως ειδική αγορήτρια η Βουλευτής κ. ∆ήµη-
τρα Αράπογλου.

Το λόγο τώρα έχει ο εισηγητής της πλειοψηφίας κ. Ιωάννης
Βρούτσης.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, εάν µου επιτρέπετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών): Κύριε Πρόεδρε, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις τοποθε-
τήσεις των συναδέλφων στην επιτροπή έχουµε κάνει κάποιες
νοµοτεχνικές διορθώσεις, που δεν ξέρω αν ήταν σκόπιµο να τις
καταθέσουµε τώρα, για να τις λάβουν υπ‘ όψιν τους οι συνάδελ-
φοι στις τοποθετήσεις τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Θα παρακαλέσω να µοι-
ραστούν στους κυρίους συναδέλφους και στη συνέχεια µπορείτε
να τις αναγνώσετε και προφορικά από τη θέση σας.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών): Καλώς, κύριε Πρόεδρε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευρυπίδης Στυλιανίδης, καταθέτει για τα Πρακτικά τις προανα-
φερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις οι οποίες έχουν ως εξής:

1318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1320 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1322 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1324 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1326 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1328 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1330 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ορίστε, κύριε Βρούτση,
έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισάγε-
ται σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής προς συζήτηση το σχέ-
διο νόµου: «Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού
και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας».

Είναι από τις πολύ σπάνιες περιπτώσεις της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας για σχέδιο νόµου να επιβεβαιώνεται η ανάγκη της
ψήφισής του από την ίδια την κοινωνική εξέλιξη, από την ίδια την
κοινωνική αναγκαιότητα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ)

Η σηµερινή συζήτηση σε σχέση µε το σχέδιο νόµου, γίνεται
επίκαιρη όσο ποτέ. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι βρίσκεται σε
εξέλιξη η εξάρθρωση µιας από τις πιο επικίνδυνες εγκληµατικές
συµµορίες της χώρας που δρούσε πίσω από την ανωνυµία των
καρτοκινητών τηλεφώνων. Μίας εγκληµατικής οµάδας που εκ-
µεταλλευόµενη τα καρτοκινητά τηλέφωνα, φαίνεται πώς συντό-
νιζε τις παράνοµες δραστηριότητές της ακόµα και µέσα από τις
φυλακές. Παρά τις δυσκολίες, η Ελληνική Αστυνοµία κατόρθωσε
µε αποτελεσµατικότητα να διαλευκάνει την συγκεκριµένη υπό-
θεση. Της αξίζουν πολλά συγχαρητήρια.

Η πρόσφατη αυτή υπόθεση αναδεικνύει ίσως µε τον πιο εκκω-
φαντικό τρόπο την ανάγκη άµεσων ρυθµίσεων στο καθεστώς που
διέπει τα κινητά τηλέφωνα µε προπληρωµένο χρόνο οµιλίας.

Σκοπός του σχεδίου νόµου είναι η ταυτοποίηση των χρηστών
κινητών τηλεφώνων µε προπληρωµένο χρόνο οµιλίας, όπως ορί-
ζεται στο άρθρο 1. Βάσει της αρχής της ίσης µεταχείρισης όλων
των συνδροµητών της κινητής τηλεφωνίας, το σχέδιο νόµου εξι-
σώνει τους επώνυµους συνδροµητές, οι οποίοι έχουν συµβόλαιο
µε τους συνδροµητές των καρτοκινητών. Εισάγεται λοιπόν, η
υποχρέωση των εταιρειών κινητής τηλεφωνίας ταυτοποίησης
των χρηστών τηλεφώνων µε προπληρωµένο χρόνο οµιλίας.

Μέχρι σήµερα οι συνδροµητές των καρτοκινητών τηλεφώνων
τα αγοράζουν χωρίς να υποβάλουν στοιχεία ταυτότητας. Αυτή η
ανωνυµία δηµιουργεί σηµαντικά προβλήµατα στο έργο των διω-
κτικών αρχών. Στατιστικά στοιχεία αποδεικνύουν ότι πολλές πα-
ράνοµες πράξεις στη χώρας µας παραµένουν ανεξιχνίαστες,
διότι δεν µπόρεσε να γίνει η ταυτοποίηση του καρτοκινητού. Ανα-
φέρω ενδεικτικά την διακίνηση ναρκωτικών, τροµοκρατικές επι-
θέσεις, ληστείες, απειλές, εκβιάσεις, εµπορία ανθρώπων,
πορνεία, µαστροπεία, λαθροµετανάστευση, παρενοχλήσεις, απα-
γωγές κ.λπ..

Αντίστοιχα, εκεί που υπήρξε ταυτοποίηση κινητού µε το χρή-
στη είχαµε σηµαντικά αποτελέσµατα από τις διωκτικές αρχές και
καταδικαστικές αποφάσεις από τη δικαιοσύνη. Μια σειρά από δι-
καστικές αποφάσεις αποδεικνύουν αυτά τα δεδοµένα, τις οποίες
ο Υπουργός ήδη έχει καταθέσει στην επιτροπή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση είναι αποφασι-
σµένη να εξασφαλίσει αποτελεσµατικά το βασικό κοινωνικό
αγαθό της τάξης και της ασφάλειας, για όλους τους πολίτες.
Είναι καιρός να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, Οι πολί-
τες απαιτούν να µπει φραγµός στη βία και την παρανοµία. Απαι-
τούν σεβασµό στο στοιχειώδες δικαίωµα να ζουν, να εργάζονται
και να δηµιουργούν σ’ ένα ασφαλές περιβάλλον.

∆εν µπορεί τη µια να διαµαρτυρόµαστε για την εγκληµατικό-
τητα και την άλλη να καταλαµβανόµαστε από φοβικά σύνδροµα
και να εναντιωνόµαστε σε κάθε προσπάθεια που συµβάλει στην
αντιµετώπισή της. Η κατάχρηση του απορρήτου των επικοινω-
νιών για τους σκοπούς τέλεσης εγκληµατικών παραβάσεων που
µάλιστα οδηγούν σε παραβίαση ανθρωπίνων δικαιωµάτων, δεν
µπορεί να είναι ανεκτή. Το κράτος δικαίου πρέπει να εγγυάται σε
κάθε πολίτη την τιµωρία των εγκληµατιών και την προστασία ταυ-
τόχρονα των ατοµικών δικαιωµάτων από εγκληµατικές ενέργειες.
Αυτή την εγγύηση ενισχύουν οι νέες ρυθµίσεις, αφού συνδέο-
νται παράλληλα και µε τις απαραίτητες εγγυήσεις αµερόληπτης
κρίσης για την άρση του απορρήτου από τις αρµόδιες δικαστικές
αρχές, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία και το Σύνταγµά
µας.

Θέλω να επισηµάνω ότι για την καλύτερη διαµόρφωση των
ρυθµίσεων ελήφθησαν σοβαρά υπόψη οι ευρωπαϊκές κατευθύν-

σεις που έχουν διαµορφωθεί από τις υπάρχουσες κοινοτικές
οδηγίες, ευρωπαϊκές οδηγίες που αφορούν, τόσο την προστα-
σία των προσωπικών δεδοµένων, όσο και την αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας και του ηλεκτρονικού εγκλήµατος. Επίσης,
πριν διαµορφωθεί το θεσµικό πλαίσιο που συζητάµε, µελετήθη-
καν όλες οι αποφάσεις των ανεξάρτητων αρχών που έχουν εκ-
δοθεί µέχρι σήµερα, όπως η Αρχή Προστασίας ∆εδοµένων και η
Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Τέλος, λή-
φθηκε υπόψη και το καθεστώς που ισχύει και στις άλλες χώρες
και διαπιστώθηκε ότι ανάλογες νοµοθετικές πρωτοβουλίες έχουν
αναπτυχθεί σε πολλές άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όπως τη Γαλλία,
τη Γερµανία, την Ιταλία, την Ισπανία, την Ολλανδία, την Κύπρο, τη
Βουλγαρία και τη Σλοβακία. Ανάλογες ρυθµίσεις έχουν και κράτη
εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ενδεικτικά αναφέρω την Αυστρα-
λία, τη Βραζιλία, την Κίνα, τη Νότιο Αφρική και την Ιαπωνία.

Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο περιγράφει µε σαφήνεια ποια
είναι τα στοιχεία εκείνα που προσδιορίζουν την ταυτότητα του
καρτοκινητού. Οι πάροχοι, δηλαδή οι εταιρείες κινητής τηλεφω-
νίας, θα καταγράφουν πλέον και θα διατηρούν τα στοιχεία όλων
των συνδροµητών, αντιστοιχίζοντάς τα µε τα στοιχεία της κάρτας
SIM ή USIM.

Στο άρθρο 2, λοιπόν, εισάγονται και οι αναγκαίοι ορισµοί για
την εφαρµογή του νόµου µε απόλυτο σεβασµό στην ισχύουσα
νοµοθεσία. Οι καταναλωτές µπορούν να αγοράζουν χρόνο οµι-
λίας ή την κάρτα SIM από παντού, όπως γινόταν µέχρι τώρα, από
όλα τα σηµεία πώλησης, όπως γίνεται σήµερα. Αυτό που αλλά-
ζει είναι ότι την κάρτα SIM θα την ενεργοποιούν οι πάροχοι µόνο
µετά τη διαδικασία ταυτοποίησης, η οποία γίνεται βεβαίως στα
εξουσιοδοτηµένα καταστήµατα. Να επισηµάνω εδώ ότι από τις
προτεινόµενες ρυθµίσεις δεν πλήττονται οι µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις και τα περίπτερα που συνεχίζουν να πωλούν τις κάρτες κι-
νητής τηλεφωνίας. Θα συνεχίσουν να πωλούν αυτές τις κάρτες
µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο. Απλά, ο χρήστης της κάρτας θα χρει-
αστεί, αφού την αγοράσει, να την ενεργοποιήσει. Για να την ενερ-
γοποιήσει, θα δώσει στον πάροχο ορισµένα προσωπικά του
στοιχεία, όπως ορίζει το σχέδιο νόµου. Όσα ισχύουν για τα προ-
σωπικά δεδοµένα των χρηστών κινητών µε συµβόλαιο, θα ισχύ-
ουν και για τους χρήστες καρτοκινητής τηλεφωνίας ή και
λιγότερα. Και οι δυο οµάδες χρηστών θα έχουν τα ίδια στοιχεία
ή και λιγότερα καταχωρηµένα. Στην περίπτωση της καρτοκινη-
τής δεν ζητείται, παραδείγµατος χάριν, ο λογαριασµός της ∆ΕΗ
ή του ΟΤΕ, ακόµη και το εκκαθαριστικό σηµείωµα από τη ∆ΟΥ.
Το σχέδιο νόµου σέβεται απόλυτα τις ισχύουσες διατάξεις περί
προστασίας των προσωπικών δεδοµένων. Υπεύθυνος για τη δια-
φύλαξή τους παραµένει ο πάροχος, όπως προβλέπεται στο
άρθρο 3, ο οποίος δεν επιτρέπεται να συγκεντρώνει και να φυ-
λάσσει παραπάνω στοιχεία από αυτά που ορίζονται στο νοµο-
σχέδιο, µε βάση την αρχή του σκοπού της προστασίας των
προσωπικών δεδοµένων, παράγραφος 2, άρθρο 3. Η ακρίβεια
των στοιχείων επαληθεύεται από την Εθνική Επιτροπή Τηλεπι-
κοινωνιών και Ταχυδροµείων.

Επίσης, να τονίσω ότι δεν θα χρειαστεί να αποσυρθούν οι
υπάρχουσες κάρτες κινητής τηλεφωνίας ούτε και να καταστρα-
φούν, γιατί διατυπώθηκαν και τέτοιες ανησυχίες. Το νοµοσχέδιο
δεν θέτει τεχνικούς περιορισµούς για κάτι τέτοιο. Το νοµοσχέ-
διο θέτει µόνο όρους για τη χρήση τους µε ταυτοποιηµένους
χρήστες και φυσικά δεν έχει σχέση µε τις τεχνικές δυνατότητες
και χαρακτηριστικά των καρτών.

Σύµφωνα µε το άρθρο 4, σε περίπτωση µεταβίβασης πρέπει
να δηλώνεται στον πάροχο το νέο όνοµα που γίνεται χρήστης
της κάρτας.

Σε περίπτωση κλοπής ενηµερώνεται πάλι ο πάροχος και δια-
κόπτει τη σύνδεση της συγκεκριµένης κάρτας η οποία εκλάπη. Σε
αντίθετη περίπτωση, δηλαδή εάν ο συνδροµητής δεν ενηµερώσει
τον πάροχο για την αλλαγή του συνδροµητή, δηµιουργείται µα-
χητό τεκµήριο ότι ο αρχικός συνδροµητής εξακολουθεί να πα-
ραµένει ο ίδιος µε όλες τις σχετικές έννοµες συνέπειες σε
περίπτωση τέλεσης αξιόποινων πράξεων, άρθρο 4 παράγραφος
2.

Ουσιαστικά µε απλά λόγια και στις δύο περιπτώσεις αλλαγής
συνδροµητή ή κλοπής κινητού ακολουθείται η µέθοδος των πι-
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στωτικών καρτών. Σύµφωνα µε το άρθρο 5, ο πάροχος έχει την
υποχρέωση να διατηρεί τα στοιχεία για ένα έτος µετά την δια-
κοπή του συµβολαίου. ∆ηλαδή, εάν κάποιος έχει σύµβαση κινη-
τού και διακόψει αυτήν την σύνδεση για ένα χρόνο, έχει την
υποχρέωση ο πάροχος να διατηρεί αυτά τα στοιχεία αλλά µετά
υποχρεούται να τα διαγράψει.

Επίσης, εφαρµόζεται απόλυτα η ισχύουσα νοµοθεσία για την
προστασία του απορρήτου πρόσβασης των διωκτικών αρχών.
∆ηλαδή, ό,τι αφορά την προστασία προσωπικών δεδοµένων και
ισχύει σήµερα στα κινητά µε συµβόλαιο ή στην σταθερή τηλε-
φωνία, ισχύει το ίδιο απαρέγκλιτα και αυστηρά η ίδια νοµοθεσία
και η ίδια νοµολογία και για την νέα αυτή εφαρµογή όπως θα
εφαρµοστεί από εδώ και πέρα.

Με την εισαγόµενη ρύθµιση του άρθρου 5 παράγραφος 2, πα-
ρέχονται όλες οι εγγυήσεις για την πρόσβαση των αρχών στα τη-
ρούµενα προσωπικά δεδοµένα των χρηστών. ∆ηλαδή το
νοµοσχέδιο σέβεται τη θεµελιώδη αρχή ότι η άρση του απορρή-
του θα πρέπει να επιτρέπεται µόνο για τα ιδιαιτέρως σοβαρά
εγκλήµατα. Έτσι η πρόσβαση των αρχών στα µητρώα στοιχείων
των συνδροµητών καρτοκινητών τηλεφώνων επιτρέπεται µόνο
µε την ήδη προβλεπόµενη διαδικασία της άρσης του απορρήτου
και µε απόλυτο σεβασµό στο άρθρο 19 παράγραφος 1 του Συ-
ντάγµατος, σύµφωνα µε το οποίο η άρση του απορρήτου επι-
τρέπεται µόνο για διακρίβωση ιδιαίτερα σοβαρών εγκληµάτων
και όχι για κάθε είδους ποινική παραβίαση.

Οι νέες ρυθµίσεις σέβονται απόλυτα το ν. 2225/1994, ο οποίος
προβλέπει ως εγκλήµατα που δικαιολογούν την άρση του απορ-
ρήτου µόνο τα πιο σοβαρά κακουργήµατα που προβλέπονται
από τον Ποινικό Κώδικα και από τους ειδικούς ποινικούς νόµους.

Καµµία επιπλέον οικονοµική επιβάρυνση δεν θα υπάρξει για
τους χρήστες καρτοκινητών τηλεφώνων. Το κόστος του νέου µέ-
τρου θα το αναλάβουν µόνο οι πάροχοι. Το κόστος της οποιασ-
δήποτε προσαρµογής το οποίο δεν είναι τόσο υψηλό όσο
παρουσιάζεται –έχουµε στατιστικά στοιχεία από αντίστοιχες
εφαρµογές σε όλη την Ευρώπη- αφορά µόνο τους παρόχους,
δηλαδή τις εταιρείες κινητής τηλεφωνίας. ∆εν θα µετακυληθεί
στους καταναλωτές αυτό το κόστος και αυτό θα το εγγυηθεί και
θα το περιφρουρήσει η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Τα-
χυδροµείων. Επίσης, έχουν εκφραστεί επιφυλάξεις ότι το νέο
µέτρο συνεπάγεται µεγαλύτερο κόστος για τις εταιρείες κινητής
τηλεφωνίας. Αυτό δεν είναι αληθές. Τεχνικά απαιτείται το ίδιο λο-
γισµικό πρόγραµµα που ήδη διαθέτουν οι εταιρείες κινητής τη-
λεφωνίας για την κατοχύρωση των κλειστών καρτοκινητών. Οι
εταιρείες µε τα λογισµικά συστήµατα διαχείρισης πελατών τη-
λεφωνίας µπορούν να αποθηκεύουν τα στοιχεία των χρηστών
που έχουν καρτοκινητό και απαιτούνται από το σχέδιο νόµου για
την τακτοποίησή τους.

Εποµένως δεν κρίνεται αναγκαία η δηµιουργία ξεχωριστής
βάσης δεδοµένων για τους κατόχους κινητής και καρτοκινητής
τηλεφωνίας. Έστω κι αν χρειαστεί η δηµιουργία µίας τέτοιας
βάσης δεδοµένων το σίγουρο είναι ότι το κόστος που απαιτείται
είναι ελάχιστο. Η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυ-
δροµείων, ελέγχει µε τακτικούς και έκτακτους ελέγχους σύµ-
φωνα µε το άρθρο 6 τους όρους εφαρµογής του νόµου και
επιβάλλει κυρώσεις σε όποιους δεν συµµορφώνονται µε το νόµο,
δηλαδή στους παρόχους.

Ο χρόνος που δίνεται στους παρόχους γι’ αυτήν την εφαρ-
µογή είναι µέχρι 30 Ιουνίου 2010. Μέχρι τότε έχουν υποχρέωση
να ενηµερώσουν και να ταυτοποιήσουν τους χρήστες όπως προ-
βλέπεται στις µεταβατικές διατάξεις στο άρθρο 7. Είναι αρκετός
χρόνος ώστε να προσαρµοστούν και οι πάροχοι αλλά και το κα-
ταναλωτικό κοινό.

Μετά την 30η Ιουλίου 2010 ο πάροχος υποχρεούται να διακό-
ψει άµεσα την παροχή της υπηρεσίας κινητής τηλεφωνίας. Οι
πάροχοι έχουν πολλά µέσα στη διάθεσή τους και έχουν τη δια-
κριτική ευχέρεια να επιλέξουν το µέσο µε το οποίο θα ενηµερώ-
σουν τους καταναλωτές. Μπορεί εύκολα και χωρίς κόστος να
τους στείλουν sms, µπορούν να κάνουν ανακοινώσεις, µπορούν
να κάνουν µέσα από τη συσκευασία τις προτάσεις τους, µπορούν
να κάνουν ανακοινώσεις επίσης και µέσα από τον Τύπο.

Η ποινή διακοπής, εάν δεν γίνει αυτή η συµµόρφωση, αρχίζει

από την 30η Ιουλίου 2010. ∆ηλαδή µέχρι τέλη Ιουνίου πρέπει να
γίνει ενηµέρωση από τους παρόχους και από την 30η Ιουλίου και
µετά, δηλαδή ένα µήνα µετά θα αρχίσει να επιβάλλεται η ποινή
διακοπής της σύνδεσης.

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι τα
νέα µέτρα δεν αντιµετωπίζουν στο σύνολο το πρόβληµα της
εγκληµατικότητας. Αυτό, όµως, το οποίο κάνουµε είναι να προ-
σαρµοστούµε σε ένα ενιαίο περιβάλλον τηλεπικοινωνιών, ακο-
λουθώντας διαδικασίες που ακολουθεί σχεδόν σήµερα ολόκληρη
η Ευρώπη. Να εναρµονιστούµε µε τις κατευθύνσεις της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. ∆ίνουµε πρόσθετα εργαλεία στις διωκτικές
αρχές και στη δικαιοσύνη, για να αντιµετωπίσουν την εγκληµατι-
κότητα. Προστατεύουµε, δηλαδή, αποτελεσµατικά τα δικαιώµατα
των πολιτών µε πλήρη σεβασµό των προσωπικών τους δεδοµέ-
νων και των ατοµικών τους ελευθεριών. Για όλους αυτούς τους
λόγους προτείνω την ψήφιση του σχεδίου νόµου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ο κ. Σκουλάς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε

σήµερα ένα νοµοσχέδιο που, όπως περιγράφεται στο πρώτο
άρθρο, στόχος είναι η διαφύλαξη της εθνικής ασφάλειας και η
προστασία της δηµόσιας τάξης.

Βεβαίως, η σηµερινή συζήτηση γίνεται στον απόηχο της εξάρ-
θρωσης της συµµορίας του οργανωµένου εγκλήµατος, αυτής
των απαγωγέων του κ. Περικλή Παναγόπουλου. Η αναµφισβή-
τητη αυτή επιτυχία της Ελληνικής Αστυνοµίας δεν µπορεί, όµως,
να αποτελέσει άλλοθι για την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
αφού από τα γεγονότα προκύπτει ότι το συνδικάτο αυτό του
εγκλήµατος σχεδίασε, οργάνωσε την απαγωγή µέσα από τις φυ-
λακές. Ο συντονισµός των εγκληµάτων γινόταν µε κινητά τηλέ-
φωνα που όµως κατείχαν παράνοµα, αφού η χρήση και η
λειτουργία των κινητών τηλεφώνων υποτίθεται ότι είναι απαγο-
ρευµένη στις φυλακές. Το γεγονός αυτό καταδεικνύει ότι τα
µέτρα που εξήγγειλε ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης µετά τη δεύτερη
απόδραση Παλαιοκώστα το Φεβρουάριο του 2009 ήταν τελικά
λόγια κενά περιεχοµένου.

Επίσης, µέτρα –για να θυµηθούµε- είχε εξαγγείλει και ο πρώην
Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Παπαληγούρας µετά την πρώτη από-
δραση του κ. Παλαιοκώστα τον Ιούνιο του 2006.

Η αρχική, όµως, ευφορία της Κυβέρνησης γίνεται µπούµε-
ρανγκ, καθώς καθηµερινά ξετυλίγεται ένα απίστευτο κουβάρι
διαπλοκής, διαφθοράς και σήψης. Ένα κουβάρι που εµπλέκει δη-
µόσιους λειτουργούς, αστυνοµικούς, διευθυντές φυλακών, σω-
φρονιστικούς υπαλλήλους, δικηγόρους, επιχειρηµατίες και
φυσικά ποινικούς. ∆εν µιλώ για πολιτικούς, γιατί αδυνατώ να πι-
στέψω και να διανοηθώ ότι κάποιος από αυτήν την Αίθουσα είναι
ποτέ δυνατόν να εµπλέκεται σε αυτήν την απίστευτη ιστορία. Και
όµως, πώς είναι δυνατόν ο διευθυντής των φυλακών Αγιάς Χα-
νίων να αποκαλεί ένα δολοφόνο βαρυποινίτη «κύριε Παναγιώτη»;
Και τι κράτος και ποια κυβέρνηση ανέχεται τέτοιου είδους συ-
µπεριφορές ανοχής και συνενοχής;

Η αποκάλυψη για τη δράση της συµµορίας δείχνει ότι στη
χώρα το οργανωµένο έγκληµα έχει πλέον ριζώσει και ότι η πα-
ραβατικότητα, η διαφθορά και η εγκληµατικότητα τείνουν να κυ-
ριαρχήσουν στο δηµόσιο βίο. Και εδώ τίθεται το ερώτηµα: πώς
µπορεί η Κυβέρνηση να πείσει την ελληνική κοινωνία µε ένα νο-
µοσχέδιο όπως το σηµερινό ότι η λύση στα προβλήµατα της δη-
µόσιας ασφάλειας είναι η ταυτοποίηση των καρτοκινητών, όταν
πλέον δεν έχει κανείς εµπιστοσύνη στους δηµόσιους λειτουρ-
γούς και το ίδιο το κράτος; Γιατί πολλές φορές ακούσαµε για το
µαχαίρι στο κόκαλο, όµως, δεν είδαµε πραγµατικά αυτήν τη µε-
γάλη κίνηση που η ελληνική κοινωνία περιµένει από τους κυβερ-
νώντες.

∆υστυχώς, αποδεικνύεται ότι το σωφρονιστικό σύστηµα είναι
σουρωτήρι και εντυπωσιάζει πραγµατικά η δήλωση του Υπουρ-
γού ∆ικαιοσύνης την Κυριακή σε συνέντευξη στο «ΒΗΜΑ» ότι δεν
έχει ψευδαισθήσεις για το σωφρονιστικό σύστηµα.

Με ποια επιχειρήµατα, λοιπόν, έρχεστε εδώ σήµερα, µε την
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τροπολογία ειδικά για το DNA και τις κάµερες που θα συζητή-
σουµε αργότερα, και θεωρείτε ότι όλοι µας είµαστε ύποπτοι
προς τέλεση εγκληµατικών πράξεων; Το ερώτηµα «ποιος θα µας
φυλάξει από τους φύλακες δεν είναι καθόλου, µα καθόλου, ρη-
τορικό».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι συνήθης η πρακτική της
Κυβέρνησης που ακολουθείται εδώ και πέντε χρόνια να επιχει-
ρείται η ψήφιση νόµων που αγγίζουν ιδιαίτερα ευαίσθητα θέµατα,
όπως τα προσωπικά δεδοµένα, στα Θερινά Τµήµατα της Βουλής.
Ωστόσο, δεν θα περίµενε κανείς να προχωρήσει σε αυτήν εδώ
τη νοµοθετική πρωτοβουλία, γνωρίζοντας και την περιρρέουσα
ατµόσφαιρα που υπάρχει. Ή µήπως αυτήν την περιρρέουσα
ατµόσφαιρα προσπαθεί να εκµεταλλευτεί η Νέα ∆ηµοκρατία, για
να περάσει ένα νόµο, που από όποια πλευρά και αν τον εξετά-
σουµε παρουσιάζει τρωτά σηµεία και κενά.

Η αίσθηση που αποκοµίζει ο πολίτης που παρακολουθεί τις
εξελίξεις είναι ότι η κατ’ επείγουσα προώθηση του σηµερινού νο-
µοσχεδίου στηρίζεται σε µεγάλο βαθµό στη σπουδή της Κυβέρ-
νησης να αντιγράψει την ατζέντα του ΛΑΟΣ και να δείξει
ενδιαφέρον για ζητήµατα εγκληµατικότητας, «δηµοσίας ασφά-
λειας» και της δήθεν καθηµερινότητας του Έλληνα πολίτη. Αφού
επί πέντε χρόνια ασχολήθηκε µε τους έχοντες, τους κατέχοντες,
τους µεγαλοεπιχειρηµατίες και τους τραπεζίτες, θυµήθηκε τε-
λικά τον φόβο του ελληνικού λαού.

∆υστυχώς, στη βιασύνη της Κυβέρνησης να επιδειχθεί έργο
και να περισώσει την περιβόητη ιδιοκτησία στην πολυκατοικία
της ∆εξιάς στη χώρα µας καταφεύγει σε µεθόδους αντιδηµο-
κρατικές και πολλές φορές επικίνδυνες: Αντιδηµοκρατικές, γιατί
χωρίς καµµία διαβούλευση συζητάµε σήµερα αυτό το νοµοσχέ-
διο. Χωρίς ένα ολοκληρωµένο σχέδιο δηµιουργεί πυροτεχνή-
µατα, που καθηµερινά πριονίζουν τα βασικά ανθρώπινα και
πολιτικά δικαιώµατα. Επικίνδυνες, γιατί ενδεχοµένως δηµιουρ-
γούν νέα εγκληµατικότητα, όπως θα έχουµε τη δυνατότητα να
δούµε στην κατ’ άρθρον συζήτηση.

Για άλλη µια φορά αποδεικνύεται ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
στοχεύει στην ουσιαστική ενίσχυση του νοµοθετικού πλαισίου
για την πάταξη της εγκληµατικότητας στη χώρα µας, αλλά µε ευ-
καιριακές και συγκυριακές σκοπιµότητες προσπαθεί να αποδεί-
ξει ότι µπορεί να προστατέψει τον πολίτη που δικαίως φοβάται
και να δηµιουργήσει ένα αίσθηµα ασφάλειας, που µε δική της
ευθύνη, όµως, δεν υπάρχει πλέον στη χώρα αυτή. Γιατί η Κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι ξεκάθαρα αυτή που έχει
δηµιουργήσει αυτό το πρόβληµα και οι ευθύνες της παρουσιά-
ζονται σε τρία επίπεδα.

Το πρώτο και το πιο σηµαντικό είναι αυτό της αύξησης των κοι-
νωνικών ανισοτήτων, γιατί είναι χαρακτηριστικό από τις πιο έγκυ-
ρες διεθνείς έρευνες που δείχνουν ότι για την πρόληψη της βίας
και της εγκληµατικότητας στην κοινωνία το βασικότερο ρόλο δια-
δραµατίζει και παίζει το µέγεθος των οικονοµικών και κοινωνικών
ανισοτήτων.

Το δεύτερο επίπεδο των ευθυνών εστιάζεται σε µια γενικευ-
µένη ανοµία, που απορρέει σε σηµαντικό βαθµό από τη φεου-
δαρχική λογική µε την οποία η Νέα ∆ηµοκρατία αντιµετωπίζει το
κράτος και την εξουσία. Τα παραδείγµατα των γνωστών σκαν-
δάλων αποτελούν δεδοµένα συστατικά στοιχεία του κράτους που
η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει δηµιουργήσει τα τε-
λευταία πέντε χρόνια.

Η διάβρωση της κρατικής µηχανής µε επίορκους κρατικούς
λειτουργούς, όπως ο διευθυντής των Φυλακών της Αγιάς στα
Χανιά, ο αρχιφύλακας των Φυλακών στην Αλικαρνασσό και οι δύο
αρχιφύλακες των Φυλακών στη Λάρισα, είναι το αποτέλεσµα της
δικής σας πολιτικής στρατηγικής. Το αποκαλυφθέν κύκλωµα traf-
ficking, µε πρωταγωνιστές τέσσερις αστυνοµικούς, είναι ένα
άλλο παράδειγµα.

Στο τρίτο επίπεδο των ευθυνών σε αυτό, που συνδέεται µε την
επιχειρησιακή ικανότητα της Αστυνοµίας, παρουσιάζονται τερά-
στια προβλήµατα. Και εδώ να σηµειωθεί ότι για τα προβλήµατα
αυτά οι τελευταίοι που πρέπει να λογοδοτήσουν είναι οι αστυ-
νοµικοί που αντιµετωπίζουν τις ελλείψεις της υποδοµής και χρό-
νια τώρα φωνάζουν. Είναι εκείνοι που εδώ και χρόνια ζητούν να
υπάρξουν βελτιώσεις στην εκπαίδευσή τους. Είναι εκείνοι που

ζητούν επιτακτικά να προχωρήσει η αναδιάρθρωση των υπηρε-
σιών. Είναι εκείνοι που δεν έχουν τις ευθύνες. Τις ευθύνες τις
έχουν αυτοί που σχεδιάζουν και έχουν τον επιτελικό ρόλο, όσοι
σχεδιάζουν και οργανώνουν την πολιτική που ακολουθεί η Αστυ-
νοµία.

Αυτοί είναι υπεύθυνοι για την αύξηση των κλοπών και των διαρ-
ρήξεων τα πέντε τελευταία χρόνια κατά 60%, δηλαδή από σα-
ράντα δύο χιλιάδες το 2004 σε εξήντα οχτώ χιλιάδες το 2008.
Αυτοί είναι υπεύθυνοι για την αύξηση των ληστειών κατά 41% το
ίδιο χρονικό διάστηµα, από δύο χιλιάδες τετρακόσια σε τρεις χι-
λιάδες διακόσια ενενήντα τρία, και όχι τα καρτοκινητά.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, καταθέτει το συγκεκριµένο σχέδιο
νόµου, µε στόχο τη διαφύλαξη, όπως γράφει, της εθνικής ασφά-
λειας και την προστασία της δηµόσιας τάξης. Και αναφέρει ότι η
ευρωπαϊκή νοµοθεσία και ενδεικτικά η οδηγία 24ΕΚ/2006 παρέ-
χει τη δυνατότητα να λαµβάνουν τα κράτη-µέλη περιοριστικά νο-
µοθετικά µέτρα και διαδικασία ταυτοποίησης των χρηστών,
υπηρεσιών κ.λπ..

Η νοµοθετική ρύθµιση για την ονοµαστικοποίηση των καρτο-
κινητών, όµως, έρχεται σε αντίθεση µε το ν. 3471/2006 για την
προστασία των προσωπικών δεδοµένων στο πεδίο των ηλεκτρο-
νικών επικοινωνιών. Ο νόµος αυτός έχει εκδοθεί κατ’ εφαρµογή
του άρθρου 9 Α’ του Συντάγµατος κατά το οποίο καθένας έχει δι-
καίωµα προστασίας από τη συλλογή, επεξεργασία και χρήση
ιδίως µε ηλεκτρονικά µέσα των προσωπικών δεδοµένων, όπως ο
νόµος ορίζει.

Εξάλλου, σύµφωνα µε το άρθρο 72 του Συντάγµατος στην
Ολοµέλεια της Βουλής συζητούνται και ψηφίζονται ο Κανονι-
σµός, τα νοµοσχέδια και οι προτάσεις νόµων για θέµατα των άρ-
θρων 3, 13, 27, 28 και λοιπά, όπως επίσης και νόµοι για την
άσκηση και προστασία των ατοµικών δικαιωµάτων, νοµοσχέδια
και προτάσεις νόµων για την ερµηνεία των νόµων. Έτσι, το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο έπρεπε να έχει έρθει στην Ολοµέλεια της
Βουλής και όχι σε Θερινό Τµήµα ∆ιακοπής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τον τρόπο που
έγινε η διαβούλευση, θα ήθελα να πω ότι δεν έγινε καµµία δια-
βούλευση. Έγινε µόνο µια διαβούλευση τύποις που κράτησε
πέντε ηµέρες, από 18 Ιουνίου 2009 µέχρι 23 Ιουνίου 2009, οπότε
και κατατέθηκε στη Βουλή.

Για να µπορέσει να ξεπεράσει αυτό το σκόπελο, τη δηµόσια
συζήτηση, το Υπουργείο Μεταφορών, προχώρησε στο τέχνασµα
να ανεβάσει στην ιστοσελίδα την παρακάτω ανακοίνωση στις 18
Ιουνίου καλώντας για διαβούλευση µέσω ηλεκτρονικού ταχυ-
δροµείου. Αντιλαµβάνεται κανείς ότι αυτή η πρακτική µόνο γέλια
µπορεί να προκαλέσει.

Όσον αφορά τη διαβούλευση που έγινε στην Επιτροπή Κοι-
νωνικών Υποθέσεων κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στις 30
Ιουνίου και 1η Ιουλίου, δεν έγινε πραγµατικά καµµία συζήτηση.

Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ στο Α’ Θερινό Τµήµα κ. Τσούρας ζή-
τησε ακρόαση της Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορρήτου Επικοι-
νωνιών –Α∆ΑΕ- της Αρχής Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων,
του ∆ικηγορικού Συλλόγου και της ΓΕΣΕΒΕ. Τελικά, κανείς από
αυτούς τους φορείς δεν παρουσιάστηκε. Κατά πληροφορίες που
έχω, οι φορείς ενηµερώθηκαν στις 21.30’ το βράδυ της προη-
γούµενης µέρας της ακρόασης κατά παράβαση του Κανονισµού
της Βουλής. Αντίθετα, παρουσιάστηκε µόνο ο ∆ιευθυντής της
Ένωσης Εταιρειών Κινητής Τηλεφωνίας ο οποίος και έκανε ση-
µαντικές παρεµβάσεις.

Προς τι, λοιπόν, η βιασύνη για την ψήφιση σε Θερινό Τµήµα;
Μα, ξεκάθαρα –και επανέρχοµαι στην αρχική µου τοποθέτηση-
για να µπορέσει η Κυβέρνηση να διαχειριστεί επικοινωνιακά την
επιτυχία της σύλληψης του περιλάλητου «συνδικάτου του εγκλή-
µατος». Και εδώ τίθεται το ερώτηµα: γιατί παραιτήθηκε ή οδη-
γήθηκε σε παραίτηση ο ∆ιευθυντής της ΕΥΠ. Άλλη αιτιολόγηση
δεν µπορεί να υπάρξει. Εξάλλου και την αρχική πρωτοβουλία για
εισαγωγή του νοµοσχεδίου την είχε λάβει ο κ. ∆ένδιας, όπως
είπα προηγουµένως, στις 23 Φεβρουαρίου του 2009, µία µέρα
µετά τη δεύτερη απόδραση Παλαιοκώστα.

Όµως, στην Ευρωπαϊκή Ένωση στο Συµβούλιο Υπουργών ∆ι-
καιοσύνης και Εσωτερικών Υποθέσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης
συζητήθηκε και η καταπολέµηση της χρησιµοποίησης των κινη-
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τών ηλεκτρονικών επικοινωνιών για εγκληµατικούς σκοπούς και
η ανώνυµη χρήση τους. Πρόκειται για ένα Συµβούλιο που έγινε
στις 27 και 28 Νοεµβρίου του 2008 µε τη συµµετοχή των Ελλή-
νων Υπουργών ∆ικαιοσύνης και Εσωτερικών και αποφασίστηκε
µε την υπ’ αριθµόν Απόφαση 12694/4/08 –εδώ έχω την απόφαση
και την καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής- ότι απαιτείται η προ-
σοχή όλων µας για το γεγονός ότι οι οργανωµένες εγκληµατικές
οµάδες επωφελούνται της εφαρµογής της αρχής της ελεύθερης
κυκλοφορίας προσώπων και της ανάπτυξης των ηλεκτρονικών
επικοινωνιών και καταλήγει ότι το Συµβούλιο προτείνει πως µέχρι
τις 15 Σεπτεµβρίου του 2010 όλα τα κράτη-µέλη θα υποβάλουν
έκθεση για τα µη νοµοθετικά µέτρα, τις τεχνικές λύσεις που σκο-
πεύουν να εφαρµόσουν για την αντιµετώπιση των εγκληµατικών
φαινοµένων.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Σκουλάς καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία βρί-
σκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αρχικά, λοιπόν, συζητείται να προταθούν λύσεις µη νοµοθετι-
κού και τεχνικού χαρακτήρα που µπορούν να βοηθήσουν τις υπη-
ρεσίες και τις αρχές που είναι επιφορτισµένες µε την τήρηση του
νόµου να εντοπίζουν τους παραβάτες.

Στην Ελλάδα αµέσως προχωρήσαµε στο δεύτερο στάδιο και
προσπαθούµε να επιλύσουµε µε τη νοµοθέτηση αµφιβόλου απο-
τελεσµατικότητας διατάξεων το ζήτηµα µε τα καρτοκινητά. Και
όχι µόνο το κάνουµε µε διαδικασίες εξπρές δίχως να ακούσουµε
µε προσοχή τη γνώµη των εµπλεκοµένων φορέων, αλλά δεν λαµ-
βάνουµε υπ’ όψιν και παραδείγµατα άλλων χωρών που εδώ και
χρόνια έχουν προωθήσει ανάλογες νοµοθετικές ρυθµίσεις.

Το πλέον χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι αυτό της Αυστρα-
λίας, όπως ειπώθηκε προηγουµένως. Όµως, τι έχει γίνει στην Αυ-
στραλία; Από το 1997, εδώ και δώδεκα χρόνια, σε όλη αυτήν τη
διάρκεια της δωδεκαετίας η κυβέρνηση της Αυστραλίας σε συ-
νεργασία µε τους κοινωνικούς φορείς προχωράει ανά τακτά χρο-
νικά διαστήµατα σε αναθεωρήσεις διατάξεων, βελτιώσεις και
αναδιαµόρφωση επί της ουσίας των αποφάσεων που πήρε το
1997.

Χαρακτηριστική είναι επίσης η περίπτωση της Ισπανίας όπου
η δηµόσια διαβούλευση κράτησε πολλούς µήνες και αφού δεν
κατόρθωσαν να φτάσουν σε µία κοινά αποδεκτή λύση επέλεξαν
να επιµηκύνουν το χρόνο για δύο ακόµα χρόνια.

Όσον αφορά τη Μεγάλη Βρετανία, το µεγαλύτερο παρά-
δειγµα, µία χώρα που πλήρωσε βαρύτατο φόρο αίµατος µε τρο-
µοκρατικές επιθέσεις από τον IRA τον Ιούλιο του 2005 κ.λπ. και
έχει αποδεδειγµένα µια από τις πιο σκληρές νοµοθεσίες για την
εγκληµατικότητα και την τροµοκρατία, ο δηµόσιος διάλογος κρά-
τησε µήνες και τελικά µετά από έντονες αντιδράσεις που εκ-
φράστηκαν από τις αρχές και από τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης αποφασίστηκε η διακοπή της συζήτησης λόγω
των αµφιβολιών για την αποτελεσµατικότητα των µέτρων.

Εδώ θέλω να τονίσω ότι, όπως σηµειώνει έρευνα που πραγ-
µατοποίησε ο διακεκριµένος καθηγητής του LONDON SCHOOL
OF ECONOMICS Gordon Gault για την αυστραλιανή κυβέρνηση,
δεν υπάρχει καµµία δηµοσιευµένη µελέτη -και σας παρακαλώ να
φέρετε µία εδώ πέρα- που θα επιβεβαιώνει ότι η ταυτοποίηση
των καρτοκινητών λειτουργεί ως αποτρεπτικός παράγοντας στην
ανάπτυξη του εγκλήµατος και της τροµοκρατίας. Μη φέρετε στα-
τιστικά δεδοµένα της Ελληνικής Αστυνοµίας αλλά επιστηµονική
έρευνα και ανάλυση. Την ίδια θέση διατυπώνει και η Υπηρεσία
Προσωπικών ∆εδοµένων του Καναδά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι βρισκόµαστε
αντιµέτωποι µε µορφές εγκληµατικότητας που στο παρελθόν δεν
ήταν υπαρκτές. Το άνοιγµα των συνόρων σε συνδυασµό µε τη
χρήση των νέων τεχνολογιών -µεταξύ των οποίων τα κινητά και τα
καρτοκινητά- δίνουν σε υποψήφιους παραβάτες και εγκληµατίες
τη δυνατότητα να προβαίνουν σε παρανοµίες εξ αποστάσεως.

Θα µπορούσαµε να είµαστε θετικοί, όµως όλα τα παραπάνω
που είπα, δηλαδή η διαβούλευση που δεν υπήρξε, οι θέσεις των
φορέων που δεν υπάρχουν, η θέση της Α∆ΑΕ, η ίδια η Ευρω-
παϊκή Ένωση, η εµπειρία άλλων χωρών και οι τεκµηριωµένες επι-
στηµονικές µελέτες που λένε ότι δεν υπάρχει µείωση της

εγκληµατικότητας δεν µας αφήνουν να το κάνουµε. Καταψηφί-
ζουµε το νοµοσχέδιο, όµως θα κάνουµε διάλογο όταν θα έλ-
θουµε στην κυβέρνηση.

Τελειώνω λέγοντας το εξής: Οι Ευρωβουλευτές του ΠΑΣΟΚ κ.
Μπατζελή και κ. Λαµπρινίδης ρώτησαν το Μάρτιο στην Ευρω-
βουλή το εξής: «Μπορεί να µας ενηµερώσει η Επιτροπή πόσα και
ποια κράτη-µέλη σήµερα προβλέπουν την καταγραφή των προ-
σωπικών δεδοµένων και ποια είναι η θέση της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης;». Ο κ. Μπαρό απαντά εξ’ ονόµατος της Επιτροπής: «∆εν
υφίσταται κοινοτική νοµοθεσία που να απαιτεί από τα κράτη-µέλη
να ταυτοποιούν ονοµαστικά τους χρήστες προπληρωµένων καρ-
τών κινητής τηλεφωνίας» και καταλήγει να πει όλα αυτά που εί-
παµε προηγουµένως για το Συµβούλιο των Υπουργών
∆ικαιοσύνης και Εσωτερικών για το χρονικό όριο το Νοέµβριο
του 2010.

Για τις τροπολογίες µπορεί να γίνει ολόκληρη συζήτηση και θα
µιλήσουµε αργότερα. Είναι σηµαντικές οι τροπολογίες για το
DNA και τις κάµερες και θα έπρεπε πραγµατικά να αποτελέσουν
ένα άλλο νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Έχω την τιµή να
ανακοινώσω προς το Τµήµα τα ακόλουθα:

1. Οι Υπουργοί Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εσωτερικών, Ανά-
πτυξης, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Πολιτισµού κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Σύµβασης ∆ωρεάς µεταξύ του Ιδρύ-
µατος «Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ. Νιάρχος», του Ελληνι-
κού ∆ηµοσίου, του ΝΠ∆∆ µε την επωνυµία «Εθνική Βιβλιοθήκη
της Ελλάδος», του ΝΠΙ∆ µε την επωνυµία «Εθνική Λυρική Σκηνή»,
της Α.Ε. µε την επωνυµία «Ολυµπιακά Ακίνητα» και της Α.Ε. µε
την επωνυµία «Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου» και ρύθµιση
θεµάτων συναφών µε την υλοποίηση του υπερτοπικού πολιτιστι-
κού πάρκου µε την επωνυµία «Κέντρο Πολιτισµού Ίδρυµα Σταύ-
ρος Νιάρχος»».

2. Οι Υπουργοί Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής
Πολιτικής, Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερι-
κών, Εθνικής Άµυνας και Μεταφορών και Επικοινωνιών κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Μάλτας για συνεργασία στον τοµέα της έρευνας και διάσω-
σης».

Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Οικονοµίας και Οικονοµικών και Εξω-
τερικών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβερνήσεως της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβερνήσεως της ∆ηµοκρατίας της Αργεντινής στην Επιστηµο-
νική και Τεχνολογική συνεργασία».

Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Ανά-
πτυξης, Περιβάλλοντος. Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, Πολιτισµού και Τουριστικής Ανάπτυξης κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εµπορίου της Λαϊκής ∆ηµοκρατίας της Κίνας σχε-
τικά µε το πλαίσιο της Σινοελληνικής Επίσηµης Αναπτυξιακής Συ-
νεργασίας».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες ∆ιαρκείς Επιτροπές.
Καλώ τον κ. Γιάννη Γκιόκα, ειδικό αγορητή του ΚΚΕ, στο Βήµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για πολλο-

στή φορά τα τελευταία χρόνια καλείται η Βουλή να συζητήσει
ένα νοµοσχέδιο που στο όνοµα της αντιµετώπισης της εγκληµα-
τικότητας, της τροµοκρατίας και του οργανωµένου εγκλήµατος
εισάγει κατά τη γνώµη µας πολύ επικίνδυνες για τα ατοµικά και
πολιτικά δικαιώµατα διατάξεις. Το παρόν νοµοσχέδιο, αλλά και η
τροπολογία που το συνοδεύει σχετικά µε τη συλλογή γενετικού
υλικού, αλλά και τη χρήση ηλεκτρονικών µέσων παρακολούθη-
σης αποτελούν έναν ακόµα κρίκο σε αυτήν την αλυσίδα των νο-
µοθετικών παρεµβάσεων και των Κυβερνήσεων της Νέας
∆ηµοκρατίας και των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, οι οποίες δια-
µορφώνουν ένα νοµοθετικό καθεστώς που πλήττει ευθέως τα δη-
µοκρατικά δικαιώµατα και τις λαϊκές ελευθερίες.
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Έχουν προηγηθεί βέβαια πολύ πιο σηµαντικές νοµοθετικές πα-
ρεµβάσεις, όπως είναι για παράδειγµα ο τροµονόµος, ο ευρω-
τροµονόµος, η νοµιµοποίηση των παρακολουθήσεων, η άρση του
απορρήτου των επικοινωνιών, όµως και το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο θεωρούµε ότι λειτουργεί συµπληρωµατικά προς το υπάρ-
χον θεσµικό πλαίσιο που έχει δηµιουργηθεί και ιδιαίτερα προς
το ν. 2225/1994, που αφορά την άρση του απορρήτου των τηλε-
πικοινωνιών.

Το βασικό επιχείρηµα της Κυβέρνησης έτσι όπως αναφέρεται
στην αιτιολογική έκθεση του νόµου, αλλά και στις τοποθετήσεις
του Υπουργού, είναι ότι µε αυτά τα µέτρα θα αντιµετωπιστεί η
εγκληµατικότητα, ή έστω θα συµβάλλουν στην πρόληψη και διε-
ρεύνηση εγκληµατικών ενεργειών από τις διωκτικές αρχές. Μά-
λιστα, στα συγκεκριµένα κείµενα γίνεται και επίκληση της
πρακτικής που υπάρχει σε άλλες χώρες, οι οποίες εφαρµόζουν
από καιρό και την ταυτοποίηση των κατόχων κινητής τηλεφωνίας
και την εκτεταµένη χρήση καµερών για την παρακολούθηση και
τη συλλογή προσωπικών δεδοµένων.

Εκείνο βέβαια στο οποίο δεν αναφέρεται η Κυβέρνηση, είναι το
τι δείχνουν οι στατιστικές γι’ αυτές τις χώρες. Έχει µειωθεί η
εγκληµατικότητα; Έχει περιοριστεί η δράση του οργανωµένου
εγκλήµατος; Ποια είναι τα αποτελέσµατα, ιδιαίτερα στις χώρες
εκείνες όπως είναι οι Ηνωµένες Πολιτείες ή η Μεγάλη Βρετανία,
οι οποίες έχουν πρωτοπορήσει στην εφαρµογή τέτοιων µέτρων
και εφαρµόζουν το καθεστώς της µηδενικής ανοχής;

Η γνώση που τουλάχιστον εµείς διαθέτουµε, κύριε Υπουργέ,
παρακολουθώντας τις εξελίξεις, την αρθρογραφία δείχνει ότι η
εγκληµατικότητα σε αυτές τις χώρες όχι µόνο δεν έχει µειωθεί,
αλλά αντίθετα παρουσιάζει αυξητικές τάσεις. Κατά τη γνώµη µας
αυτό είναι αναµενόµενο εάν συνυπολογιστεί ότι οι κοινωνικές
αντιθέσεις οξύνονται ιδιαίτερα σε συνθήκες κρίσης της καπιτα-
λιστικής οικονοµίας, εάν συνυπολογιστεί ότι η επιδίωξη της µέ-
γιστης δυνατής κερδοφορίας των επιχειρηµατικών οµίλων
πολλές φορές ξεφεύγει από τα νόµιµα όρια και αξιοποιεί κάθε
νόµιµο ή και παράνοµο µέσο.

∆εν θεωρούµε, λοιπόν, ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο θα
αντιµετωπιστεί η εγκληµατικότητα στο βαθµό που δεν αντιµετω-
πίζονται οι αιτίες της και ιδιαίτερα δεν θα αντιµετωπιστεί η βα-
ριάς µορφής εγκληµατικότητα, το οργανωµένο έγκληµα, το
οποίο σε αρκετές περιπτώσεις είναι διασυνδεδεµένο µε µυστι-
κές υπηρεσίες, ακόµη και µε αυτόν τον ίδιο τον κρατικό µηχανι-
σµό.

Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας απορρίπτουµε συνεπώς το
επιχείρηµα της Κυβέρνησης ότι η ταυτοποίηση των κατόχων κι-
νητής τηλεφωνίας θα οδηγήσει, ή θα συµβάλει έστω, στην αντι-
µετώπιση της εγκληµατικότητας, τη στιγµή µάλιστα που
υπάρχουν χώρες οι οποίες δεν διαθέτουν αντίστοιχο σύστηµα
ταυτοποίησης και κάλλιστα για την επιδίωξη εγκληµατικών ενερ-
γειών θα µπορούσε να γίνει χρήση των δικτύων ή των καρτών
SIM από αυτές τις χώρες.

Όµως ακόµη και αν υπήρχε, δεν νοµίζουµε να υπάρχει κάποιος
που να πιστεύει ότι ο επίδοξος κακοποιός ή εγκληµατίας θα χρη-
σιµοποιούσε τέτοιες µεθόδους επικοινωνίας που θα µπορούσαν
πραγµατικά να εντοπίσουν τον ίδιο ή τον χώρο στον οποίο κινεί-
ται. Μπορεί να πιαστούν από αυτές τις ρυθµίσεις κάποιοι µικρο-
κακοποιοί, οι µεγαλοεγκληµατίες όµως θεωρούµε ότι θα µείνουν
στο απυρόβλητο.

Αντίθετα, θεωρούµε ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο θα υπάρξουν
πολύ σοβαρές αρνητικές επιπτώσεις για τα δηµοκρατικά δικαιώ-
µατα και τις λαϊκές ελευθερίες των πολιτών.

Πρώτον, θα οδηγηθούµε στο φακέλωµα εννιά εκατοµµυρίων
πολιτών, οι οποίοι µε βάση τους αριθµούς που υπάρχουν σή-
µερα, διαθέτουν καρτοκινητό. Θα οδηγηθούµε στη συλλογή και
αποθήκευση προσωπικών στοιχείων και δεδοµένων, που θα είναι
στη διάθεση ιδιωτικών εταιρειών και κανείς δεν µπορεί να εγ-
γυηθεί ότι η χρήση ή η επεξεργασία αυτών των δεδοµένων θα
γίνεται µε τρόπο που να µη θίγονται τα ατοµικά και πολιτικά δι-
καιώµατα.

Η υπερβολή, µάλιστα, των συγκεκριµένων ρυθµίσεων του νο-
µοσχεδίου οδηγεί στο εξής – και αναφέρω δύο παραδείγµατα: ο
πάροχος υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, δηλαδή επί της ουσίας

ο ιδιώτης, να κάνει την ταυτοποίηση των στοιχείων του χρήστη,
όπως προβλέπεται στο άρθρο 3, παράγραφος 1 ή να κάνει τον
έλεγχο των νοµιµοποιητικών εγγράφων του αλλοδαπού, όπως
προβλέπεται στο άρθρο 2, παράγραφος 4.

∆εύτερον, θεωρούµε ότι διευκολύνεται η παρακολούθηση των
επικοινωνιών µέσα από την άρση του απορρήτου. Επί της ου-
σίας, το παρόν νοµοσχέδιο λειτουργεί συµπληρωµατικά στο
ν.2225/1994, που επιτρέπει την άρση του απορρήτου των επι-
κοινωνιών για τη διακρίβωση συγκεκριµένων κακουργηµάτων,
στον οποίο άλλωστε νόµο παραπέµπει µε το άρθρο 5, παρά-
γραφο 3.

Ο συγκεκριµένος νόµος µπορεί σήµερα να κάνει λόγο για κα-
κουργήµατα, αύριο όµως µπορεί να διευρυνθεί ο κατάλογος των
εγκληµάτων για τα οποία επιτρέπεται η άρση του απορρήτου και
να συµπεριληφθούν σε αυτά και τα πληµµελήµατα.

Το ίδιο άλλωστε κάνει η τροπολογία που κατατέθηκε και επι-
τρέπει στις διωκτικές αρχές να λαµβάνουν και να αποθηκεύουν
γενετικό υλικό για την εξιχνίαση εγκληµάτων, προσθέτοντας σε
αυτά και τα πληµµελήµατα, χωρίς µάλιστα προηγούµενη από-
φαση δικαστικού συµβουλίου, όπως προβλεπόταν.

Όταν, συνεπώς, η τάση είναι να ελέγχονται και να παρακο-
λουθούνται πρόσωπα, ακόµη και για τη διάπραξη πληµµεληµά-
των, όταν η τάση είναι να ελέγχονται και να παρακολουθούνται
πρόσωπα εναντίον των οποίων δεν έχει ασκηθεί καν ποινική
δίωξη, αλλά υπάρχουν κάποιες ενδείξεις ενοχής ή σχέσεις µε κα-
τηγορούµενο, τότε αντιλαµβάνεστε, αντιλαµβανόµαστε όλοι τι
περιθώρια καταχρήσεων υπάρχουν από τη µεριά των διωκτικών
αρχών.

Εµείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, φοβόµαστε – και θεω-
ρούµε ότι αυτοί οι φόβοι µας είναι βάσιµοι – ότι µε βάση αυτές
τις ρυθµίσεις πολιτικά πρόσωπα, συνδικαλιστές, απλοί πολίτες
θα τεθούν υπό καθεστώς παρακολούθησης. Άλλωστε, δεν είναι
λίγες οι φορές που διαδηλωτές, συνδικαλιστές και πολλοί άλλοι
διώχθηκαν και καταδικάστηκαν από τα δικαστήρια για πληµµε-
λήµατα, ιδιαίτερα το τελευταίο διάστηµα, µε τη βιοµηχανία διώ-
ξεων και απαγορεύσεων σε βάρος απεργών, που εγκαινίασε ο κ.
Σανιδάς. Αυτοί οι άνθρωποι θα βρεθούν συνεπώς σε καθεστώς
και ανασφάλειας και παρακολούθησης. Γι’ αυτόν το λόγο θεω-
ρούµε ότι αυτές οι διατάξεις θα στραφούν ευθέως εναντίον του
λαϊκού κινήµατος, των λαϊκών αγώνων και όσων θεωρούνται ενο-
χλητικοί για την κυρίαρχη πολιτική.

Τρίτος κίνδυνος: υπάρχει η δυνατότητα µε βάση τις διατάξεις
του νοµοσχεδίου – και περιµένουµε µια διευκρίνιση από τον
κύριο Υπουργό – ακόµη και κατασκευής ενόχων ή προβοκάτσιας.
Σύµφωνα µε το άρθρο 4 του νοµοσχεδίου, που αναφέρεται στις
υποχρεώσεις του συνδροµητή, η παράλειψη ενηµέρωσης, της
µεταβίβασης ή της απώλειας κινητού θα δηµιουργεί τεκµήριο κυ-
ριότητας και άρα πιθανής εµπλοκής σε αξιόποινες πράξεις.

Τι θα γίνει, λοιπόν, στην περίπτωση εκείνη που κάποιος παρέ-
λειψε ή ακόµη δεν αντιλήφθηκε καν την απώλεια του κινητού του;
Θα βρίσκεται µπλεγµένος εν αγνοία του και θα είναι υπόλογος
για πράξεις στις οποίες δεν είχε καµµία συµµετοχή.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτοί είναι µόνο κάποιοι από
τους κινδύνους που περικλείει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Θα
αναφερθούµε πιο αναλυτικά και στη συζήτηση επί των άρθρων.
Νοµίζουµε, όµως, ότι αυτοί οι κίνδυνοι είναι πάρα πολύ σοβαροί
-δεν είναι µόνο στη φαντασία µας- έχοντας υπ’ όψιν και αντί-
στοιχα παραδείγµατα και κυρίως, έχοντας υπ’ όψιν µας το προη-
γούµενο της υπόθεσης των υποκλοπών, µε την παρακολούθηση
πολιτικών προσώπων, Υπουργών, ακόµη και του ίδιου του Πρω-
θυπουργού. Χωρίς, βέβαια, να υποτιµάµε τις άλλες επιπτώσεις
οικονοµικού χαρακτήρα που επιφέρει το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο, όπως παραδείγµατος χάριν, το κόστος που απαιτείται
για την υποδοµή της ταυτοποίησης.

Και βέβαια, εµάς δεν µας απασχολούν οι τυχόν ζηµίες που θα
υποστούν οι εταιρείες κινητής τηλεφωνίας. Όµως, φοβόµαστε,
παρά τις περί του αντιθέτου διαβεβαιώσεις του Υπουργού και
προβλέψεις του νοµοσχεδίου, ότι αυτό το κόστος θα κληθούν να
το πληρώσουν οι καταναλωτές, έστω και αν αυτό δε θα φαίνε-
ται, γιατί θα είναι ενταγµένο στο γενικό κόστος των εταιρειών,
στη χρέωση κατά µονάδα κ.ο.κ.

1336 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Και βέβαια, θα επιβαρυνθούν ακόµα περισσότερο τα ασθενέ-
στερα στρώµατα που κατά κανόνα κάνουν χρήση της καρτοκι-
νητής τηλεφωνίας και αυτό θα έρθει να προστεθεί στην
επιβάρυνση που ήδη υπάρχει µε τη φορολογία που µπήκε το
προηγούµενο διάστηµα στα κινητά.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στο ίδιο µήκος κύµατος µε αυτό
το νοµοσχεδίο θεωρούµε ότι κινείται και η τροπολογία που κα-
τατέθηκε σχετικά µε ηχητική και οπτική παρακολούθηση σε δη-
µόσιους χώρους και τη συλλογή γενετικού υλικού. Θεωρούµε ότι
η συγκεκριµένη τροπολογία κάνει ένα ουσιαστικό βήµα µπροστά
στην περιστολή των δηµοκρατικών δικαιωµάτων, χειροτερεύει το
καθεστώς που είχε διαµορφωθεί µε το ν. 2472/1997, καθώς επι-
τρέπει και σε άλλες αρχές πλην των δικαστικών, δηλαδή, στην
Αστυνοµία, στην Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών κ.ο.κ., να επε-
ξεργάζονται δεδοµένα προσωπικού χαρακτήρα που προέρχονται
από τη χρήση τεχνικών µέσων καταγραφής ήχου και εικόνας,
από τη χρήση, δηλαδή, καµερών που έχουν τοποθετηθεί σε εκα-
τοντάδες σηµεία των µεγάλων πόλεων και συνεπώς, να δίνεται η
δυνατότητα να µαγνητοσκοπούνται, να φακελώνονται όσοι συµ-
µετέχουν σε διαδηλώσεις, κινητοποιήσεις, όσοι παίρνουν µέρος
γενικότερα στους λαϊκούς αγώνες.

Κατά τη γνώµη µας, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε αυτές τις
διατάξεις και µε τις διατάξεις που περιέχει το νοµοσχέδιο, αλλά
και αυτές που περιέχει η τροπολογία, επιβεβαιώνεται απόλυτα
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, όταν κατά τη συζήτηση των
αρχικών νοµοθετικών ρυθµίσεων έλεγε ότι η επίθεση στις λαϊκές
ελευθερίες θα έχει συνέχεια, ότι θα αξιοποιηθούν αυτές οι νο-
µοθετικές παρεµβάσεις που ψηφίστηκαν και από τις κυβερνήσεις
της Νέας ∆ηµοκρατίας και από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ στο
όνοµα της αντιµετώπισης της τροµοκρατίας και του οργανωµέ-
νου εγκλήµατος, για να µπουν στο στόχαστρο οι αγώνες των ερ-
γαζοµένων της νεολαίας, γενικότερα το λαϊκό κίνηµα. Σε αυτές
τις λογικές θεωρούµε ότι εντάσσεται το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο και η τροπολογία που συζητάµε.

Θεωρούµε ότι σε καµµία περίπτωση -και τελειώνουµε µε αυτό-
ο λαός µας δεν πρέπει να αισθάνεται ασφάλεια από αυτά τα
µέτρα που προωθεί η Κυβέρνηση. Αντίθετα, πρέπει να αισθάνε-
ται µεγαλύτερη ανασφάλεια, γιατί αυτά τα µέτρα θα αξιοποιη-
θούν σε βάρος του, σε βάρος των κοινωνικών αντιδράσεων που
αντικειµενικά θα δηµιουργούνται, λόγω της σκληρής οικονοµι-
κής και κοινωνικής πολιτικής, που οξύνεται ιδιαίτερα σε συνθήκες
χρήσης.

Γι’ αυτόν το λόγο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καταψηφί-
ζουµε την αρχή του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου και ταυτόχρονα
καλούµε τον ελληνικό λαό, τους εργαζόµενους να το καταδικά-
σουν και να αναπτύξουν τη µέγιστη δυνατή δράση για να ανα-
τρέψουν και αυτό το νοµοσχέδιο, αλλά και άλλα αντίστοιχα που
πλήττουν τις δηµοκρατικές και λαϊκές ελευθερίες, που πλήττουν
τα ατοµικά και πολιτικά δικαιώµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε

συνάδελφε.
Ο κ. Λεβέντης από το ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάντα οι εξουσίες έχουν µια

αδυναµία, να θέλουν να ξέρουν πώς σκέπτονται και τι πρόκειται
να κάνουν οι υπήκοοί τους. ∆ιότι σαν υπηκόους τους θεωρούνε
τους πολίτες. Και όσο πιο αυταρχικές είναι οι εξουσίες τόσο πιο
µεγάλη είναι αυτή η αδυναµία. Αυτός ο τόπος το έχει πληρώσει
ακριβά αυτό, µε τις παρακολουθήσεις και µε τα φακελώµατα,
τους φακέλους οι οποίοι κάηκαν κάποτε στη Χαλυβουργική, αλλά
επανερχόµαστε από την πίσω πόρτα και δηµιουργούµε µια σειρά
άλλους µηχανισµούς παρακολούθησης των πολιτών και των
ενεργειών τους.

Βέβαια, θα µου πείτε ότι δεν είναι µόνο η χώρα µας. Ο Χίτλερ
εξάρθρωσε µια σειρά από οργανώσεις που ήσαν εναντίον του,
παρακολουθώντας τα τηλέφωνα.

Από κει και πέρα και πολλοί άλλοι έχουν διαπρέψει στις παρα-
κολουθήσεις των τηλεφώνων. Να µην αναφερθούµε εδώ στον
Τόµπρα επί ΠΑΣΟΚ, στον Μαυρίκη επί κυβερνήσεως Μητσοτάκη,
τη «VODAFONE» που ζήσαµε πρόσφατα κ.λπ..

Εποµένως η παρακολούθηση των τηλεφώνων πάει και έρχεται
και βέβαια, καταγράφονται αυτά. Καταγράφονται και από µυστι-
κές υπηρεσίες, καταγράφονται και από υπηρεσίες έξω από τη
χώρα µας και βέβαια, από ιδιωτικές επιχειρήσεις οι οποίες δεν ξέ-
ρουµε πώς τα χρησιµοποιούνε. Ο «Μεγάλος Αδελφός», αυτό το
ανατριχιαστικό καθεστώς του Όργουελ φαίνεται ότι πάει να
εγκαθιδρυθεί παγκοσµίως σε όλο του το µεγαλείο. Βέβαια, θα
πρέπει να πω ότι όσοι είδαν µια ταινία που παιζόταν πέρυσι, µια
εξαιρετική ταινία, «Η ζωή των άλλων» και πώς παρακολουθού-
σαν στην ανατολική Γερµανία τους πολίτες, διαπίστωσαν και
πόσο µπορεί να επηρεάσει και αυτούς ακόµα που παρακολου-
θούν τη ζωή των άλλων.

Από δω και πέρα, έρχεται, βέβαια, η Κυβέρνηση και µας λέει
ότι στόχος του παρόντος νοµοσχεδίου είναι η διαφύλαξη της
εθνικής ασφάλειας και η προστασία της δηµόσιας τάξης από την
διάπραξη ιδιαίτερα σοβαρών εγκληµάτων από ανώνυµους κατό-
χους και χρήστες εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλεφω-
νίας. ∆ηλαδή, µόνο από εκεί κινδυνεύει η εθνική ασφάλεια; Είναι
εξασφαλισµένη από τους άλλους, αυτούς που έχουν τα κανονικά
τηλέφωνα, αυτούς που έχουν αριθµηµένα τα κινητά τηλέφωνα;
Είναι πράγµατα τα οποία δε στέκουν και δε θα σταθούν και θα
φανεί αυτό και στην πράξη.

Βέβαια, τώρα, έχουµε την επιτυχία των διωκτικών αρχών που
εξάρθρωσαν -υποτίθεται, δεν ξέρω αν εξάρθρωσαν πλήρως- µια
από τις συµµορίες του κοινού εγκλήµατος η οποία λειτουργούσε
στη χώρα µας για χρόνια.

∆ε νοµίζω, όµως, ότι από κει και πέρα τα πράγµατα διορθώ-
θηκαν, όπως, αν θέλετε, δε νοµίζω και µε αυτά που έγιναν στους
Ολυµπιακούς Αγώνες, µε τα synchronized κ.λπ. που είχαµε και
που πληρώσαµε τα µαλλιοκέφαλά µας, τα αερόστατα και όλα
αυτά, ότι λύσαµε το πρόβληµα. Λύσαµε το πρόβληµα, παρακο-
λουθήσεις µπορεί να έγιναν, αλλά τα αδικήµατα πάντοτε µπορεί
να διαπραχθούν και από ανθρώπους άλλους, έξω από αυτό το
βεληνεκές.

Θα µου πείτε να τους αφήσουµε ανεξέλεγκτους και ασύδο-
τους; Όχι, σε καµµία περίπτωση δεν θα πει κανένας αυτό. Όµως,
δεν πιστεύουµε ότι το να παρακολουθεί κανένας τους πολίτες
όλους και µε αυτόν τον τρόπο λύνει το πρόβληµα και µάλιστα,
όταν φτάνουµε πια και στην παρακολούθηση του γενετικού υλι-
κού, το οποίο µπορεί να δίνει πολύτιµες πληροφορίες, αλλά δη-
µιουργεί και εξαιρετικούς κινδύνους µε τον τρόπο που πάει να
αξιοποιηθεί, να χρησιµοποιηθεί, από τη στιγµή που κάποιος,
έστω και όταν έχει διαπράξει ένα αδίκηµα που επισύρει µια ποινή
τριών µηνών, τέλος πάντων, τιµωρίας, µπορεί αυτός αµέσως να
στιγµατιστεί, να είναι πια σεσηµασµένος. Όπως ήταν παλιότερα
τα δακτυλικά αποτυπώµατα, τώρα θα έχει και το γενετικό του
υλικό.

Ο υπ’ αριθµόν πρώτος καταζητούµενος σε όλο τον κόσµο, αν
θέλετε, εγκληµατίας ποιος είναι; Ο Οσάµα Μπιν Λάντεν. ∆εν πα-
ρακολουθούνται τα τηλέφωνα σε όλο τον κόσµο; ∆εν έχει δοθεί
τόσο βάρος; Όµως, δεν µπόρεσαν να τον συλλάβουν. Γιατί;
Ασφαλώς αυτοί που είναι εγκληµατίες, αυτοί που θέλουν να προ-
φυλαχθούν, ξέρουν και άλλους τρόπους. Κρύβονται. Ο Μπερ-
νάρντο Προβεντσάνο, ο αρχηγός της Κόζα Νόστρα, που
πιάστηκε το 2006, καταζητείτο σαράντα τρία χρόνια. ∆ε χρησι-
µοποιούσε τηλέφωνα. Είχε άλλους τρόπους όµως. Και ασφαλώς,
το ίδιο θα κάνουν και οι εγκληµατίες και µάλιστα, οι σοβαροί
εγκληµατίες. Τώρα, αν θα πιάσουν τα «τσιροπούλια», εντάξει,
αυτό είναι µια άλλη ιστορία.

Το οργανωµένο έγκληµα και η τροµοκρατία δεν περιµένουν
από τα καρτοκινητά για να κάνουν τις συνεννοήσεις τους. Και αν
ποτέ τους χρειαστεί, θα βρουν και άλλους τρόπους να µιλάνε µε-
ταξύ τους. Ακόµα, είναι φαιδρό να περιµένει κανείς ότι το οργα-
νωµένο έγκληµα θα δυσκολευτεί να βρει κινητά και κάρτες για
να κάνει τη δουλειά του, αν ποτέ τις χρειαστεί. Ποιο πιθανό, µά-
λιστα, να τις πουλάει και το ίδιο. Να µην έχετε αµφιβολία ότι το
οργανωµένο έγκληµα θα πουλάει και αυτές τις κάρτες σε όσους
τις χρειάζονται.

Όπως πάντα, αυτού του είδους τα µέτρα που περιλαµβάνει το
νοµοσχέδιο δε θα συµβάλουν στον ουσιαστικό περιορισµό του
εγκλήµατος. Απλά, αυξάνουν τις ικανότητες του κράτους να φα-
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κελώνει τους πολίτες του.
Και εδώ θα πρέπει να µπει και ένα άλλο θέµα, κύριε Υπουργέ.

Ποιο θα είναι το κόστος όλου αυτού του εγχειρήµατος; Όλες
αυτές οι υπηρεσίες που θα παρακολουθούν, που θα καταγρά-
φουν, πόσο τέλος πάντων θα κοστολογηθεί όλο αυτό το έργο;
∆ιότι εδώ θα πρόκειται για χιλιάδες ανθρώπους αν θέλετε και
στις ιδιωτικές εταιρείες που υποχρεώνονται να κάνουν αυτήν τη
δουλειά αλλά και στις δηµόσιες υπηρεσίες.

Μου έχει κάνει εντύπωση στα Λεχαινά, όπου υπάρχει εκεί ένα
ίδρυµα µε παιδιά µε αναπηρίες, αρκετά εκ των οποίων πέθαναν,
επειδή κατάπιαν σφουγγάρια και άλλα αντικείµενα από στρώ-
µατα και µε το επιχείρηµα ότι δεν είχαν προσωπικό κατέληξαν να
βάλουν κάµερες. Πόσες κάµερες; Προέβλεψαν πενήντα κάµερες
για αυτό το ίδρυµα. Αυτές πρέπει να παρακολουθούνται νυχθη-
µερόν. ∆εν ξέρουµε πότε το παιδί θα κάνει αυτήν την αταξία.
Εποµένως πόσες κάµερες µπορεί να παρακολουθεί κάποιος;
Πέντε συγχρόνως για να δει τι κάνει το κάθε παιδί; Πρέπει να
έχουµε δέκα ανθρώπους να παρακολουθούν ανά πάσα στιγµή.
Πρέπει δηλαδή να έχουµε πενήντα ανθρώπους για να παρακο-
λουθούν. Εποµένως οι κάµερες δεν λύνουν το πρόβληµα και σε
αυτήν την περίπτωση που θα µπορούσαν ενδεχοµένως εδώ να
προσφέρουν.

Η έκρηξη του ίντερνετ, τα δισεκατοµµύρια κινητά που κυκλο-
φορούν στην υφήλιο κάποιους τους φοβίζουν. Εκατοµµύρια τη-
λεφωνήµατα γίνονται από και προς κινητά στη χώρα µας κάθε
µέρα, εκατοµµύρια e mail ανταλλάσσονται.

Οι µηχανισµοί πληροφοριών αισθάνονται το έδαφος να φεύ-
γει κάτω από τα πόδια τους. Από πού να ξεκινήσουν να παρεµ-
βαίνουν και τι να προλάβουν να ελέγξουν; ∆εν µπορούν να
ξέρουν πώς χρησιµοποιούν πια οι άνθρωποι τα τηλέφωνά τους.
Ο όγκος πληροφοριών που ανταλλάσσεται είναι τόσο µεγάλος
που κανείς εγκέφαλος δεν µπορεί να τον διαχειριστεί.

Σε παλαιότερα χρόνια ο αστυνοµικός της γειτονιάς, στη χώρα
µας ιδιαίτερα, ήξερε ακριβώς ποιος µιλούσε µε ποιον. Τώρα
όµως ακόµα και στο τελευταίο χωριό της Ελλάδας, ένα νέο παιδί
µπορεί να συνοµιλεί µε κάποιο συνοµήλικο του παραδείγµατος
χάριν στην Κίνα και κανείς να µην το γνωρίζει και κανείς να µην
µπορεί να το ελέγξει.

Η ευρωπαϊκή νοµοθεσία παρέχει όντως δυνατότητες στα
κράτη-µέλη να ζητούν από τις εταιρείες τηλεπικοινωνιών που
δραστηριοποιούνται στη χώρα να κρατάνε στοιχεία για τους πε-
λάτες τους. Κακώς κάκιστα. Μια σειρά από χώρες έχουν δηλώ-
σει ότι δεν θα το κάνουν αυτό ποτέ, όπως παραδείγµατος χάριν
η Σουηδία. Η Ελλάδα µε την εµπειρία των αστυνοµικών λογικών
των δεκαετιών του ’50 και ’70 γιατί θέλει τόσο πολύ να µπει σε
αυτήν τη συµµαχία των «προθύµων»!

Η Κυβέρνηση που πίεσε προς την υιοθέτηση µιας τέτοιας κοι-
νής γραµµής ήταν η Βρετανική από τις αρχές της τρέχουσας δε-
καετίας. Ζήτησε να κρατούν οι πάροχοι αυτά τα στοιχεία για τρία
ολόκληρα χρόνια. Και εδώ συνέβη ένα τεράστιο παράδοξο. Οι
δυνάµεις του καπιταλισµού έγιναν ξαφνικά οι µεγαλύτεροι πο-
λέµιοι του αστυνοµικού κράτους γιατί; Για έναν απλό λόγο. Τα
νέα αυτά µέτρα ανεβάζουν κατακόρυφα το κόστος των υπηρε-
σιών τους αφού τις καλούν να παίξουν το ρόλο του συλλέκτη
πληροφοριών. Βέβαια θα βρουν τον τρόπο να µετακυλήσουν
αυτό το κόστος στους χρήστες των καρτοκινητών.

Η έκρηξη της κινητής τηλεφωνίας και του ίντερνετ βασίζεται σε
µεγάλο βαθµό στο ότι αυτές οι υπηρεσίες γίνονται όλο και πιο
φθηνές. Τη στιγµή λοιπόν που η φυσική κίνηση της αγοράς είναι
προς όλο και πιο φθηνές τιµές λόγω της επιταχυνόµενης τεχνο-
λογικής εξέλιξης, έρχεται το κράτος και ζητά οι τιµές να ανέβουν
κατά πολύ. Στην αντίδρασή τους αυτή προσέκρουσε και η πολι-
τική που πήγε να επιβάλλει στην Ευρωπαϊκή Ένωση ο κ. Μπλερ.

Αναφορικά µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έχουµε και ένα
άλλο παράδοξο. Η αυστηρή Βρετανία δεν το έχει υιοθετήσει
αλλά ούτε και οι ΗΠΑ. Και δεν το έχουν υιοθετήσει απλούστατα
γιατί δεν έχουν αστυνοµικές ταυτότητες και έτσι δεν µπορεί να
σταθεί εύκολα η λογική της ταυτοποίησης που ζητείται.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο µπορεί να είναι το πρώτο στάδιο
για την υιοθέτηση και άλλων ρυθµίσεων παρακολούθησης των
πολιτών. Ανάµεσα στα άλλα που προσπαθεί να κάνει είναι να

εξοικειώσει τους Έλληνες σε περισσότερη αστυνοµική παρέµ-
βαση στις τηλεπικοινωνίες τους. Μετά από λίγο καιρό ποιος ξέρει
τι άλλο µπορεί να µας σερβιριστεί. Η αποδοχή τέτοιων ρυθµί-
σεων οδηγεί σε επικίνδυνες ατραπούς, σε περιορισµό της ελευ-
θερίας και των δικαιωµάτων όλων των ανθρώπων που ζουν στη
χώρα µας Ελλήνων και µεταναστών.

Παρακολούθησα µε ενδιαφέρον την τοποθέτηση του εισηγητή
του ΠΑΣΟΚ, του κ. Σκουλά, ο οποίος είπε ότι το καταψηφίζουν
και ανέφερε και µία σειρά λόγους. Ανέφερε δε στο τέλος ότι:
«Εµείς ανάµεσα στα άλλα δεν είδαµε διαβούλευση και όταν έρ-
θουµε, όχι θα το καταργήσουµε, αλλά τότε θα διαβουλευθούµε».
Αυτό τι σηµαίνει; Ότι στην ουσία το αποδεχόµαστε. Τουλάχιστον
περιµένουµε µία τοποθέτηση από το ΠΑΣΟΚ που να ξεκαθαρίζει
το συγκεκριµένο θέµα.

Αυτό το νοµοσχέδιο περιορίζει την ελευθερία και τα δικαιώ-
µατα όλων των ανθρώπων που ζουν στη χώρα µας και των Ελ-
λήνων και των αλλοδαπών και προπαντός των µεταναστών. Θα
περιµέναµε ακόµα κάποιες φωνές από τη Νέα ∆ηµοκρατία και
το ΛΑΟΣ να µην προτρέχουν και να ζητούν τόσο επίµονα να υπα-
χθούν και τα τηλέφωνα τα προερχόµενα –λέει- από χώρες του
εξωτερικού στην ίδια ρύθµιση, προκειµένου να έχουν περιαγωγή
στη χώρα µας. Μια τέτοια πρόταση δεν θα µπορούσε άλλωστε να
γίνει ποτέ δεκτή από την Ευρωπαϊκή Ένωση, καθώς περιορίζει
σοβαρά την ελευθερία κίνησης των αγαθών.

Στην πράξη το νοµοσχέδιο αυτό είναι και ανεφάρµοστο, ακρι-
βώς επειδή είναι τόσο κάθετο και απόλυτο και ζητάει τόσα πολλά
πράγµατα. Τρεις οµάδες κατοίκων της χώρας χρησιµοποιούν
αυτά τα καρτοκινητά: οι µετανάστες, οι ανήλικοι και οι ηλικιωµέ-
νοι. Οι µετανάστες συχνά δεν ξέρουν καν ελληνικά για να κάνουν
αυτά που τους ζητάει το νοµοσχέδιο, δηλαδή να διαβάσουν τα
sms που θα τους σταλούν για να πάνε να το ονοµαστικοποιή-
σουν. Τα µικρά παιδιά θα πρέπει να το κάνουν σε συνεργασία µε
τους γονείς τους, όσο για τις γιαγιάδες της χώρας ας το αφή-
σουµε καλύτερα. Πόσοι ηλικιωµένοι ξέρουν να διαβάζουν sms
άραγε; Πόσες γιαγιάδες και παππούδες µε µεγάλες κινητικές δυ-
σκολίες µπορούν να κάνουν αυτά που τους ζητά το νοµοσχέδιο;

Η εισηγήτριά µας στην Επιτροπή, η κ. Αµµανατίδου, έκανε µία
παρατήρηση. Οι υπάλληλοι των εταιρειών κινητής τηλεφωνίας
θα κληθούν να ελέγχουν την παράνοµη µετανάστευση, αφού
αυτοί θα ελέγχουν τα δικαιολογητικά των µεταναστών. ∆εν είναι
η δουλειά τους αυτή. Η Κυβέρνηση όµως θέλει να µας κάνει
όλους και λίγο αστυνοµικούς και ίσως το κόµµα του ΛΑΟΣ να
συµφωνεί µε αυτήν την προοπτική, αλλά η µεγάλη πλειοψηφία
του ελληνικού λαού πιστεύουµε ότι αντιδρά σε αυτό το ενδεχό-
µενο. Και να σας πούµε το φόβο µας ευθέως. ∆εν φοβόµαστε
ιδιαίτερα τον κύριο Υπουργό, τον κ. Στυλιανίδη, ούτε την Κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πιστεύουµε ότι και αυτοί αποδέ-
χονται τη δηµοκρατία και τους κανόνες της, όπως και όλα τα
κόµµατα του ελληνικού Κοινοβουλίου. Ούτε βέβαια πιστεύουµε
ότι κινδυνεύει αυτήν τη στιγµή η δηµοκρατία, που τόσο πολύ είχε
λείψει στο παρελθόν από τη χώρα µας. Όµως, ένα τέτοιο µέτρο
είναι διολίσθηση προς πιο αυταρχικές και περιοριστικές λογικές.
Είναι ένα µέτρο που µια κυβέρνηση δικτατορική θα το επέβαλε µε
χαρά. Αν υπήρχαν κινητά την εποχή της χούντας, το πρώτο µέτρο
που θα έπαιρνε η χούντα θα ήταν αυτό, αυτό είναι σίγουρο.

Ανησυχητικό είναι ακόµα το ότι δεν έχει γίνει καµµία ουσια-
στική διαβούλευση για την ψήφιση αυτού του νοµοσχεδίου. Και
εδώ θα θέλαµε να ξέρουµε: Πού είναι η άποψη, πού είναι οι θέ-
σεις της Αρχής Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων και της
Α∆ΑΕ, της Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινω-
νιών, κύριε Υπουργέ; Αποδέχονται αυτά τα µέτρα και αυτές τις
ρυθµίσεις; Εµείς αυτό το θεωρούµε καθοριστικό, ότι θα έπρεπε
εδώ τουλάχιστον να ξεκινήσουµε από αυτό. Η διαβούλευση θα
έπρεπε να ξεκινήσει από τις θέσεις και την τοποθέτηση αυτών
των δύο ρυθµιστικών Αρχών. Στην Επιτροπή δεν προσήλθαν οι
καλούµενοι φορείς εκτός από τον εκπρόσωπο των εταιρειών κι-
νητής τηλεφωνίας, οι παρατηρήσεις του οποίου άλλωστε δεν ει-
σακούστηκαν. Ας θυµηθούµε, λοιπόν, εδώ αυτό που έλεγε ο
γνωστός «αναρχοκοµµουνιστής» Βενιαµίν Φραγκλίνος: «Όποια
κοινωνία θα αντάλλασσε έστω και λίγη ελευθερία για λίγο πε-
ρισσότερη ασφάλεια, δεν αξίζει να έχει ούτε το ένα αγαθό, ούτε
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το άλλο και θα καταλήξει να τα χάσει και τα δύο». ∆υστυχώς,
προς τα εκεί κινδυνεύουµε να πορευθούµε, κύριε Υπουργέ.

Τώρα, για τις τροπολογίες θα έπρεπε να πούµε πολλά. Θα τα
πούµε αύριο, ιδιαίτερα για τις κάµερες, το DNA και για τις δη-
µοσκοπήσεις, επειδή ο χρόνος δεν το επιτρέπει. Σας ευχαριστώ
πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε

Λεβέντη.
Το λόγο έχει η κ. ∆ήµητρα Αράπογλου.
∆ΗΜΗΤΡΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το

υπό συζήτηση νοµοσχέδιο το αντιµετωπίζουµε σαφώς µε προ-
σοχή. Στην Επιτροπή συµµετείχε ο κ. Βαΐτσης Αποστολάτος και
δεν ήµουν εγώ. Είναι ένα νοµοσχέδιο που πρέπει να αντιµετωπι-
στεί µε µεγάλη προσοχή και όχι µε προχειρότητα, αυτό που
αφορά τα καρτοκινητά. Είναι ένα πολύ σοβαρό θέµα.

∆ιάβασα µε µεγάλη προσοχή τα πρακτικά της Επιτροπής και
εκτιµώ ιδιαίτερα τις τοποθετήσεις των συναδέλφων όλων των πα-
ρατάξεων, αλλά και το ενδιαφέρον που δείχνει τελευταία η Κυ-
βέρνηση για την εθνική ασφάλεια και τη δηµόσια τάξη. Αυτό
όµως που ο καθένας εύκολα µπορεί να συνειδητοποιήσει, είναι η
καθυστέρηση της Κυβέρνησης ή µάλλον η αδυναµία της να κα-
τανοήσει εγκαίρως τις ανάγκες της κοινωνίας και να δώσει άµε-
σες και ολοκληρωµένες λύσεις. ∆ηλαδή πρέπει να
επαναληφθούν οι τροµοκρατικές ενέργειες και οι απαγωγές, να
δολοφονηθούν αστυνοµικοί και να κάνει limit up η εγκληµατικό-
τητα για να δώσει η Κυβέρνηση τα εργαλεία στις διωκτικές αρχές
για να επιτελέσουν επιτυχώς το έργο τους;

Εµείς θεωρούµε ότι οι διωκτικές αρχές στη δηµοκρατία ενερ-
γούν για την προστασία και την εξυπηρέτηση της κοινωνίας για
την προστασία όλων των πολιτών. Και για να υπάρξει αποτελε-
σµατικότητα θα πρέπει να τις εξοπλίσουµε µε τα κατάλληλα ερ-
γαλεία. Υπάρχουν κάποιοι που αφήνουν συνεχώς υπονοούµενα
για την ποιότητα και τις προθέσεις των διωκτικών αρχών και επι-
θυµούν να σκαλίζουν µνήµες που δεν ταιριάζουν µε τη σηµερινή
πραγµατικότητα και µε το ενδιαφέρον τους για τη δηµοκρατία.
Όποιος ενδιαφέρεται για την Ελλάδα είναι προτιµότερο να χρη-
σιµοποιεί έντιµα επιχειρήµατα παρά να βάζει τρικλοποδιές στην
ασφάλεια και στην πρόοδο της χώρας.

Αν και η ταυτοποίηση των στοιχείων των χρηστών της καρτο-
κινητής τηλεφωνίας ως εργαλείο στα χέρια των διωκτικών αρχών
για την προστασία της εθνικής ασφάλειας και της δηµόσιας
τάξης, αποτελεί ένα µέτρο θεωρούµε ότι η εγκληµατικότητα µπο-
ρεί να αντιµετωπιστεί ουσιαστικά µε το συνδυασµό δραστικών
και αποτελεσµατικών µέτρων.

Έχει παρατηρηθεί ότι το οργανωµένο έγκληµα, εκβιαστές, µα-
στροποί, συµµορίες κλεφτών και δολοφόνων εκµεταλλεύεται την
ανωνυµία και την ευκολία µε την οποία µπορεί κάποιος να απο-
κτήσει καρτοκινητό. Αν είναι η ταυτοποίηση να λειτουργήσει είτε
αποτρεπτικά είτε ως µέσο στα χέρια των διωκτικών αρχών για
την έγκαιρη διαπίστωση και την απόδειξη των ποινικών πράξεων,
τότε και εµείς µε τη νοµοθετική µας αρµοδιότητα οφείλουµε να
συνδράµουµε και να ενισχύσουµε τις διωκτικές αρχές ώστε να
επιτελούν µε µεγαλύτερη αποδοτικότητα και αποτελεσµατικό-
τητα το έργο τους.

Εφόσον οι εταιρείες κινητής τηλεφωνίας γνωρίζουν, έχουν τα
στοιχεία αυτών που χρησιµοποιούν σύνδεση µε συµβόλαιο, γιατί
να µη γνωρίζουν και τα στοιχεία αυτών που κάνουν χρήση της
καρτοκινητής και να µπορούν έτσι οι διωκτικές αρχές να χρησι-
µοποιούν αντιστοίχως τις πληροφορίες; Εξάλλου η επιλογή του
πελάτη-χρήστη δεν έχει να κάνει µε την ανωνυµία και τα προσω-
πικά δεδοµένα, αλλά µε το τι τον συµφέρει. ∆εν τίθεται θέµα από-
κρυψης στοιχείων από τον χρήστη. Άλλος επιλέγει σύνδεση µε
συµβόλαιο γιατί µιλάει πολλές ώρες µε ένα τέτοιο πρόγραµµα Χ
και επωφελείται απ’ αυτό και άλλος από ένα Ψ πρόγραµµα. Κά-
ποιος άλλος επιλέγει να χρησιµοποιήσει κάρτα γιατί µιλάει ελά-
χιστα ή το έχει για µια ώρα ανάγκης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Θέµα ανωνυµίας τίθεται όµως γι’ αυτούς που θέλουν κάτι να
κρύψουν επειδή λειτουργούν µε δόλο, εκβιάζουν, απειλούν, πα-

ρανοµούν. Γιατί να επιτρέπουµε σ’ αυτούς να χρησιµοποιούν
αυτές τις οδούς;

Τέλος, η αιτιολογική έκθεση στην πρώτη παράγραφο επικα-
λείται τα υψηλά επίπεδα στα οποία έχει φθάσει η αγορά της κι-
νητής τηλεφωνίας και ότι από το µέτρο αυτό δεν πρόκειται,
σύµφωνα µε την εµπορική διάσταση, να θιγούν οικονοµικά οι
εταιρείες και µάλιστα σε περίοδο οικονοµικής ύφεσης. Και επειδή
ζητούµενο θα πρέπει να είναι πέραν της εθνικής ασφάλειας και
της δηµόσιας τάξης και η προστασία των συναλλαγών και της
εµπορικής δραστηριότητας θα ήθελα να συµπλεύσω µε την ανη-
συχία και άλλων συναδέλφων όσον αφορά τη δυσλειτουργία που
µπορεί να προκύψει από τη χρήση καρτών SIM από άλλες χώρες,
όπου δεν υπάρχουν αντίστοιχα νοµοθετήµατα για την ταυτοποί-
ηση των στοιχείων και το γεγονός ότι το οργανωµένο έγκληµα
θα µπορούσε να επινοήσει άλλες τακτικές για την ικανοποίηση
των σκοπών του.

Σ’ αυτές τις περιπτώσεις έχει αξία η δηµόσια διαβούλευση, µε
τη συµµετοχή των εµπλεκοµένων φορέων και ειδικά αυτών που
γνωρίζουν τόσο την αγορά όσο και το τεχνολογικό περιεχόµενο.
Εδώ εντοπίζονται οι αδυναµίες της Κυβέρνησης, η οποία έχει
προφανώς την καλή πρόθεση, αλλά δεν έχει την ικανότητα να
συντονίσει τους κοινωνικούς εταίρους και να συγκεντρώσει όλα
εκείνα τα πλεονεκτήµατα για να φέρει στη Βουλή το καλύτερο
δυνατό σχέδιο νόµου. Η δουλειά δεν θέλει µόνο κόπο, αλλά θέλει
και τρόπο.

Εµείς φυσικά θα το υπερψηφίσουµε, γιατί έτσι θα δοθεί στις
διωκτικές αρχές η δυνατότητα να εκτελέσουν µε περισσότερα
εργαλεία το έργο τους ενάντια στο οργανωµένο έγκληµα. Η πά-
ταξη της εγκληµατικότητας και η προστασία των πολιτών απο-
τελεί για µας προτεραιότητα. Και δεν είναι µόνον αυτό. Πολλές
φορές δεν ξέρουµε ποιος είναι κάποιος που χρησιµοποιεί το καρ-
τοκινητό και τελεί µια αξιόποινη πράξη. Πραγµατικά πρέπει να
ξέρουµε, να γνωρίζουµε το όνοµα του κάθε χρήστη, ώστε να µην
επιτελούν κάποιοι εγκληµατικές πράξεις. Πρέπει να ξέρουµε και
τον απλό χρήστη και τον επιχειρηµατία και τον οποιονδήποτε,
έστω και αν είναι Υπουργός, Βουλευτής κ.λπ.. Ναι, σαφώς δεν
πρέπει να καταπατούµε τα δικαιώµατα των ανθρώπων, όµως πρέ-
πει να γνωρίζουµε ο καθένας ποιος είναι και τι κάνει.

Αύριο θα µιλήσουµε και για τις τροπολογίες µε περισσότερες
λεπτοµέρειες. Ευχαριστώ που µε ακούσατε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τώρα εισερχόµαστε

στον κατάλογο των συναδέλφων Βουλευτών που έχουν ζητήσει
το λόγο.

Πρώτος έχει το λόγο, ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
∆ηµήτριος Σαµπαζιώτης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως κοινωνία βρισκόµαστε µπρο-

στά σε µία πραγµατικότητα η οποία πρέπει να αντιµετωπιστεί.
Σύµφωνα µε τα στοιχεία, τα οποία υπάρχουν, στη χώρα µας κυ-
κλοφορούν ανεξέλεγκτα περίπου δεκατριάµισι εκατοµµύρια κι-
νητά. Απ’ αυτά ενεργά τουλάχιστον µία φορά είναι τα εννέα
εκατοµµύρια και ταυτοποιηµένα απόλυτα είναι µόνο τα πέντε
εκατοµµύρια. Υπολογίζεται δε από τις ίδιες τις εταιρίες ότι δέκα
χιλιάδες µε δεκαπέντε χιλιάδες ανώνυµες συνδέσεις την ηµέρα
είναι ευκαιριακές. ∆ηλαδή κάποιος αγοράζει ένα κινητό, το χρη-
σιµοποιεί µία φορά και το αφήνει στην άκρη.

Η ανωνυµία του καρτοκινητού, κύριοι συνάδελφοι, έχει απο-
δειχθεί στατιστικά, και όχι µόνο στη χώρα µας αλλά σε όλη την
Ευρώπη, ότι διευκολύνει την ανάπτυξη της εγκληµατικότητας.
Μόνο στην περιοχή της Θεσσαλονίκης περίπου εβδοµήντα υπο-
θέσεις, δηλαδή περιπτώσεις εγκληµάτων, παραµένουν ανεξι-
χνίαστες διότι δεν κατέστη δυνατόν να γίνει ταυτοποίηση του
καρτοκινητού. Αντίστοιχα εκεί που είχαµε ταυτοποίηση, µε συµ-
βολαιοποιηµένο κινητό, είχαµε αποτελέσµατα από τις διωκτικές
Αρχές αλλά και καταδικαστικές αποφάσεις από τη δικαιοσύνη.

Η νοµοθετική αυτή πρωτοβουλία, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, αφορά τους κατόχους ανωνύµων καρτοκινητών, τους οποί-
ους εξισώνει µε τους επώνυµους συνδροµητές οι οποίοι έχουν
συµβόλαιο. Οι πάροχοι υποχρεώνονται να καταγράφουν και να
διατηρούν τα στοιχεία όλων των συνδροµητών αντιστοιχίζοντάς
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τα µε τα στοιχεία της κάρτας SIM. Το εργαλείο, λοιπόν, που χρη-
σιµοποιούµε είναι η αντιστοίχιση της κάρτας SIM µε το όνοµα
του χρήστη.

Την κάρτα SIM θα την προµηθεύονται οι καταναλωτές από όλα
τα δίκτυα και από όλα τα σηµεία πώλησης των παρόχων, όπως γι-
νόταν µέχρι σήµερα. Θα την ενεργοποιούν όµως µόνο οι πάρο-
χοι, µετά από διαδικασία ταυτοποίησης. Στη συνέχεια, οι
καταναλωτές µπορούν να αγοράζουν χρόνο από παντού όπως
ακριβώς γίνεται σήµερα.

Άρα, δεν θα αλλοιωθεί πουθενά η εισοδηµατική πολιτική των
µικρών-µεσαίων πολιτών, διότι και το κινητό και η κάρτα, όπως
παλιά, µπορούν να αγοραστούν και ως προς το χρόνο και ως
προς το αντικείµενο από παντού.

Τα κόστη που γράφτηκαν στον Τύπο ότι απαιτούνται, για να
γίνει αυτή η προσαρµογή, θεωρώ, κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι
υπερβολικά. Όλοι µας γνωρίζουµε στοιχειωδώς από µηχανο-
γράφηση. Μια στοιχειωδώς οργανωµένη εταιρεία κινητής τηλε-
φωνίας πρέπει να κάνει µια απλή προσαρµογή. Έχει ήδη το
λογισµικό για τα ταυτοποιηµένα κινητά, όπως έχει επίσης και το
λογισµικό γι’ αυτά που δεν έχουν ταυτοποιηθεί. Το µόνο το οποίο
λείπει είναι η παράµετρος της πρόσθεσης του ονόµατος.

Όλη, λοιπόν, αυτή η διαδικασία είναι εύκολη και δεν έχει κα-
θόλου µεγάλο κόστος. Άλλωστε, από τις επισκέψεις των πελα-
τών σ’ αυτά τα καταστήµατα των παρόχων θα προκύψει πολύ
µεγάλη ωφέλεια γι’ αυτές τις εταιρείες, καθ’ ότι έχουν πληθώρα
προϊόντων, τα οποία θα µπορούν να προωθήσουν. Άρα, ας µην
ανησυχούν ότι υπάρχει περίπτωση να χάσουν κέρδη.

Όµως, εν πάση περιπτώσει, αυτό είναι ένα θέµα, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, που αφορά τις εταιρείες. Εµάς, οφείλει και πρέ-
πει να µας ενδιαφέρει το κοινωνικό όφελος και σε καµµιά
περίπτωση δεν µπορούµε να διακυβεύσουµε αυτό το κοινωνικό
όφελος και το δηµόσιο συµφέρον, επειδή ακριβώς µπορεί να πε-
ριοριστούν κάπου ελάχιστα τα κέρδη µιας ιδιωτικής εταιρείας.

Το βάρος της προσαρµογής το αναλαµβάνουν οι ίδιες οι εται-
ρείες και δεν θα δεχθούµε µε τίποτα να µετακυλιστεί στην πλάτη
των καταναλωτών. Αυτό το λέει ρητά ο νόµος, το προβλέπει το
νοµοσχέδιο και η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυ-
δροµείων θα παρακολουθεί την εφαρµογή αυτού του θέµατος.

Όταν, λοιπόν, ψηφίζουµε ένα νόµο και τον ψηφίζουµε για το
δηµόσιο και για το εθνικό συµφέρον, κύριοι συνάδελφοι, αλλά
και για το κοινωνικό όφελος, είναι όλοι υποχρεωµένοι να τον σε-
βαστούν και να τον εφαρµόσουν, ανεξάρτητα αν τους αρέσει ή
δεν τους αρέσει, αν τον θέλουν ή δεν τον θέλουν.

Ακούστηκε σ’ αυτήν την Αίθουσα πως µε αιτία το νοµοσχέδιο
αυτό θα προκληθούν απολύσεις και ανεργία. Θα ήθελα να απα-
ντήσω στους αγαπητούς συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ ότι νοµο-
σχέδια όπως και αυτό που αντιµετωπίζουν κατά το δυνατόν την
εγκληµατικότητα και βάζουν τάξη σε ένα νεότευκτο χώρο, τον
ενιαίο χώρο των ευρωπαϊκών τηλεπικοινωνιών, διευκολύνουν την
ανάπτυξη και µάλιστα θεωρώ ότι συνεισφέρουν στη δηµιουργία
νέων θέσεων εργασίας.

Ακούστηκε επίσης ότι η περίοδος προσαρµογής είναι µικρή.
Μα, δύο χρόνια, κύριοι συνάδελφοι, χρειάστηκε για να προσαρ-
µοστεί µια Γερµανία µε εξήντα εκατοµµύρια πληθυσµό, πόσω
µάλλον η χώρα µας µε τα δέκα εκατοµµύρια πολιτών. Νοµίζω ότι
ο ένας χρόνος είναι υπεραρκετός.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο αυτό εφαρ-
µόζεται απόλυτα η ισχύουσα νοµοθεσία για την προστασία του
απόρρητου σύµβασης των διωκτικών αρχών. Ό,τι αφορά δη-
λαδή, την προστασία, των προσωπικών δεδοµένων που ισχύει
µέχρι σήµερα στα συµβολαιοποιηµένα κινητά ή στη σταθερή τη-
λεφωνία ή οπουδήποτε αλλού, δεν θίγεται πουθενά.

Σε ό,τι αφορά τους µετανάστες, τους δίνουµε απόλυτα το δι-
καίωµα να χρησιµοποιούν ταυτοποιηµένο κινητό, εφόσον βέβαια
διαβιούν νοµίµως στη χώρα µας. Ο νόµος προβλέπει συγκεκρι-
µένα πιστοποιητικά που πρέπει να προσκοµίσουν και δείχνει και
την απαιτούµενη ευαισθησία στα ανθρώπινα δικαιώµατα και στα
δικαιώµατα του µετανάστη.

Σε καµµία, όµως περίπτωση, δεν µπορούµε να αποδεχθούµε
τη χρήση ταυτοποιηµένου κινητού από µετανάστη, ο οποίος δεν
διαµένει µόνιµα στη χώρα µας.

Υπό αυτή την έννοια θεωρώ ότι θα πρέπει να λειτουργούν όλοι
οι θεσµοί. ∆ηλαδή, κάποιος ο οποίος βρίσκεται παράνοµα στην
Ελλάδα δεν µπορεί να απολαµβάνει τα δικαιώµατα που απολαµ-
βάνει αυτός που νοµίµως διαβιεί στη χώρα µας.

Εύλογα, λοιπόν, δηµιουργούνται απορίες από κάποιους, οι
οποίοι ισχυρίζονται ότι αν επιβληθεί ένα τέτοιο θεσµικό πλαίσιο,
ένας πολίτης µπορεί να πάει και να προµηθευτεί κάρτα SIM από
άλλο κράτος που δεν έχει κάνει ταυτοποιήσεις, οπότε θα υπάρ-
χει µία «µαύρη τρύπα» στο σύστηµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θεωρούµε ότι εµείς µε αυτό
το νοµοσχέδιο µπορούµε να καλύψουµε όλες αυτές τις «µαύρες
τρύπες» που ακούστηκαν. ∆εν έχουµε αυτή την ψευδαίσθηση.
Εµείς ψηφίζουµε ένα νόµο, ο οποίος αντιµετωπίζει µε πληρότητα
το πρόβληµα της εγκληµατικότητας. Ένα βήµα κάνουµε, ένα
βήµα, όµως, το οποίο είναι χρήσιµο.

Αυτό το οποίο κάνουµε είναι να προσαρµοζόµαστε στο ενιαίο
περιβάλλον των τηλεπικοινωνιών ακολουθώντας διαδικασίες που
ακολουθεί σήµερα όλη σχεδόν η Ευρώπη. Εναρµονιζόµαστε στις
κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, εξυπηρετούµε στην
πράξη την προστασία των ανθρώπινων δικαιωµάτων, δίνουµε
πρόσθετα εργαλεία στις διωκτικές αρχές για να αντιµετωπίσουν
την εγκληµατικότητα. Προστατεύουµε µε αυτόν τον τρόπο απο-
τελεσµατικά τα δικαιώµατα των πολιτών χωρίς να δυσκολεύουµε
τον καταναλωτή.

Πιστεύω ότι σταδιακά όσο επεκτείνεται η εφαρµογή αυτού του
µέτρου σε όλα τα ευρωπαϊκά κράτη τόσο καλύτερα αποτελέ-
σµατα και τόσο καλύτερες επιδόσεις θα έχουµε στο βασικό ζη-
τούµενο, κύριοι συνάδελφοι, που είναι η αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας. Γι’ αυτό ψηφίζω το παρόν νοµοσχέδιο και σας
καλώ να το ψηφίσετε και εσείς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µια ακόµα φορά η Κυβέρ-

νηση δεν νοµοθετεί για να λύσει τα µεγάλα και υπαρκτά προ-
βλήµατα της καθηµερινότητας. Νοµοθετεί για να δηµιουργήσει
εντυπώσεις, για να διασκεδάσει τη διάχυτη ανασφάλεια των πο-
λιτών από την έκρηξη της εγκληµατικότητας, να διασκεδάσει τον
αποτροπιασµό των πολιτών απέναντι στην εκτεταµένη διαφθορά
και τη δύσοσµη διαπλοκή που έφερε στην επιφάνεια η σύλληψη
των απαγωγέων του εφοπλιστή Παναγόπουλου.

Ποιοι αλήθεια τους διευκόλυναν και τους προστάτευαν επι-
τρέποντάς τους να λειτουργούν έτσι ασύδοτα; Πολλά ελέχθη-
σαν και ακούστηκαν γύρω από αυτό το θέµα. Λέτε να το µάθουµε
ταυτοποιώντας καρτοκινητά και επιστρατεύοντας κάµερες ή θα
κουκουλωθεί και αυτό όπως κουκουλώθηκαν τόσα άλλα;

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα –το είπε και ο εισηγη-
τής µας- αντανακλά µια ακόµα απεγνωσµένη προσπάθεια της Κυ-
βέρνησης να επιδείξει έργο και πυγµή εγκαταλείποντας έντροµη
τα περί «µεσαίου χώρου» που µας είχατε αναπτύξει, κύριε
Υπουργέ, κάποιες άλλες χρονικές στιγµές. Η Κυβέρνηση νοµο-
θετεί πρόχειρα και παίζει επικίνδυνα µε κατοχυρωµένα συνταγ-
µατικά δικαιώµατα των πολιτών χωρίς –το τονίζω, χωρίς- να
διασφαλίζει ουσιαστικό αποτέλεσµα στην αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας και της τροµοκρατίας.

Ξέρουµε βέβαια πως η ονοµαστικοποίηση των καρτοκινητών
ήταν ένα από τα µέτρα που ο κ. ∆ένδιας έχει εξαγγείλει από το
Φεβρουάριο για να κατευνάσει τότε την κατακραυγή και την γε-
λοιοποίηση που ήρθε σαν επακόλουθο της θεαµατικής απόδρα-
σης Παλαιοκώστα από τις φυλακές Κορυδαλλού. Και όµως όπως
έγινε γνωστό, στο ίδιο αυτό χρονικό διάστηµα τα κινητά, καρτο-
κινητά ή όχι έδιναν και έπαιρναν µέσα στις φυλακές προς όφελος
υψηλών εγκληµατικών κυκλωµάτων, µε διασυνδέσεις παντού,
ενώ την ίδια στιγµή τυπικά απαγορευόταν και η κατοχή και η
χρήση τους.

Τελικά τι µας πείθει, κύριοι συνάδελφοι, ότι µετά την ταλαιπω-
ρία στην οποία θα υποβληθούν εκατοµµύρια πολιτών –άκουσα
από τον συνάδελφο πριν ότι πάνω από πέντε εκατοµµύρια θα
πρέπει να τακτοποιήσουν τα καρτοκινητά τους επωµιζόµενοι εν-
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δεχόµενα και το διαχειριστικό κόστος των παρόχων το οποίο θα
τους το χρεώσουν µε αυξήσεις στις τιµές- πώς οι αστέρες των
κυκλωµάτων του εγκλήµατος δεν θα συνεχίσουν και µετά από
αυτήν την διαδικασία τα ίδια; Τι µας διασφαλίζει δηλαδή πώς δεν
θα ανθίσει ένα νέο πεδίο δόξης λαµπρό για την παραοικονοµία µε
εισαγωγές καρτών SIM από ευρωπαϊκές ή τρίτες χώρες, από την
Βουλγαρία, τη Ρουµανία, την Αλβανία όπου δεν ισχύουν διατά-
ξεις ταυτοποίησης; Και πώς θα ελέγξουµε –γιατί ακούσαµε διά-
φορα για το θέµα αυτό- τους χιλιάδες µετανάστες και επισκέπτες
της χώρας µας, τους τουρίστες που µπαινοβγαίνουν κάθε µέρα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπήρχε καιρός –και το γνωρί-
ζετε- να γίνει µια ουσιαστική διαβούλευση τουλάχιστον από το
Φεβρουάριο µέχρι σήµερα για το θέµα αυτό. Όµως δεν έγινε
παρά ένας «διάλογος» πενθηµέρου, τη στιγµή που σε άλλες ευ-
ρωπαϊκές χώρες και στο Ηνωµένο Βασίλειο και στην Ισπανία, η
διαδικασία αυτή κράτησε µήνες ολόκληρους.

Η Κυβέρνηση, κινούµενη προς άγρα εντυπώσεων και όχι ου-
σιαστικού αποτελέσµατος, αγνόησε καταφανώς αυτή τη διεθνή
εµπειρία. ∆ιότι από αυτήν δεν τεκµηριώνεται σε καµµία περί-
πτωση ότι η ταυτοποίηση των καρτοκινητών λειτουργεί ως απο-
τρεπτικός παράγοντας για την εγκληµατικότητα και την
τροµοκρατία. Και αναφέροµαι στη θέση της Υπηρεσίας Προσω-
πικών ∆εδοµένων του Καναδά που ουσιαστικά γνωµοδοτεί γι’
αυτό το ζήτηµα. Ούτε καλύπτονται όλα αυτά από την κοινοτική
νοµοθεσία, όπως ελέχθη και όπως ισχυρίζεται η Κυβέρνηση. Γι’
αυτό το θέµα έχουµε από τον Απρίλιο απάντηση του κ. Μπαρό σε
δύο Ευρωβουλευτές του ΠΑΣΟΚ, από την οποία δεν φαίνεται
πουθενά ότι υπάρχει αντίστοιχη κοινοτική οδηγία.

Για µία ακόµα φορά η Κυβέρνηση κινείται στα όρια της συ-
νταγµατικότητας, αφού η τροποποίηση εκτελεστικών του Συ-
ντάγµατος νόµων επιτρέπεται µόνο όταν δεν θίγονται κεκτηµένα
δικαιώµατα που συγκροτούν την παρεχόµενη από το Σύνταγµα
στάθµη προστασίας. ∆εν ενδιαφέρει, βέβαια, την Κυβέρνηση εάν
µ’ αυτή την αµφίβολης συνταγµατικότητας, αλλά και αποτελε-
σµατικότητας ρύθµιση επιφέρει σηµαντικές απώλειες στις µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις και στα περίπτερα που διαθέτουν αυτήν
τη στιγµή τα καρτοκινητά.

Ας σηµειωθεί ότι το απόθεµα σε καρτοκινητά τη στιγµή που µι-
λάµε φτάνει τα έξι εκατοµµύρια σε δέκα χιλιάδες σηµεία πώλη-
σης σε ολόκληρη την Ελλάδα και για το ζήτηµα αυτό δεν
προβλέπεται ούτε µεταβατική διάταξη.

Το αποτέλεσµα δεν νοιάζει την Κυβέρνηση. ∆εν τη νοιάζει το
«αλαλούµ» που θα δηµιουργηθεί, η ταλαιπωρία των πολιτών, το
κόστος που θα µετακυληθεί στους καταναλωτές, πολλοί από
τους οποίους είναι αγρότες, είναι ηλικιωµένοι, είναι νέοι της γε-
νιάς των 700 και λιγότερων ευρώ και τους οποίους ήδη επιβά-
ρυνε πρόσφατα η Κυβέρνηση µε άλλο νοµοθέτηµα σχετικά µε τη
φορολογία των καρτοκινητών και των κινητών.

Σας νοιάζει, κύριοι της Κυβέρνησης, µόνο να δείξετε πως κάτι
κάνατε. Ουσιαστικά, όµως, κάνατε µία «τρύπα στο νερό». Αυτό
που κάνετε είναι ότι «κλείνετε το µάτι» στις πιο ακραίες αυταρχι-
κές αντιλήψεις για το νόµο και την τάξη. Αντιλήψεις που ταιριά-
ζουν γάντι µε την τροπολογία σας για τις κάµερες, η οποία
αποτελεί ένα ακόµα αδιαφανές και ανεξέλεγκτο πλήγµα στα δι-
καιώµατα των πολιτών.

Όµως -και αυτό είναι γεγονός- η κοµµατικοποίηση από τη µια
και η απαξίωση από την άλλη και της ΕΛΑΣ και της Αντιτροµο-
κρατικής Υπηρεσίας, αλλά και η ουσιαστική διάλυση του σω-
φρονιστικού συστήµατος, δεν «ξεπλένονται» µε τέτοιου είδους
νοµοθετήµατα, γιατί εσείς αυτό που ουσιαστικά επιχειρείτε να
κάνετε είναι να ρίξετε στάχτη στα µάτια των πολιτών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς -και θέλω να το τονίσω αυτό- δεν είµαστε θιασώτες της

ανωνυµίας. Είµαστε εραστές της υπευθυνότητας, είµαστε υπο-
στηρικτές των επώνυµων και των ενεργών πολιτών. Όµως, δεν
µπορούµε να ψηφίσουµε ένα σχέδιο νόµου, όπως το συγκεκρι-
µένο που αποσκοπεί µόνο να ρίξει στάχτη στα µάτια αυτών των
πολιτών.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΛΑΟΣ κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, εφόσον ήδη γνωρίζετε ότι εµείς

ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός υπερψηφίζουµε αυτή την
πρόταση την οποία φέρνετε, θέλω να σας παρακαλέσω να µην τη
«ξε-νοµοθετήσετε» σε λίγες µέρες. ∆ιότι δεν σας κρύβω ότι µε
τον τρόπο που νοµοθετεί η παρούσα Κυβέρνηση, κάθε φορά που
αναγκάζοµαι να συµφωνήσω µε µία πρότασή σας, τρέµω µήπως
µετά από δύο-τρεις µήνες έρθετε και το αλλάξετε.

Αναφέροµαι στην πρόσφατη απόφαση να αλλάξετε το νόµο
που ψηφίσατε εσείς οι ίδιοι πριν από µερικούς µήνες περί της
δηµοσιεύσεως των δηµοσκοπήσεων µέχρι τις εκλογές. Ασχέτως
τού τι είναι σωστό ή τι δεν είναι, η ιδέα ότι µία Κυβέρνηση κατα-
φέρνει να νοµοθετεί και να ακυρώνει το δικό της νοµοθέτηµα σε
τόσο σύντοµο χρονικό διάστηµα, δείχνει αν µη τι άλλο ότι νοµο-
θετείτε πάρα πολύ πρόχειρα. Και αυτό είναι εξαιρετικά επίφοβο.

Πάω τώρα στο προκείµενο θέµα. Άκουσα µε πολύ µεγάλη προ-
σοχή τον συνάδελφο εισηγητή του ΠΑΣΟΚ και τα επιχειρήµατα,
τα οποία ανέπτυξε, για να καταψηφίσει το ΠΑΣΟΚ την παρούσα
πρόταση. ∆εν αναφέροµαι καθόλου στα κόµµατα της Αριστεράς,
διότι τα κόµµατα της Αριστεράς έχουν µία συνεπή συγκεκριµένη
ιδεολογία -ούτως ή άλλως το κράτος γενικώς δεν τους πολυα-
ρέσει ούτε και ο νόµος- και εν πάση περιπτώσει, ως κόµµατα που
δεν πρόκειται να ασκήσουν ποτέ εξουσία, µπορούν να λένε και
µια κουβέντα παραπάνω.

Εσείς, όµως, ως κόµµα που αύριο πιθανό και να είστε Κυβέρ-
νηση, καταλαβαίνετε τι κάνετε; Είναι σχεδόν βέβαιο ότι αν …

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Χτυπήστε και ξύλο!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ναι, βεβαίως, το χτύπησα

-και φτύνοµαι κιόλας!- αλλά µε αυτά που κάνετε, κύριε συνά-
δελφε, είναι αδύνατον να µην πάρουν την εξουσία, αφού κάνετε
ό,τι µπορείτε, για να κερδίσουν. Θερµά συγχαρητήρια!

Επανέρχοµαι, όµως. Θα είµαστε εδώ, σ’ αυτό το Κοινοβούλιο
–τουλάχιστον εµείς του ΛΑΟΣ οπωσδήποτε, ενώ, δυστυχώς, αρ-
κετοί από τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµο-
κρατίας θα λείπουν- που θα έρχεστε εσείς να εισηγείστε το
παρόν νοµοθέτηµα, εάν δεν περνούσε σήµερα, διότι εσείς που
θα ασκήσετε εξουσία ή που είχατε ασκήσει στο παρελθόν ξέρετε
ότι υπάρχουν πραγµατικά προβλήµατα που πρέπει να λυθούν.
Και απορώ πραγµατικά: ∆εν σας προκαλεί κάποιο δέος ότι µπο-
ρεί αύριο να αρχίσετε να λέτε τα ακριβώς αντίθετα; Προφανώς,
όχι, διότι αυτό έχετε συνηθίσει να κάνετε σε όλη σας την πολιτική
διαδροµή.

Πάµε, όµως, στη λογική εξέταση των επιχειρηµάτων.
Επιχείρηµα πρώτο: Προσβάλλονται –λέει- τα ανθρώπινα δι-

καιώµατα και «κλείνει το µάτι» η Κυβέρνηση στις πιο σκοτεινές
δυνάµεις του φασισµού, του νόµου και της τάξεως κ.λπ..

∆εν το είχα καταλάβει. Έχω δύο κινητά. Και τα δύο είναι επώ-
νυµα. ∆εν ήξερα ότι καταπατώ τα ανθρώπινά µου δικαιώµατα,
παίρνοντας αριθµούς κινητού επωνύµους. Για να το καταλά-
βουµε, ας µιλήσουµε λίγο σοβαρά: Ποιος είναι αυτός που έχει
λόγο και θέλει να έχει ανώνυµη γραµµή; Μόνο όποιος θέλει να
κρύψει κάτι. Κανένας άλλος. Όλοι οι υπόλοιποι πολίτες εµπι-
στεύονται το κράτος, το οποίο ούτως ή άλλως γνωρίζει από χί-
λιες δυο άλλες πλευρές –είτε από την Εφορία είτε από την
Πολεοδοµία είτε από την ιδεολογία είτε από οτιδήποτε άλλο- τα
προσωπικά του δεδοµένα. ∆εν περιµένει το κράτος να µάθει τα
πρόσωπα από τον αριθµό του κινητού τηλεφώνου. Άρα, αυτός
που θέλει -ντε και καλά- να έχει ανώνυµο αριθµό τον θέλει, γιατί
θέλει να κρύψει κάτι. Αυτό, λοιπόν, που έχουµε να συζητήσουµε
εδώ στα σοβαρά είναι αν το πρόβληµα της ασφαλείας που αντι-
µετωπίζει σήµερα η Ελλάδα είναι τέτοιο που να αξίζει τον κόπο
να κάνουµε αυτήν την παραχώρηση ή αν είναι τόσο µεγάλο που
να πρέπει να αντιµετωπίζουµε αυτό το πρόβληµα µε µεγαλύτερη
προσοχή.

Σε µια χώρα, όπου τους τελευταίους µήνες έχουµε ζήσει την
«σέκτα των µουρλών», τον Επαναστατικό Αγώνα, τους αντιεξου-
σιαστές και όλα τα υπόλοιπα τα οποία ξέρουµε, το να συζητάµε
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για το αν στην Ελλάδα υπάρχει τέτοιο πρόβληµα ασφαλείας που
να µας αναγκάζει να είµαστε πιο προσεκτικοί νοµίζω ότι ούτε καν
σηκώνει συζήτηση. Εάν υπάρχει µια χώρα στην Ευρώπη που πρέ-
πει να γίνει τέτοια συζήτηση, σίγουρα είναι η Ελλάς.

Όµως, πώς να κάνουµε συζήτηση, κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, όταν στην Ελλάδα έχει χαθεί η λογική; Μιλάµε για το πα-
νεπιστηµιακό άσυλο και περιµένουµε τη Νέα ∆ηµοκρατία να
πάρει πρωτοβουλία. Ο Πρωθυπουργός στην τελευταία οµιλία του
προ των Ευρωεκλογών είπε ότι αν διαπιστώσει πως δεν λειτουρ-
γεί ο νόµος για το άσυλο, θα τον αλλάξει. Αναρωτιέµαι πόσα χρό-
νια, πόσους αιώνες, πόσες χιλιετίες πρέπει να καίγονται τα
ελληνικά πανεπιστήµια, για να καταλάβει ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός ότι δεν λειτουργεί ο νόµος.

Προχθές πήγαν οι αξιολογητές της διοίκησης πανεπιστηµίου
στη Φιλοσοφική Σχολή Αθηνών. Μπήκαν σε µία αίθουσα, για να
ξεκινήσει η αξιολόγηση του Πανεπιστηµίου. Πήγαν απ’ έξω πέντε
αντιεξουσιαστές, τους κλείδωσαν επί εννέα ώρες µέσα στην αί-
θουσα και δεν τους άφηναν να πηγαίνουν ούτε για την ανάγκη
τους! Και συζητάµε τώρα εµείς για το αν πρέπει να καταργηθεί
το άσυλο ή όχι!

Κατά τον ίδιο ακριβώς τρόπο συζητάµε σήµερα και το θέµα
των κινητών τηλεφώνων. Και ακούω τώρα το δεύτερο επιχείρηµα,
το οποίο είναι το εξής: Υπάρχουν χώρες που δεν έχουν προχω-
ρήσει στην άρση της ανωνυµίας –άκουσα µεταξύ αυτών και τη
Σουηδία- και άρα, αφού υπάρχουν χώρες, γιατί εµείς να είµαστε
µε αυτές που έχουν την επωνυµία και να µην είµαστε µε τις
χώρες που έχουν την ανωνυµία; Μα, τι είδους επιχείρηµα είναι
αυτό;

Πρώτα απ’ όλα, µια σοβαρή κοινωνία δεν ετεροκαθορίζει τη
στάση της. Ήδη από την εποχή του Επιταφίου του Θουκυδίδου
είπε ο µέγας Θουκυδίδης στον Επιτάφιο του Περικλέους το πε-
ρίφηµο: «Χρώµεθα γαρ πολιτεία ου ζηλούση τοις των πέλας νό-
µοις». Θεωρήθηκε µεγάλος ο λόγος, γιατί είπε: «Έχουµε
πολίτευµα που δεν ζηλεύει τους νόµους των άλλων». ∆εν πήγε να
πει ο ρήτωρ: «Χρώµεθα γαρ πολιτεία ζηλούση τοις των πέλας νό-
µοις», που θέλει δηλαδή να κάνει ό,τι κάνουν οι άλλοι. Άρα, δεν
µας ενδιαφέρει τι κάνουν οι άλλοι!

Αυτό που µας ενδιαφέρει είναι το εξής: Το χρειαζόµαστε στην
Ελλάδα; Έχουµε στην Ελλάδα πρόβληµα ασφαλείας; Έχουµε
«µουρλούς» που παίρνουν τα όπλα και πυροβολούν; Προχθές
πάλι πυροβολούσαν την κλούβα των ΜΑΤ. Έχουµε άλλους
«µουρλούς» που πετούν µολότοφ όποτε τους καπνίσει και συ-
νεννοούνται µέσω κινητών τηλεφώνων πώς θα µαζευτούν, για να
κάψουν τα µαγαζιά; Έχουµε τέτοια προβλήµατα; Έχουµε. Ωραία.
Αφού τα έχουµε, θέλουµε να τα λύσουµε;

Ακούστηκε και το επιχείρηµα: «Μα, αφού όλα µπαίνουν µε
roaming από άλλες χώρες». Αυτό, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας
πω ότι αυτό είναι ένα υπαρκτό τεχνικό ζήτηµα.

Πολύ ωραία! Αφού υπάρχει το roaming, άρα κάποιος θα ξε-
φεύγει, άρα µην το κάνουµε καθόλου. Η σωστή απάντηση σ’
αυτό είναι να δούµε ποια περιθώρια νοµοθεσίας υφίστανται και
ποιες πρωτοβουλίες σε επίπεδο Ευρώπης, ώστε να µη δίνουµε
roaming στην Ελλάδα σε κινητά που είναι ανώνυµα. ∆εν κατά-
λαβα. Όποιος µπαίνει στην Ελλάδα, θα πρέπει να έχει κινητό
επώνυµο. Εάν δεν έχει κινητό επώνυµο, να µην του δίνουµε σύν-
δεση και να το επιβάλουµε στις δικές µας εταιρείες, αφού θέ-
λουµε να προστατεύσουµε την κοινωνία µας. Αυτή είναι η
απάντηση στο roaming και όχι αφού υπάρχει roaming να µην το
κάνουµε καθόλου.

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα είναι να επικρα-
τήσει η λογική. Στην Ελλάδα υπάρχει σοβαρό πρόβληµα ασφά-
λειας και ειδικά το ΠΑΣΟΚ που είναι ένα κόµµα που προσδοκά να
κυβερνήσει, πρέπει να δείχνει υπευθυνότητα και δεν µπορεί να
παλιµπαιδίζει ακολουθώντας την Αριστερά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βασική υποχρέωση κάθε ευνο-

µούµενου κράτους είναι να εγγυάται συνθήκες ασφάλειας στους

πολίτες του. Σε όλο τον κόσµο οι κοινωνίες αξιοποιούν τις σύγ-
χρονες τεχνολογίες και τα επιτεύγµατα της επιστήµης για την
αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας και της τροµοκρατίας. Οι
νέες τεχνολογίες αναµφίβολα έχουν εισβάλει στη ζωή µας για τα
καλά τα τελευταία χρόνια και έχουν αλλάξει την καθηµερινότητά
µας. Παρ’ότι στις περισσότερες περιπτώσεις µας έχουν διευκο-
λύνει λειτουργώντας ως αναπτυξιακοί µοχλοί, σε άλλες έχουν
αναδειχθεί παθογένειες που πρέπει να αντιµετωπιστούν.

Η νέα εποχή µας φέρνει αντιµέτωπους µε µια διαφορετική
πραγµατικότητα, καθώς οι νέες τεχνολογίες έχουν καταστεί, πολ-
λές φορές, ανεξέλεγκτες και επικίνδυνες στα χέρια κακοποιών.
Ο συντονισµός του κυκλώµατος που πρόσφατα εξαρθρώθηκε
µέσα από τις φυλακές, µαρτυρά του λόγου το αληθές. Το νοµικό
οπλοστάσιο στις περισσότερες περιπτώσεις έπεται και προσπα-
θεί να παρακολουθήσει τις εξελίξεις ασθµαίνοντας, αδυνατώντας
να κινηθεί παράλληλα µε αυτές. Κάτι αντίστοιχο συµβαίνει και µε
τη χρήση των κινητών τηλεφώνων, η οποία είναι άµεσα συνδε-
δεµένη µε την αλµατώδη αύξηση των δυνατοτήτων της τεχνο-
λογίας. Στην περίπτωση αυτή το νοµοθετικό πλαίσιο δεν είχε τα
ανακλαστικά να παρακολουθήσει τις πολυεπίπεδες συνέπειες
της τόσο µαζικής χρήσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αδιαµφισβήτητο ότι η
µέχρι σήµερα ανωνυµία των κατόχων καρτοκινητών διευκόλυνε
τη δράση τροµοκρατικών οµάδων, δουλεµπόρων, κυκλωµάτων
διακίνησης ναρκωτικών, µαστροπείας και κάθε παραβατικής συ-
µπεριφοράς. Η νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης κινεί-
ται προς τη σωστή κατεύθυνση, καθώς έρχεται να καλύψει
αιτούµενα που συν τω χρόνω έχουν εµφανιστεί. Στο πλαίσιο
αυτό, άλλωστε, εντάσσεται και η απόφαση για την ενεργοποίηση
των καµερών για τη δηµόσια ασφάλεια και την προστασία της
ζωής, της περιουσίας των πολιτών. Στο ίδιο σκεπτικό εντάσσε-
ται και η τροπολογία που επιτρέπει τη δηµιουργία τράπεζας γε-
νετικού υλικού για τη διενέργεια ανάλυσης DNA σε όλες τις
περιπτώσεις τέλεσης κακουργηµάτων και πληµµεληµάτων που
τιµωρούνται µε ποινή φυλάκισης τουλάχιστον τριών µηνών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου,
που παρέχει τη νοµική δυνατότητα να ταυτοποιούνται χρήστες
καρτοκινητών τηλεφώνων, κινείται εντός των συνταγµατικών
ορίων, προχωρά στην ταυτοποίηση στοιχείων των κατόχων και
χρηστών υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, κάνοντας παράλληλα
απολύτως σεβαστές τις διατάξεις περί προσωπικών δεδοµένων
που καλύπτονται από το απόρρητο και αφορούν στο περιεχό-
µενο των επικοινωνιών. Αυτό που ουσιαστικά προωθείται είναι η
εξοµοίωση στην αντιµετώπιση των συνδροµητών κινητής τηλε-
φωνίας που έχουν συµβόλαια παροχής υπηρεσιών µε τους ανώ-
νυµους χρήστες συνδέσεων µε προπληρωµένο χρόνο οµιλίας,
τους χρήστες, µε άλλα λόγια, καρτοκινητών τηλεφώνων. Η εξί-
σωση αυτή φαντάζει δίκαιη και αυτονόητη, έχει όµως πιο σύνθε-
τες διαστάσεις.

Σε µία χώρα όπου τα κινητά είναι πολύ περισσότερα από τους
κατοίκους της η διαχείριση του προβλήµατος έχει διπλό στόχο.
Από τη µία είναι αναγκαίο να επιτευχθεί η πρόληψη και η αντιµε-
τώπιση ποινικών αδικηµάτων, τροµοκρατικών ενεργειών ή άλλων
παραβατικών συµπεριφορών και από την άλλη να διατηρηθεί η
συνδροµητική βάση των εταιρειών χωρίς οι ίδιες να επιβαρυν-
θούν σε µία διεθνώς δύσκολη οικονοµικά περίοδο µε υποχρεώ-
σεις από έναν τέτοιο πελατειακό επαναπροσδιορισµό. Ας µη
λησµονούµε πως µιλάµε για περίπου εννέα εκατοµµύρια χρήστες
καρτοκινητών τηλεφώνων, γι’ αυτό και προκειµένου να υπάρξει
ο κατάλληλος προπαρασκευαστικός χρόνος παρέχεται περιθώ-
ριο ενός έτους στις εταιρείες κινητής τηλεφωνίας ώστε να προ-
σαρµοστούν τεχνικά και λειτουργικά, να ενηµερώσουν ατελώς
τους συνδροµητές τους και να συµµορφωθούν εν γένει µε τις
διατάξεις του παρόντος σχεδίου νόµου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πάροχος περιορίζεται ανα-
φορικά µε τη συγκέντρωση στοιχείων στο πλαίσιο που το σχέδιο
νόµου ορίζει. ∆εν αφήνεται κανένα περιθώριο παρερµηνειών,
αναφορικά µε τις θεσµικές διασφαλίσεις και τις εγγυήσεις που
παρέχονται. Η πρόσβαση στα αρχεία των εταιρειών από τις διω-
κτικές αρχές τελεί βεβαίως υπό τον έλεγχο των δηµοκρατικών
εγγυήσεων που το Σύνταγµά µας παρέχει.
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Η άρση του απορρήτου των επικοινωνιών προστατεύεται
ρητώς από το Σύνταγµα και δεν αποτελεί ζήτηµα του παρόντος
σχεδίου νόµου. Αυτό που πρέπει να προσεχθεί ιδιαίτερα είναι οι
όποιες δράσεις να µην οδηγήσουν µία αγορά δυναµική και και-
νοτόµο στον κατήφορο. Για το σκοπό αυτό άλλωστε δεν απαι-
τείται και ταυτοποίηση κάθε συσκευής. Πιστεύω πάντως πως µε
παράλληλη δέσµη δράσεων από τα συναρµόδια Υπουργεία ∆ι-
καιοσύνης και ∆ηµόσιας Τάξης θα οδηγηθούµε άµεσα σε απτά
αποτελέσµατα αντιµετώπισης της εγκληµατικότητας χωρίς να
διαταράξουµε τη λειτουργία των ενδιαφεροµένων επιχειρήσεων,
ούτε βεβαίως να φαλκιδεύσουµε κατοχυρωµένες ελευθερίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα υπεισέλθω σε άλλες λε-
πτοµέρειες των επιµέρους άρθρων του σχεδίου νόµου, όµως θα
ήθελα να σηµειώσω ότι τα ζητήµατα της ασφάλειας και της δη-
µόσιας τάξης βρίσκονται ψηλά στην ατζέντα των προτεραιοτή-
των των πολιτών. Η πολιτική ηγεσία οφείλει να αφουγκράζεται
τις ανησυχίες αυτές που απεικονίζουν τις περισσότερες φορές
µια ζοφερή πραγµατικότητα.

Παράλληλα όµως δεν πρέπει να υποτιµάµε και την επιστηµο-
νική, εγκληµατολογική προσέγγιση που λέει πως τα φοβικά σύν-
δροµα των πολιτών δεν είναι πάντα ευθέως ανάλογα µε το
πραγµατικό επίπεδο της εγκληµατικότητας. Συνεπώς όλοι οφεί-
λουµε να είµαστε προσεκτικοί έτσι ώστε να µην οδηγούµαστε σε
υπερβολές.

Από την άλλη µεριά δεν πρέπει να τροφοδοτούνται και αντί-
στροφα φοβικά σύνδροµα καταπάτησης των δικαιωµάτων των
πολιτών από τη λήψη µέτρων όπως κι αυτά που προωθεί το
Υπουργείο Μεταφορών και Επικοινωνιών καθόσον η δηµοκρατία
µας είναι πλέον εµπεδωµένη και το Σύνταγµά µας δεν δίνει πε-
ριθώρια παρερµηνειών.

Θεωρώ ότι το παρόν σχέδιο νόµου ισορροπεί µεταξύ των δι-
καιωµάτων των χρηστών κινητής τηλεφωνίας και των αναγκών
θωράκισης της ασφάλειας και της δηµόσιας τάξης, γι’ αυτό και
σας καλώ να το υπερψηφίσετε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. ∆αµανάκη.

ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία

ότι η ελληνική κοινωνία εξελίσσεται γοργά. Θα έλεγα ότι µεταλ-
λάσσεται σε µια κοινωνία όπου υπάρχουν πια σε πολύ µεγάλο
βαθµό η ανασφάλεια και ο φόβος. Όλοι έχουµε την αίσθηση ότι
οι συµπολίτες µας φοβούνται. Γιατί φοβούνται; Αν έπρεπε να
απαντήσω µε µία µόνο φράση θα έλεγα ότι οι πολίτες φοβούνται
διότι έχουν την αίσθηση ότι οι εξελίξεις τους υπερβαίνουν. Αυτά
τα οποία συµβαίνουν γύρω τους στον κόσµο όπου ζουν, σ’ έναν
κόσµο πολύπλοκο, σύνθετο, που τρέχει πάρα πολύ γρήγορα, όλα
αυτά υπερβαίνουν τη συνείδηση και τον τρόπο σκέψης του κα-
θενός από µας.

Η τεχνολογική εξέλιξη είναι τελικά η ευχή και η κατάρα και του
περασµένου αιώνα και του δικού µας, γιατί αλλάζει τα πράγµατα
µε ένα ρυθµό που πραγµατικά δεν µπορούµε να τον παρακο-
λουθήσουµε. Οι οικονοµικές εξελίξεις, αυτές που συνηθίσαµε να
αποκαλούµε «παγκοσµιοποίηση» εν συντοµία, κάνουν τους πο-
λίτες να πιστεύουν ότι δεν έχουν πια καµµία εξασφάλιση ούτε
για το εργασιακό τους µέλλον ούτε για το εισόδηµά τους ούτε γι’
αυτό που παλιότερα αποκαλούσαν «σύνταξη» και «ασφάλεια των
γηρατειών».

Και από την άλλη, η αδυναµία του εθνικού κράτους να υπερα-
σπίσει τα δικαιώµατα των πολιτών στη σηµερινή κατάσταση, οδη-
γεί σε καταστάσεις όπου πραγµατικά όλο και περισσότερο οι
πολίτες κάθε χώρας αισθάνονται ότι οι αποφάσεις παίρνονται
κάπου αλλού, όχι στην πατρίδα τους, στις Βρυξέλλες για την Ευ-
ρώπη, στην Αµερική, στην Κίνα που κυριαρχεί οικονοµικά, στην
Ινδία και δεν ξέρω πού αλλού.

Όλα αυτά µαζί µε τα µεταναστευτικά ρεύµατα που µεγαλώ-
νουν, εντείνονται, φουσκώνουν και είναι πολύ δύσκολο να ελεγ-
χθούν δηµιουργούν µια κατάσταση που δεν έχει πραγµατικά
προηγούµενο. Νοµίζω ότι όλα αυτά εκφράζονται µε ένα αίσθηµα
ανασφάλειας που οδηγεί και σε µια απαξίωση και µια αίσθηση

αποτυχίας της πολιτικής να µπορέσει να ρυθµίσει όλα αυτά,
όπως και σε µια συντηρητικοποίηση της κοινωνίας.

Ένας πολύ µεγάλος άνθρωπος είχε πει κάποτε ότι για µια κοι-
νωνία δεν υπάρχει τίποτε χειρότερο, τίποτε που να φοβάται πε-
ρισσότερο από τον ίδιο το φόβο. Νοµίζω ότι στην Ελλάδα,
ακούγοντας και τη συζήτηση που προηγήθηκε, βρισκόµαστε
ακριβώς σ’ αυτό το σηµείο.

Απέναντι σ’ αυτό το συναίσθηµα, κύριοι συνάδελφοι, σε όλο
τον κόσµο υπάρχουν δύο τρόποι αντιµετώπισης και εµφανίζονται
πια και στα κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και σε άλλες
χώρες δύο βασικοί τρόποι αντιµετώπισης αυτού του αισθήµατος
της ανασφάλειας και του φόβου που διαµορφώνεται.

Η µία είναι η άποψη της ∆εξιάς. Λέω το «∆εξιά» χωρίς καµµία
διάθεση να οξύνω τη συζήτηση ή να προσδώσω κάποιο, εάν θέ-
λετε, ιδεολογικό πρόσηµο σε αυτή, αλλά είναι γεγονός ότι µία
είναι η άποψη της ∆εξιάς και της Ακροδεξιάς, η οποία απαντά σε
αυτό το συναίσθηµα. Με ποιο τρόπο; Λέει «να βοηθήσουµε τις
∆ιωκτικές Αρχές να κάνουν τη δουλειά τους. Αυτός είναι ο ένας
βασικός άξονας αντιµετώπισης αυτού του προβλήµατος». Ου-
σιαστικά, δηλαδή, δηµιουργείται το υπόβαθρο για να ενισχυθούν
αυταρχικοί και αστυνοµικοί µηχανισµοί και να υπάρξει ενίσχυση
της αυθαιρεσίας.

Και βεβαίως, µέσα στο πλαίσιο µιας Κοινοβουλευτικής ∆ηµο-
κρατίας αυτά µπορούν να ελεγχθούν, αλλά υπάρχει πάντα ο κίν-
δυνος να οδηγηθούµε σε µια κατάσταση όπου οι µισοί πολίτες θα
παρακολουθούν τους άλλους µισούς. Αυτή η λογική –την ακού-
σαµε και εδώ, την ακούµε ιδιαίτερα από τους Βουλευτές του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού- οδηγεί πού, κύριε Βουλευτές; Στο
να θεωρήσουµε πως οτιδήποτε έχει σχέση µε την ελευθερία του
πολίτη, µε τα ατοµικά του δικαιώµατα, µε την υπεράσπιση της
προσωπικότητάς του είναι αγαθό ήσσονος σηµασίας σε σχέση
µε τη διευκόλυνση των ∆ιωκτικών Αρχών.

«Γιατί τάχα µου» ακούστηκε εδώ: «Είναι δικαίωµα του πολίτη
να έχει µη καταγραφόµενο καρτοκινητό; Να διευκολύνουµε τις
Αρχές». ∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία, κύριοι Βουλευτές, ότι
εάν όλοι µας κυκλοφορούσαµε µε έναν αριθµό γραµµένο πάνω
στα ρούχα µας, θα διευκολύναµε πολύ περισσότερο τις ∆ιωκτι-
κές Αρχές. Αυτή είναι, όµως, η κοινωνία που ονειρευόµαστε;

Απέναντι σ’ αυτήν την προσπάθεια, υπάρχει η προσπάθεια που
γίνεται ευρύτερα από την κοινωνική Αριστερά σε όλο τον κόσµο,
η οποία προσπαθεί να συνθέσει αυτές τις δύο βασικές αξίες: Από
τη µια µεριά, τα ατοµικά και κοινωνικά δικαιώµατα και από την
άλλη, τη διασφάλιση ενός αισθήµατος κοινωνικής ασφάλισης και
ασφάλειας.

∆εν θα ισχυριστώ ότι είναι εύκολο, κύριοι συνάδελφοι. Θα µι-
λήσω ευθέως. Είναι πολύ δύσκολο να συνθέσουµε αυτά τα δύο.
Είναι πολύ δύσκολο! Και θέλω να πω ότι πραγµατικά δείχνει πολύ
µεγάλη ευκολία η άποψη που ακούστηκε και εδώ ότι το µόνο που
υπάρχει είναι τα ατοµικά δικαιώµατα και τίποτε άλλο. Αυτή η
άποψη, επιτρέψτε µου να πω, ότι είναι και ελαφρώς υποκριτική.
Τι εννοούµε όταν λέµε ότι το µόνο που υπάρχει είναι τα ατοµικά
δικαιώµατα; Μα, η ίδια η θεσπισµένη κοινωνία είναι µια κοινωνία
η οποία περιορίζει τα ατοµικά δικαιώµατα. Η ίδια η πολιτική είναι
περιορισµός των ατοµικών δικαιωµάτων. Το Σύνταγµα είναι πε-
ριορισµός των ατοµικών δικαιωµάτων. Η ίδια η Κοινοβουλευτική
∆ηµοκρατία είναι περιορισµός.

Η σύγχρονη Αριστερά έχω τη γνώµη ότι δεν µπορεί να εκχω-
ρεί µε τέτοιες ευκολίες στη ∆εξιά και την Ακροδεξιά να διαχειρί-
ζεται…

(Σε αυτό το σηµείο κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
… να διαχειρίζεται αυτό το αίσθηµα της ανασφάλειας µε τέ-

τοιες αφέλειες.
Πού είναι το πρόβληµα; Το πρόβληµα είναι να οριστούν οι προ-

ϋποθέσεις. ∆ιατάξεις για τον περιορισµό των δικαιωµάτων έχουν
νόηµα, πρώτον, εάν µιλούµε για µια Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρα-
τική κοινωνία. Το λέω αυτό σε ορισµένους που στρέφονται στο
παρελθόν και λένε ότι επί δικτατορίας κάνατε το ένα και κάνατε
το άλλο. Ναι, το κάναµε, αλλά υπήρχε δικτατορία. Τώρα έχουµε
Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία.
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∆εύτερον, χρειαζόµαστε µια κυβέρνηση που δίνει εγγυήσεις
για σοβαρό διάλογο και εφαρµογή προϋποθέσεων. Έγιναν αυτά,
κύριε Υπουργέ; Υπήρξαν ανεξάρτητες αρχές που γνωµοδότη-
σαν; Αυτά όλα είναι υπερβολικές πολυτέλειες για ένα τέτοιο σο-
βαρό θέµα; Η εµπειρία άλλων χωρών δεν θα έπρεπε να
µελετηθεί; Και όχι µόνο των χωρών που αναφέρετε στην εισηγη-
τική έκθεση ότι έχουν προχωρήσει σε παρόµοια µέτρα, αλλά και
η εµπειρία των χωρών που δεν τα καθιέρωσαν τελικά, όπως είναι
η Μεγάλη Βρετανία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Υπάρχουν αυτές οι προϋποθέσεις; Υπάρχει αυτός ο διάλογος;
Υπάρχουν οι µηχανισµοί που δεν θα εκτραπούν, όταν αυτές τις
µέρες δηµοσιεύονται οι διάλογοι κινητών τηλεφώνων, όπου φαί-
νεται ότι η σύζυγος Υπουργού, διορισµένη στο γραφείο του, δέ-
χεται αιτήµατα για τακτοποιήσεις; Αυτά είναι σηµάδια
σοβαρότητας µηχανισµών που θα διαχειριστούν ζητήµατα πε-
ριορισµού της ελευθερίας των πολιτών;

Τέλος, είναι φανερό ότι υπάρχει ανάγκη ευρύτερου διαλόγου
στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Επειδή βασικό επιχείρηµα
του κυρίου Υπουργού είναι ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση µας καλεί
να προχωρήσουµε σε αυτή την κατεύθυνση, θέλω να πω µε τον
πιο σαφή τρόπο ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν µας επιβάλλει να
κάνουµε απολύτως τίποτα. Βρίσκεται στη φάση της συζήτησης.
Στη φάση της συζήτησης βρίσκεται και δεν έχει κανένα λόγο η
Ελλάδα να είναι από τους επισπεύδοντες.

Με δύο λόγια, κύριοι Βουλευτές, δεν είναι ακριβές αυτό που ει-
πώθηκε, ότι το ΠΑΣΟΚ αδιαφορεί για µέτρα που εξασφαλίζουν τη
δηµόσια ασφάλεια. Το ΠΑΣΟΚ θεωρεί ότι τα µέτρα αυτά χρειά-
ζονται προϋποθέσεις, οι οποίες σήµερα δεν υπάρχουν. Γι’ αυτό
καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο.

Και αντιλαµβανόµαστε την προσπάθεια που γίνεται από την
Κυβέρνηση ως προσπάθεια µιας πολιτικής σκοπιµότητας. Για να
το πω πιο απλά, επειδή στις τελευταίες εκλογές δεν προσεταιρι-
στήκατε τους ψηφοφόρους τους ΛΑΟΣ, προσπαθείτε τώρα να
προσεταιριστείτε την ατζέντα του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σειρά έχει ο Βου-

λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριος Αυγενάκης, αλλά
δεν είναι παρών στην Αίθουσα αυτήν τη στιγµή.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να κάνετε την παρέµβασή σας τώρα,
µιας και είχατε δηλώσει ότι θα τοποθετηθείτε µετά τον κ. Αυγε-
νάκη, δηλαδή µετά τον έκτο εγγραφέντα οµιλητή;

Και, κύριε Χάιδο, θα ακολουθήσετε εσείς.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-

κοινωνιών): Ναι, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε ανάµεσα σε µια

σαφή και εξ αρχής άρνηση της Ελάσσονος Αντιπολίτευσης και σε
µια πρόταση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να καταστούµε
οπαδοί της απραξίας και της αδράνειας, να αφήσουµε τις εξελί-
ξεις να τρέξουν και να µην κάνουµε τίποτα, γιατί ακόµα δεν έχει
εκδοθεί η κοινοτική οδηγία που µας επιβάλλει να κάνουµε κάτι.

Εµείς έχουµε άλλη αντίληψη για τα γεγονότα. Εµείς πιστεύ-
ουµε ότι η Ελλάδα δεν πρέπει να είναι ουραγός και παρακολου-
θητής, αλλά πρέπει να είναι δηµιουργός πολιτικής, ιδιαίτερα όταν
οι διεθνείς ή οι εθνικές συνθήκες που διαµορφώνονται µας οδη-
γούν σε αυτή την ανάγκη.

Ο κόσµος αλλάζει µε ραγδαίους ρυθµούς. Η ταχύτητα καθί-
σταται πια βασικό συστατικό της επιτυχίας. Οι εξελίξεις τρέχουν
γρηγορότερα από τους εθνικούς και από τον ευρωπαϊκό νοµο-
θέτη. Οι νέες τεχνολογίες προσδιορίζουν καθοριστικά την καθη-
µερινότητα των ανθρώπων και η γενικευµένη πλέον χρήση τους
δηµιουργεί νέους κινδύνους, αλλά και νέες ευκαιρίες.

Χρέος µιας υπεύθυνης πολιτείας είναι να δρα διορατικά, ώστε
οι κίνδυνοι να ελαχιστοποιούνται και οι ευκαιρίες να αξιοποιού-
νται. Αυτό πράττει σήµερα η Κυβέρνησή µας.

Με αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία, κυρίες και κύριοι, και
έχοντας διαγνώσει τις µέχρι τώρα επιπτώσεις των σύγχρονων τη-
λεπικοινωνιακών συστηµάτων και ιδιαίτερα της σύγχρονης κινη-
τής τηλεφωνίας, επιδιώκουµε να τοποθετηθούµε υπεύθυνα,
περιορίζοντας, όσο αυτό είναι εφικτό, τις επιπτώσεις που µπο-

ρεί να έχει η χρήση, κυρίως, του ανώνυµου καρτοκινητού, σε ζη-
τήµατα και εθνικής ασφάλειας και κοινωνικής ασφάλειας και κυ-
ρίως προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων.

Επισηµαίνουµε ότι στη χώρα µας υπάρχουν πάνω από
13.500.000 ανώνυµες καρτοκινητές συνδέσεις. Από αυτές εννέα
εκατοµµύρια είναι ενεργές, ενώ µόλις 5.000.000 είναι οι ταυτο-
ποιηµένες, συµβολαιοποιηµένες συνδέσεις.

Όπως ακούστηκε και προηγουµένως από τον κύριο συνά-
δελφο, 10.000-15.000 ανώνυµες ευκαιριακές συνδέσεις κατά
µέσο όρο δηµιουργούνται την ηµέρα, οι οποίες, κατά κανόνα,
χρησιµοποιούνται µία δυο φορές και µετά εγκαταλείπονται. Τι
σηµαίνει αυτό στην πράξη; Και απαντώ στα επιχειρήµατα που
ακούστηκαν από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και στην επι-
τροπή, ότι ζηµιώνεται ο καταναλωτής και χρήστης του καρτοκι-
νητού, διότι χρησιµοποιεί µόνο ένα κοµµάτι του χρόνου που έχει
αγοράσει και ωφελείται η εταιρεία, δηλαδή ο πάροχος, µε την
οποία περιέργως πώς, µε το συµφέρον της εταιρείας, της κάθε
εταιρείας ταυτίστηκε επίµονα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση κατά
την ανάπτυξη της επιχειρηµατολογίας της στην επιτροπή της
Βουλής και µου κάνει εντύπωση αυτό.

Τι προέχει τελικά για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση; Το συµ-
φέρον των εταιρειών και παρόχων ή το κοινωνικό και δηµόσιο
συµφέρον, η δηµόσια ασφάλεια, η προστασία των ανθρωπίνων
δικαιωµάτων;

Όπως προέκυψε από την έρευνα που κάναµε, τα περισσότερα
ειδεχθή εγκλήµατα που συντελούνται στην κοινωνία µας αξιο-
ποιούν τη χρήση του κινητού τηλεφώνου και κυρίως το ανώνυµο
µη ταυτοποιηµένο καρτοκινητό. Το φαινόµενο δεν είναι ελληνικό,
αλλά διεθνές.

Ρωτώ, λοιπόν, αυτούς που µας λένε ότι µε αυτήν τη ρύθµιση
θίγουµε ατοµικά και ανθρώπινα δικαιώµατα. Η διακίνηση ναρκω-
τικών που γίνεται µέσα από τα ανώνυµα καρτοκινητά, δεν προ-
σβάλλει ζητήµατα αξιοπρέπειας, αξίας του ανθρώπου και της
ζωής; Οι τροµοκρατικές επιθέσεις, οι ληστείες, οι απειλές, οι
εκβιάσεις, η εµπορία ανθρώπων, η απαγωγή παιδιών, η πορνεία,
η µαστροπεία, η λαθροµετανάστευση, που είναι τα κύρια εγκλή-
µατα που συντελούνται, όπως αποδεικνύουν όλες οι έρευνες, µε
τη χρήση κινητών και κυρίως ανωνύµων, µη ταυτοποιηµένων δη-
λαδή καρτοκινητών, δεν προσβάλλουν ανθρώπινα δικαιώµατα;
∆εν πρέπει η πολιτεία να αντιδράσει σ’ αυτό το φαινόµενο, δεν
πρέπει να απλώσει τον προστατευτικό της ιστό και σε αυτούς
τους ανθρώπους, οι οποίοι κινδυνεύουν κάθε φορά από το ορ-
γανωµένο ή το καθηµερινό έγκληµα; Ακόµα και η παρενόχληση
στην καθηµερινότητα είναι κάτι το οποίο πρέπει να αντιµετωπι-
στεί από µια υπεύθυνη πολιτεία.

Η νοµοθετική µας πρωτοβουλία είναι βέβαιο ότι από µόνη της
δεν αρκεί να θεραπεύσει πλήρως την εγκληµατικότητα. Άλλωστε
δεν είναι και αρµοδιότητα αυτού του Υπουργείου. Οι αρµόδιοι
Υπουργοί, στο µέτρο που εµπλέκονται µε αυτήν την πρωτοβου-
λία και τη χρεώνονται, γιατί την έχουν ενθαρρύνει, και ο κ. Μαρ-
κογιαννάκης και ο κ. ∆ένδιας στη συνέχεια, θα τοποθετηθούν
αύριο στη συζήτηση επί των άρθρων και θα πουν τις δικές τους
απόψεις. Θεωρούµε όµως ότι αυτή η πρωτοβουλία δηµιουργεί
ένα πρόσθετο εργαλείο στα χέρια των ∆ιωκτικών Αρχών, ώστε
να είναι πιο αποτελεσµατικές τόσο στη δίωξη του καθηµερινού
εγκλήµατος όσο και στη δίωξη του οργανωµένου εγκλήµατος.
Την ίδια στιγµή η πρωτοβουλία αυτή επιβεβαιώνει και θεσµικά τη
βούληση της πολιτείας να προστατεύσει τα δικαιώµατα των πο-
λιτών, την αξιοπρέπεια, την αξία, τη ζωή του ανθρώπου, τη δη-
µόσια ασφάλεια και την κοινωνική ειρήνη.

Καταθέτω στα Πρακτικά, επειδή ειπώθηκε από τον εισηγητή
της Αντιπολίτευσης, µια σειρά τελεσίδικων δικαστικών αποφά-
σεων σε επίπεδο Αρείου Πάγου, από τις οποίες προκύπτει ότι το
κινητό τηλέφωνο αποτέλεσε µέσο διάπραξης εγκληµάτων. Η δυ-
νατότητα δε ταυτοποίησης του κινητού οδήγησε σε εξιχνίαση
των υποθέσεων και σε τιµωρία των ενόχων.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προανα-
φερθείσες δικαστικές αποφάσεις οι οποίες βρίσκονται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
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Αντίστοιχα, θα ήθελα να αναφέρω το παράδειγµα που ακού-
στηκε προηγουµένως, ότι µόνο στην περιοχή της Θεσσαλονίκης
περίπου εβδοµήντα περιπτώσεις παραµένουν ανεξιχνίαστες, σο-
βαρών εγκληµάτων, όπως αυτά που σας προανέφερα, γιατί ακρι-
βώς δεν ήταν δυνατή, σύµφωνα µε το νοµικό πλαίσιο, µε το
θεσµικό πλαίσιο, η ταυτοποίηση των καρτοκινητών που χρησι-
µοποιούσαν οι εγκληµατίες οι οποίοι κινούνται ανάµεσά µας
ελεύθεροι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κοινωνία απαιτεί από τη Βουλή
των Ελλήνων την πρωτοβουλία που σήµερα αναπτύσσουµε και
πιστεύει στη συντριπτική της πλειονότητα ότι η ταυτοποίηση των
καρτοκινητών µπορεί να συµβάλλει στη µείωση της εγκληµατι-
κότητας.

Προς επιβεβαίωση αυτής της διαπίστωσης, επιτρέψτε µου να
καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής πρόσφατη έρευνα της εται-
ρείας «ALCO» που διενεργήθηκε µεταξύ 16 και 19 Ιουνίου 2009
σε ένα δείγµα περίπου οκτακοσίων ατόµων σε όλη τη χώρα, από
την οποία προκύπτει το συµπέρασµα ότι το 70,7% των πολιτών
πιστεύει πως η άρση της ανωνυµίας θα συµβάλλει στον περιορι-
σµό της εγκληµατικότητας.

Αξίζει τον κόπο να δείτε και τα άλλα συµπεράσµατα της έρευ-
νας που αποδεικνύει ότι αυτή τη στιγµή η Κυβέρνηση απαντά
στην αγωνία της ζώσας κοινωνίας και ότι οι απόψεις που εδώ
προηγουµένως υποστηρίξατε είναι αποξενωµένες από τη ζω-
ντανή ελληνική κοινωνία.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα έρευνα, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Σε αυτήν την κοινωνική απαίτηση απαντάει η σηµερινή µας νο-
µοθετική πρωτοβουλία, η οποία ετοιµάστηκε συστηµατικά µετά
από απόφαση του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης. ∆εν είναι
πρόσφατη, δεν είναι για λόγους εντυπώσεων, είναι µια πρωτο-
βουλία που ξεκίνησε πριν αρκετούς µήνες, ωρίµασε και τώρα πα-
ρουσιάζεται ενώπιον του Εθνικού Κοινοβουλίου. Με το σχέδιο
νόµου αυτό απαντούµε ουσιαστικά στην έκκληση του αρµοδίου
Επιτρόπου, του κ. Ζακ Μπαρό, τον οποίο επικαλεστήκατε κατά
κόρον σήµερα οι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Είπατε ότι σε ερώτηση των Ευρωβουλευτών σας είπε ότι δεν
υπάρχει σχετική οδηγία. Βεβαίως. Υπάρχει όµως η έκκληση του
Συµβουλίου Υπουργών, υπάρχει όµως και η έκκληση της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής. ∆ιαβάζω κείµενο του ίδιου του κ. Μπαρό, ο
οποίος επισηµαίνει ότι ο εντοπισµός της χρήσης προπληρωµέ-
νων καρτοτηλεφώνων θα µπορούσε να βελτιώσει τις εγκληµατο-
λογικές έρευνες και ιδίως αυτές που αφορούν σε σοβαρές
αξιόποινες πράξεις. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, λέει ο κ. Μπαρό,
έχει ήδη ζητήσει από τα κράτη-µέλη την ενηµέρωση αναφορικά
µε τις λύσεις που εφαρµόζουν, προκειµένου να ταυτοποιηθούν οι
χρήστες των µέσων επικοινωνίας, καθώς και το βαθµό της λει-
τουργικής αποτελεσµατικότητας των µέσων αυτών που έχουν
µέχρι τώρα χρησιµοποιήσει. Σε κάθε περίπτωση, λέει ο κ. Μπαρό,
η Ευρωπαϊκή Ένωση διατηρεί το δικαίωµα να προτείνει νοµοθε-
τικά µέτρα, εφ’ όσον από τα στοιχεία που θα συλλέξει από τα
κράτη-µέλη προκύπτει ότι τα µέτρα που λήφθηκαν δεν είναι απο-
τελεσµατικά για τη διασφάλιση του εντοπισµού της χρήσης προ-
πληρωµένων τηλεφώνων.

Κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, σας ρωτώ. Για να κά-
νουµε το αυτονόητο πρέπει να περιµένουµε να νοµοθετήσει η
Ευρωπαϊκή Ένωση ή πρέπει να κινηθούµε σε ευρωπαϊκό επίπεδο
ασκώντας την εθνική νοµοθετική µας αρµοδιότητα, να βγούµε
µια φορά πρωτοπόροι στην ιστορία αυτή και να µην είµαστε πα-
ρακολουθήµατα των ευρωπαϊκών πρωτοβουλιών; Ο κ. Μπαρό το
λέει άλλωστε: «Θα έρθει να αξιολογήσει τι έκανε το κάθε κρά-
τος-µέλος» και εµείς εκεί πρέπει να έχουµε κάνει πράγµατα για
το καλό των δικών µας πολιτών, όχι επειδή το λέει απλά η Ευ-
ρώπη.

Επιλέξαµε συνειδητά να κινηθούµε άµεσα, διατηρώντας την
πρωτοβουλία των κινήσεων σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Συζητήσαµε
κατ’ αρχάς µε τις εταιρείες κινητής τηλεφωνίας και στη συνέχεια
τις ενηµερώσαµε για τις αποφάσεις µας, ιεραρχώντας το δηµό-

σιο συµφέρον πάνω από το ιδιωτικό. Λάβαµε υπ’ όψιν το ήδη υφι-
στάµενο θεσµικό πλαίσιο σε ευρωπαϊκό επίπεδο, δηλαδή τις κοι-
νοτικές οδηγίες 95/46 για την προστασία των προσωπικών
δεδοµένων και φυσικά την 24/2006, η οποία λίγο έως πολύ αυ-
στηροποιεί το πλαίσιο και η οποία, επειδή είχε εκπνεύσει ο χρό-
νος ενσωµάτωσής της στην εθνική νοµοθεσία είναι και ισχύουσα,
µπορεί να την επικαλεστεί ο κάθε πολίτης. Σεβαστήκαµε από-
λυτα τα άρθρα 9 και 19 του Συντάγµατος. Καταθέτω τις δύο κοι-
νοτικές οδηγίες για να δείτε ότι το πλαίσιο που περιγράφουν
ουσιαστικά έχει σε µεγάλο βαθµό αντιµετωπίσει, εν µέρει, το ζή-
τηµα και χρειάζεται εξειδίκευση από τον εθνικό νοµοθέτη. Πα-
ρακαλώ να κατατεθεί στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προανα-
φερθείσες κοινοτικές οδηγίες, οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Εδώ για το άρθρο 9 και 19 θέλω να σας πω ότι εµείς ό,τι κά-
ναµε το κάναµε απολύτως συµβατό µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο και µε
το Ελληνικό Σύνταγµα και δεν αλλάξαµε πουθενά τους όρους
προστασίας του σκληρού πυρήνα των ατοµικών ελευθεριών και
δικαιωµάτων. Υπό αυτήν την έννοια είναι απολύτως έωλα τα επι-
χειρήµατα περί αντισυνταγµατικότητας της σηµερινής νοµοθετι-
κής πρωτοβουλίας στο Θερινό Τµήµα. ∆εν αλλάζει κάτι σε σχέση
µε την προστασία. Τεχνικές βελτιώσεις δηµιουργούνται για να
διευκολυνθούν οι διωκτικές αρχές να κάνουν τη δουλειά τους
εντός του υφισταµένου θεσµικού πλαισίου, που η Βουλή το έχει
ψηφίσει εν Ολοµελεία και σύµφωνα πάντοτε µε το Σύνταγµα. Πα-
ρακολουθήσαµε την πρακτική εµπειρία των άλλων ευρωπαϊκών
κρατών, της Γαλλίας, της Γερµανίας, της Ιταλίας, της Ισπανίας,
της Ολλανδίας, της Κύπρου, της Βουλγαρίας, της Ουγγαρίας,
της Σλοβακίας, αλλά και των κρατών εκτός Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, της Αυστραλίας, που ακούστηκε κατά κόρον, της Νορβη-
γίας, της Ελβετίας, της Ιαπωνίας, της Κίνας, της Βραζιλίας, της
Νοτίου Αφρικής και άλλων χωρών.

Μελετήσαµε τι έκαναν αυτές οι χώρες και γι’ αυτό πιστεύω ότι
είµαστε γρήγοροι και αποτελεσµατικοί. Καταθέτω στα Πρακτικά
έκθεση του ΟΟΣΑ που ουσιαστικά αποδεικνύει τι συνέβη και τι γί-
νεται αυτή τη στιγµή σε κάθε κράτος-µέλος του διεθνούς οργα-
νισµού για να καταρρίψω πλήρως τον ισχυρισµό ότι δεν
υπάρχουν σχετικές µελέτες στις οποίες βασιζόµαστε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα έκθεση, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Όλα αυτά τα κράτη δεν είναι αφελή και πήραν την πρωτοβου-
λία να ρυθµίσουν το ζήτηµα. ∆εν είµαστε εµείς οι έξυπνοι που
διαφοροποιούµαστε και θα ξυπνάµε µόνο όταν οι Έλληνες πολί-
τες γίνονται θύµατα όλων αυτών των εγκληµατικών ενεργειών.
Έχουµε ευθύνες και πρέπει να προτρέξουµε για να αντιµετωπί-
σουµε έγκαιρα τα φαινόµενα της εγκληµατικότητας.

Σηµαντικός οδηγός για εµάς υπήρξαν οι αποφάσεις και οι σχε-
τικές γνωµοδοτήσεις των ανεξαρτήτων αρχών της χώρας µας
που έχουν εκδοθεί κατά καιρούς όπως της Αρχής Προστασίας
∆εδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα. ∆εν θα σας απαντήσω εγώ
γιατί δεν ήρθαν στη Βουλή στην πρόσκλησή µας οι ανεξάρτητες
αρχές. Οι ίδιες θα απαντήσουν. Όµως, για λογαριασµό της Κυ-
βέρνησης µπορώ να σας πω ότι εµείς πήραµε όλες τις αποφά-
σεις τους, τις µελετήσαµε, τις λάβαµε απολύτως υπ’όψιν µας
στην πρωτοβουλία την οποία αναπτύσσουµε και τις καταθέτω
στα Πρακτικά για να δείτε πόσο συµβατές είναι µε το περιεχό-
µενο της νοµοθετικής πρωτοβουλίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προανα-
φερθείσες αποφάσεις , οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό καταρρίπτει ένα ακόµα επιχείρηµά σας. θέλω όµως, να
σας πω και κάτι ακόµα που το είχα ξαναπεί όταν γινόταν η Ανα-
θεώρηση του Συντάγµατος το 2001. Οι ανεξάρτητες αρχές δεν
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συννοµοθετούν. Μην παραιτείστε εύκολα από το δικαίωµα των
αιρετών εκπροσώπων του λαού, από το δικαίωµα που έχει το Κοι-
νοβούλιο να ορίζει αυτό το θεσµικό πλαίσιο. Γνωµοδοτούν και
παρακολουθούν την εφαρµογή του θεσµικού πλαισίου στην
πράξη ώστε να τηρείται µε συνέπεια.

Επίσης, είναι χαρακτηριστική η µελέτη που έχω στα χέρια µου
τόσο από την Ισπανία που αντιµετώπισε πάρα πολλά φαινόµενα
εγκληµατικότητας µέσω καρτοκινητών για ζητήµατα που κυρίως
έχουν να κάνουν µε δικαιώµατα του παιδιού και µε άλλα εγκλή-
µατα, όσο και η έκθεση για την αντιµετώπιση της εµπορίας αν-
θρώπων, η οποία εκπονήθηκε από το Συµβούλιο της Ευρώπης.
Αυτό απαντά στο έωλο επιχείρηµά σας, κύριοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ότι δεν υπάρχουν µελέτες.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ.
Ευριπίδης Στυλιανίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα µελέτη και την προαναφερθείσα έκθεση, οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να, δύο µελέτες οι οποίες δείχνουν και το διεθνές περιβάλλον
και αποδεικνύουν την ορθότητα των συλλογισµών µας.

Έχοντας ολοκληρώσει όλη αυτή τη συστηµατική προετοιµα-
σία, προχωρήσαµε σε κοινοβουλευτική διαβούλευση όπως αυτή
ορίζεται µε το καινούργιο άρθρο 36 του Κανονισµού της Βουλής
το οποίο εγκαινιάσαµε στη λειτουργία του, γιατί µας δίνει τη δυ-
νατότητα να ενηµερώσουµε και να µην αιφνιδιάσουµε τα κόµ-
µατα της Αντιπολίτευσης. Ήρθαµε στη Βουλή, ενηµερώσαµε τον
Πρόεδρο της Βουλής, ενηµερώσαµε τα κόµµατα για να µην αιφ-
νιδιαστούν και να έρθουν προετοιµασµένα και κάναµε τη σχετική
συζήτηση αναλαµβάνοντας άµεσα τις πρακτικές νοµοθετικές
πρωτοβουλίες.

Εµείς δεν είµαστε ούτε πρεσβευτές της αδράνειας ούτε προ-
τείνουµε την απραξία σε φαινόµενα τα οποία πλήττουν τα δικαι-
ώµατα των πολιτών. Με το σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα
στη Βουλή, ουσιαστικά προστατεύουµε τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα και βελτιώνουµε τη δηµόσια ασφάλεια χωρίς να περιορί-
ζουµε την πραγµατική ελευθερία των πολιτών. Εξισώνουµε τους
κατόχους των συµβολαιοποιηµένων κινητών µε τους συνδροµη-
τές των ανωνύµων καρτοκινητών. ∆εν αλλάζουµε κάτι. ∆ηµιουρ-
γούµε µία ισότητα στο χρήστη. Οι πάροχοι καταγράφουν και
διατηρούν τα στοιχεία των συνδροµητών αντιστοιχώντας τα µε
αυτά της κάρτας SIM ή USIM ή όποια άλλη µορφή έχει αυτή µε
βάση τις τεχνολογικές εξελίξεις. Ουσιαστικά αναλαµβάνουν και
οι πάροχοι την ευθύνη τους έναντι της πολιτείας, γιατί αυτοί είναι
οι διαχειριστές των προσωπικών δεδοµένων.

Αναφέρθηκε στην επιτροπή από τον κ. Τσούρα µία απόφαση
της ανεξάρτητης αρχής µε το επιχείρηµα ότι είναι µεταγενέστερη
από αυτήν που είχα επικαλεστεί εγώ και πριν από λίγο την είχα
καταθέσει στα Πρακτικά. Αυτή που επικαλέστηκα είναι η ορθή,
διότι αναφέρεται στη χρήση κινητών. Είναι εξειδικευµένη και
προσδιορίζει µε σαφήνεια τη σχέση του παρόχου µε τον χρήστη
της καρτοκινητής τηλεφωνίας. Η απόφαση ή γνωµοδότηση στην
οποία αναφέρθηκε ο κ. Τσούρας, προφανώς από λάθος, αναφέ-
ρεται στην επεξεργασία που έκαναν στα προσωπικά δεδοµένα
οι πελάτες µεγάλων καταστηµάτων. ∆εν έχει καµµία σχέση µε το
αντικείµενο. Άλλη είναι η σχέση του πελατολογίου µε ένα µεγάλο
µαγαζί και άλλη είναι η σχέση του χρήστη τηλεφώνου µε τον πά-
ροχο κινητής τηλεφωνίας.

Εποµένως ισχύει αυτό που είπα στην επιτροπή και το επανα-
φέρω τώρα εδώ στο Β’ Θερινό Τµήµα της Βουλής.

Οι πολίτες προστατεύονται αποτελεσµατικότερα, χωρίς να τα-
λαιπωρούνται, διότι θα συνεχίσουν να προµηθεύονται την κάρτα
SIM και USIM από το δίκτυο πωλήσεων ανά την χώρα. Η µόνη
υποχρέωση, άπαξ, που αναλαµβάνουν είναι όταν για πρώτη
φορά κάνουν χρήση αυτής της κάρτας να ταυτοποιηθούν στο
εξουσιοδοτηµένο κατάστηµα. Και επειδή κι εδώ ακούστηκαν λαϊ-
κίστικα επιχειρήµατα ότι τα περίπτερα ή τα µικροµάγαζα θα χά-
σουν τη δουλειά τους θα σας πω ότι µέσα από την πρόταση που
µας έκανε η Πανελλήνια Ένωση αυτών των επιχειρήσεων κα-
ταρρίπτεται κι αυτό το επιχείρηµα. Υπάρχει τεχνικά ο τρόπος να
συνεχίσουν, να κάνουν την ταυτοποίηση κι εκεί, εφόσον βέβαια
έχουν τις προδιαγραφές που προβλέπει ο νόµος. Το ίδιο ισχύει

και σε περίπτωση µεταβίβασης -πρέπει δηλαδή να δηλώνεται
στον πάροχο- ή σε περίπτωση κλοπής, όπου έχουµε την ίδια αντι-
µετώπιση µε τις πιστωτικές κάρτες.

Είναι σηµαντικό να τονίσουµε ότι όσον αφορά την προστασία
του απορρήτου των προσωπικών δεδοµένων –το επαναλαµβάνω
για ακόµη µία φορά- δεν µεταβάλλεται σε τίποτα το θεσµικό πλαί-
σιο που ισχύει µέχρι σήµερα. Η µόνη µεταβολή που επέρχεται
είναι ότι εξισώνεται ο κάτοχος του ανωνύµου καρτοκινητού, το
οποίο ταυτοποιείται και εξισώνεται µε το συµβολαιοποιηµένο κι-
νητό. ∆ίνεται ο απαιτούµενος χρόνος µέχρι τις 30 Ιουνίου για
προσαρµογή και στις 30 Ιουλίου κόβονται όλες οι συνδιαλέξεις,
αν θέλετε, γι’ αυτούς οι οποίοι δεν έχουν παρακολουθήσει τη νο-
µοθετική διαδικασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δύο λεπτά.
Ακούσαµε τις εταιρείες σ’ ένα σηµείο, που θεωρήσαµε ότι

έχουν πρακτικά δίκιο και δίνουµε τρεις µήνες για να προσαρµό-
σουν το λογισµικό τους, ώστε στο «νεκρό χρόνο» να µην αναζη-
τηθούν ευθύνες, να προσαρµόσουν το λογισµικό τους αυτοί οι
οποίοι πρέπει να ενταχθούν στη ρύθµιση, αλλά την ίδια ώρα βε-
βαίως κάθε νέα ένταξη στο πεδίο του νόµου θα γίνεται µε τα νέα
δεδοµένα.

Λαµβάνοντας λοιπόν υπ’ όψιν όλα αυτά, θέσαµε µέσα στο νόµο
και µία ασφαλιστική δικλίδα: Η ΕΕΤΤ η ανεξάρτητη Αρχή Τηλε-
πικοινωνιών και Ταχυδροµείων να είναι αυτή η οποία θα παρα-
κολουθήσει τους όρους εφαρµογής του νόµου και θα επιβάλει
µεγάλα, βαριά πρόστιµα στους παρόχους, εφόσον δεν τηρήσουν
τις διαδικασίες. Να τονίσω ότι δεν θα µετακυλισθεί το κόστος
στους πελάτες και βεβαίως, µ’ αυτόν τον τρόπο δεν θα επιβα-
ρυνθεί το καταναλωτικό κοινό.

Και επειδή ακούστηκε κι ένα επιχείρηµα ακόµη, το επιχείρηµα
ότι θα δηµιουργηθεί ένας νέος τύπος εγκληµατικότητας µέσα
από τη µαύρη αγορά που θα καλλιεργηθεί από την εισαγωγή
καρτών SIM ή USIM από χώρες που δεν έχουν κάνει ταυτοποί-
ηση, θα ήθελα να πω ότι αυτό σταδιακά είναι απολύτως αντιµε-
τωπίσιµο, διότι το roaming, όπως λέγεται, δηλαδή η περιαγωγή
µε κάρτες που προέρχονται από χώρες όπου δεν έχει γίνει ταυ-
τοποίηση, εδώ ενεργοποιείται, επειδή υπάρχουν διεθνείς δια-
κρατικές συµβάσεις ή εταιρικές συµβάσεις µεταξύ των Ελλήνων
παρόχων και των ξένων παρόχων. Αν λοιπόν σταδιακά προσαρ-
µοστούν οι πάροχοι στις προϋποθέσεις που εµείς θέτουµε ως
Πολιτεία, είναι βέβαιο ότι δεν θα υπάρχει η δυνατότητα roaming
από χώρα η οποία δεν έχει προχωρήσει στην ταυτοποίηση των
καρτοκινητών της. Έτσι δεν θα υπάρξει ούτε νέο έγκληµα, ούτε
µαύρη τρύπα. Πρακτικά, θα αντιµετωπιστεί και αυτό το πρό-
βληµα και θα δηµιουργηθεί ένας ενιαίος ευρωπαϊκός τηλεπικοι-
νωνιακός χώρος, µέσα στον οποίο η Ελλάδα θα δεσπόζει, διότι
θα έχει φύγει πιο µπροστά από τις εξελίξεις που έρχονται και
έτσι θα µπορέσει γρηγορότερα και αποτελεσµατικότερα να προ-
στατεύσει τα ανθρώπινα δικαιώµατα, να αντιµετωπίσει την κα-
θηµερινή ή την οργανωµένη εγκληµατικότητα και να
δηµιουργήσει στους Έλληνες πολίτες όλες τις προϋποθέσεις,
ώστε οι κίνδυνοι που γεννώνται στη νέα εποχή να µην είναι κίν-
δυνοι, αλλά να είναι ευκαιρίες για ένα καλύτερο αύριο, για µια
πιο δηµοκρατική κοινωνία, για µια πιο δηµοκρατική Ελληνική Πο-
λιτεία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ειλι-
κρινά δεν θα ήθελα να ήµουν στη θέση του κυρίου Υπουργού,
υπό την έννοια ότι ανέλαβε την ευθύνη να υποστηρίξει ένα κα-
θαρά επικοινωνιακό νοµοθέτηµα χωρίς κανένα απολύτως απο-
τέλεσµα. Και µάλιστα, ενώ αναγνωρίζω στον κύριο Υπουργό τη
ρητορική του δεινότητα, υποχρεώθηκε σήµερα να υποστηρίξει
αυτό το νοµοθέτηµα ως µία φιλόδοξη νοµοθετική πρωτοβουλία,
η οποία µάλιστα είναι πανευρωπαϊκού επιπέδου και ευρωπαϊκού
βεληνεκούς. Όπως ακούσατε προηγουµένως, φιλοδοξούµε να
είµαστε πρώτοι ή εν πάση περιπτώσει, να είµαστε στην πρωτο-
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πορία της µελλοντικής πανευρωπαϊκής τηλεπικοινωνιακής αγο-
ράς.

Επιτρέψτε µου να σας πω, κύριε Υπουργέ, από την εµπειρία
µου στα ευρωπαϊκά όργανα, ότι θα χρειαστούν πάρα πολλά χρό-
νια για να βρεθούµε σε κοινό επίπεδο και σε κοινό πεδίο σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο και µάλιστα µε κοινή νοµοθετική βάση, σχετικά
µε τα ζητήµατα που αφορούν την ταυτοποίηση στην τηλεφωνία
και στις τηλεπικοινωνίες. Και αν ποτέ φθάσουµε στο σηµείο αυτό,
να είστε απολύτως βέβαιος ότι η τεχνολογία θα έχει φθάσει σε
άλλες µορφές και θα έχουµε ξεπεράσει και αυτά τα επίπεδα.

Τα λέω αυτά, γιατί σας άκουσα ξανά και ξανά να υποστηρίζετε
το ίδιο επιχείρηµα, για το ευρωπαϊκό ραντεβού του 2010. Πρό-
κειται περί ραντεβού µελετών, όχι για την υιοθέτηση κάποιας
νέας νοµικής βάσης.

Τα κράτη-µέλη το Σεπτέµβριο του 2010 θα παρουσιάσουν στην
Ευρωπαϊκή Επιτροπή τις µελέτες που θα έχουν κάνει καθ’ όλη
την προηγούµενη χρονιά ή τους προηγούµενους µήνες για το αν
και κατά πόσο µπορούν να πάρουν κάποια µέτρα, ούτως ώστε
να υπάρχει µια κοινή ευρωπαϊκή βάση.

Αµέσως µετά η Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα εξετάσει τις µελέτες
και θα διαπιστώσει µε βάση το διοργανικό διάλογο, το διάλογο
ανάµεσα στα θεσµικά όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης αν υπάρ-
χει περιθώριο, για να προχωρήσει σε µία νοµοθετική πρωτοβου-
λία σε ευρωπαϊκό επίπεδο, δηλαδή σε µία οδηγία ή σε έναν
κανονισµό ή αν θα καταλήξει σε µια υπόδειξη προς τα κράτη-
µέλη, χωρίς βεβαίως νοµικές συνέπειες και νοµικές δεσµεύσεις.

Από εκεί και πέρα, θα ξεκινήσει η διαδικασία, όταν και εφόσον
την παρουσιάσει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µερικά χρόνια αργό-
τερα και θα ξεκινήσει η συζήτηση ανάµεσα στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο και στο Συµβούλιο, ανάµεσα στα κράτη-µέλη, για να
καταλήξουµε κάποτε, κάποια στιγµή, σε κάποια νοµική βάση, η
οποία θα έλθει στα εθνικά κοινοβούλια για επικύρωση.

Εσείς βλέπετε ότι αυτό είναι κάτι το οποίο θα το δούµε στο
άµεσο µέλλον; Είναι κάτι στο οποίο επενδύουµε εµείς πολιτικά;
Είναι κάτι το οποίο ευνοεί, αν θέλετε, σε επίπεδο αποτελεσµατι-
κότητας την ασφάλεια της χώρας µας; Είναι κάτι το οποίο επι-
βεβαιώνει τη συνέπεια της ελληνικής Κυβέρνησης απέναντι στις
κοινοτικές κατευθύνσεις και τις κοινοτικές «νόρµες»;

Τότε, γιατί στο ίδιο νοµοσχέδιο, µε άλλη διάταξη, έρχεστε σε
κατάφωρη παραβίαση και αντίθεση µε τις αποφάσεις του Ευρω-
παϊκού ∆ικαστηρίου; Και αναφέροµαι στην κατάργηση της «κα-
τάργησης» της απαλλαγής της φορολογίας για τους πλοιοκτήτες
και τις µεγάλες ναυτιλιακές επιχειρήσεις, όπου εκεί υπάρχει η
απόφαση του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου που λέει ότι η Ελλάδα
κακώς έχει κάνει τα προηγούµενα χρόνια απαλλαγή της φορο-
λόγησης.

Και σήµερα, ενώ το νοµοθετήσατε, έρχεστε µε το ίδιο νοµο-
σχέδιο, σε άλλη διάταξη, όπου καταργείτε την «κατάργηση» που
εσείς κάνατε πριν από δύο µήνες. Τα ευρωπαϊκά µας αντανα-
κλαστικά εκεί δεν λειτουργούν; ∆εν µας οδηγούν να είµαστε πιο
µετριοπαθείς και πιο συνεπείς; Ή εκεί δεχθήκαµε κάποια άλλη
πίεση;

Εδώ δεχθήκατε µία πίεση, την πίεση της απραξίας της Κυβέρ-
νησης που διαπιστώθηκε, όταν ανακοινώθηκε το µέτρο αυτό, δη-
λαδή µετά την απόδραση Παλαιοκώστα.

Ταυτόχρονα δέχεστε και τις πιέσεις των εφοπλιστών, οι οποίοι
πιέζουν εν µέσω οικονοµικής κρίσης, τη στιγµή που φορολογείτε
τα καρτοκινητά τηλέφωνα, να απαλλάξετε από φορολογία τα µε-
γάλα πλοία και τις µεγάλες ναυτιλιακές επιχειρήσεις. Αυτά είναι
τα ευρωπαϊκά αντανακλαστικά της Κυβέρνησης.

Επανέρχοµαι όµως στο ίδιο το νοµοσχέδιο. Υπενθυµίζω ότι η
πρώτη ανακοίνωση αυτού του µέτρου, αυτής της µεγάλης πρω-
τοβουλίας έγινε αµέσως µετά –την επόµενη ακριβώς ηµέρα- την
απόδραση Παλαιοκώστα. Έπρεπε κάτι να κάνει η Κυβέρνηση.
Και όχι µόνο αυτό, αλλά ανακοινώθηκε ταυτόχρονα ότι όχι µόνο
θα απαγορευθούν τα κινητά στις φυλακές, αλλά συγχρόνως θα
υπάρχει και κλωβός. ∆ηλαδή αυτό που λειτουργεί εδώ στη Βουλή
–και όπως ξέρετε όλοι απενεργοποιούνται τα κινητά µέσα στην
Αίθουσα- θα εγκατασταθεί και στις φυλακές.

Όχι µόνο δεν εγκαταστάθηκε τίποτα όλους αυτούς τους
µήνες, όχι µόνο δεν υπήρξε κανένα νοµοσχέδιο, το οποίο να ονο-

µαστικοποιεί τα κινητά, τα οποία έτσι κι αλλιώς υπήρχαν στις φυ-
λακές, όχι µόνο δεν απαγορεύθηκε η χρήση των κινητών στις φυ-
λακές, αλλά όπως αποδείχθηκε στην πραγµατικότητα είχαν
µετατραπεί οι φυλακές σε κέντρο επιχειρήσεων του οργανωµέ-
νου εγκλήµατος. Ένα εξιχνιάστηκε, δεν ξέρουµε πόσα άλλα
έχουν συντελεστεί και πόσα βρίσκονται σε εξέλιξη αυτή την πε-
ρίοδο. ∆εν γνωρίζουµε.

Όµως, έρχεται τώρα ο κύριος Υπουργός Μεταφορών µε ένα
νοµοσχέδιο –το οποίο κανονικά επί της ουσίας θα έπρεπε άλλος
συνάδελφός του να έχει τη νοµοθετική πρωτοβουλία, ο Υπουρ-
γός ∆ικαιοσύνης- για να λειτουργήσει επικοινωνιακά. Να έρθει
να παρουσιάσει τι; Ότι η Ελλάδα πρωτοπορεί –λέει- στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, στη δηµιουργία ενός «πανευρωπαϊκού επικοινω-
νιακού φόρουµ».

Ας έρθουµε τώρα όµως, επί της ουσίας. Είπε ο κύριος Υπουρ-
γός ότι εµείς ανταποκριθήκαµε στο αίτηµα της «δρώσας» κοινω-
νίας. Έχω την αίσθηση ότι ανταποκριθήκατε στο αίτηµα της
κοινωνίας του φόβου, που εσείς δηµιουργείται συστηµατικά όλα
αυτά τα χρόνια. Γιατί αυτό κάνετε. Επενδύετε πολιτικά στη δηµι-
ουργία της κοινωνίας του φόβου. Καλλιεργείτε συνεχώς το κλίµα
ότι υπάρχουν τροµεροί κίνδυνοι και η ίδια η Κυβέρνηση είναι συ-
νεχώς «δρώσα» στην κατεύθυνση της αντιµετώπισης των κινδύ-
νων.

Αφού λοιπόν είναι έτσι, ας δούµε και επί της ουσίας του νο-
µοσχεδίου, εάν πράγµατι θα µπορούσε να έχει κάποιο συγκεκρι-
µένο αποτέλεσµα και µία συγκεκριµένη δράση. Πάντως, µέχρι
στιγµής απεδείχθη ότι αυτούς τους µήνες της απραξίας της Κυ-
βέρνησης, όπου η Κυβέρνηση εργάζεται πυρετωδώς για να εν-
σωµατώσει τις κοινοτικές ιδέες του µέλλοντος στη παρούσα
νοµοθετική λειτουργία του Ελληνικού Κοινοβουλίου, οι διωκτικές
αρχές –για πρώτη φορά µετά από χρόνια µία καλή συνεργασία
της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών και της Αστυνοµίας- είχαν
αποτέλεσµα στην εξάρθρωση ενός κυκλώµατος. ∆εν είχε βε-
βαίως περάσει το νοµοσχέδιο, κινητά υπήρχαν. Τα κινητά βε-
βαίως, δεν είχαν σταµατήσει να λειτουργούν στις φυλακές. ∆εν
είχε µπει ο «κλωβός». Απ’ ό,τι κατάλαβα, υπάρχει και απόφαση
της Κυβέρνησης να µην υπάρξει «κλωβός», γιατί –λέει- είναι εις
βάρος της υγείας των κατηγορουµένων και των εργαζοµένων
στις φυλακές.

Θέλω να ξέρω. Άραγε, δεν είναι εις βάρος της υγείας των Βου-
λευτών και των εργαζοµένων υπαλλήλων στη Βουλή; Το επιχεί-
ρηµα της Κυβέρνησης ξέρετε ποιο είναι, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, όπως προκύπτει από τις επίσηµες συζητήσεις; Ότι
εδώ –λέει- οι Βουλευτές έρχονται, µπαίνουν, βγαίνουν και δεν
είναι συνεχώς στο χώρο. Λες και είναι ψέµα ότι υπάρχουν εργα-
ζόµενοι και εµείς όλοι οι συνάδελφοι, όπου περνάµε ώρες επί
ωρών µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα ή στο περιστύλιο µε τις ίδιες
ακτινοβολίες και µε τους ίδιους κινδύνους για την υγεία µας.
Όµως, η τεχνολογία δίνει τη δυνατότητα της ασφαλούς λει-
τουργίας αυτών των συστηµάτων. ∆εν το έπραξε η Κυβέρνηση.
Παρ’ όλα αυτά, υπήρξε η επιτυχία.

Και ποια ήταν η άµεση αντίδραση λοιπόν της Κυβέρνησης; Αντί
να επιβραβεύσει εκείνους τους αξιωµατικούς που µε καλή πρό-
θεση, µε σχεδιασµό είχαν την επιτυχία, σηµατοδότησε τις προ-
θέσεις της. Αντικατέστησε αµέσως το ∆ιοικητή της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών. Και ποιος ήταν ο λόγος, απ’ ό,τι προ-
κύπτει από τις δηλώσεις σήµερα του πρώην ∆ιοικητού; Ότι αρ-
νήθηκε –λέει- να κάνει «κοπτοραπτική». Και αναρωτιέµαι: Ο νέος
∆ιοικητής είναι άραγε εγγυητής, γιατί εδώ πάλι µπλέκεται η υπό-
θεση. Ο κύριος Υπουργός δηλώνει άλλα πράγµατα. Λέει ότι ο
νόµος προέβλεπε την τοποθέτηση εισαγγελέα στην ΕΥΠ.

Βέβαια, από τότε που ισχύει ο νόµος δεν είδαµε κανέναν ει-
σαγγελέα. Τώρα βλέπουµε εισαγγελέα να τοποθετείται εκεί. Υπο-
θέτω ότι έχετε διαπιστώσει τις ικανότητες του κ.
Παπαγγελόπουλου στην «κοπτοραπτική», γιατί µπορεί να χρεια-
στούν. Μπορούν να χρειαστούν σε κάτι άλλο, µπορούν να χρει-
αστούν σε επόµενη φάση, στην επόµενη, ενδεχοµένως,
επιχείρηση, η οποία θα γίνει.

Όµως, ρωτώ: Θα τοποθετηθεί άλλος εισαγγελέας, όπως ο
νόµος ορίζει; ∆ιότι σύµφωνα µε το νόµο, τον οποίο εσείς ψηφί-
σατε στη Βουλή για την αναµόρφωση της Εθνικής Υπηρεσίας
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Πληροφοριών, απαιτείται και εισαγγελέας, ο οποίος θα ελέγχει
για την εφαρµογή και τη λειτουργία της δράσης της ΕΥΠ, όσον
αφορά την προστασία των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και των δη-
µοκρατικών ελευθεριών των πολιτών. Η «δρώσα» κοινωνία, στην
οποία εσείς αναφερθήκατε ή όπως λέω εγώ, η κοινωνία του
φόβου, εδώ δεν σας ωθεί πουθενά; ∆εν υπάρχει κάποιο µήνυµα
το οποίο σας στέλνει, για να δούµε και τις αντιδράσεις της Κυ-
βέρνησης και την ευαισθησία της σ’ αυτό το σηµείο;

Επιτρέψτε µου, συγκεκριµένα, να σταθώ σε ορισµένα σηµεία
του νοµοσχεδίου σας. Πρώτα απ’ όλα, υπάρχει ένα θέµα που νο-
µίζω ότι εσείς, κύριε Υπουργέ, αλλά και η Κυβέρνηση η οποία
τόσο πολύ ενδιαφέρεται και δηλώνει ότι ενδιαφέρεται για τη λει-
τουργία του Κοινοβουλίου και γενικότερα για τις δηµοκρατικές
ελευθερίες, θα πρέπει να µας απαντήσετε.

Γιατί δεν προσφύγατε, γιατί δεν απευθυνθήκατε ούτε στην
Εθνική Επιτροπή ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου, ούτε στην Αρχή
Προστασίας των Προσωπικών ∆εδοµένων, ούτε στην Εθνική Επι-
τροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων, προκειµένου γρα-
πτώς, συγκεκριµένως, σε δηµόσιο διάλογο ή σε θεσµικό διάλογο
ή εδώ στη Βουλή να τους ζητήσετε και να οργανώσετε και τις
συζητήσεις της Βουλής µε τέτοιο τρόπο, ούτως ώστε να έλθουν,
να προσέλθουν, να παρουσιάσουν τις απόψεις τους, να δηλώ-
σουν τη γνώµη τους επί του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου.

Και όχι µόνο αυτό, αλλά και στις άλλες τροπολογίες, στις ρυθ-
µίσεις τις οποίες φέρνετε µε τροπολογίες, οι οποίες αφορούν το
DNA, αφορούν την επέκταση της χρήσης των καµερών, ούτε εκεί
έχετε ζητήσει τη γνώµη αυτών των αρχών. Ούτε εκεί. Και καλείτε
τη Βουλή να ψηφίσει επί αυτών των ρυθµίσεων, χωρίς καµµία
απολύτως γνωµοδότηση των Ανεξαρτήτων Αρχών, οι οποίες σε
κάθε περίπτωση όλοι µας πιστεύουµε ότι είναι υποχρεωµένες να
παρουσιάζουν τις θέσεις τους επί αυτών των θεµάτων.

Και το ερώτηµα είναι: Τούτων δοθέντων, µπορείτε να εξηγή-
σετε µε ποιο τρόπο οι εννέα εκατοµµύρια κάτοχοι σήµερα καρ-
τοκινητών τηλεφώνων Έλληνες θα µπουν στη διαδικασία να
ελεγχθούν; Είναι ύποπτοι όλοι αυτοί οι άνθρωποι; Είναι όλοι
αυτοί οι άνθρωποι υποψήφιοι συµµέτοχοι σε κάποια εγκληµατική
δράση; Είναι όλοι εκείνοι, τα παιδιά, δηλαδή οι νέοι άνθρωποι,
είναι όλοι υποψήφιοι για κάποια δράση η οποία θα λειτουργεί
εναντίον του συστήµατος; Εκτός εάν υποκρύπτεται η πρόθεσή
σας να δώσετε απάντηση µε ποιο τρόπο κινητοποιήθηκαν οι µα-
θητές πέρσι το ∆εκέµβριο. ∆ιότι θυµάµαι πέρυσι ότι αυτός ήταν
ο δηµόσιος προβληµατισµός του Υπουργού, του κ. Παυλόπου-
λου, µε ποιο τρόπο κινητοποιούνται οι µαθητές, ποιος είναι αυτός
που στέλνει τα µηνύµατα στα κινητά των µαθητών και κινητοποι-
ούνται από ώρα σε ώρα, σε λίγες ώρες τόσες χιλιάδες µαθητές;

Γι’ αυτό η Κυβέρνηση αυτή δεν έχει µέλλον. Γιατί δεν σκέφτε-
ται τις αιτίες της κινητοποίησης του κόσµου, δεν σκέφτεται τις αι-
τίες µέσα στις οποίες δρα το οργανωµένο έγκληµα, δεν
σκέφτεται τις αιτίες για τις οποίες υπάρχει λαϊκή αντίδραση και
σκέφτεται τα µέτρα, τα µέτρα τα οποία θα πάρει στο µέλλον.

Όµως, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, δεν υπάρχει µέλλον για την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Το µέλλον για την Ελληνική ∆ηµοκρατία θα είναι µέλλον
διαλόγου, διαφάνειας, δηµοκρατικής λειτουργίας του πολιτεύ-
µατος σε όλους τους τοµείς και σε κάθε περίπτωση δεν θα έχει
τη δική σας σφραγίδα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υπουργός Μετα-
φορών και Επικοινωνιών έχει το λόγο για τρία λεπτά, για µία πα-
ρέµβαση.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και Επι-
κοινωνιών): Ένα νοµοσχέδιο το οποίο αφορά τη χρήση καρτο-
κινητών και µάλιστα ανωνύµων καρτοκινητών είναι εύλογο ότι
ανήκει στην αρµοδιότητα του Υπουργού Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών. Και δεν µπορώ να καταλάβω για ποιο λόγο χρησιµοποι-
ήθηκε αυτό το επιχείρηµα. Αυτό µου γεννά εµένα ένα ερώτηµα.

Σας παρακολούθησα µε µεγάλη προσοχή, κύριε Παπουτσή.
∆ώδεκα λεπτά τοποθετείστε, αλλά επί της ουσίας του νοµοσχε-
δίου δεν είπατε τίποτα. Τοποθετηθήκατε για τις τροπολογίες τις
οποίες θα έχετε αύριο την ευκαιρία να συζητήσετε µε τους αρ-

µόδιους συναδέλφους µου στην Κυβέρνηση. Τοποθετηθήκατε
γενικώς και αορίστως, αλλά δεν κατάλαβα. Τελικά εσείς, δηλαδή
ως Κόµµα αρνείστε την ταυτοποίηση; ∆εν αντιλαµβάνεστε δη-
λαδή ότι τα πιο ειδεχθή εγκλήµατα σε αυτή τη χώρα και σε όλο
τον κόσµο γίνονται ακριβώς επειδή οι διωκτικές αρχές δε διαθέ-
τουν αυτό το εργαλείο;

Εµείς δεν ενοχοποιούµε τα εννέα εκατοµµύρια των Ελλήνων
που χρησιµοποιούν καρτοκινητό. Πιστεύουµε, όµως, έστω αυτοί
οι λίγοι εγκληµατίες που απαγάγουν παιδιά, που κάνουν εµπο-
ρία ναρκωτικών, που κάνουν εµπορία ανθρώπων, ότι θα πρέπει
να διωχθούν και από τη στιγµή που αυτό διαπιστώνεται και επι-
στηµονικά και στατιστικά στις χώρες που έγινε η εφαρµογή, διότι
οι άλλες ευρωπαϊκές χώρες δεν περίµεναν την κοινοτική οδηγία,
δεν περίµεναν να πάνε σε αυτό το ραντεβού διαβουλεύσεων το
2010. Αποφάσισαν, έδρασαν και αντιµετώπισαν αποτελεσµατικά
τα εγκλήµατα. Εµείς τι πρέπει να κάνουµε; Να παρακολουθούµε;

Εµείς παίρνουµε την πρωτοβουλία µε ευθύνη απέναντι στους
πολίτες. Και αν διατυπώνουµε, αν θέλετε τη λύπη µας εδώ, το
κάνουµε γιατί βλέπουµε ένα µεγάλο Κόµµα, το Κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης να µη θέλει να αναλάβει τις ευθύνες του,
να θέλει να τα έχει καλά και µε τους µεν και µε τους δε και άρα,
να αποφεύγει να απαντήσει επί της ουσίας. ∆ιότι απάντηση και
πρόταση επί της ουσίας δεν ακούσαµε ή ακούσαµε την επιφύ-
λαξη στην επιτροπή και σήµερα ακούσαµε συζήτηση «περί
άλλων».

Αυτό νοµίζω ότι επιτρέπει στους Έλληνες πολίτες να κρίνουν,
να συγκρίνουν και να αποφασίσουν, διότι βεβαίως εσείς κάνετε
ευχές και βγάζετε συµπεράσµατα. Όµως, στο τέλος για τις πρω-
τοβουλίες και τις δράσεις µας θα µας κρίνει, όπως σας είπα και
από την αρχή, η «ζώσα» κοινωνία. ∆εν θα κρίνετε εσείς εµάς ούτε
εµείς εσάς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παπουτσή,
έχετε το λόγο για δύο λεπτά, σας παρακαλώ πολύ, για µία πολύ
σύντοµη παρέµβαση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και το ένα λεπτό θα µου είναι αρκετό,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το ένα λεπτό µάλ-
λον δεν θα αρκέσει. Θα σας δώσω εγώ δύο λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, προφανώς ήσασταν στην Αίθουσα και παρα-

κολουθήσατε µε πολύ µεγάλη προσοχή, όπως και εγώ και οι
άλλοι συνάδελφοι, τον εισηγητή µας κ. Σκουλά, αλλά και τους
συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ οι οποίοι πήραν στη συνέχεια το λόγο
-τον κ. Κουσελά και την κ. ∆αµανάκη- οι οποίοι µε πολύ συγκε-
κριµένες παρατηρήσεις αναφέρθηκαν στις λεπτοµέρειες του νο-
µοσχεδίου, όπως επίσης και στα άρθρα, αποδεικνύοντας πλήρως
την αναποτελεσµατικότητα και τη µη χρηστικότητα αυτού του νο-
µοσχεδίου και όχι µόνο αυτό, αλλά και τους κινδύνους οι οποίοι
θα υπάρξουν από την υλοποίησή του. Γι’ αυτό το λόγο, δεν είχα
καθόλου την πρόθεση να επαναλάβω τους συναδέλφους µου και
γι’ αυτό περιορίστηκα στα πολιτικά σχόλια τα οποία αφορούν τις
προθέσεις της Κυβέρνησης. Όµως και εσείς, κύριε Υπουργέ,
προδοθήκατε. Μόλις προηγουµένως χρησιµοποιήσατε ως επι-
χείρηµα ξανά τα επιχειρήµατα που θα έπρεπε να χρησιµοποιή-
σουν εδώ στο Σώµα ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης ή ο Υπουργός
∆ικαιοσύνης. ∆ηλαδή, την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας.

∆εν θέλω να επανέλθω, κύριε Υπουργέ, ξανά. Ας υποθέσουµε
ότι αυτό το νοµοσχέδιο λειτουργεί αύριο και ας υποθέσουµε ότι
έχουµε ένα µαγικό ραβδί και τα εννέα εκατοµµύρια καρτοκινητά
τηλέφωνα αποκτούν το ονοµατεπώνυµό τους. Σας ρωτώ λοιπόν
µε βάση τη διεθνή εµπειρία: Θα µπορούσε να γίνει µία βοµβιστική
ενέργεια µε καρτοκινητό εισαγόµενο από άλλη χώρα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστά-
σιος Καραµάριος.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
κάθε φορά που συζητάµε ένα νοµοσχέδιο το οποίο αποβλέπει
στην προστασία του πολίτη, ψάχνουµε όλοι µας να βρούµε κά-
ποια επικριτική λέξη.

Θέλω να ξεκινήσω από την αρχή.
Παρακολούθησα µε ιδιαίτερα µεγάλη προσοχή τον κ. Παπου-
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τσή, αλλά και όλους τους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης,
αλλά στάθηκα σε κάτι που είπε η κ. ∆αµανάκη µε το οποίο –ευ-
τυχώς- είπε την πραγµατική αλήθεια και διαψεύδει εσάς, κύριε
Παπουτσή, πρώτα απ’ όλα.

Παραδέχθηκε η κ. ∆αµανάκη –και πράγµατι είναι σωστό αυτό-
ότι ο τεχνικός πολιτισµός ο οποίος σήµερα πλέον έχει φτάσει
εκεί που έφτασε, κατέστησε να είναι επικίνδυνος για τον ίδιο τον
άνθρωπο.

Και θυµήθηκα, αγαπητοί συνάδελφοι και αγαπητέ συνάδελφε,
όταν έµπαινε η νέα χιλιετηρίδα του 2001 µία συγκέντρωση στην
οποία έλεγε ο καθένας τι προσδοκά στη νέα χιλιετηρίδα.

Ο κάθε συνάδελφος λοιπόν σ’ αυτή τη συγκέντρωση –ήταν
Βουλευτές οι περισσότεροι- εξέφραζε τις απόψεις του και έλεγε
εγώ θα κάνω αυτό, εγώ θα κάνω εκείνο, θα προγραµµατίσω κ.λπ..
Και ήρθε η σειρά µου, οπότε και είπα –και το θυµήθηκα τώρα
εξαιτίας της κ. ∆αµανάκη- «εγώ, κυρίες και κύριοι, δεν θα πω τί-
ποτα περισσότερο. Θα ευχηθώ όµως, ο τεχνικός πολιτισµός
όπως προόδευσε από τον ίδιο τον άνθρωπο, να µη στραφεί ενα-
ντίον του εαυτού του».

Και µετά από λίγους µήνες, έγινε εκείνη η περίεργη, η τραγική
στιγµή των πύργων της Νέας Υόρκης, που κανένας, µα κανένας
απλός κυρίως πολίτης δεν σκέφθηκε ποτέ ότι οι εγκληµατικές
πράξεις θα γινόταν και κατ’ αυτόν τον τρόπο.

Και επειδή συνέβαινε εκείνη την ηµέρα εγώ να παρακολουθώ
από το CNN εκείνες τις σκηνές, όταν το είδα στην τηλεόραση, νό-
µιζα ότι ήταν κάποιο κινηµατογραφικό έργο. Όταν, όµως, είδα
και τη δεύτερη επίθεση του αεροπλάνου στον άλλο πύργο, τότε
συνειδητοποίησα και είπα: «Για όνοµα του Θεού! Σκοτώνουµε τό-
σους ανθρώπους για να κάνουµε µία εγκληµατική πράξη;».

Έχετε την εντύπωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι σή-
µερα ο τεχνικός πολιτισµός πράγµατι δεν επιτείνει στην διάπραξη
των εγκληµάτων; Αυτό που ψάχνουµε όλοι µας, ανεξαρτήτως πο-
λιτικού συστήµατος, είναι η προστασία του πολίτη και η προ-
στασία των ελευθεριών και των δικαιωµάτων.

Και πράγµατι αναφέρθηκε σ’ αυτές πολύ σωστά πάλι η κ. ∆α-
µανάκη. Από τη µια µεριά έχουµε τα ατοµικά δικαιώµατα και από
την άλλη την προστασία του πολίτη. ∆εν µου αρέσει, όµως, να
λέµε ότι το Σύνταγµα αυτή τη στιγµή είναι εναντίον της προστα-
σίας των πολιτών. Προς Θεού! ∆εν πρέπει να σκεφθούµε κάτι τέ-
τοιο.

Άρα, σήµερα που συζητούµε αυτό το νοµοσχέδιο ας δούµε
ποια είναι η κύρια βάση του, για να το ακούσει και ο κόσµος:
Όσοι έχουµε τηλέφωνα τα παίρνουµε από τα εξουσιοδοτηµένα
καταστήµατα. Πάµε όλοι, παίρνουµε την ταυτότητά µας, κατα-
γράφουµε ό,τι µας ζητήσουν, κανείς ποτέ δεν λέει «όχι». Είναι
συµβάσεις αναγκαστικού δικαίου, όπως ξέρουµε και λέµε οι νο-
µικοί, προσχωρήσεως. Θέλεις, δεν θέλεις, κύριε Παπουτσή µου,
υπογράφεις, παίρνεις το κινητό τηλέφωνο και τι κάνεις µόνος
σου; Επιλέγεις τον τύπο του κινητού, αν δηλαδή είναι όµορφο ή
αν είναι ωραίο. Έτσι δεν είναι, κύριε Χαλβατζή; Αυτό κάνεις. ∆εν
διαφωνώ να υπογράψω, για να πάρω το κινητό τηλέφωνο. Όλοι
υπογράφουµε.

Ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα και λέµε: «Και αυτοί οι οποίοι
έχουν το άλλο «σύστηµα» των κινητών τηλεφώνων, µε τις κάρ-
τες, να τους καταγράψουµε, όταν θα παίρνουν τα τηλέφωνα,
όπως καταγράφονται και οι άλλοι.» Ποια δηλαδή είναι η διαφορά;

Ελέχθη: «Μα, θεωρούν όλους –τα 9,5-10 εκατοµµύρια που
έχουν τέτοιου είδους τηλέφωνα- ύποπτους;» Και ποιος σας είπε,
αγαπητοί µου συνάδελφοι, ότι όλοι οι Έλληνες είµαστε ύποπτοι;
Οι εγκληµατίες είναι λίγοι. Ψάχνουµε κάθε φορά να τους βρούµε
και να τους τιµωρήσουµε. Αυτό είναι το έργο της δικαιοσύνης.
Όµως, εµείς που νοµοθετούµε έχουµε την υποχρέωση να θέ-
τουµε τις βάσεις των κανόνων, που θα προστατέψουµε καλύτερα
τον κάθε πολίτη.

Και επειδή ελέχθη ότι τάχα δεν κάναµε εκείνες τις διαβουλεύ-
σεις που έπρεπε και ευτυχώς, ο κύριος Υπουργός σας έφερε σω-
ρεία εγγράφων και σας απέδειξε τι είδους διαβούλευση κάνουµε,
θα σας έλεγα, επειδή επικαλέστηκε και τις ανεξάρτητες αρχές,
πως ξέρετε πολύ καλά ότι στις ανεξάρτητες αρχές, οι οποίες θε-
σµοθετούνται από το Σύνταγµα και τους νόµους και είναι οι συ-
νταγµατικές ανεξάρτητες αρχές και εκείνες των νόµων τις

έχουµε εκχωρήσει εµείς, οι νοµοθέτες, αρµοδιότητες, για να
ελέγχουν κάποιες πράξεις των πολιτών ή της διοίκησης, µε απώ-
τερο σκοπό να ελέγχουµε το δηµόσιο βίο και την κοινωνία, ούτως
ώστε να µην διαπράττονται ή αδικήµατα ή εσφαλµένες αποφά-
σεις, είτε διοικητικών είτε ποινικών δικαστηρίων είτε οτιδήποτε
άλλο.

Είναι προς τιµή του Υπουργείου µας και του κράτους µας, που
πρωτοποριακά θέλουµε να χρησιµοποιήσει αυτά τα µέσα, στις
περιπτώσεις αποδράσεων ή οτιδήποτε άλλο. Εµείς, λοιπόν, θα
είµαστε παθητικά αµυνόµενοι και θα πούµε ότι δεν κάνουµε τί-
ποτα και τους αφήνουµε αυτούς να δηµιουργούν ή να συναλ-
λάσσονται ή να επικοινωνούν καθ’ ον τρόπο επικοινωνούν, µε
απώτερο σκοπό να έχουµε αυτά τα φαινόµενα;

Θα έρθω λοιπόν εγώ, ο νοµοθέτης, και θα διαβουλευθώ ή θα
συµφωνήσω πρωτύτερα µε τις ανεξάρτητες αρχές, που εµείς οι
ίδιοι κάναµε και εκχωρήσαµε αρµοδιότητες, για να ζητήσουµε τη
γνώµη τους;

Το ξέρετε πολύ καλά ότι οι ανεξάρτητες αρχές ελέγχονται πάλι
από εµάς, από τον Κανονισµό της Βουλής. Εµείς τους καλούµε,
απολογούνται και εκθέτουν τις απόψεις τους. Είναι ανεξάρτητες
στον τοµέα στον οποίο λειτουργούν. Υπάγονται σε κάποια
Υπουργεία, εκείνες που είναι µε νόµους, αλλά ποτέ δεν ελέγχο-
νται, αφού λειτουργούν αυτοδιοικούµενες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Σήµερα, λοιπόν, ποιο είναι το πρόβληµά µας, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Αυτές οι διατάξεις βλάπτουν σε τίποτα στα ατοµικά
δικαιώµατα; Μα, όπως ελέχθη και από τον κύριο Υπουργό και
από το νοµοσχέδιο το ίδιο και όπως φάνηκε από τις προσθήκες
που ήρθαν -ορισµένες διορθώθηκαν µε την υπόδειξη και της Επι-
στηµονικής Επιτροπής της Βουλής- αυτό το νοµοσχέδιο πράγ-
µατι αποβλέπει στην προστασία του πολίτη. Εσείς δηλαδή αυτή
τη στιγµή είστε αντίθετοι στο να πιάσουµε εκείνον από τους
εννέα ή δέκα εκατοµµύρια, όπως πλέον απεδείχθη; ∆ιότι το νο-
µοσχέδιο αυτό ήρθε –το ξέρετε πολύ καλά- πριν καν αποκαλυ-
φθεί αυτό το έγκληµα των κρατουµένων που σήµερα
ανακάλυψαν η ΕΥΠ και οι αστυνοµικές αρχές. Ευτυχώς, ήρθε
πριν. ∆εν το ξέραµε.

Έρχεται σήµερα και επιβεβαιώνεται πλέον στην πράξη ότι
αυτή η ρύθµιση που φέρνουµε είναι πράγµατι λυσιτελής από την
άποψη ότι βοηθά πλέον στην ανακάλυψη άλλων εγκληµάτων ή
στην αποτροπή εγκληµάτων τα οποία γίνονται κάθε φορά µ’
αυτόν τον τρόπο. Σε τι διαφωνείτε λοιπόν; Βεβαίως το ΠΑΣΟΚ
έκανε ορισµένες υποθέσεις και στο τέλος κατέληξε ότι όταν θα
έρθει στην κυβέρνηση θα τα αλλάξει όλα και θα κάνει τις δια-
βουλεύσεις που πρέπει. Αυτό είναι αστείο, όπως ελέχθη και από
συναδέλφους άλλων κοµµάτων.

Εκείνο λοιπόν που προέχει σήµερα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είναι να δούµε εάν πράγµατι το νοµοσχέδιο αυτό αντι-
βαίνει στο Σύνταγµα ή στους νόµους που υπάρχουν, όµως
απεδείχθη και από τον κύριο Υπουργό και απ’ όλους µας ότι σε
τίποτα δεν αντιφάσκει.

Πρόσεξα πάρα πολύ τον συνάδελφο του ΚΚΕ κύριο Γκιόκα.
Να είστε βέβαιος, αγαπητέ συνάδελφε, ότι οι διατάξεις αυτές
δεν περιορίζουν κανένα δικαίωµα του πολίτη, ούτε πρέπει να φο-
βάστε, όπως είπατε. Τι φοβάστε; Τις διασφαλίσεις που θέτει σή-
µερα το νοµοσχέδιο για την προστασία µας, για να µη βρεθούµε
µπροστά σε εγκλήµατα τα οποία διαπράττονται καθ’ ον τρόπο
έχουν διαπραχθεί; Γελάµε σήµερα όλοι µας διαβάζοντας τις στι-
χοµυθίες αυτών των κρατουµένων και δεν ντρεπόµαστε και δεν
λέµε: «µα, γιατί αφήνουµε να δηµιουργούνται αυτές οι καταστά-
σεις»; Ποιο είναι δηλαδή το θέµα αυτή τη στιγµή; Η προστασία
του πολίτη. Εµείς λοιπόν προστατεύουµε τον πολίτη δηµιουρ-
γώντας ένα νέο θεσµικό πλαίσιο, το οποίο πράγµατι βοηθάει στην
ανακάλυψη εγκληµάτων.

Πρέπει να ξέρετε ότι αυτό το νοµοσχέδιο προσυπογράφεται
από τους συναρµόδιους Υπουργούς και ειδικότερα από τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης. Γιατί λοιπόν λέτε ότι άλλος θα έπρεπε να
είναι σήµερα εδώ, όταν ξέρετε πολύ καλά ότι η λειτουργία και η
ευθύνη της Κυβέρνησης είναι συλλογική και ότι το νοµοσχέδιο
αυτό το οποίο συνυπογράφεται από τους άλλους Υπουργούς
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αποβλέπει σ’ αυτούς τους στόχους;
Σ’ ό,τι αφορά τις τροπολογίες που ήλθαν, οι δύο είναι εντελώς

σχετικές µε το αδίκηµα, διότι αποβλέπουν στην πρόληψη των
αξιόποινων εγκληµάτων ή πράξεων ορισµένων πολιτών και αντι-
λαµβάνεστε ότι πολύ σωστά ήλθαν. Στο κάτω-κάτω ξέρετε ότι
είναι δικαίωµα του Υπουργού να φέρει τροπολογίες εφόσον είναι
σχετικές και πράγµατι αυτές οι δύο τροπολογίες είναι σχετικές
και αποβλέπουν στην αποκάλυψη εγκληµατιών. Είπα και πριν ότι
ο Υπουργός Μεταφορών είναι ένας από τους συνυπογράφοντες
και το νοµοσχέδιο αυτό θα στηριχθεί και από τους άλλους
Υπουργούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην ουσία το νοµοσχέδιο αυτό
είναι επίκαιρο και θέλει να προλάβει άλλες καταστάσεις που θα
µπορούσαν να είχαν αποφευχθεί, αν υπήρχε πιο πριν. ∆εν έχω
παρά να συγχαρώ την Κυβέρνηση γι’ αυτή την πρωτοβουλία που
πήρε. Νοµίζω ότι το νοµοσχέδιο είναι προς τη σωστή κατεύθυνση
και φυσικά ζητώ από τους κυρίους συναδέλφους να το υπερψη-
φίσουν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής
έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εδώ και µερικά χρόνια έχουµε

γοργές διαδικασίες για την πλήρη προσαρµογή στην ελληνική
νοµοθεσία όλων των επιλογών νόµων και οδηγιών, αντεργατικών
και αντιλαϊκών, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των Ηνωµένων Πο-
λιτειών. Σήµερα έχουµε τον απατηλό τίτλο «για την ασφάλεια και
την τάξη». Αρκετοί νόµοι είναι ήδη σε ισχύ, ο νόµος για το ηλε-
κτρονικό «φακέλωµα», η συµφωνία Σέγκεν, η σύµβαση για την
EUROPOL.

Ψηφίστηκαν µε Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Υπάρχει
επίσης και ευρωτροµονόµος. Όλα αυτά έχουν ψηφιστεί και από
την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας συνολικά, αλλά και από το
ΠΑΣΟΚ. Οι κάµερες παραγγέλθηκαν και ήλθαν επί ΠΑΣΟΚ -ήταν
το C4-I, µε πρόσχηµα την Ολυµπιάδα- για να µείνουν. Σήµερα η
Νέα ∆ηµοκρατία τις χρησιµοποιεί και θέλει να γενικεύσει τη
χρήση τους παντού.

Το νοµοσχέδιο, που συζητάµε, λειτουργεί συµπληρωµατικά
στην εφαρµογή άλλων νόµων, για να αρθεί πλήρως το απόρρητο
των επικοινωνιών. Ειδικότερα συµπληρώνει το ν.2225/1994. Και
ο κύριος Υπουργός δήλωσε ότι δεν πρέπει να είµαστε ουραγοί,
αλλά πρέπει να γίνουµε πρωτοπόροι, να επισπεύδουµε, ώστε να
είµαστε πρώτοι στην ψήφιση νοµοσχεδίων, νοµοσχεδίων που πε-
ριορίζουν ανθρώπινα δηµοκρατικά δικαιώµατα. Ο αποχωρήσας
ήδη Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου κ. Σανιδάς από το 2007 είχε
γνωµατεύσει ότι οι κάµερες θα µπορούν να παρακολουθούν,
εκτός των άλλων, τις εργατικές κινητοποιήσεις, τις διαδηλώσεις,
ύστερα βέβαια από απόφαση εισαγγελέα.

Πολύ µεγάλη συζήτηση γίνεται για τις κάµερες, για την απο-
τελεσµατικότητά τους στη µείωση της εγκληµατικότητας. ∆εν
στηρίζονται πουθενά αυτές οι ιστορίες. Στην Αγγλία –ειπώθηκε
ήδη- λειτουργούν περισσότερες από πέντε εκατοµµύρια κάµε-
ρες. Και ένα πρώην υψηλόβαθµο στέλεχος της Scotland Yard σε
συνέντευξή του σε ελληνική εφηµερίδα µεγάλης κυκλοφορίας
υπογράµµισε ότι «τα µέτρα που έχουν πάρει και εφαρµόζουν δεν
µείωσαν την εγκληµατικότητα ούτε στο ελάχιστο». Αυτά, για να
είµαστε εντελώς συγκεκριµένοι και σαφείς και να µη λέµε ότι
αυτά τα κάνουµε γι’ αυτό το σκοπό, για την εγκληµατικότητα.

Αυτό που επιχειρείται σήµερα είναι η διαµόρφωση ενός πλαι-
σίου για να υπάρχει δυνατότητα να παρακολουθούνται τα πάντα
και οι πάντες και µάλιστα νόµιµα. Η επίκληση των λόγων άµυνας
και ασφάλειας θα δίνει τη δυνατότητα προληπτικής παρακολού-
θησης των εργαζόµενων. Μπορεί να φακελώνονται πολίτες, ερ-
γαζόµενοι που κατηγορούνται για ένα απλό πληµµέληµα που
µπορεί, όπως αναφέρεται συγκεκριµένα, να επισύρει καταδίκη
τριών µηνών φυλάκιση µε τη δηµιουργία του αρχείου DNA.

Η συνεχής επίκληση των επιλογών και αποφάσεων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης ασφαλώς και δεν µας πείθει ούτε για την ορθό-
τητα ούτε για τη δηµοκρατικότητα των προτεινόµενων

ρυθµίσεων. Τι έννοια δίνουν η Ευρωπαϊκή Ένωση και οι ΗΠΑ
στον ορισµό της τροµοκρατίας; Κάθε κινητοποίηση, κάθε λαϊκός
αγώνας, οι ριζοσπαστικές αντιλήψεις θεωρούνται ότι προετοι-
µάζουν τροµοκρατικές πράξεις, ή είναι εν δυνάµει τροµοκρατικές
πράξεις.

Πριν από δύο µήνες ο πρώην Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου
κ. Σανιδάς µε έγγραφό του προς όλες τις δικαστικές αρχές χα-
ρακτήρισε εγκληµατικές πράξεις τις κινητοποιήσεις εργαζοµέ-
νων ενάντια σε απολύσεις στις επιχειρήσεις «JUMBO». Με τις
κάµερες βέβαια θα το στήριζε περισσότερο νοµικά.

∆εν θεωρούµε ούτε αθώα ούτε τυχαία την υπερπροβολή η
οποία γίνεται το τελευταίο διάστηµα από τα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης σε όλη αυτήν την υπόθεση της σύλληψης των απαγω-
γέων του εφοπλιστή Παναγόπουλου. Η διόγκωση ενεργειών,
δράσεων, οι κίνδυνοι που δήθεν απορρέουν από την παρουσία χι-
λιάδων κατατρεγµένων µεταναστών και προσφύγων στη χώρα
µας, όλα αυτά προσπαθούν να καλλιεργήσουν, να διαµορφώ-
σουν ένα κλίµα ανοχής απέναντι σε µέτρα που παρουσιάζονται
σαν λύση απέναντι στο κοινό έγκληµα και την πρόληψή του. Στην
πραγµατικότητα και η ίδια η ζωή έχει αποδείξει, µε αφορµή, µε
πρόφαση διαφορετική, ότι στο στόχαστρο, στο κάδρο µπαίνουν
πάντα οι εργαζόµενοι, οι διαδηλωτές που κινητοποιούνται, που
αγωνίζονται για τα δικαιώµατά τους.

Θα είναι υπερβολή, κύριε Υπουργέ, εάν υπογραµµίσουµε ότι
συστηµατικά όλες οι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης παίρνουν
συγκεκριµένα µέτρα, προσπαθούν να θωρακίσουν το καθεστώς
τους µε κατασταλτικούς µηχανισµούς, αλλά και µε ένα νοµοθε-
τικό πλαίσιο µε το οποίο θα αντιµετωπίσουµε το εργατικό κίνηµα
σήµερα και ιδιαίτερα αύριο; Είναι τυχαίο το γεγονός ότι σε πε-
ρίοδο βαθιάς καπιταλιστικής κρίσης, µε εκατοµµύρια ανέργους
σε όλο τον κόσµο παίρνονται µέτρα συγκεκριµένα για περιορι-
σµό δηµοκρατικών δικαιωµάτων και ελευθεριών;

Όχι, κύριοι Βουλευτές! Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι. Τί-
ποτε δεν γίνεται τυχαία. Όλα τα βήµατα είναι σχεδιασµένα, µε-
θοδεύονται συστηµατικά και όλα τα νοµοθετήµατα έχουν µία
συγκεκριµένη λογική. Το ένα είναι συµβατό µε το άλλο, ώστε να
διαµορφώνεται ένα ολόκληρο σύστηµα θωράκισης για να προ-
στατεύονται περισσότερο τα συµφέροντα και τα κέρδη του µε-
γάλου κεφαλαίου.

Μπορεί να χρησιµοποιούνται φράσεις, λέξεις, που ίσως να
ακούγονται σε κάποιους ως ανώδυνες, αλλά οι λέξεις «δηµόσια
τάξη», «δηµόσια ασφάλεια» έχουν ευρύτερη, συχνά επικίνδυνη
διάσταση. Και επικίνδυνη διάσταση έχουν για τους εργαζόµε-
νους, για το λαό. Το «στώµεν καλώς» του Υπουργού ∆ηµόσιας
Τάξης πριν από σαράντα τέσσερα χρόνια, του κ. Αποστολάκου,
οι παλαιότεροι το θυµόµαστε µε πολύ τραγικό τρόπο. Και αυτές
οι φράσεις επανέρχονται σαν «κλισέ» το τελευταίο διάστηµα.

Μία άλλη παράµετρος την οποία θα πρέπει να λάβετε πολύ σο-
βαρά υπ’ όψιν σας, είναι ότι αυτοί που συγκεντρώνουν πληρο-
φορίες, εικόνες, ήχους, αυτοί που αύριο θα αρχίσουν να
συγκεντρώνουν γενετικό υλικό, αυτοί που θα διαµορφώσουν τρά-
πεζες δεδοµένων, ας µην είµαστε αφελείς, αύριο µεθαύριο θα
κάνουν κάποιοι από αυτούς εµπόριο όλων αυτών των στοιχείων.
Στο όνοµα του κέρδους θα προσπαθήσουν κάποιοι, δεν λέµε όλοι
και αυτά τα δεδοµένα να τα εµπορευτούν.

Αυτοί που παρακολουθούν τα πάντα, που παρακολουθούσαν
και τις συνδιαλέξεις του ίδιου του Πρωθυπουργού, ελέγχθησαν;
Μπορούσαν να ελεγχθούν; Υπήρξε διάθεση, πολιτική βούληση
να ελεγχθούν; Και αν ακόµη υπήρχε αυτή η πολιτική βούληση,
στην πορεία ανακόπηκε, στην πορεία ακυρώθηκε. Και γι’ αυτούς
τους λόγους το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καταψηφίζει το
νοµοσχέδιο και τις προσθήκες που γίνονται.

Τέλος, ήθελα να κάµω ένα σχόλιο. Επιβεβαιώνεται το «δρυός
πεσούσης πας ανήρ ξυλεύεται». Μετά τις ανατροπές στις σο-
σιαλιστικές χώρες και την παλινόρθωση του καπιταλισµού εκεί
υπήρξαν κινηµατογραφικά έργα που προσπάθησαν και µέσα από
την τέχνη να συκοφαντήσουν τη σοσιαλιστική οικοδόµηση, τις
σοσιαλιστικές χώρες.

Αυτό το γεγονός, κύριε Λεβέντη, είναι πραγµατικότητα.
Ωστόσο, καλό είναι να διαβάζουµε ότι στο «ΠΟΝΤΙΚΙ» της περα-
σµένης εβδοµάδας δηµοσιεύτηκε µία έρευνα που έγινε στη Γερ-
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µανία, στο ανατολικό τµήµα της χώρας και σηµειώνει ότι πάνω
από το 60% συµφωνούσαν ότι η ζωή στο σοσιαλισµό ήταν καλύ-
τερη σε σύγκριση µε τη ζωή που ζουν σήµερα. Οι εργαζόµενοι
αυτών των περιοχών στη Γερµανία αυτό δηλώνουν. «Οι ζωές των
άλλων» ή άλλα έργα µας αφήνουν παγερά αδιάφορους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Κουβέλης, Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, έχει το λόγο.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, έχετε δίκιο. Η κοινωνία

φοβάται και η κοινωνία φοβάται από την ώρα που διαπιστώνεται
ότι ανεβαίνουν οι δείκτες της εγκληµατικότητας αλλά ταυτό-
χρονα διαπιστώνει και την ανεπάρκεια της κρατικής µηχανής, της
δοµής του κράτους να αντιµετωπίσει την εγκληµατικότητα. Φο-
βάται, όµως, γιατί τη φοβίζετε και τη φοβίζετε µε τις υπερβολές,
µε τη διόγκωση των µεγεθών που έχουν σχέση µε την ασφάλεια
και την εγκληµατικότητα και προκαλούνται, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αναµφισβήτητα, συντηρητικά, φοβισµένα αντανακλα-
στικά, τα οποία η Κυβέρνηση, εσείς κύριε Υπουργέ, σπεύδετε να
τα αξιοποιήσετε και να τα εκµεταλλευτείτε, προκειµένου να εγκα-
ταστήσετε στο χώρο του δικαίου ρυθµίσεις οι οποίες είναι υπο-
νοµευτικές ή επιεικέστερα περιοριστικές των ατοµικών
ελευθεριών και δικαιωµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -κύριε Υπουργέ, θέλω την προ-
σοχή σας και απευθυνόµενος και στην σηµαντική νοµική σας κα-
τάρτιση- σήµερα το πρωί, µου ετέθη υπ’ όψιν ένα βούλευµα µε το
οποίο παρατείνεται η προσωρινή κράτηση κάποιου πολίτη, κά-
ποιου διαδηλωτή. ∆εν αξιολογώ ούτε κρίνω αν έπρεπε ή δεν
έπρεπε να παραταθεί η προφυλάκισή του. Εκείνο, όµως το οποίο
αξιολογώ, για να καταδείξω τους αρµούς της φοβισµένης κοι-
νωνίας και σ’ αυτήν την κοινωνία εντάσσεται και η δικαιοσύνη,
είναι οι λόγοι για τους οποίους παρατείνεται η προφυλάκισή του.

Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ. ∆ι-
καστές το λένε αυτό, εισαγγελέας το λέει κατά παράβαση του
νόµου. «Επειδή η αντικοινωνική συµπεριφορά του κατηγορου-
µένου και των οµοίων του τραυµάτισε τη ∆ηµοκρατία και έπληξε
επί µακρόν την ασφάλεια των πολιτών, επειδή ο κατηγορούµε-
νος δεν έχει µετανοήσει και είναι στο στάδιο της προδικασίας».
Εάν κατά συνέπεια έχουµε µία δικαιοσύνη η οποία κατά παρά-
βαση του νόµου υιοθετεί τέτοιες απόψεις για να παρατείνει µία
προφυλάκιση, ε, τότε γιατί να µη φοβάται ο πολίτης όταν διαπι-
στώνει πράγµατι αυξηµένα ποσοστά εγκληµατικότητας και από
την άλλη µεριά µία ράθυµη, µία διαβρωµένη δοµή της διοίκησης
µε ευθύνη της Κυβέρνησης που δεν µπορεί να τα αντιµετωπίσει.

Σας άκουσα, κύριε Υπουργέ, να µιλάτε για τις ανεξάρτητες
αρχές και να καλείτε τη Βουλή να µην θέλει να συνοµοθετεί µε τις
ανεξάρτητες αρχές. Ποιος σας λέει τέτοιο πράγµα;

Οι ανεξάρτητες αρχές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι θε-
σµική κατάκτηση όχι της παραδοσιακής Αριστεράς, αλλά της φι-
λελεύθερης, µε την κυριολεξία του όρου, πολιτικής αντίληψης,
όταν διαπίστωσε ότι στο χώρο και πριν από πάρα πολλά χρόνια,
πριν από δεκαετίες πολλές, ότι ιδιαίτερα στο χώρο των ανθρω-
πίνων δικαιωµάτων και των ατοµικών ελευθεριών, ο εγγενής αυ-
ταρχισµός της εκάστοτε εκτελεστικής εξουσίας δεν µπορεί να
προστατεύει τα ατοµικά δικαιώµατα και τις ατοµικές ελευθερίες.
Γι’ αυτό και θεσµικά εγκατέστησε την ύπαρξη των ανεξαρτήτων
αρχών τις οποίες υιοθέτησε εν συνεχεία και η ελληνική συνταγ-
µατική πραγµατικότητα.

Και δεν πρόκειται για διαδικασία και δυνατότητα συνοµοθέτη-
σης της Βουλής µε τις ανεξάρτητες αρχές. Πρόκειται για τη συ-
νταγµατική υποχρέωση της εκάστοτε Κυβέρνησης και εν
προκειµένω της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας να ακούει
τις απόψεις των ανεξαρτήτων αρχών για τα ζητήµατα που ανα-
πτύσσονται στο πεδίο, στο χώρο των ατοµικών ελευθεριών και
δικαιωµάτων.

Και παραβιάζετε το νόµο, κύριε Υπουργέ, όταν έρχεστε να νο-
µοθετήσετε µε την τροπολογία για την τράπεζα DNA, χωρίς
προηγουµένως να έχετε την προβλεπόµενη από το νόµο γνωµο-
δότηση της αρχής προστασίας δεδοµένων προσωπικού χαρα-
κτήρα.

Η αρχή προστασίας, κύριοι συνάδελφοι, προσωπικών δεδοµέ-
νων θα συνεδριάσει και θα καταθέσει τη γνωµοδότησή της κα-

τόπιν εορτής, µετά από τη νοµοθέτηση κατά πλειοψηφία των συ-
γκεκριµένων ρυθµίσεων. Και δεν συνιστά αυτό πρόβληµα, όχι
µόνο δυσλειτουργίας, αλλά παράβασης του νόµου εκ µέρους της
έχουσας τη νοµοθετική πρωτοβουλίας Κυβέρνησης; Προφανέ-
στατα ναι.

Περαιτέρω. Έγινε αναφορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
στην ΕΥΠ. Πριν από ένα χρόνο περίπου, µε πρωτοβουλία της Κυ-
βέρνησης –εγώ οφείλω να είµαι αντικειµενικός- ετέθη η λειτουρ-
γία της ΕΥΠ υπό διακοµµατικό κοινοβουλευτικό έλεγχο. Γνωρίζει
κάποιος ή κάποια από εσάς –εγώ δεν γνωρίζω- να έχει ασκήσει
έλεγχο διακοµµατικό η Βουλή επί της ΕΥΠ;

Κατά συνέπεια, νοµοθετεί η Κυβέρνηση µε την πλειοψηφία της
κατ’ επίφαση, προκειµένου να εξασφαλίζει «ευπρόσωπα» προ-
σχήµατα στην ελληνική κοινωνία για δήθεν δηµοκρατικές λει-
τουργίες και ρυθµίσεις. Έτσι λοιπόν και σήµερα εµφανίζει µια
ρύθµιση για την ταυτοποίηση των καρτοκινητών τηλεφώνων,
αξιοποιώντας και εκµεταλλευόµενη αυτή τη φοβισµένη αντί-
δραση της ελληνικής κοινωνίας.

Κοιτάξτε το ψευδώνυµο που χρησιµοποιεί στην αιτιολογική έκ-
θεση. Λέει στην αιτιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου η Κυβέρ-
νηση: «∆ιευκρινίζεται ότι οι διατάξεις του προτεινοµένου σχεδίου
νόµου αφορούν µόνο την ταυτοποίηση των στοιχείων των κατό-
χων των χρηστών υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας µέσω αντι-
στοίχισης κάθε συνδροµητή µε έναν ή περισσότερους αριθµούς
κλήσης και σε καµµία περίπτωση δεν καλύπτουν προσωπικά δε-
δοµένα ή δεδοµένα καλυπτόµενα από το απόρρητο τα οποία συ-
νιστούν το περιεχόµενο της επικοινωνίας».

Τι καταλάβατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; ∆εν είναι ψευ-
δώνυµη η αιτιολογία η οποία χρησιµοποιείται; Λέει άλλο η ταυ-
τοποίηση και άλλο το περιεχόµενο των συνοµιλιών, όταν το
περιεχόµενο των συνοµιλιών είναι εκείνο που θέλει να ελέγξει η
συγκεκριµένη νοµοθετική ρύθµιση µε την ταυτοποίηση του καρ-
τοκινητού τηλεφώνου. Επιτέλους, νοµοθετήστε µε ειλικρίνεια και
αφήστε σε όλους τους άλλους να έχουµε τη δυνατότητα να σας
κρίνουµε, να ασκούµε την αντιπολίτευσή µας και κυρίως µε κα-
θαρούς όρους να µπορεί να σας ελέγχει αυτή η κοινωνία που συ-
στηµατικά θέλετε να την φοβίζετε.

Η έλλειψη ταυτοποίησης ήταν η αιτία που γέννησε την εγκλη-
µατικότητα, προφανώς όχι στο χώρο των αγγέλων, αλλά στον
χώρο των φυλακών και στους διαδρόµους τους; Βεβαίως όχι. Η
µη εφαρµογή των διατάξεων µέσα από την ράθυµη, µέσα από
την ανύπαρκτη διοίκηση, µε ευθύνη της Κυβέρνησης, επέτρεψε
την χρήση των κινητών τηλεφώνων στο χώρο των φυλακών. Έτσι
δηµιουργήθηκαν τα όσα δηµιουργήθηκαν. Γνωρίζετε, κύριε
Υπουργέ, κάποια διάταξη νόµου που να επιτρέπει –εγώ δεν γνω-
ρίζω- την δυνατότητα χρησιµοποίησης καρτοκινητών τηλεφώνων
στο χώρο των φυλακών ή κινητών τηλεφώνων γενικότερα; Προ-
φανώς όχι. Και δεν προέκυψε το θέµα των φυλακών επ’ αφορµή
της υπόθεσης αυτής της περιβόητης συµµορίας. Χρόνια νοσεί
το σωφρονιστικό σύστηµα.

Να σας πω µε απόλυτη ειλικρίνεια ότι έχουµε ίσως τον καλύ-
τερο σωφρονιστικό Κώδικα που υπάρχει σε ολόκληρη την Ευ-
ρώπη. Είναι εξαιρετικά καλός ο σωφρονιστικός Κώδικας της
χώρας µας και οι ρυθµίσεις του. Ποιος όµως τον εφήρµοσε;
Ποιος έλαβε την πρόνοια να υλοποιηθούν οι ρυθµίσεις του και
να µεταποιηθούν σε ένα καθηµερινό πολιτικό και κοινωνικό απο-
τέλεσµα, προκειµένου και τον σωφρονισµό να έχουµε και την
ασφαλή λειτουργία των καταστηµάτων φύλαξης να έχουµε; Κα-
νένας. Και εδώ οι ευθύνες αφορούν συγκεκριµένα µεγάθη της
πολιτειακής µας λειτουργίας. Προφανέστατα αφορούν στην Κυ-
βέρνηση. Και πιστεύει η Κυβέρνηση ότι µε την ταυτοποίηση των
καρτοκινητών τηλεφώνων θα αντιµετωπίσει την εγκληµατικότητα;
Εγώ δεν θα πω τον εύκολο λόγο ότι το σύγχρονο έγκληµα που
συνεχώς ανανεώνεται θα βρει άλλες διεξόδους για να συνεχίσει
να είναι παρόν. Θα πω ότι στο όνοµα δήθεν της αντιµετώπισης
της εγκληµατικότητας βρισκόµαστε µπροστά σε µία νοµοθέτηση
η οποία εγκυµονεί τεράστιους κινδύνους για τις ατοµικές ελευ-
θερίες και για τα δικαιώµατα των πολιτών, µε το πρόσθετο δε-
δοµένο ότι απουσιάζει η παρουσία, η άποψη και ο έλεγχος των
αρµόδιων ανεξαρτήτων αρχών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν αντέχω στον πειρασµό και
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θα πω ότι η ΕΥΠ η οποία κινητοποιήθηκε -ελπίζω µε δικαστικές
εγγυήσεις- προκειµένου να έχουµε την αποκάλυψη αυτής της
συµµορίας, ως κατ’ εξοχήν εκφραστικό όργανο της Κυβέρνησης
στον χώρο που δραστηριοποιείται, δεν συνεργάστηκε µε την
Α∆ΑΕ, όταν επρόκειτο να ερευνηθεί η υπόθεση των τηλεφωνι-
κών υποκλοπών, η γνωστή υπόθεση «VODAFONE».

∆εν τα λέω εγώ, δεν τα λέτε εσείς. Τα λέει η ίδια η Α∆ΑΕ, δια-
µαρτυρόµενη, από την ώρα που η ΕΥΠ ούτε το πόρισµά της, ούτε
τα στοιχεία της έδωσε, αλλά δεν θέλησε ούτε καν την επίσκεψη
της Α∆ΑΕ, προκειµένου να προωθηθεί αποτελεσµατικότερα η
διερεύνηση της υπόθεσης των τηλεφωνικών υποκλοπών. Όσοι
από µας έχουµε τη δυνατότητα να ασκούµε κοινοβουλευτικό
έλεγχο στις ανεξάρτητες Αρχές στο χώρο της Επιτροπής Θε-
σµών και ∆ιαφάνειας γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά τι συνέβη.
Έτσι δεν είναι, κύριε Καραµάριε; Έτσι είναι, δυστυχώς.

Κατά συνέπεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, -και ολοκληρώ-
νοντας- αυτό το νοµοσχέδιο ελέγχεται για την υποκρισία του.
Είναι ψευδώνυµο. ∆εν θα εξασφαλίσει τη ρύθµιση την οποία
θέλει να εξασφαλίσει προκειµένου, όπως λέει, να αντιµετωπίσει
θέµατα εθνικής ασφάλειας, δηµόσιας τάξης και άλλα συναφή.
Και εντέλει, αυτό το σχέδιο νόµου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
υπονοµεύει, στην κυριολεξία, µαζί και µε άλλες νοµοθετικές ρυθ-
µίσεις, την υπόθεση των ατοµικών ελευθεριών και δικαιωµάτων
και καλό είναι η Βουλή των Ελλήνων να φυλαχθεί από έναν µο-
νόδροµο, µονόδροµο της κατηφόρας. ∆ιότι αυτός ο κατήφορος
δεν έχει τέλος και κάποια στιγµή θα βρεθούµε µπροστά σε φαι-
νόµενα που θα µας ελέγχουν για την ευκολία µε την οποία απο-
δεχθήκαµε ρυθµίσεις, γιατί δεν αντιδράσαµε έντονα και γιατί δεν
κινητοποιήσαµε την ελληνική κοινωνία να αντιδράσει και αυτή γι’
αυτές τις απαράδεκτες και αντιδηµοκρατικές ρυθµίσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ροντούλης
έχει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή αναφέρθηκαν και οι προλαλή-

σαντες στο θέµα της αντικατάστασης του ∆ιοικητή της ΕΥΠ, επι-
τρέψτε µου να καταθέσω και την άποψη του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού.

Πρώτον, αφού ευχηθούµε στον αντικαταστάτη του «Καλή Στα-
διοδροµία και καλή πορεία στην ΕΥΠ», διότι η Υπηρεσία αυτή χει-
ρίζεται ζητήµατα εθνικού ενδιαφέροντος, να εκφράσουµε την
ευχή µας ότι θα λειτουργήσει πράγµατι ως ένας αδέσµευτος και
ανεξάρτητος δηµόσιος λειτουργός και όχι ως «φερέφωνο» της
Κυβέρνησης. Και να κάνω την εξής επισήµανση-ερώτηµα. Ρωτή-
θηκε ο κ. Παυλόπουλος, ο αξιότιµος κύριος Υπουργός των Εσω-
τερικών: «Γιατί προχωρήσατε σ’ αυτή την αντικατάσταση;» Η
απάντηση του κ. Παυλόπουλου ήταν η εξής: «Μα λόγω του υφι-
σταµένου νοµοθετικού πλαισίου που επιβάλλει ένα δικαστικό λει-
τουργό». Ωραία. Ερώτηµα λοιπόν: Όταν πριν από µερικούς µήνες
ο ίδιος ο κ. Παυλόπουλος είχε ανανεώσει επ’ αόριστον τη θητεία
του κ. Κοραντή, δεν γνώριζε το υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο;
Εάν το γνώριζε και το έπραξε, δηλαδή την ανανέωση της θητείας
του κ. Κοραντή, τότε κακώς βρίσκεται στη θέση του Υπουργού.
Εάν δεν το γνώριζε –τώρα η άλλη περίπτωση- και πάλι πρόκειται
για έναν Υπουργό ο οποίος κινείται µε βάση τις επιταγές της συ-
γκυρίας και µόνον. Άρα λοιπόν, το θεωρούµε µέγιστο ατόπηµα,
διότι ο κ. Κοραντής ήταν ένας εξαίρετος διπλωµάτης και άφησε
έργο πίσω του ως ∆ιοικητής της ΕΥΠ.

Έρχοµαι τώρα στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο. Ας δούµε το
ιστορικό υπόβαθρο που γέννησε το σηµερινό νοµοσχέδιο. Ο
αξιότιµος Υπουργός, ο οποίος «ειρήσθω εν παρόδω», δεν βρί-
σκεται και στην Αίθουσα, είπε ότι είναι µία επιταγή της δρώσας
κοινωνίας. Ας δούµε λοιπόν τώρα πώς γεννήθηκε αρχικά αυτό το
νοµοσχέδιο. Θα θυµίσω λοιπόν ότι το Φεβρουάριο του 2008
υπήρξε µία απόδραση δύο κρατουµένων από τις φυλακές, µε ελι-
κόπτερο. Τρία χρόνια πριν ο ένας εξ αυτών είχε αποδράσει πάλι
µε ελικόπτερο. ∆ηµιουργήθηκε λοιπόν µία εικόνα αναποτελε-
σµατικότητας του κράτους. Υπό την πίεση αυτής της εικόνας
έγινε µία κυβερνητική σύσκεψη. Εκεί λοιπόν πάρθηκε η πολιτική

απόφαση να υπάρξουν µέτρα που θα απέτρεπαν στο µέλλον τέ-
τοια γεγονότα. Ένα εκ των µέτρων αυτών ήταν και η ταυτοποίηση
των καρτοκινητών, διότι διαπιστώθηκε ότι έπαιξαν ρόλο κατά την
απόδραση.

Ας δούµε όµως τώρα το εξής ερώτηµα. Αν τότε δηλαδή, κύριε
Καραµάριε, το Φεβρουάριο του 2008 που έγινε το περιστατικό
αυτό που γέννησε την ιδέα για το υπάρχον νοµοσχέδιο, υπήρχε
το νοµοσχέδιο αυτό σε ισχύ, έστω ότι το είχαµε τότε σε ισχύ το
νοµοσχέδιο αυτό και µάλιστα -εγώ να κάνω και ένα βήµα παρα-
πέρα- έστω ότι υπήρχαν και ταυτοποιηµένα καρτοκινητά που
χρησιµοποιήθηκαν, θα µπορούσαµε να πιάσουµε τους δράστες;
Όχι, κύριε Καραµάριε. Θα σας πω γιατί. ∆εν θα µπορούσαµε να
πιάσουµε τους δράστες, ακόµη κι αν υπήρχε ταυτοποίηση και σε
ισχύ το νοµοσχέδιο κ.λπ., γιατί; ∆ιότι το αδίκηµα για το οποίο µι-
λάµε, δηλαδή η απόδραση από τις φυλακές, δεν εµπίπτει στα σο-
βαρά αδικήµατα του ν. 2225/1994, που έγινε κατ’ επιταγήν του
άρθρου 9 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, προκειµένου να
έχουµε άρση του απορρήτου. Άρα λοιπόν τι θέλω να πω; Θέλω
να πω ότι υπήρξε και τότε –λέω και «τότε», γιατί θα το πω και για
τώρα- µία αναντιστοιχία µεταξύ του µέτρου και του σκοπού.

Ο σκοπός ήταν να αποφευχθούν οι αποδράσεις. Η πολιτική
απόφαση που ελήφθη ήταν συµβατή µ’ αυτόν το στόχο, µ’ αυτό
τον σκοπό; Όχι. Αντιθέτως, ένα στοχευµένο µέτρο για την απο-
τροπή τέτοιων πραγµάτων, που πήρε η Κυβέρνηση εδώ και µία
εβδοµάδα –και καλώς έπραξε και το πήρε- είναι η απαγόρευση
της χρήσης κινητών τηλεφώνων εντός των φυλακών. Είναι ένα
στοχευµένο µέτρο, ένα σωστό µέτρο, ένα µέτρο το οποίο κι εµείς
υπερψηφίσαµε και υποστηρίξαµε, ένα µέτρο συµβατό και σε
αντιστοιχία µε τον σκοπό.

Γιατί τα λέω όλα αυτά τώρα; ∆ιότι, αγαπητοί συνάδελφοι, αν
παρακολουθήσατε το βασικό επιχείρηµα της Αντιπολιτεύσεως,
είναι το εξής. Και ακούστηκε κατά κόρον από την πλευρά του
ΠΑΣΟΚ. Είπε λοιπόν η Μείζων Αντιπολίτευση: «Αυτό το νοµο-
σχέδιο το οποίο κατεβάζετε, σε σχέση µε το στόχο του, µε το
σκοπό του, είναι αναποτελεσµατικό, είναι ακατάλληλο». Γιατί
είναι αναποτελεσµατικό και ακατάλληλο σε σχέση µε τον σκοπό
του; ∆ιότι λέει η Μείζων Αντιπολίτευση: «Μα, αν ο επίδοξος
εγκληµατίας θέλει να κάνει µία εγκληµατική πράξη, δεν θα χρη-
σιµοποιήσει καρτοκινητό, δεν θα χρησιµοποιήσει κινητό, διότι θα
ξέρει ότι θα υπάρχει ταυτοποίηση. Άρα, λοιπόν, θα βρει άλλους
τρόπους». Όµως εκεί, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, βρίσκεται και η αχίλ-
λειος πτέρνα της επιχειρηµατολογίας του ΠΑΣΟΚ.

Ποια είναι δηλαδή αυτή η αχίλλειος πτέρνα; Είναι ότι ο σκο-
πός του νοµοσχεδίου –και αυτό δεν µπόρεσαν να συλλάβουν οι
κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως- δεν είναι αυτός που
εσείς περιγράφετε στο άρθρο 1, δηλαδή η διασφάλιση της εθνι-
κής ασφάλειας και της δηµόσιας τάξης µέσω της ταυτοποίησης
των χρηστών.

Ο σκοπός είναι άλλος, να αποτρέψουµε επίδοξους εγκληµα-
τίες από το να χρησιµοποιήσουν την τεχνολογία των καρτοκινη-
τών ή των κινητών, προκειµένου να τελέσουν την εγκληµατική
τους πράξη. ∆ηλαδή αποστερούµε –ουσιαστικά αυτός είναι ο
σκοπός- τον επίδοξο εγκληµατία από τη δυνατότητα που έχει να
χρησιµοποιήσει το καρτοκινητό ή το κινητό.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Αυτό είναι!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, βλέπω ότι συµφωνείτε, αγαπη-

τοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Κοιτάξτε όµως τη διατύ-
πωση του σκοπού στο άρθρο 1.

Σας λέω, λοιπόν, µε άλλα λόγια, κύριε Υφυπουργέ, το εξής:
Πρέπει να αλλάξει η διατύπωση του σκοπού και του στόχου. Ο
σκοπός και ο στόχος δεν είναι η διασφάλιση της εθνικής ασφά-
λειας και της δηµοσίας τάξεως µέσω της ταυτοποίησης του χρή-
στη, αλλά η αποτροπή επίδοξων εγκληµατιών από το να
χρησιµοποιούν τη συγκεκριµένη τεχνολογία ως όργανο, ως µέσο
τέλεσης των εγκληµάτων τους.

Αν το κάνετε αυτό στο σκοπό, αν κάνετε αυτήν την αλλαγή που
σας λέµε στο άρθρο 1, τότε θα καθίστατο εντελώς έωλη η επι-
χειρηµατολογία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. ∆ιότι τώρα εκεί
βρίσκουν την αχίλλειο πτέρνα και σας λένε ότι είναι αποτελε-
σµατικό σε σχέση µε το σκοπό. Άρα, έχουµε ένα σωστό νοµο-
σχέδιο, αρκεί να οριστεί διαφορετικά ο σκοπός, ο στόχος!
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Έρχοµαι τώρα σε µια κατηγορία που εκτοξεύτηκε από τον κ.
Παπουτσή προς την Κυβέρνηση. Είπε, λοιπόν, ο κ. Παπουτσής:
Γιατί είστε η επισπεύδουσα πλευρά –να το πω έτσι- στην υπό-
θεση αυτή της ταυτοποίησης, αφού το µεγάλο ευρωπαϊκό ρα-
ντεβού του 2010 σηµαίνει την απλή κατάθεση µελετών; Έτσι είπε
ο κ. Παπουτσής. Θα πρέπει –λέει- να καταθέσουµε µελέτες και
µετά να ακολουθηθεί όλη αυτή η διαδικασία κ.λπ.

Του απαντάµε εµείς, λοιπόν, του κ. Παπουτσή. Υπάρχει καλύ-
τερη µελέτη από την εφαρµογή ενός νόµου, βάσει της οποίας
εφαρµογής θα εξαχθούν συµπεράσµατα, τα οποία και θα κατα-
θέσει η ελληνική πλευρά το 2010 σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένω-
σης;

Ήδη αυτήν τη µελέτη που ζητά ο κ. Παπουτσής, η ελληνική
πλευρά θα την έχει και θα την έχει κατά έγκυρο τρόπο µέσω της
εφαρµογής ενός νόµου! Άρα, λοιπόν, του απαντάµε στο θέµα
των µελετών.

Εκτοξεύτηκε όµως και µια άλλη κατηγορία. Εµείς κατηγορη-
θήκαµε από την κ. ∆αµανάκη και άλλους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ που άκουσα για το ότι είµαστε η προσωποποίηση της
ακροδεξιάς. Και, βεβαίως, τους απαντάµε ότι η υψίστη µορφή
φασισµού είναι ο ετεροπροσδιορισµός του άλλου. ∆εν κουρά-
στηκαν ακόµα να πιπιλάνε αυτήν την καραµέλα.

Επίσης, κατηγορήθηκε η Κυβέρνηση ότι υιοθετεί την πολιτική
πλατφόρµα ή σέρνεται πίσω από την πολιτική πλατφόρµα του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Ωραία, κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Έτσι είναι. Μόνο που λέτε τη µισή
αλήθεια! ∆ιότι η άλλη µισή είναι ότι και ο δικός σας Αρχηγός σέρ-
νεται πίσω από την πολιτική πλατφόρµα του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού.

∆ιότι άκουσον-άκουσον, κύριε Καραµάριε, ο κ. Παπανδρέου
µετά το αποτέλεσµα της ευρωκάλπης βγήκε και είπε «µηδενική
ανοχή στη λαθροµετανάστευση!». Πότε τα είχε ξαναπεί αυτά ο κ.
Παπανδρέου; Πότε θυµήθηκε τη λαθροµετανάστευση ο κ. Πα-
πανδρέου; Είδε το αποτέλεσµα της ευρωκάλπης και θυµήθηκε
και αυτός τη λαθροµετανάστευση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι θέλω να πω µε αυτά; Ότι η πολιτική πλατφόρµα, αυτή που

εκφράζουµε εµείς, δεν είναι πολιτική πλατφόρµα του ΛΑΟΣ. Είναι
πολιτική πλατφόρµα, είναι πιστεύω ριζωµένα βαθιά που έχουν
γίνει αποδεκτά από την πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Γι’ αυτό και τα δύο κόµµατα εξουσίας εξαναγκάζονται να ακο-
λουθήσουν αυτή την πολιτική πλατφόρµα, διότι διαπίστωσαν την
αποδοχή των θέσεων του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού από
τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Άρα, λοιπόν, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, να τα αφήσετε αυτά περί
ακροδεξιάς, διότι δεν σας τιµούν. Όπως είστε εσείς ένα κοινο-
βουλευτικό κόµµα, είµαστε κι εµείς ένα κοινοβουλευτικό κόµµα.
Και να αφήσετε αυτά που λέτε για το ποιος σέρνει ποιον. Εµάς
δεν µας ενδιαφέρει αυτό. Εµάς µας ενδιαφέρει το καλό της πα-
τρίδας. ∆εν µας ενδιαφέρει αν κάποιος µας αντιγράφει ή όχι.
Μας ενδιαφέρει το καλό της πατρίδας.

Άρα, σε κάθε περίπτωση, θα πρέπει να είστε στην κριτική σας
περισσότερο σοβαροί, διότι και η κριτική που κάνετε, κρίνεται.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κανένας δεν µπορεί να

αµφισβητεί την κοινοβουλευτική υπόσταση κανενός κόµµατος
και τον πατριωτισµό κανενός Βουλευτή και κανενός πολίτη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Συµφωνούµε, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αυτό να καταστεί σαφές

και να σταµατήσουν οι πλειοδοσίες περί πατριωτισµού και περί
κοινοβουλευτισµού, ιδιαίτερα όταν µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα –
αλλά κι έξω από την Αίθουσα- είναι εκπρόσωποι του λαού. ∆εν
ξέρω πόσο δικαίωµα έχουµε να αµφισβητούµε τον πατριωτισµό
των άλλων.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Συµφωνούµε απολύτως, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Επανερχόµαστε στον

κατάλογο των οµιλητών Βουλευτών.
Το λόγο έχει ο κ. Αυγενάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αντικείµενο

του παρόντος νοµοσχεδίου σχετίζεται άµεσα µε τη διαφύλαξη
της εθνικής ασφάλειας, αλλά και την προστασία της δηµόσιας
τάξης από τη διάπραξη αξιόποινων πράξεων. Έρχεται να βάλει
τάξη στον τοµέα των συνοµιλιών µέσω κινητής τηλεφωνίας,
καθώς σκοπός του είναι η ταυτοποίηση των κατόχων και χρη-
στών εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας προπλη-
ρωµένου χρόνου οµιλίας, συνδροµητών µε συµβόλαιο ή όποιας
άλλης µορφής κινητής τηλεπικοινωνίας.

Με το παρόν σχέδιο νόµου γίνεται πράξη η δέσµευση της Κυ-
βέρνησης αλλά και του ίδιου του Πρωθυπουργού να προχωρή-
σουµε σε µια θεσµική πρωτοβουλία για την ταυτοποίηση των
ανωνύµων καρτοκινητών µε τους χρήστες τους.

Ενδεικτικά αναφέρω στο σηµείο αυτό ότι οι συνδέσεις κινητής
τηλεφωνίας µε προπληρωµένο χρόνο ανέρχονται στη χώρα µας
σε περίπου 13,5 εκατοµµύρια, εκ των οποίων περίπου εννέα εκα-
τοµµύρια είναι ενεργές, ενώ µόλις πέντε εκατοµµύρια είναι οι
συνδέσεις µε συµβόλαιο, στις οποίες και έχει γίνει ταυτοπροσω-
πία.

Μάλιστα, σύµφωνα µε τα σχετικά στατιστικά στοιχεία από τις
ίδιες τις εταιρείες, υπολογίζεται ότι γίνονται περίπου δέκα έως
δεκαπέντε χιλιάδες ανώνυµες συνδέσεις την ηµέρα. Όλοι γνω-
ρίζουµε ότι συχνά οι ανώνυµες συνδέσεις όχι µόνο στην Ελλάδα
αλλά και σε ολόκληρη την Ευρώπη συµβάλλουν από τη µια
πλευρά στην αύξηση της συνδροµητικής βάσης των εταιρειών
και στη θεαµατική αύξηση της αγοράς, όµως ταυτόχρονα διευ-
κολύνουν την ανάπτυξη της εγκληµατικότητας.

Οι τύποι των εγκληµάτων που τελούνται συχνά µέσω της χρή-
σης καρτοκινητού, όπως αποδεικνύει και η νοµολογία αλλά και η
έρευνα που έχει γίνει στην αγορά, είναι η διακίνηση ναρκωτικών,
οι ληστείες, οι απειλές, οι εκβιασµοί, η πορνεία, η µαστροπεία, η
λαθροµετανάστευση, οι παρενοχλήσεις στην καθηµερινότητα και
πολλά άλλα.

∆εν είναι σπάνιο το φαινόµενο –και πιθανώς να έχει συµβεί σε
αρκετούς από εµάς- να πέσουµε θύµατα κακόβουλων τηλεφω-
νηµάτων, για τα οποία βεβαίως δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα,
καθώς ο χρήστης δεν ταυτοποιείται.

Βασική στόχευση του σχεδίου νόµου που συζητούµε σήµερα
είναι να παύσει να ισχύει το ανώνυµο κινητό ως το µέσο και το ερ-
γαλείο για παράνοµες συµπεριφορές. ∆εν λέµε ότι θα σταµατή-
σουµε να τελούνται ποινικές πράξεις, αλλά τουλάχιστον αυτές
θα πάψουν να διευκολύνονται µέσω της χρήσης του κινητού, του
ανώνυµου κινητού.

Όµως, αλήθεια, ποιος νοµοταγής πολίτης έχει πρόβληµα να
δηλώσει ότι κατέχει καρτοκινητό ή µε όποια άλλης µορφής σύµ-
βασης κινητό ή σταθερό τηλέφωνο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή πολλά ακούστηκαν στην
επιτροπή που επεξεργαστήκαµε το παρόν σχέδιο νόµου, αλλά
και µε αφορµή διάφορα δηµοσιεύµατα αθηναϊκών εφηµερίδων,
επιτρέψτε µου να αναφέρω ότι δεν είµαστε οι µόνοι που προχω-
ράµε σε τέτοιου είδους ρυθµίσεις. ∆εν είµαστε οι µόνοι Ευρω-
παίοι πολίτες ή το µοναδικό ευρωπαϊκό κράτος.

Αντίστοιχες ρυθµίσεις ισχύουν αυτή τη στιγµή και στη Γαλλία,
στη Γερµανία, στην Ιταλία, στην Ισπανία, στην Ολλανδία, στην
Ουκρανία, στη Βουλγαρία, στη Σλοβακία, ενώ σχετική συζήτηση
γίνεται σήµερα και αυτή την ώρα στη Μεγάλη Βρετανία.

Σε κάθε περίπτωση, πρέπει να υπογραµµίσω ότι οι διατάξεις
του νοµοσχεδίου αφορούν µόνο την ταυτοποίηση των στοιχείων
των κατόχων των χρηστών υπηρεσιών της κινητής τηλεφωνίας
µέσω αντίστοιχης κάθε συνδροµητή µε έναν ή περισσότερους
αριθµούς κλήσης και σε καµµία περίπτωση δεν καλύπτουµε προ-
σωπικά δεδοµένα ή δεδοµένα που αφορούν το απόρρητο της
συνοµιλίας. Αυτά συνεχίζουν να προστατεύονται στο ακέραιο.

Επειδή άκουσα ορισµένους συναδέλφους να µιλούν για ένα
κράτος «Μεγάλο Αδελφό», επιτρέψτε µου να τονίσω ότι όλα τα
µέτρα που προβλέπονται στο νοµοσχέδιο είναι σύµφωνα µε το
ελληνικό Σύνταγµα και ειδικότερα µε τις διατάξεις του άρθρου
9Α και 19Σ, ενώ τηρούν και τις γενικές αρχές του Ευρωπαϊκού
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∆ικαίου συµπεριλαµβανοµένων αυτών που αναφέρονται στο
άρθρο 6 στην παράγραφο 1 και 2 της Συνθήκης για την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Επιπροσθέτως, εκτός από το ελληνικό Σύνταγµα,
οι προτεινόµενες διατάξεις συνάδουν και µε την ισχύουσα εθνική
νοµοθεσία περί προστασίας δεδοµένων του ν. 2472/1997, όπως
ισχύει µετά την τροποποίηση από τον ν. 3625/2007, το ν.
3115/2003 περί της αρχής της διασφάλισης του απορρήτου των
επικοινωνιών, του ν. 2225/1994 περί της προστασίας της ελευ-
θερίας και ανταπόκρισης και επικοινωνίας και άλλες διατάξεις,
το π.δ. 47/2005 και τις οικείες αποφάσεις των ανεξαρτήτων
αρχών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα εννέα άρθρα του σχεδίου
νόµου εξισώνουν τους κατόχους ανωνύµων καρτοκινητών µε
τους επώνυµους συνδροµητές, οι οποίοι και έχουν συµβόλαιο,
καθώς όλοι γνωρίζουµε ότι όταν συνάπτει κάποιοι ένα νέο συµ-
βόλαιο µε τον πάροχο υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας, δηλώνει
τα πλήρη στοιχεία του τα οποία χρησιµεύουν για την διαχείριση
του πελατολογίου των εταιρειών, την έκδοση µηνιαίων λογαρια-
σµών, την αναβάθµιση των προσφεροµένων υπηρεσιών και µία
σειρά άλλων δραστηριοτήτων.

Το άρθρο 3, επεκτείνει την υποχρέωση δήλωσης στοιχείων και
στους κατόχους καρτοκινητών ενώ το κόστος, έστω και περιορι-
σµένο, επιβαρύνει τις εταιρείες και όχι τους καταναλωτές.
Ωστόσο, ο καταναλωτής έχει την υποχρέωση να αναφέρει την
µεταβολή κυριότητας του καρτοκινητού ή παραδείγµατος χάριν,
την κλοπή του ακριβώς όπως συµβαίνει και µε τα συµβόλαια ενώ
οι εταιρείες έχουν την υποχρέωση να διατηρούν τα στοιχεία για
ένα έτος µετά τη διακοπή του συµβολαίου από τον πάροχο. ∆η-
λαδή, αν κάποιος έχει σύµβαση κινητού και διακόψει τη σύµβαση
αυτή, ο πάροχος έχει την υποχρέωση να κρατάει αυτά τα στοι-
χεία για ένα ολόκληρο χρόνο. Μετά πρέπει και είναι υποχρεωµέ-
νος να τα καταστρέψει.

Όσον αφορά την πώληση προπληρωµένων καρτών από τοπικά
σηµεία πώλησης όπως είναι τα περίπτερα δεν αλλάζει απολύτως
τίποτα και συνεχίζουν να ισχύουν τα πάντα όπως ίσχυαν και µέχρι
σήµερα καθώς το σχέδιο νόµου δεν θίγει κανένα δικαίωµα από τα
κέρδη των µικροπωλητών καθώς µόνο η ταυτοποίηση και η δή-
λωση των προσωπικών στοιχείων θα θίγεται στα εξουσιοδοτη-
µένα καταστήµατα. Επιπλέον, σηµειώνω ότι η Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων ως Ανεξάρτητη Αρχή θα
ελέγχει τους όρους εφαρµογής του νόµου και θα επιβάλλει κυ-
ρώσεις όταν δεν συµφωνούνται οι πάροχοι. Ο χρόνος προσαρ-
µογής στις νέες ρυθµίσεις και η ενηµέρωση των χρηστών
καρτοκινητής τηλεφωνίας είναι µέχρι 30 Ιουνίου του 2010, ενώ
µετά την εκπνοή της ηµεροµηνίας µε καταληκτική ηµεροµηνία
30 Ιουλίου του 2010, οι εταιρείες µπορούν να προβούν σε δια-
κοπή της σύνδεσης. Αναλυτική αναφορά στις τροπολογίες που
συνοδεύουν το παρόν νοµοσχέδιο επιτρέψτε µου να κάνω στην
αυριανή µου τοποθέτηση.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να
σηµειώσω ότι η ταυτοποίηση των χρηστών καρτοκινητής τηλε-
φωνίας µπορεί να αποτελέσει ένα σηµαντικό ακόµα εργαλείο στα
χέρια των διωκτικών αρχών για την προστασία της δηµόσιας
τάξης και ασφάλειας. Μπορεί ακόµα και να συµβάλει στην πρό-
ληψη, διερεύνηση, διαπίστωση αλλά και δίωξη ποινικών αδικη-
µάτων, αλλά κυρίως να στερήσει από το δίκτυο του
οργανωµένου εγκλήµατος ένα σηµαντικό µέσο που χρησιµοποιεί
για την πραγµατοποίηση παράνοµων δράσεων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αυγενάκη.
Ο κ. Χάϊδος έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε µε την

έναρξη των εργασιών του Β’ Θερινού Τµήµατος της Βουλής ένα
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.

∆εν είναι όµως, αξιόπιστο το Υπουργείο και η Κυβέρνηση σε
αυτά που ισχυρίζεται ότι στοχεύει να επιτύχει τώρα γιατί ως σή-
µερα από την πολιτική της όλοι οι οργανισµοί και οι υπηρεσίες
στον τοµέα των επικοινωνιών και των µεταφορών δοκιµάζονται,

το κόστος χρήσης τους αυξάνεται, τα οικονοµικά τους επιδεινώ-
νονται, το επίπεδο των παρεχόµενων υπηρεσιών χειροτερεύει και
πολλές από αυτές χαρίζονται σε ιδιώτες. Και οφείλεται αυτή η
εξέλιξη αφ’ ενός µεν στην οικονοµικά νεοφιλελεύθερη λογική
που διέπει τη Νέα ∆ηµοκρατία, αφετέρου στην προχειρότητα,
την αντιφατικότητα, την κακοδιαχείριση, την ανεπάρκεια και τις
παλινωδίες που χαρακτηρίζουν την αντιµετώπιση αυτού του ευ-
αίσθητου τοµέα από την Κυβέρνηση.

Συζητούµε σήµερα ένα νοµοθέτηµα για την ταυτοποίηση των
κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλε-
φωνίας. ∆εν είναι όµως, αξιόπιστη η Νέα ∆ηµοκρατία στα ζητή-
µατα κινητής τηλεφωνίας, γιατί είναι αυτή που επί κυβερνήσεως
Μητσοτάκη δεν επέτρεψε στον ΟΤΕ να επεκταθεί στην κινητή τη-
λεφωνία, την οποία χάρισε τότε σε ιδιώτες. ∆εν είναι αξιόπιστη
και η σηµερινή Κυβέρνηση γιατί αγοράζει ακριβά ιδιωτικές επι-
χειρήσεις µε κύρια δραστηριότητα την κινητή τηλεφωνία, όπως
ο «ΓΕΡΜΑΝΟΣ» και πουλάει φθηνά δηµόσιους κολοσσούς όπως
ο ΟΤΕ και η θυγατρική του η «COSMOTE» σε Γερµανούς αντα-
γωνιστές. ∆εν είστε αξιόπιστοι όταν µας λέτε ότι το κόστος αυτής
της ταυτοποίησης δεν θα µετακυλιστεί στους χρήστες της κινη-
τής τηλεφωνίας αφού πολύ πρόσφατα επιβάλλατε νέο φόρο στα
κινητά, ενώ έως τότε το αποκλείατε. ∆εν είναι αξιόπιστη η Κυ-
βέρνηση όταν ισχυρίζεται ότι κύριος στόχος του παρόντος νο-
µοσχεδίου είναι η διαφύλαξη της εθνικής ασφάλειας γιατί επί των
ηµερών της συνέβη το µεγάλο σκάνδαλο των υποκλοπών για το
οποίο δεν δέχτηκε την σύσταση εξεταστικής επιτροπής και έως
σήµερα τέσσερα χρόνια µετά δεν ασκήθηκε ονοµαστική δίωξη
εναντίον κανενός και κάποιοι αρµόδιοι αποφάνθηκαν ότι κάποιοι
κάπου κάποτε παρακολουθούσαν κάποια κινητά τηλέφωνα και
ας ήταν µέσα σε αυτά και το τηλέφωνο του Πρωθυπουργού. Και
αυτοί οι κάποιοι προήχθησαν σήµερα.

Εξυπηρετεί το νοµοθέτηµα και ο τρόπος που ήρθε στη Βουλή
και επικοινωνιακές σκοπιµότητες. Προσπαθεί η Κυβέρνηση να
εκµεταλλευτεί µικροκοµµατικά τις ανησυχίες και τους φόβους
των πολιτών από την αύξηση της εγκληµατικότητας. ∆εν είναι
αξιόπιστη η Κυβέρνηση όταν λέει ότι σκοπός των ρυθµίσεων είναι
η συµβολή στη µείωση της εγκληµατικότητας και στην προστα-
σία της δηµόσιας τάξης, όταν επί των ηµερών της αυξήθηκε ανη-
συχητικά η εγκληµατικότητα, όταν η δηµόσια τάξη καθηµερινά
διαταράσσεται, όταν το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών χάθηκε,
όταν η κατάσταση των αρµόδιων υπηρεσιών και της Αστυνοµίας
από την κοµµατοκρατία την οποία επέβαλε η Νέα ∆ηµοκρατία
επιδεινώθηκε, όταν η απόπειρα χειραγώγησης των θεσµών και η
όξυνση των κοινωνικών αντιθέσεων από την πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας επιτείνουν την αστάθεια και την αναταραχή.

∆εν είστε αξιόπιστοι, κύριε Υφυπουργέ –και παρακαλώ να προ-
σέξετε αυτήν την πρόταση που θα σας κάνω για την αποτελε-
σµατικότητα των διακηρύξεων και των ρυθµίσεών σας, όταν δεν
δέχεστε τεκµηριωµένες προτάσεις για τη µείωση της εγκληµατι-
κότητας κυρίως της παιδικής σε σχέση µε την απενεργοποίηση
των κλεµµένων κινητών τηλεφώνων.

Γι’ αυτό το θέµα έκανα δύο ερωτήσεις προ τριετίας περίπου.
Τότε µου απαντήσατε στην πρώτη –ο αρµόδιος Υπουργός ο κ.
Λιάπης- ότι δεν προβλέπεται η υποχρέωση απενεργοποίησης της
συσκευής από τις εταιρείες κινητής τηλεφωνίας για τα κλεµµένα
κινητά. Επανήλθα πριν από ενάµιση χρόνο και τότε µου απαντή-
σατε –ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Χατζηδάκης, µέσω του Αντι-
προέδρου της ΕΕΤ του κ. Κουλούρη στις 29-11-2007- ότι
εξετάζεται το ενδεχόµενο να περιληφθεί η σχετική υποχρέωση
των εταιρειών κινητής τηλεφωνίας να απενεργοποιούν τις κλεµ-
µένες συσκευές έτσι ώστε να αχρηστεύονται και να παύουν να
αποτελούν αίτιο για την αύξηση της παιδικής εγκληµατικότητας.

Γιατί, λοιπόν, αφού µιλάτε τόσο πολύ για την µείωση της
εγκληµατικότητας, δεν κάνετε δεκτή αυτήν την πρόταση; Μήπως
επειδή αυτό θα αυξήσει τις δαπάνες και το κόστος για τις εται-
ρείες κινητής τηλεφωνίας; Είναι µία απλή πρόταση. Είναι µία πρό-
ταση που είναι πολύ εύκολο να εφαρµοστεί και όµως εσείς δεν
την εφαρµόζετε παρότι επέµενα µε επανειληµµένες κοινοβου-
λευτικές παρεµβάσεις.

Καταθέτω για τα Πρακτικά τις ερωτήσεις και τις απαντήσεις
ευελπιστώντας ότι θα τη λάβετε υπ’ όψιν να την εφαρµόσετε.
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Χάϊδος καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε µία διακοπή;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ναι, κύριε Υπουργέ, αν
το επιτρέπει ο κύριος συνάδελφος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ναι, επιτρέπω γιατί είναι πολύ σοβαρό και
ενδιαφέρον το θέµα.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Με την άδειά σας, θα ήθελα να πω ότι στο άρθρο 7 στις
µεταβατικές διατάξεις ορίζεται σαφώς ότι µετά την 30η Ιουλίου
του 2010, όποια συσκευή δεν ταυτοποιηθεί δεν θα είναι νόµιµη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Όχι, δεν µιλάµε γι’ αυτό.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Μισό λεπτό. Λέτε πώς θα λυθεί το θέµα και σας λέω ότι
υπάρχει ο τρόπος και προβλέπεται από το παρόν σχέδιο νόµου
το πώς µπορεί να λυθεί.

Σας ευχαριστώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Άλλο σας λέω εγώ, κύριε Υπουργέ. Σας

λέω ότι αν η συσκευή αχρηστεύεται από την απενεργοποίηση
µέσω της εταιρείας κινητής τηλεφωνίας, τότε θα περιοριστεί σε
µεγάλο βαθµό η παιδική εγκληµατικότητα. Θα βάζει την άλλη
κάρτα που θα την έχει ταυτοποιηµένη, τη δικιά του κάρτα σε
αυτήν τη συσκευή.

Το θέµα είναι να περιοριστεί η παιδική εγκληµατικότητα, να
µην υπάρχει λόγος να κλαπεί η συσκευή, το τηλέφωνο, δηλαδή,
από κάποιον άλλο. Καταλάβατε; Είναι διαφορετικό αυτό που λέτε
εσείς, διαφορετικό αυτό που λέω εγώ. ∆ιότι τώρα αν κλαπεί, µπο-
ρεί να χρησιµοποιηθεί η παλιά κάρτα και να µπει στην άλλη συ-
σκευή που θα έχει κλαπεί, ειδικά οι ακριβές. Το θέµα είναι να
αχρηστευθεί η συσκευή, για να µη λειτουργεί αυτό σαν αίτιο αύ-
ξησης της παιδικής εγκληµατικότητας.

Είναι, επίσης, πρόχειρο και αποσπασµατικό το νοµοσχέδιο,
γιατί δεν αντιµετωπίζει τρέχοντα θέµατα, παρά µόνο τα παραπέ-
µπει στο µέλλον, όπως το τι θα γίνει µε τη λαθραία διακίνηση και
τη µαύρη αγορά καρτών SIM από το εξωτερικό.

Έχει, επίσης και προσχηµατικά χαρακτηριστικά το νοµοσχέ-
διο, αφού µέσα από τη διαδικασία της επέκτασης των καµερών
και του ελέγχου του DNA επιχειρεί να αφαιρέσει θεµελιώδη δι-
καιώµατα και βασικές δηµοκρατικές κατακτήσεις των πολιτών, οι
οποίες κατοχυρώθηκαν µε αγώνες και θυσίες, χωρίς ουσιαστικά
αποτελέσµατα στην ενίσχυση της έννοµης τάξης και τον περιο-
ρισµό της εγκληµατικότητας.

Μας λέτε ότι όλα αυτά τα κάνετε για την ασφάλεια των πολι-
τών. Όµως, παραγνωρίζετε αυτό το οποίο προειδοποιεί και ο Βε-
νιαµίν Φραγκλίνος, που λέει ότι όποιος επιλέγει µεταξύ
ασφάλειας και ελευθερίας, γρήγορα θα τα χάσει και τα δύο. Χρει-
άζεται καλός συνδυασµός µεταξύ των ανωτέρω, έτσι ώστε να
επιτευχθεί το καλύτερο αποτέλεσµα. Και επειδή πλέον εσείς δεν
µπορείτε να προστατεύσετε ούτε να εγγυηθείτε κανένα από τα
δύο ούτε να τα συνδυάσετε σωστά για το καλό της κοινωνίας, η
καλύτερη υπηρεσία που µπορείτε να προσφέρετε στη χώρα και
την κοινωνία, είναι να προκηρύξετε εκλογές, για να αλλάξει πο-
ρεία η χώρα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Χάιδο.

Ο κ. Γεροντόπουλος έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ευτυχώς στην Ελλάδα του 2009, στην Ελ-

λάδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της ΟΝΕ, δεν µπορεί κάποιος
να ισχυριστεί σοβαρά ότι κινδυνεύουν τα ανθρώπινα δικαιώµατα
και οι πολιτικές ελευθερίες. Αυτό, βέβαια, δε σηµαίνει ότι δεν
είναι απαραίτητος ο καθηµερινός αγώνας για τη διαρκή διεύ-
ρυνση των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και των πολιτικών ελευθε-
ριών.

∆υστυχώς, στην Ελλάδα του σήµερα όλοι οι πολίτες δεν αι-
σθάνονται πάντοτε ασφαλείς. Και το παρόν νοµοσχέδιο έχει ως

στόχο τη διαφύλαξη της εθνικής ασφάλειας και τη διακρίβωση
των ιδιαίτερα σοβαρών εγκληµάτων.

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι όπως είσαστε εσείς αποτελε-
σµατικός, έτσι και ο νόµος θα φέρει αποτελέσµατα, γι’ αυτό, άλ-
λωστε και εµείς ως Πλειοψηφία τον υπερψηφίζουµε.

Έτσι, κύριοι συνάδελφοι και δεν υπήρχαν ως τώρα τα τηλέ-
φωνα µε σύνδεση, θα µπορούσαν ίσως κάποιοι να υποψιαστούν
ότι µε τον καινούργιο νόµο πιθανότατα να θίγονται κάποια δικαι-
ώµατα των κατόχων καρτοκινητών. Όµως, από τη στιγµή που
προχωρούµε προς µία εξίσωση και υπάρχουν ήδη οι µισοί περί-
που κάτοχοι κινητών τηλεφώνων που έχουν δώσει τα στοιχεία
τους στις εταιρείες, αντιλαµβάνεστε ότι το πρόβληµα αυτό δεν
υφίσταται. Έχουµε µία εξίσωση µε το σηµερινό νόµο η οποία εξί-
σωση, άλλωστε, είναι και απαραίτητη.

Υπάρχει η εµπειρία άλλων χωρών. Όπως έχουµε πει, η Ισπανία,
η Γαλλία, η Γερµανία, η Ιταλία, η Ιαπωνία, η Αυστραλία, χώρες
απόλυτα δηµοκρατικές, η Ελβετία και αυτές εφαρµόζουν έναν
ανάλογο νόµο. Εποµένως, µπορούµε να προχωρήσουµε πιο γρή-
γορα.

Εγώ, λοιπόν, θα έκανα και κάποιες προτάσεις, κύριε Υπουργέ.
Θεωρώ ότι ο ένας χρόνος για την εφαρµογή του νόµου είναι
πολύς. Θα µπορούσαµε να προχωρήσουµε πιο γρήγορα, έτσι
ώστε να εφαρµόζεται στο εξάµηνο. Από τη στιγµή που οι εται-
ρείες λένε ότι µέσα σε τρεις µήνες θα είναι έτοιµες για την εφαρ-
µογή των λογισµικών τους, τότε µέσα σε έξι µήνες θα µπορούσε
να εφαρµοστεί ο νόµος, έτσι ώστε να µην αφήσουµε τόσο µε-
γάλο χρονικό διάστηµα, µέχρι τον Ιούλιο του 2010.

Θα πρότεινα, επίσης, την ταυτοποίηση και των συσκευών τη-
λεφώνων. Είναι κάτι το οποίο εφαρµόζεται σε κάποιες χώρες.
Εµείς είπαµε ότι αυτό το εξετάσαµε, αλλά θα υπάρξει µεγάλο κό-
στος. Εν όψει, µάλιστα, του γεγονότος ότι διάγουµε και µια πε-
ρίοδο οικονοµικής κρίσης. Πιστεύω όµως ότι το θέµα της εθνικής
ασφάλειας, από τη στιγµή που µιλούµε γι’ αυτό, είναι πολύ πιο
σηµαντικό από το όποιο οικονοµικό κόστος θα έχουν οι εταιρείες.

Άρα, προτείνω να προχωρήσουµε πιο γρήγορα και στο θέµα
της ταυτοποίησης των συσκευών τηλεφώνου. Άλλωστε, ο κύριος
Υπουργός στην επιτροπή είπε ότι είναι ένα ζήτηµα το οποίο θα το
εξετάσουµε στη συνέχεια.

Επειδή συζητήσαµε, βεβαίως, στη Βουλή και ειπώθηκε από κά-
ποιους συναδέλφους ότι θα υπάρχει µαύρη αγορά καρτών SIM
από άλλες χώρες, είναι µια καλή ευκαιρία για την Κυβέρνηση να
αναλάβει µια πρωτοβουλία, να είναι µια ελληνική πρωτοβουλία,
έτσι ώστε να προχωρήσουν οι διεθνείς συµβάσεις για το ζήτηµα
της περιαγωγής και να µη µπορούν να ενεργοποιούνται κάρτες
οι οποίες έρχονται από χώρες οι οποίες δεν έχουν νόµους ανά-
λογους µε το δικό µας.

Χρειάζονται, βεβαίως, διεθνείς συµφωνίες, αλλά εδώ πλέον δί-
δεται η ευκαιρία σε σας, κύριε Υπουργέ, να µπορέσετε αυτά τα
θέµατα να τα επιταχύνετε.

Τέλος, ένα πράγµα το οποίο το φοβάµαι είναι ότι οι εταιρείες
θα προσπαθήσουν µε έναν έµµεσο τρόπο να µεταφέρουν το κό-
στος από την όποια επιβάρυνση θα έχουν προς τους χρήστες
των καρτοκινητών. Εδώ χρειάζεται µια µεγάλη προσοχή τόσο
από µεριάς του Υπουργείου όσο και από την ανεξάρτητη αρχή,
ώστε µε τα διάφορα πακέτα τα οποία έχουν και τα οποία είναι
δεκάδες -δεν µπορούµε να τα παρακολουθήσουµε- µειώνοντας
πιθανότατα κάποια SMS, µειώνοντας κάποια λεπτά, αυτοµάτως
µπορούν να µετακυλήσουν το κόστος στους κατόχους, χωρίς να
καταλάβουν όλοι οι υπόλοιποι τίποτα. Χρειάζεται και εδώ, λοι-
πόν, µεγάλη προσοχή και από εσάς και από την αρµόδια επι-
τροπή.

Τέλος, ακούστηκε εδώ στο Τµήµα ότι η συζήτηση και η δια-
βούλευση που έγινε ήταν µόνο πέντε ηµερών. Εγώ θα πω ότι
στην αρµόδια επιτροπή που συζητήσαµε πριν από µερικές µέρες,
είχαµε όλο το χρόνο να το κουβεντιάσουµε, να φέρουµε τις από-
ψεις µας, ανεξαρτήτως αν δεν ήρθαν οι εκπρόσωποι των ανε-
ξαρτήτων αρχών. Εµείς είχαµε τη δυνατότητα ως Βουλευτές να
το κάνουµε αυτό και βεβαίως, για πρώτη φορά εφαρµόστηκε στη
συζήτηση και ο νέος Κανονισµός της Βουλής για τη διαβούλευση
πριν την κατάθεση του νοµοσχεδίου. Έγινε και αυτό. Εποµένως,
ήµασταν προετοιµασµένοι, πριν έρθει το νοµοσχέδιο στις βασι-
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κές γραµµές του νοµοσχεδίου.
Τέλος, θέλω να τελειώσω µε αυτό που ξεκίνησα. Εγώ πιστεύω

ότι δε θίγονται τα ανθρώπινα δικαιώµατα και οι πολιτικές ελευ-
θερίες µε το παρόν νοµοσχέδιο, από τη στιγµή, µάλιστα, που οι
όποιες παρακολουθήσεις θα γίνονται µε σεβασµό τόσο στο Σύ-
νταγµα όσο και στους νόµους του κράτους. Είµαι βέβαιος δε, ότι
η δηµοκρατική µας πολιτεία θα διασφαλίζει διαχρονικά -και το
τονίζω το διαχρονικά- τη χρήση της παρακολούθησης µόνο για
τη διακρίβωση ιδιαιτέρως σοβαρών εγκληµάτων και η δηµοσιο-
ποίηση αυτών των συνδιαλέξεων δε θα γίνεται επιλεκτικά. Εµένα
πραγµατικά δεν µου αρέσει αυτό που βλέπω στις τηλεοράσεις
όλο αυτό το διάστηµα, να δηµοσιεύουν τα πάντα. ∆εν είναι ό,τι
καλύτερο κάποιες συζητήσεις ανάµεσα ακόµη και σε εγκληµα-
τίες, που µπορεί να είναι και προσωπικού περιεχοµένου, να γί-
νονται βορά από τους πολίτες όλης της χώρας.

Αυτά ήθελα να πω. Πιστεύω ότι αυτό το νοµοσχέδιο θα βοη-
θήσει τελικά στην πάταξη της εγκληµατικότητας. Από εκεί και
πέρα, όπως όλα τα νοµοσχέδια, έτσι και αυτό θα κριθεί στην
πράξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Γε-
ροντόπουλο.

Ο κ. Καντερές έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, στην παρούσα συνεδρίαση κα-

λούµαστε να αποφασίσουµε και να ψηφίσουµε για το θέµα της
ταυτοποίησης των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρε-
σιών κινητής τηλεφωνίας προπληρωµένου χρόνου οµιλίας, συν-
δροµητώνµεσυµβόλαιοήάλληςµορφήςκινητήςτηλεπικοινωνίας, µε
στόχο τη διαφύλαξη της εθνικής ασφάλειας και την προστασία
της δηµόσιας τάξης από παραβατικές συµπεριφορές.

Στις µέρες µας, η χρήση των κινητών τηλεφώνων από το σύγ-
χρονο άνθρωπο αποτελεί µέρος της καθηµερινότητός του, είτε
η επικοινωνία αφορά τον οικογενειακό είτε τον επαγγελµατικό
περίγυρο. Πιο συγκεκριµένα, η διείσδυση της κινητής τηλεφω-
νίας στην Ελλάδα βρίσκεται σε πολύ υψηλή θέση, µε την τελευ-
ταία δεκαετία να έχει εκτοξευθεί η χρήση των υπηρεσιών κινητής
τηλεφωνίας ακόµη και στις προεφηβικές ηλικίες.

Ο σύγχρονος τρόπος ζωής και η αλλαγή που έχει επέλθει στην
επικοινωνία καθιστούν απαραίτητη τη χρήση του κινητού τηλε-
φώνου. Όµως, πέρα από τη χρησιµότητα των υπηρεσιών κινητής
τηλεφωνίας, η ανωνυµία που υπάρχει έως σήµερα στη χώρα µας
και αφορά τους χρήστες της καρτοκινητής τηλεφωνίας ενέχει
ορισµένους σοβαρούς κινδύνους που έχει ως αποτέλεσµα αξιό-
ποινες πράξεις να τελούνται πίσω από την ανωνυµία των καρτο-
κινητών τηλεφώνων.

Η χρήση της τεχνολογίας σήµερα θα πρέπει να αποτελέσει
ανταγωνιστικό πλεονέκτηµα για την πρόοδο και την εξέλιξη των
σύγχρονων κοινωνιών και θα πρέπει να λάβουν τα απαραίτητα
µέτρα ώστε αυτή να µη χρησιµοποιείται για εγκληµατικές ή πα-
ραβατικές συµπεριφορές.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, ο συγκεκριµένος νόµος έρχεται
να καλύψει ένα µεγάλο κενό που υπάρχει στη χρήση των καρτο-
κινητών τηλεφώνων προπληρωµένου χρόνου οµιλίας, όπου η
ταυτοποίηση των χρηστών θα αποτελέσει εργαλείο στα χέρια
των διωκτικών αρχών για την πάταξη της εγκληµατικότητας,
καθώς θα µπορεί να προλαµβάνει τροµοκρατικές, εγκληµατικές
ή άλλες παρεµφερείς παραβατικές συµπεριφορές που κρύβο-
νταν έως σήµερα πίσω από την ανωνυµία των καρτοκινητών τη-
λεφώνων προπληρωµένου χρόνου.

Είναι αναγκαία η ίση µεταχείριση όλων των συνδροµητών είτε
αυτοί είναι µε συµβόλαιο είτε όχι. Ήδη στις περισσότερες ευ-
ρωπαϊκές χώρες και όχι µόνο οι πολίτες των κρατών αυτών, υπο-
χρεούνται να δηλώνουν τα στοιχεία τους είτε είναι συνδροµητές
µε συµβόλαιο είτε είναι χρήστες προπληρωµένου χρόνου.

Από την πλευρά µου σ’ αυτό το σηµείο, θέλω να υπογραµµίσω
ότι θα πρέπει να προσέξουµε τη διαδικασία ταυτοποίησης των
στοιχείων των χρηστών από τους παρόχους υπηρεσιών της κι-
νητής τηλεφωνίας στη χώρα µας, καθώς αυτοί θα πρέπει να λαµ-

βάνουν µόνο τα απαραίτητα στοιχεία που είναι για ταυτοποίηση
και όχι για κάτι άλλο πέρα από αυτά το οποίο θα µπορεί να απει-
λήσει τη διαφύλαξη των προσωπικών δεδοµένων του χρήστη,
καθώς και το απόρρητο σε µια επικοινωνία.

Η χρησιµότητα του συγκεκριµένου νόµου είναι πασιφανής,
αφού ακόµα και πρόσφατα διάφορες εγκληµατικές ενέργειες,
απαγωγές, υποθέσεις µαστροπείας, λαθροµετανάστευσης και
τροµοκρατικές ενέργειες, καλύπτονται πίσω από την ανωνυµία
της χρήσης των υπηρεσιών καρτοκινητής τηλεφωνίας, µε απο-
τέλεσµα να δυσχεραίνεται το έργο των διωκτικών αρχών.

Η ασφάλεια του πολίτη θα πρέπει να αποτελέσει προτεραιό-
τητά µας και η εγκληµατικότητα µπορεί να αντιµετωπιστεί απο-
τελεσµατικά µόνο όταν λάβουµε συγκεκριµένα µέτρα, όπως της
κατάργησης της ανωνυµίας των χρηστών καρτοκινητής τηλεφω-
νίας, χωρίς βέβαια –το επαναλαµβάνω- να θίξουµε µε κανένα
τρόπο τα προσωπικά δεδοµένα και το απόρρητο των πολιτών,
διασφαλίζοντας την προστασία των ατοµικών δικαιωµάτων µέσω
της υπεύθυνης δήλωσης για την ακρίβεια των στοιχείων των χρη-
στών που θα υποβάλλεται προς την αρµόδια ελεγκτική αρχή, την
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων.

Γι’ αυτό, λοιπόν, το παρόν σχέδιο νόµου θα δώσει τέλος σε µία
κατάσταση που απαιτεί ρύθµιση των δεκατρεισήµιση εκατοµµυ-
ρίων ανώνυµων καρτοκινητών συνδέσεων που λειτουργούν στην
Ελλάδα, εκ των οποίων µόνο τα εννιά εκατοµµύρια είναι ενεργές.
Αυτό δείχνει ότι εκατοντάδες χιλιάδες συνδέσεις χρησιµοποιού-
νται για πολύ µικρό χρονικό διάστηµα και πολλές από αυτές απο-
τελούν ίσως και µέσο εγκληµατικών πράξεων, πέραν του
γεγονότος ότι δίνουν και περισσότερα χρήµατα στις εταιρείες,
αφού δεν χρησιµοποιείται όλος ο χρόνος που αγοράστηκε.

Επιπλέον, η εναρµόνιση µε υπάρχουσες κοινοτικές οδηγίες
επιβάλλουν στη χώρα µας την ταυτοποίηση των χρηστών κινη-
τών τηλεφώνων µε προπληρωµένο χρόνο οµιλίας και την εξί-
σωση µ’ αυτούς των επωνύµων συνδροµητών.

Η χρονική διάρκεια µετάβασης, όπως αναφέρθηκε, για την
ταυτοποίηση των χρηστών της καρτοκινητής τηλεφωνίας έως
της 30 Ιουνίου του 2010 παρέχει στις εταιρείες υπηρεσιών κινη-
τής τηλεφωνίας τον απαραίτητο χρόνο, προκειµένου αυτές να
ενηµερώσουν τους συνδροµητές των καρτοκινητών τηλεφώνων
για την απαραίτητη υποβολή των στοιχείων τους.

Το σχέδιο νόµου για την ταυτοποίηση των κατόχων και χρη-
στών εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας αποτελεί
µία σηµαντική ρύθµιση και θα έχει πολλαπλά οφέλη στο κοινω-
νικό σύνολο και στους πολίτες του τόπου µας βοηθώντας από
την πλευρά του στην πάταξη της εγκληµατικότητας και την πα-
ροχή ασφάλειας σ’ αυτούς.

Για τους παραπάνω λόγους, θα υπερψηφίσω το παρόν σχέδιο
νόµου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
ντερέ.

Το λόγο έχει ο κ. Κελέτσης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα θέµατα ασφάλειας

του πολίτη και της κοινωνίας είναι ένα πραγµατικό πρόβληµα που
αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα και βρίσκεται, πράγµατι, ψηλά στην
ιεράρχηση των προβληµάτων στη συνείδηση των Ελλήνων πολι-
τών και αυτό φαίνεται µέσα από όλες τις έρευνες της κοινής γνώ-
µης.

Το πλαίσιο το οποίο έχει διαµορφωθεί περιγράφεται ανάγλυφα
από ορισµένα προβλήµατα τα οποία βιώνουµε τελευταία στη
χώρα µας. Πρώτα απ’ όλα, έχουµε την εγκληµατικότητα που σχε-
τίζεται µε τα εγκλήµατα του κοινού Ποινικού ∆ικαίου, έχουµε την
κατάσταση του σωφρονιστικού µας συστήµατος, όπου µε διά-
φορες θεαµατικές αποδράσεις δώσαµε την εικόνα ότι οι ελληνι-
κές φυλακές είναι ένα ξέφραγο αµπέλι.

Και εδώ απαντώντας σε συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ που είπε ότι
δήθεν µετά τις ευρωεκλογές παρακολουθούµε την ατζέντα του
ΛΑΟΣ και ακολουθούµε αυτήν την πολιτική, θα ήθελα να του πω
ότι η συζήτηση αυτού του µέτρου που σήµερα ψηφίζουµε µ’ αυτό
το σχέδιο νόµου ξεκίνησε πολύ πριν τις ευρωεκλογές. Και βέ-
βαια, σας το λέω αυτό, διότι συµµετέχω και στην επιτροπή για
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το σωφρονιστικό σύστηµα της χώρας και ξέρω πολύ καλά τις συ-
ζητήσεις που είχαν γίνει µέσα στα πλαίσια αυτής της επιτροπής.

Άρα, λοιπόν, δεν ακολουθούµε την ατζέντα κανενός, αλλά ακο-
λουθούµε τα προβλήµατα της κοινωνίας.

Όµως, δεν είναι µόνο αυτά. Έχουµε και µία πρωτόγονης –και
γι’ αυτό επικίνδυνης- µορφής τροµοκρατία η οποία χτυπά στα
τυφλά και χτυπά τον οποιονδήποτε. Χτυπά κατά προσώπων και,
κυρίως, αστυνοµικών στο όνοµα δήθεν υπεράσπισης αδύναµων
κοινωνικών οµάδων ή επίλυσης κοινωνικών προβληµάτων.

Επίσης, έχουµε τη διαφθορά στο χώρο του σωφρονιστικού συ-
στήµατος, των σωφρονιστικών υπαλλήλων και της Αστυνοµίας,
όπως έχει αναδειχθεί µέσα από συγκεκριµένες περιπτώσεις.
Όµως, δεχόµαστε και µία τεράστια πίεση από την παράνοµη µε-
τανάστευση που εντείνει αυτό το αίσθηµα της ανασφάλειας.
Αυτό είναι το πλαίσιο σήµερα για την ασφάλεια του πολίτη και
το µεγάλο πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζει σήµερα η ελληνική
κοινωνία.

Και σ’ αυτό το πρόβληµα η ελληνική Κυβέρνηση έρχεται σε
πολλά επίπεδα και παίρνει αποφάσεις, παίρνει ένα πλέγµα µέ-
τρων προκειµένου να αντιµετωπίσει αυτά τα προβλήµατα, της
ανασφάλειας που αισθάνεται ο πολίτης και της ενίσχυσης της
δηµόσιας τάξης.

Κύριε Πρόεδρε, αναµφισβήτητα οι νέες τεχνολογίες έχουν δι-
ευκολύνει κατά πολύ τη ζωή µας. Όµως, πρέπει να παραδε-
χθούµε ότι έχουν δηµιουργήσει και νέα προβλήµατα στα οποία
θα πρέπει να απαντήσουµε και να δώσουµε καινούργιες λύσεις
και σε πολλές περιπτώσεις να αναλάβουµε νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες, όπως και η σηµερινή.

Το σηµερινό, λοιπόν, σχέδιο νόµου έρχεται να απαντήσει σε
ένα πρόβληµα που δηµιουργήθηκε µε την εξάπλωση της χρήσης
των κινητών τηλεφώνων. Και εκείνο που προκαλεί, πραγµατικά,
µία έκπληξη και µία εντύπωση είναι η στάση της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, εκπρόσωποι της οποίας σε κάθε περίσταση -
στην τηλεόραση ή οπουδήποτε αλλού- δεν χάνουν την ευκαιρία
να ιεραρχήσουν το πρόβληµα της δηµόσιας τάξης –ίσως χαϊ-
δεύοντας τα αυτιά των συµπολιτών µας- ως πρώτο στην ατζέντα
της πολιτικής τους και όταν έρχεται η Κυβέρνηση να πάρει συ-
γκεκριµένα µέτρα για κάθε θέµα το οποίο έχει δηµιουργηθεί,
τότε, όπως πάντα, το ΠΑΣΟΚ αρνείται να το στηρίξει. Και αυτό γί-
νεται και στη συγκεκριµένη περίπτωση. Όταν συζητάµε για τα
θέµατα της ασφάλειας το ΠΑΣΟΚ µας λέει ότι είναι πρώτη προ-
τεραιότητα και όταν ερχόµαστε να εξειδικεύσουµε µε συγκεκρι-
µένες λύσεις κάποια προβλήµατα και να δώσουµε λύσεις σ’ αυτά,
τότε το ΠΑΣΟΚ λέει ότι καταψηφίζει µε αοριστολογίες και γενι-
κόλογα επιχειρήµατα.

Πράγµατι, ετέθη το θέµα ότι µ’ αυτήν τη ρύθµιση υπάρχει ζή-
τηµα προσβολής των ατοµικών δικαιωµάτων. Όµως, κανένας από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση ή από τα άλλα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης που θα καταψηφίσουν το σχέδιο νόµου δεν µας εξή-
γησε ποιο είναι το ατοµικό δικαίωµα που θίγεται µ’ αυτήν τη
ρύθµιση και εν πάση περιπτώσει, ποιο είναι το ατοµικό δικαίωµα
που προστατεύεται µε τη σηµερινή κατάσταση.

Επίσης, δεν µας εξήγησε γιατί αυτοί που σήµερα χρησιµοποι-
ούν τη συνδροµητική κινητή τηλεφωνία έχουν προσβολή στα ατο-
µικά τους δικαιώµατα µε το ισχύον καθεστώς, ενώ αυτοί που
κάνουν χρήση των λεγόµενων «καρτοκινητών» είναι πιο ελεύθε-
ροι πολίτες. Πραγµατικά δεν µπορώ να κατανοήσω ποιος είναι ο
πυρήνας του δικαιώµατος, δηλαδή ποιο είναι το ίδιο το ατοµικό
δικαίωµα, το οποίο θίγεται σε αυτήν την περίσταση.

Όταν, βεβαίως, συζητάµε για το θέµα των καµερών, εκεί το
θέµα είναι άλλο. Εκεί έχουµε σύγκρουση δύο διαφορετικών κοι-
νωνικών αγαθών, της ασφάλειας από τη µια πλευρά και της προ-
σωπικής ελευθερίας από την άλλη. Πράγµατι, εκεί ερχόµαστε να
ζυγίσουµε τα δύο αγαθά και να πούµε ποιο είναι το πιο σηµα-
ντικό. Και, βέβαια, εµείς λέµε ότι η δηµόσια ασφάλεια, η ασφά-
λεια του πολίτη είναι πιο σηµαντικό αγαθό σε αυτήν την
περίπτωση, όταν υπό προϋποθέσεις γίνεται η χρήση των καµε-
ρών.

Όµως, στην περίπτωση των καρτοκινητών, σε καµµία περί-
πτωση δεν θίγεται ατοµικό δικαίωµα. Πραγµατικά, ας βάλουµε
κάτω τα πράγµατα, για να δούµε ποιοι είναι αυτοί οι συµπολίτες

µας που χρησιµοποιούν αυτού του είδους την κινητή τηλεφωνία.
Είναι κάποιοι άνθρωποι οι οποίοι δεν χρησιµοποιούν πολύ το κι-
νητό τηλέφωνο –ίσως µεγαλύτερης ηλικίας, συνταξιούχοι κ.λπ-
είναι νέοι άνθρωποι, είναι νέα παιδιά, που το χρησιµοποιούν,
είναι, κυρίως, ανήλικοι που τους το παρέχει η οικογένειά τους,
προκειµένου να έχει επικοινωνία κατά περίπτωση µαζί τους και
είναι και εκείνοι οι οποίοι θέλουν να διαπράξουν εγκλήµατα και µε
αυτόν τον τρόπο κρύβονται πίσω από την ανωνυµία.

Ε, λοιπόν, είµαι σίγουρος πως οι δύο πρώτες κατηγορίες δεν
αισθάνονται ότι θίγεται κανένα δικαίωµά τους. Θα επιµείνουµε,
λοιπόν, σε µία κατάσταση, για να υπερασπιστούµε το δικαίωµα
αυτών που διαπράττουν εγκλήµατα; Βάσει ποιας λογικής;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Σήµερα στα δελτία ειδήσεων στην τηλεόραση ο τίτλος ήταν
«Έβρεχε κινητά στις φυλακές των Τρικάλων.». Βροχή τα κινητά
µέσα στα κελιά, προφανώς µε τη σύµπραξη επίορκων φυλάκων,
που εφοδιάζουν καρτοκινητά τους έγκλειστους. Αυτών το δικαί-
ωµα θέλουµε να υπερασπιστούµε; Αυτήν την κατάσταση θέλουµε
να διαιωνίσουµε και να την ανεχθούµε, ως πολιτεία, ως κοινωνία,
ως πολιτικό σύστηµα; Ε, όχι!

Νοµίζω, λοιπόν, ότι το νοµοσχέδιο απαντάει αποτελεσµατικά,
χωρίς να θίγει κανένα δικαίωµα κανενός συµπολίτη µας σε µία
κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί και η οποία το µόνο που υπη-
ρετεί είναι το κοινό έγκληµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και εγώ,

κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Κουτσούκος για επτά

λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι το οργανω-

µένο έγκληµα και θα έλεγα πολλές φορές πριν από την πολιτεία
και τους θεσµούς της αξιοποιεί τις τεχνολογίες. Είναι υποχρέ-
ωση της οργανωµένης πολιτείας να θωρακίζεται κάθε φορά, να
βρίσκει εκείνα τα τεχνολογικά αντίµετρα που θα προστατέψουν
τους πολίτες και θα δηµιουργούν το αίσθηµα της ασφάλειας ταυ-
τόχρονα µε τη διασφάλιση των δηµοκρατικών δικαιωµάτων των
πολιτών.

Είναι, επίσης, αλήθεια ότι αυτήν τη στιγµή η ελληνική κοινωνία
απασχολείται πάρα πολύ µε τα ζητήµατα της εγκληµατικότητας.
Υπάρχει γενικευµένη ανασφάλεια στους Έλληνες πολίτες. Αυτό,
βεβαίως, είναι απότοκο µιας πολιτικής, που τα τελευταία χρόνια
υποβάθµισε πάρα πολύ τις υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας,
δηµιούργησε ένα καθεστώς αδιαφάνειας σε όλα τα επίπεδα. Με-
γάλα σκάνδαλα που αφορούν τα ίδια τα δικαιώµατα των πολιτών
είναι ανεξιχνίαστα. ∆ηλαδή δεν αφορούσε τα δικαιώµατα των πο-
λιτών το σκάνδαλο των υποκλοπών, ακόµη και το σκάνδαλο της
«SIEMENS», µιας µεγάλης πολυεθνικής εταιρείας, που εµπλέκε-
ται µε τα συστήµατα κινητής τηλεφωνίας και άλλα;

Από αυτήν, λοιπόν, την άποψη, έρχεται η Νέα ∆ηµοκρατία µε
ορισµένες εξαγγελίες, όταν πιέζεται από την κοινή γνώµη στα
ζητήµατα της ασφάλειας –και εν προκειµένω είναι γνωστό ότι η
εξαγγελία της συγκεκριµένης ρύθµισης έγινε µετά την απόδραση
Παλαιοκώστα- να φέρει ρυθµίσεις οι οποίες έρχονται να απα-
ντήσουν σε ζητήµατα τα οποία η ίδια δηµιουργεί µε την πολιτική
της.

Παρακολούθησα µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον και τον εισηγητή της
Νέας ∆ηµοκρατίας και αρκετούς συναδέλφους από τη Νέα ∆η-
µοκρατία να µας λένε ότι αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία έρχε-
ται, πράγµατι, να δείξει σε µια συγκυρία ότι το πολιτικό σύστηµα
της χώρας –και εν προκειµένω το Κοινοβούλιο- ακολουθεί τις επι-
ταγές της κοινωνίας και ταυτίζεται µε τις εξελίξεις.

Εγώ θα έλεγα πως η µόνη ταυτοποίηση που προκύπτει από τις
εξελίξεις των τελευταίων ηµερών και όσα αποκαλύπτονται από
τις συνοµιλίες των µελών της σπείρας που έκανε την απαγωγή
Παναγόπουλου είναι ότι για άλλη µια φορά βγαίνει στέρεα η πε-
ποίθηση του απλού πολίτη ότι η διαφθορά έχει από τη µια άκρη
της το πολιτικό σύστηµα και, δυστυχώς, φθάνει και µέχρι το ορ-
γανωµένο έγκληµα. Τέτοια στοιχεία αποκαλύπτουν αυτοί οι διά-
λογοι.
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Κατά συνέπεια, εκείνο που έχει σηµασία κάθε φορά να κρί-
νουµε είναι µε ποιους θεσµούς, µε ποια πολιτική βούληση και µε
ποια κυβέρνηση µπορούµε να εφαρµόσουµε τους νόµους του
κράτους. ∆ιότι κανένας, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω πως δεν
είναι αντίθετος στο να έχει όνοµα και ταυτότητα ο κάτοχος ενός
τηλεφώνου της συγκεκριµένης καρτοκινητής τηλεφωνίας. Είµα-
στε οπαδοί της διαφάνειας στο δηµόσιο βίο –το έχουµε αποδεί-
ξει- και δεν θα είµαστε αντίθετοι στην εφαρµογή µιας τέτοιας
ρύθµισης. Αυτό στο θεωρητικό επίπεδο. Όµως, ποια κυβέρνηση
έχουµε που µπορεί να εγγυηθεί ότι ένας συγκεκριµένος νόµος
θα είναι αποτελεσµατικός;

Το ερώτηµα που σας έθεσαν νωρίτερα οι συνάδελφοί µας και
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής είναι
πάρα πολύ απλό: Ήταν νόµιµη η κατοχή των καρτοκινητών µέσα
στις φυλακές; Είναι νόµιµες οι πράξεις που κάνουν µια σειρά τρο-
µοκράτες και εγκληµατίες του κοινού Ποινικού ∆ικαίου, όταν χρη-
σιµοποιούν συσκευές τεχνολογικά ανεπτυγµένες, τις οποίες
έχουν στην κατοχή τους, για να κάνουν παράνοµες πράξεις; Όχι,
βέβαια. Αποδεικνύεται ότι το κράτος δεν έχει τη δυνατότητα να
εφαρµόσει τους νόµους, ότι οι δοµές, οι οποίες λειτουργούν
κάτω από την εποπτεία της πολιτικής εξουσίας είναι ανίκανες,
πολλές φορές είναι διεφθαρµένες ή λειτουργούν κάτω από την
ανοχή ενός συστήµατος διαφθοράς που ξεκινά από την κορυφή
της πολιτικής εξουσίας. Είναι πάρα πολύ απλό και το βλέπουµε
παντού.

Κατά συνέπεια, εκείνο που µας κάνει ιδιαίτερα επιφυλακτικούς
και καταψηφίζουµε τη συγκεκριµένη ρύθµιση είναι το ατελέ-
σφορο των ρυθµίσεών της και ιδίως η αδυναµία αυτής της Κυ-
βέρνησης να εφαρµόσει τέτοιες πολιτικές που θα εγγυώνται
ταυτόχρονα την ασφάλεια του πολίτη µε τα δηµοκρατικά του δι-
καιώµατα.

∆ιότι, αγαπητοί συνάδελφοι, όταν γίνεται µια τέτοια συζήτηση,
υπάρχουν ορισµένα διλήµµατα στα οποία πρέπει να απαντή-
σουµε. Το ένα δίληµµα είναι κόστος και όφελος και το άλλο δί-
ληµµα είναι ασφάλεια και δηµοκρατία.

Στο δίληµµα κόστος και όφελος, προφανώς, το νοµοσχέδιο
δεν απαντά, διότι είναι µια κοστοβόρα διαδικασία η οποία θα επι-
βαρύνει τους χρήστες, ανεξάρτητα αν ο νοµοθέτης δεν το προ-
βλέπει, µε αµφίβολη αποτελεσµατικότητα.

Και να σας πω γιατί είναι αµφίβολη αποτελεσµατικότητα. Ο συ-
νάδελφος κ. Χάιδος, που ήταν προηγουµένως εδώ στο Βήµα,
σας έκανε, κύριε Υπουργέ, µια πολύ απλή πρόταση, µια πρόταση
που µπορεί να πατήσει πάνω στις ρυθµίσεις που εσείς µας έχετε
φέρει εδώ, µε την ταυτοποίηση της τερµατικής συσκευής. Σας
λέει πάρα πολύ απλά το εξής: Από την ώρα που δηλώνεται η
κλοπή ενός κινητού, αυτό µέσω του συστήµατος της ταυτοποίη-
σης που διαθέτουν οι εταιρείες κινητής τηλεφωνίας ακυρώνεται
έτσι ώστε να µην αποτελεί κίνητρο για µια εγκληµατική πράξη,
για την ίδια την κλοπή. Αυτό προφανώς θέλει ένα σύστηµα πα-
ρακολούθησης από τις εταιρείες και ενδεχόµενα έχει ένα κόστος.

Η ρύθµισή σας από τις εταιρείες επιβαρύνει µε κόστος τους
πολίτες, που δεν θα είναι συνεπείς στην τήρηση αυτών των υπο-
χρεώσεων που τους βάζετε. Προφανώς, για µια τέτοια ρύθµιση
που θα επιβάρυνε τις εταιρείες δεν έχετε την πρόθεση να το κά-
νετε.

Το δεύτερο µεγάλο ζήτηµα που έχει να κάνει µε την ίδια την
ελευθερία, τη δηµοκρατία και την ασφάλεια, έχει να κάνει µε
αυτό που τονίστηκε εδώ κατά κόρον, δηλαδή πώς το ίδιο το Κοι-
νοβούλιο νοµοθετεί και πώς λειτουργούν οι δηµοκρατικοί θεσµοί,
όταν έχουµε να συζητήσουµε τέτοια µείζονα ζητήµατα. ∆εν λέω
ότι είναι θερινό τµήµα. Λέω ότι ο διάλογος που προηγήθηκε ήταν
επιφανειακός, ότι δεν ήταν ουσιαστικός, ότι οι εµπλεκόµενοι φο-
ρείς και οι ανεξάρτητες αρχές, η ίδια η κοινωνία των πολιτών δεν
µπήκε σε αυτήν τη διαδικασία του διαλόγου και αυτό δείχνει την
ίδια την ποιότητα της δηµοκρατίας µας, εκεί που την καταντά η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, όταν έρχεται να αντιµετωπί-
σει τέτοια µεγάλα ζητήµατα.

Θα ήθελα να πω, δανειζόµενος την έκφραση του ΥΠΕΧΩ∆Ε,
ότι βρισκόµαστε σε µια περίοδο «τακτοποιήσεων». Και έρχεται
το νοµοσχέδιο αυτό να κάνει ορισµένες τακτοποιήσεις: τακτο-
ποιήσεις για τις ναυτιλιακές εταιρείες –αναφέρθηκε αναλυτικά ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός µας κ. Παπουτσής- για τις κά-
µερες, για το DNA, το οποίο δεν απαντά θετικά στο δίληµµα
«ασφάλεια ή ελευθερία», τακτοποιήσεις για τις δηµοσκοπήσεις
κάτω από τον κόλαφο που δέχθηκε η Κυβέρνηση στις πρόσφα-
τες εκλογές.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω να σας πω ότι εκείνος που κάνει
την τελική τακτοποίηση –να το ξέρετε πολύ καλά- είναι ο ελληνι-
κός λαός µε την ψήφο του και θα σας τακτοποιήσει ανάλογα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κουτσούκο.

Κλείνουµε τον κατάλογο των πρωτολογιών µε τον συνάδελφό
µας από το ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Λάρισας κ. Νασιώκα.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµο-
θετείτε για ένα πολύ σοβαρό θέµα πολύ βιαστικά και µε µεγάλη
προχειρότητα. ∆εν αντιµετωπίζετε την ουσία του θέµατος και η
νοµοθεσία σας έχει χαρακτηριστικά επικοινωνιακής εκµετάλλευ-
σης. Μιλάµε για τη δηµόσια ασφάλεια, για το έγκληµα, την
έκρηξη του εγκλήµατος στην Ελλάδα, του οργανωµένου εγκλή-
µατος, της τροµοκρατίας. Και βέβαια εµείς γνωρίζουµε ότι η τε-
χνολογική έκρηξη στον κόσµο δηµιουργεί κινδύνους, νέους
κινδύνους, όπως νέους κινδύνους δηµιουργεί η διεθνής τροµο-
κρατία, ή ακόµα περισσότερο η βιαιοτροµοκρατία, όπως επίσης
ξέρουµε ότι οι οργανωµένες κοινωνίες είναι υποχρεωµένες να
παίρνουν µέτρα και η λήψη µέτρων πολλές φορές έρχεται σε
αντίθεση, και περιορίζονται ατοµικά δικαιώµατα ή πρέπει να βρε-
θεί η ισορροπία. Αλλά από εκεί, µέχρι να βάζετε το δίλληµα ότι
αν ήταν ταυτοποιηµένα τα καρτοκινητά δεν θα υπήρχε οργανω-
µένη εγκληµατικότητα στην Ελλάδα ή τροµοκρατία, αυτό είναι
απολύτως ψέµα.

Γιατί λέω ότι νοµοθετείτε βιαστικά και µε προχειρότητα: Ένα
παράδειγµα. Φέρνετε τρεις τροπολογίες υπουργικές απευθείας
στο Τµήµα χωρίς να περάσουν από την επιτροπή, χωρίς να ακού-
σουµε τους φορείς και τις αρµόδιες αρχές. Και ξέρετε τι είναι
αυτές; Η κάθε µια από αυτές είναι ένα νοµοσχέδιο. Το αρχείο
του DNA άπτεται ατοµικών δικαιωµάτων και βιοηθικής και το φέρ-
νετε για να µιλήσει ο κάθε Βουλευτής τρία λεπτά. Φέρνετε το
θέµα µε τις κάµερες και την παρακολούθηση, ένα άλλο τεράστιο
θέµα, ένα αµφιλεγόµενο θέµα -είναι αναποτελεσµατικό εκεί που
εφαρµόζεται και φυσικά χρειάζεται πολλή µελέτη, είναι κυρίως
θέµα ατοµικών δικαιωµάτων- ένα άλλο νοµοσχέδιο µε µια δεύ-
τερη τροπολογία. Και να µην πω για την προχειρότητα σε σχέση
µε τις εταιρείες δηµοσκοπήσεων και τον χρόνο δηµοσίευσης των
αποτελεσµάτων που το ψηφίσατε µετά φανών και λαµπάδων λέ-
γοντας ότι δηµιουργείτε συνθήκες άπλετης διαφάνειας σε όλους
τους ανθρώπους µέχρι την τελευταία µέρα, µέχρι σαράντα οκτώ
ώρες προ των εκλογών και τώρα που υποστήκατε συντριπτική
ήττα το παίρνετε πίσω. Και ενώ φέρνετε όλα αυτά, βάζετε το
ερώτηµα, θέλοντας να δείξετε ότι εσείς είστε αποτελεσµατικοί
και αποφασιστικοί και ότι το ΠΑΣΟΚ δεν παίρνει θέση. Ποια είναι
η θέση του ΠΑΣΟΚ, την ακούσατε από όλους τους οµιλητές, τη
διευκρίνισε λεπτοµερέστερα ο κ. Κουτσούκος. Μα, φυσικά, ποτέ
δεν θα έλεγε το ΠΑΣΟΚ ότι είναι εναντίον της ονοµαστικοποίη-
σης των καρτοκινητών, αλλά δεν πρέπει να δούµε γιατί το κάνετε
τώρα, σε τι επίπεδο το κάνετε και αν είναι αποτελεσµατικό; Σας
είπα στην αρχή ότι είναι τελείως αναποτελεσµατικό το µέτρο,
τουλάχιστον για την οργανωµένη εγκληµατικότητα και την τρο-
µοκρατία, για να µη σας πω ότι θα γίνει και ένα παράνοµο εµπό-
ριο καρτοκινητών.

Ας δούµε λίγο γιατί το κάνετε τώρα, κύριε Υφυπουργέ. Ξανα-
έχουµε τροµοκρατία στην Ελλάδα. Πριν επτά χρόνια είχε εξαρ-
θρωθεί η 17Ν. Παραλάβατε µια Αστυνοµία πάρα πολύ ισχυρή,
την είχατε αποκαλέσει την καλύτερη στον κόσµο, και τώρα ξα-
ναέχουµε τροµοκρατία και µάλιστα µια άγρια τροµοκρατία πολ-
λών οργανώσεων, επικίνδυνων οργανώσεων για την κοινωνία.
Έχουµε αύξηση του οργανωµένου εγκλήµατος. Και βέβαια µε
αυτό που ζούµε τελευταία µε αυτή τη διασύνδεση και τη δια-
φθορά και τη διαπλοκή δηµοσίων υπαλλήλων, ανθρώπων υπευ-
θύνων εντεταλµένων από το κράτος -και βεβαίως η διασύνδεση
φτάνει ένας θεός ξέρει µέχρι πού και µέσα από τις φυλακές δια-
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κινούν οργανωµένο έγκληµα και το καθηµερινό έγκληµα αυξά-
νεται- υπάρχει µια ανασφάλεια στον κόσµο που αντιµετωπίζει σή-
µερα τεράστια οικονοµικά προβλήµατα, προβλήµατα υγείας,
ανεργίας, κοινωνικού κράτους, δεν ξέρει αν θα πάρει σύνταξη.
Κάνατε µια πολύ αποτυχηµένη οικονοµική πολιτική που οδήγησε
την κατάσταση και τους πολίτες σε εξαθλίωση και βεβαίως ενέ-
σκηψε και η παγκόσµια διεθνής κρίση και έκανε τα πράγµατα
πολύ χειρότερα και πολλές φορές αδιέξοδα. Κινήθηκε από την
ανασφάλεια, από την εγκληµατικότητα, που επιδεινώνεται και µε
την λαθροµετανάστευση, και τώρα παίζετε πάνω στο φόβο της
κοινωνίας, συντηρητικοποιείτε την κοινωνία -εκ των πραγµάτων
αναπτύσσονται στην κοινωνία συντηρητικά αντανακλαστικά- και
φέρνετε επικοινωνιακά τεχνάσµατα, σαν αυτό για τα καρτοκι-
νητά, όπως ήταν και η ποινικοποίηση της κουκούλας πριν λίγες
µέρες, και λέτε «εµείς είµαστε αποτελεσµατικοί», ενώ δεν λέτε
ότι διαλύσατε την Αντιτροµοκρατική Υπηρεσία, υποβαθµίσατε τη
δυνατότητα της αστυνοµίας να αντιδρά. Και βεβαίως αυτήν την
ευθύνη δεν την αναλαµβάνετε, δεν λέτε ότι φταίτε σε αυτό, δεν
λέτε ότι θα αρχίσουµε από την αρχή, αλλά λέτε «µόλις ψηφί-
σουµε τη διάταξη και εφαρµοστεί η ονοµαστικοποίηση των καρ-
τοκινητών, δεν θα έχουµε κανένα πρόβληµα». ∆εν είναι αλήθεια.
Να γιατί δεν την ψηφίζουµε.

Μας κατηγορήσατε για απραξία και ότι εσείς ακούτε τη ζώσα
κοινωνία. Η κοινωνία ζει και δρα πάντα, αλλά είναι πολύ µακριά
από εκεί που είναι τώρα η Κυβέρνηση.

Θα ήθελα να παρατηρήσω ότι υπάρχει µια επιτυχία µε το ορ-
γανωµένο έγκληµα, που οφείλεται κυρίως στην ΕΥΠ γιατί πράγ-
µατι, σε συνεργασία µε την Αστυνοµία, παρακολούθησε τα
καρτοκινητά, που δεν ήταν ονοµαστικοποιηµένα, όπως ξέρετε,
και έχει τις συνδιαλέξεις και πέτυχε και είπαµε ας προχωρήσει,
ανεβαίνει και η Αστυνοµία, είναι κάτι σηµαντικό, να καλλιεργή-
σουµε και ένα αίσθηµα ασφάλειας. Και φεύγει ο διοικητής της
ΕΥΠ σε µια νύχτα και έρχεται ο κ. Παπαγγελόπουλος, ο οποίος
χειρίστηκε τις υποκλοπές και, βεβαίως, την ΜΑΥΟ, αλλά και τα
δυο τα κουκούλωσε. Και άρα σκεπτόµαστε: Αυτή η Κυβέρνηση,
πράγµατι, θέλει τη διαφάνεια; ∆ιότι στην πράξη βλέπουµε ότι δεν
την θέλει. Αν την ήθελε, δεν θα έκανε αυτές τις κινήσεις. Γιατί θα
µας πείσετε ότι µε το νοµοσχέδιο που συζητείται τώρα, έχοντας
ένα όπλο σηµαντικό, θέλετε να πετύχετε κάτι διαφορετικό; Το
µόνο που θέλετε, είναι να περάσετε αυτόν τον καιρό, τώρα αυτήν
τη δύσκολη κατάσταση, τον ελάχιστο πολιτικό χρόνο που έχετε,

ψηφίζοντας νοµοσχέδια τα οποία έχουν µόνο επικοινωνιακή αξία.
∆υστυχώς έτσι είναι. Το θέµα είναι πάρα πολύ σηµαντικό και θα
ξαναέρθει και θα το ξανασυζητήσουµε σε αυτήν την Αίθουσα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον
κύριο συνάδελφο.

Εξαντλήθηκε ο κατάλογος των οµιλητών.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του σχε-

δίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Ταυ-
τοποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρεσιών
κινητής τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών «Ταυτο-
ποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρεσιών
κινητής τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.

Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνεδριάσεων της Τετάρ-
της 1 Ιουλίου 2009, της Πέµπτης 2 Ιουλίου 2009 (πρωί) και της
Πέµπτης 2 Ιουλίου 2009 (απόγευµα) και ερωτάται το Τµήµα αν τα
επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Τετάρτης 1 Ιουλίου 2009, της Πέ-
µπτης 2 Ιουλίου 2009 (πρωί) και της Πέµπτης 2 Ιουλίου 2009
(απόγευµα) επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 22.43’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 15 Ιουλίου 2009 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών:
«Ταυτοποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρε-
σιών κινητής τηλεφωνίας και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη.
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